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1918 Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 7 Januari 1918. 
 
§ 1. 
Såsom Stadsfullmäktiges Ordförande under år 1917 hade Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch i 
enlighet med arbetsordningen utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att Stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet av 
nedanstående år: 

Konsuln Magnus Radhe, 1920. [Gullmarsgatan 7] 
Konsuln Johan Gustaf Gunnerson, 1920. [Kungsgatan 39] 
Handlanden Bonlars Per Jonsson, 1918. [Kungsgatan 33] 
Fabrikören Johan Emil Lindbom, 1920. [Lilla Kyrkogatan 14] 
Fabrikören Elis Luckey, 1920. [Stora Kyrkogatan 6] 
Fabrikören August Mattsson, 1918. [Apoteksgatan 11] 
Förvaltaren John Emil Sterner, 1920. [Polisgatan 9] 
Konsuln Lars Laurin, 1918. [Rosviksgatan 9] 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving. 1918. [Kungsgatan 2] 
Bankkamreraren Charles Fritiof Lidell, 1918. [Kungsgatan 32] 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1920. [Kungsgatan 55] 
Fabrikören Alfred Bovik, 1918. [Kungsgatan 24] 
Lotsförmannen Emilius Hörman, 1918. [Bansviksgatan 51] 
Redaktören Axel Emil Ljungberg, 1920. [Bergsgatan 15] 
Rörläggaren Clas Valfrid Granberg, 1920. [Västra Kronbergsgatan 14] 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, 1920. [Rosviksgatan 18] 
Mek. Arbetaren August Thorsson, 1918. [Odinsgatan 7] 
Fabrikören Gustaf Karlsson, 1918. [Kungsgatan 32] 
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Barberaren Gustaf Aron Löfgren, 1918. [Södra Kvarngatan 8] 
Stenhuggaren Carl Gustaf Tinggren, 1918. [Slätten under Berga Öfre] 
Bankdirektören Ragnar Olof Berger, 1918. [Kungsgatan 43] 
Överläraren Anders Isidor Jakobsson, 1920. [Korsgatan 8] 
Filaren Carl Magnus Brännberg, 1920. [Korsgatan 9] 
Järnsvarvaren August Ferdinand Jakobsson, 1920. [Skottegatan 21] 
[Anm: Ledamöternas boendeadresser är tillagda av Per Stenros.] 

 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 nämnda Stadsfullmäktige voro närvarande, med undantag 
av Herr Hörman, för vilken förfall anmäldes. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
Herr Jonsson föreslog omval av Herr Lüsch med acklamation.  
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch valdes till 
Ordförande för år 1918. 
Herr Lüsch tackade för det honom ånyo anförtrodda förtroendeuppdraget, som han efter bästa 
förmåga ville söka att motsvara och önskade Herrar ledamöter välkomna till ett nytt arbetsår 
inom Fullmäktige. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på förslag 
av Herr Radhe, Herr Handlanden Bonlars Per Jonsson, vilken till Herrar Stadsfullmäktige 
uttalade sitt tack för det honom härmed visade förtroendet. 
 
§ 6. 
De vid uppropen anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 7. 
Val efter de med 1917 års slut avgångna 5 ledamöterna i Valkommittén skulle nu företagas. 
 
De avgående ledamöterna voro: 
 
Herrar Redaktören Axel Ljungberg, Konsuln L. Laurin, Byggmästaren Oscar Wallén, 
Fabrikören Aug. Mattsson och Entreprenören C. W. Granberg med Herrar Bankkamreraren C. 
F. Lidell, Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving och Mekanikern Aug. Thorsson som 
suppleanter. 
 
Herr Ljungberg undanbad sig återval och föreslog i sitt ställe Herr Carl Brännberg. 
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Herr Bovik föreslog i Herr Ljungbergs ställe Herr Löfgren. 
 
Herr Wallén undanbad sig ock omval och förslog i sitt ställe Herr J. E. Lindbom, vilken dock 
vägrade emottaga sådant uppdrag.  
 
Herr Löfgren anhöll att ej komma i åtanke vid detta val. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad företogs valet med slutna sedlar, på yrkade av Herr 
Bovik. 
 
Valet utföll så, att till ledamöter för år 1918 valdes Herrar Carl Brännberg med 21, C. W. 
Granberg 20, L. Laurin 17 samt Oscar Wallén och Aug. Mattsson med vardera 14 röster. 
 
Herr J. E. Lindbom erhöll 9, Herr B. P. Jonsson 4, Herr Gustaf Aron Löfgren 3, Herrar Axel 
Ljungberg, Gust. Karlson, Magnus Radhe, J. G. Gunnerson och C. F. Lidell vardera 2 röster 
samt Herrar Otto Gottfrid Löfving, Anders Isidor Jakobsson och Ragnar Berger vardera 1 
röst. 
 
Herr Laurin valdes till ordförande i denna kommitté. 
 
Till suppleanter i kommittén omvaldes med acklamation Herrar C. F. Lidell, Otto Gottfrid 
Löfving och Aug. Thorsson. 
 
§ 8. 
Drätselkammaren anmälde, att Herrar Förvaltaren John Sterner och Konsuln Lars Laurin valts 
till respektive ordförande och vice ordförande inom kammaren för innevarande år, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 9. 
Från Folkskolestyrelsen anmäldes att dess ordförande, för år 1918 valts Herr Kyrkoherden 
Fritz Lüsch och till vice ordförande där sammastädes för sagda tid Herr Bankdirektören 
Ragnar Berger. 
Denne anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 10. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 18 sistlidne december under § 226 i 
protokollet att till Drätselkammaren för dess yttrande remittera kommitténs för kommunal 
mellanskolebyggnad skrivelse angående inkomna entreprenadombud och om lämpligheten av 
att i vinter låta hugga den granit, som erfordras för skolbygget och att i övrigt låta 
ifrågavarande byggnadsarbete anstå. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att enligt nu föreliggande protokollsutdrag avgiva följande 
utlåtande i ärendet. 
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”Att avstyrka kommitténs förslag om att särskildt utbjuda granitarbetet på entreprenad, då 
kammaren, i likhet med vad som under ärendets behandling i Stadsfullmäktige vid 
ovannämnda tillfälle yttrats, anser, att det bleve ofördelaktigt att uppdela byggnadsarbetet på 
tvenne skilda entreprenörer; 
 
Att med hänsyn till de inkomna anbuden, Drätselkammaren ej kan tillstyrka, att något af den 
nu antages, utan att man bör avvakta lämpligare tidpunkt för att då ånyo utbjuda arbetet på 
entreprenad. 
 
Att kommittén låter undersöka möjligheten av att för staden få inköpa den nuvarande 
samskolebyggnaden för att nödtorftigt iordningställas, så att den tills vidare kan användas till 
lokaler för den blivande kommunala mellanskolan, detta dock under förutsättning, att Kungl. 
Läroverksstyrelsen lämnar medgivande, att sagda byggnad efter eventuell mindre reparation 
fär användas för kommunal mellanskola.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sterner: Drätselkammaren har ej kunnat komma till något annat resultat än vad som 
framgår av dess nu föreliggande skrivelse i ärendet. Något måste emellertid göras för 
beredandet av tillräckliga lokaler för kommunal mellanskola. Ansåg att de båda 
riksdagsmännen från staden borde höra sig för hos Kungl. Läroverksöverstyrelsen om 
möjligheten av att några år framåt få använda den nuvarande samskolebyggnaden, efter 
eventuell mindre reparation, för kommunal mellanskola. Om sådant svar bleve nekande, hade 
staden ingen annan utväg än att låta skolan ännu några år fortgå som privat samskola och då 
erlägga även det belopp, som nu till skolan utgår av statsmedel. 
 
Herr Löfgren anslöt sig till Herr Sterners uppfattning i saken. Förordade uppnåendet av 
överenskommelse med Samskolestyrelsen om förvärvandet av samskolebyggnaden, men 
framhöll som ett alternativ, ifall sådan uppgörelse ej läte sig göra, att då söka bereda den 
kommunala mellanskolan provisoriska lokaler i folkskolans byggnader, vartill möjlighet 
förefinnes, detta i avvaktan på den föreliggande byggnadsfrågans lösning. Framhöll att, vid en 
eventuell ändrig av samskolebyggnaden, man kunde låta byggandet av gymnastikhus anstå. 
Yrkade bifall till sitt i ärendet avgivna förslag. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson understödde de av Herr Löfgren utvecklade synpunkterna i 
frågan samt fann att den nuvarande gymnastiklokalen vid Samskolan genom nödtorftig 
förbättring och inköp av för cirka 1.000 kronor gymnastikredskap ännu 5 á 6 år kunde fylla 
sitt ändamål. hemställde att skolbyggnadskommittén måtte taga även denna sak under 
övervägande samt framhöll önskvärdheten av att klarhet i hela frågan snarast vinnes, så att 
man redan nästa läsår kunde börja med den kommunala mellanskolan. 
 
Herr Berger: Kommittén har mycket tänkt på åstadkommandet av ett förslag för att tills vidare 
provisoriskt lösa denna skolfråga, men önskade dock att Stadsfullmäktige först gjorde sitt 
uttalande däröver. 
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Framhöll att Stadsfullmäktige, i likhet med vad Drätselkammaren yttrat, ej önska att under 
nuvarande ofördelaktiga förhållanden taga itu med skolbygget och uttryckte tillfredsställelse 
över det stora intresse skolfrågan rönte hos Stadsfullmäktige. Påpekade att Kungl. Maj:ts 
varnat kommunerna för att under dessa vanskliga tider inlåta sig på stora och dyrbara 
byggnadsföretag. Kommittén skall göra allt för att på ett tillfredsställande sätt lösa 
ifrågavarande svårigheter. Uttalade förvissningen om ett godt och fruktbärande samarbete 
mellan skolbyggnadskommittén och samskolestyrelsen. 
 
Herr Gunnerson påvisade det från ekonomisk synpunkt fördelaktiga i att staden under några år 
erlägger den summa, som motsvarar statsbidraget till samskolan, medan byggnadsfrågan 
nöjaktigt löses. Staden skulle därmed besparas att de närmaste åren påtaga sig en stor 
skuldbelastning med ty åtföljande ränteutgifter. Det vore därför bäst om samskolan kunde 
fortsättas oförändrad ett fåtal år framåt. 
 
Herr Berger framhöll att statsanslag för den nuvarande samskoletypen kan erhållas för åren 
1919-1920, och att det skulle bliva synnerligen kännbart för staden att under flere år undvara 
statsanslaget. Kommunal mellanskola är den enda skoltyp man för framtiden kan hoppas på 
att få härstädes. 
 
Herr Ljungberg ansåg det angeläget, att man redan nu ginge ut ifrån att staden för samskolan 
icke erhåller statsanslag efter 1920 års slut, och att man ej borde uppehålla sig vid tanken på 
den utvägen att staden även påtoge sig gäldandet af det belopp, som skulle motsvara det 
således uteblivna statsbidraget, enär det nog kunde bliva tvist om ett sådant förslag, då det 
framkomme i Stadsfullmäktige. 
 
Då det är ovisst om byggnadskostnaderna komma att sjunka något nämvärt under de närmaste 
åren, borde man därför omedelbart söka finna en provisorisk utväg för lösandet av denna 
skolfråga, för en tid av 8 á 9 år framåt. 
 
Herr Ordföranden framhöll särskilt tvenne skäl, som talade emot att fortsätta samskolan efter 
1920 nämligen, att sådan skola ej får realskoleexamensrätt och att lärarepersonalen ej blir 
pensionsberättigad.  
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Drätselkammarens förslag i 
ärendet. 
 
§ 11. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Berger och Granberg. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Justeradt: 
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FRITZ LÜSCH. 
RAGNAR BERGER. 
C. W. GRANBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset måndagen den 21 jan. 1918 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 5 Februari 1918. 
 
§ 12. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Lindbom, Lidell och Ljungberg voro frånvarande, 
den sistnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. Borgmästaren Herr E. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall öfvervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 13. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 14. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Gunnerson och Bovik. 
 
§ 15. 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar anmälde, att den omvalt Herrar Konsuln L. 
Laurin och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 16. 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse anmälde, att för år 1918 till dess ordförande valts 
Herr Konsuln L. Laurin och till vice ordförande Herr Fabrikören J. E. Lindbom. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
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§ 17. 
Byggnadsnämnden, anmälde, att den för innevarande år valt Herrar Borgmästaren Axel 
Sundberg och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 18. 
Under § 212 den 18 sistlidne december beslöto Stadsfullmäktige att till en kommitté remittera 
Förste Stadsläkaren Doktor Axels Nilssons ansökan om löneökning från 1918 års ingång med 
600 kronor årligen. 
 
Från denna kommitté förelåg nu följande yttrande: 
 
Protokoll, fört vid sammanträde med kommittérade, utsedda av Stadsfullmäktige den 18 dec. 
1917 för behandling av doktor A. Nilssons ansökan om löneförhöjning som 1:ste stadsläkare. 
 
Sedan instruktionen för stadsläkare i Lysekil, Bilaga till N:o 12 i Stadsfullmäktiges handlingar 
1903 lästs, antecknades, dels att av § 3 mom. 2 framginge 1:ste stadsläkarens skyldighet att 
handhava läkarevården vid stadens epidemisjukhus utan särskild ersättning, dels ock att enligt 
§ 11 pliggandet av tillstädesnärvaro för endera av de båda stadsläkare vore fullt klar och 
bindande, såframt överenskommelse icke träffats med annan legitimerad läkare på platsen, 
hvadan också detta åliggande alltid borde till bokstaven uppfyllas. 
 
Uppdraget att i avtal med stadsläkarne fixera taxa för sjukbesök, sjukbetyg m. fl. arbeten har 
av kommitterade övervägts, men befunnits förenat med stora svårigheter, allteftersom 
tidpunkten för sjukbesöken, deras längd och vikt skifta och svårligen på ett rättvist sätt kunna 
komma till uttryck i en på förhand fastställd läkaretaxa, att kommitterade måsta avstyrka ett 
sådant villkor för löneförhöjning, synnerligast som låg taxa i detta avseende måste 
kompenseras med betydligt ökad fast lön. 
 
Ehuru kommitterade alltså för sin del måste avböja detta, så kunna de dock i betraktande av, 
att innevånareantalet från denna instruktions tillkomst år 1903 till 1917 ökats från 3.391 till 
4.441 eller i runt tal med 1.000 personer, vilken omständighet givetsvis medfört ökat 
tjänstearbete för de båda stadsläkarne, trots det att lönen på grund av penningvärdets fall 
sjunkit, icke afstyrka 1:ste stadsläkarens löneansökan, men vilja samtidigt fästa 
uppmärksamheten på att genom landstingets beslut 1917 epidemivården snart kommer att 
bliva en hela länets gemensamma angelägenhet, vadan alltså det 1:ste stadsläkaren nu 
tillkommande åliggandet i detta avseende i och med verkställigheten av landstingets 
ovannämnda beslut upphörer och följaktligen en nu tillstyrkt och av Stadsfullmäktige beviljad 
löneförhöjning för denne befattningshavare måste ha interremistisk natur och då tagas i 
förnyat övervägande. 
 
För att emellertid vinna någon lindring i kostnaderna för sjukbesök vilja kommittérade 
tillstyrka, att i 1:ste stadsläkarens skyldighet ingår att avgiftsfritt behandla de epidemisjuka, 
som vårdas och enligt hans uppfattning kunna utan särskild olägenhet vårdas i hemmen.  
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Under förutsättning, att han skriftligen ingår härpå, vilja kommittérade föreslå 
Stadsfullmäktige att besluta en tillfällig årlig löneförhöjning från 1 januari 1918 med 450 
kronor. 
 
Ehuru 2:dre stadsläkaren ej begärt någon löneförhöjning, men av Stadsfullmäktiges beslut den 
18 sistlidne december framginge, att Stadsgullmäktige själva tänkt sig en sådan som 
konsekvens av ett eventuellt beslut om höjning av 1:ste stadsläkarens lön i propotion till deras 
nu innehavande löner, så vilja kommittérade föreslå en sådan även för 2:dre stadsläkaren på 
300 kronor mot villkor, att han förbinder sig att utan särskild ersättning utfärda sådana intyg 
åt medellösa pensions- och understödssökande, om omnämnas i Stadsfullmäktiges protokoll 
1915 §§ 82 och 101. I sammanhang därmed torde orden i § 4 mom. 2 i instruktionen för 2:dre 
stadsläkaren förtydligas därhän, att de erhålla följande lydelse: ”dels meddela sjukvård åt de 
personer, som tillhöra stadens fattigvård, så länge och evad de åtnjuta hel eller delvis 
försörjning.” 
 
Proportionen mellan stadsläkarnas löner förutsätter, att även denna löneförhöjning blir 
tillfällig eller tills vidare. 
Lysekil den 22 januari 1918. 
 
FRITZ LÜSCH 
 
Justeradt: 
RAGNAR BERGER. 
C. W. GRANBERG. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Bovik: att följande mening i nämnda förslag: 
 
”dels meddela sjukbård åt de personer, som tillhöra stadens fattigvård, så länge och evad de 
åtnjuta hel eller delvis försörjning”, måtte få en annan lydelse, så att även sådana fattiga och 
medellösa personer, som icke åtnjuta fattigvård även måtte i bestämmelsen inbegripas. 
 
Herr Gunnerson fann stora svårigheter att draga upp så bestämda gränser i detta fall. Föreslog 
att löneökningen för 1:ste stadsläkaren sättes till jämt 500 kronor. 
 
Herr Ordföranden framhöll, att kommittérade föreslagit 450 kronor i ökning för 1:ste 
stadsläkaren och 300 för 2:dre, detta för att fördelningen skulle bliva rättvis i förhållande till 
de förutvarande lönerna, och att det på grund härav ej ginge att å ömse sidor få jämna 100-tal. 
genmälte mot Herr Boviks förslag svårigheten av att kunna inrymma alla medellösa i dylik 
bestämmelse. 
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Herr Brännberg: Det är tråkigt att redan på årets andra sammanträde behöva rubba staten 
genom beviljandet af löneökningar. Ifrågavarande löner äro visserligen ej stora, men 
stadsläkarne äro dock ej beroende av en dylik ökning. Tillstyrkte dock löneförhöjning för 
förste stadsläkaren. 
 
Herr Gunnerson påpekade, att frågan ej vore ny, då den behandlats redan under föregående år. 
 
Herr Ordföranden nämnde att kommittérade utgått från att det gällde löneförhöjning för båda 
stadsläkarna, hvilket även framgick av diskussionen id föregående tillfälle då ärendet 
behandlades i Stadsfullmäktige. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla kommittérades förslag i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige hade således beslutat att tillerkänna stadsläkarna följande löneökning att 
gälla tills vidare från detta års början. 
 
1:ste stadsläkaren 450 kronor årligen. 
2:dre ”         300   ”       ” 
 
Samt under förutsättning att stadsläkarna skriftligen förbinda sig att godkänna de i 
sammanhang med denna löneökning uppsatta vilkoren.  
 
Vidare beslöto Stadsfullmäktige, på yrkande av Herr Sterner, att kostnaden för denna 
löneökning under innevarande år utgår av medel för oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
§ 19. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 11 sistlidne oktober under § 108 i 
protokollet att till Drätselkammaren för avgivande av dess yttrande, sedan denna inhämtat 
Hälsovårdsnämndens utlåtande, remittera Herr Konsul L. Laurins skrivelse beträffande 
sundhetsåtgärders vidtagande för före detta [Fredrik] Carlssonska magasinet tillhörigt 
Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker. 
 
Från Drätselkammaren förelåg nu följande yttrande i ärendet:  
 
”Drätselkammaren hade inhämtat Hälsovårdsnämndens utlåtande, och hade denna nämnd 
ansett, att fullständigt avlägsnande av den besvärande stanken från ifrågavarande magasin 
endast torde ernås efter bortflyttning av detsamma och lämplig behandling av grunden. 
 
Drätselkammaren, som fullständigt delade Hälsovårdsnämndens åsikt i saken och därtill ansåg 
marken ifråga behövlig till reglering av kvarteret Lyckan, beslöt att hos Stadsfullmäktige 
begära uppdrag att omedelbart få vidtaga de åtgärder, som erfordras för att få bemälda 
magasin bortflyttat. 
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Tillika beslöt Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige påpeka, att det markområde, varå sagda 
magasin står, endast är utarrenderat tills vidare med 6 månaders uppsägning.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade Herr Sterner, att det härvidlag ej är annat att göra 
än uppsäga ifrågavarande arrende samt yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet 
och att bemälda arrende omedelbart uppsäges. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 20. 
I sammanhang med ärendet om före detta Carlssonska magasinets avlägsnande hade 
Drätselkammaren beslutat att hos Stadsfullmäktige anhålla om rätt att få uppsäga arrendet för 
det område vid Rosviksgatan, å vilket Apotekare R. Björkmans paviljong står, då staden 
behöver området för gatureglering m. m.  
 
Följande talare yttrade sig i ärendet:  
 
Herr Gunnerson ansåg att staden för närvarande ej behövde detta markområde, varför det vore 
onödigt att uppsäga arrendet, samt nämnde huru ofta denna paviljong av olika anledningar 
varit utsatt för flyttning än hit än dit. 
 
Man hade dessutom höjt arrendet för området från 25 till 50 kronor årligen, och vore det skäl 
att nu taga en viss hänsyn. Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Bovik: Höjningen av detta arrende skedde samtidigt med övriga dylika ökningar. 
Paviljongen motsvarar ej något särskilt kännbart behov, varför den gärna kan komma bort. 
Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
 
Herr Laurin fann det visserligen mindre angenämt, att paviljongen måste bort, men att den 
kommer att stå alltgör nära den blivande byggnaden på den s. k. Strandbergska tomten. Då 
paviljongen dessutom är belägen på en kulle, över vilken gatan skall gå, har han ej annat val 
än det av Drätselkammaren föreslagna. Ville gärna köpa paviljongen om den kunde för 
lämpligt pris förvärvas. Ansåg att frågan borde avgöras nu. 
 
Herr Sterner framhöll paviljongens läge vid den blivande byggnaden och att Rosviksgatan 
skall sänkas, varför paviljongen skulle få ett lämpligt högt läge. 
 
Då Herr Laurin nu förklarat sig villig att köpa paviljongen, så ordnar sig nog saken lätt i 
förhållande till Apotekare Björkman. 
 
Herr Gunnerson fann fortfarande att behov av berörda markområde ej vore något tillräckligt 
vägande skäl för denna uppsägning, men avstod från bordläggningsyrkandet, då frågan nog 
ordnar sig på bästa sätt i enlighet med det av Herr Laurin gjorda uttalandet om inköp av 
paviljongen. 
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Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Drätselkammarens förenämnda 
framställning. 
 
§ 21. 
Från Drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 januari 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Löfving och 
Thorson samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 18. Herr Kamreraren P. Grundell ansökte genom föredragen skrivelse att få veta pris å ett 
område för reglering av tomten n:o 241 i kvarteret Vadet. 
 
Byggnadsnämnden, som behandlat ärendet, och vars yttrande nu förelåg, hade tillstyrkt dylik 
försäljning enligt föreliggande regleringsförslag, och utgör det område, som således skulle 
tilläggas nämnda tomt cirka 265,5 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att för ett pris av fyra 
(4) kronor och 25 öre per kvadratmeter eller cirka en (1) krona och 50 öre per kvadrataln få 
till Herr Grundell försälja ifrågavarande område med undantag av vad som å bemälda 
regleringsförslag utlagts till förgård, vilken del av området Drätselkammaren ansåg, att staden 
ej borde avhända sig, då den är behövlig för att göra gatan bredare. 
 
Arealen av denna förgård utgör cirka 90,5 kvadratmeter, vadan alltså försäljning tillstyrkes för 
av området återstående cirka 175 kvadratmeter. 
 
Beträffande det till förgård således föreslagna området beslöt Drätselkammaren hos 
Stadsfullmäktige förorda att Stadsfullmäktige måtte hos Byggnadsnämnden begära detta, att 
sådan jämkning av stadsplanen sökes, att såväl nyssnämnda som övriga vid samma gata i 
Vadet varande områden, vilka enligt bemälda förslag äro avsedda till förgårdar, må såsom 
gatumark utläggas. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Gunnerson yrkade bifall till framställningen. 
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Herr Sterner framhöll, att man inom Drätselkammaren ansett, att förgårdar vid 
Landsvägsgatan ej böra säljas, då de för sådana avsedda områden i framtiden behövas för 
gatans utvidgning. 
 
Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla såväl Drätselkammarens begäran om 
bemyndigande att göra nämnda tomtförsäljning till sagda pris som ock att godkänna 
vidtagande av åtgärder för den i bemälda skrivelse föreslagna jämkningen av stadsplanen. 
 
§ 22. 
Följande skrivelse hade från Drätselkammaren inkommit till Stadsfullmäktige. 
 
Utdrag af protokollet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 januari 1918. 
 
Närvarande Herrar Sterner, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. Till förnyad behandling upptogs det under § 232 den 22 sistlidne december bordlagda 
ärendet angående ändring av vissa detaljer rörande Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags köp 
av mark i Rinkenäs. 
 
Verkstadsbolagets skrivelse i ärendet var av följande lydelse: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
I sammanhang med dels växlandet av byteskontrakt och bytesbrev angående vissa 
tomtområden enligt Stadsfullmäktiges i Lysekil beslut den 8 Mars innevarande år dels och 
utfärdandet av köpebrev angående den s. k. Lyckeska vägen tillåta vi oss göra följande 
framställningar: 
 
1) Vi begära Drätselkammarens förklaring att genom utfärdandet av ovannämnda 
byteskontrakt våra tidigare utfästelser och Stadsfullmäktiges tidigare beslut om anläggning av 
Verkstadsgatan och övriga tillstötande trafikleder skola anses annullerade, i följd varav bl. a. 
bestämmelsen i punkt 1 av ”köpebrevet” emellan Drätselkammaren och oss av den 31 
December 1907 upphör att gälla. Därmed skulle vi alltså vara berättigade att återbekomma 
den i samma punkt omförmälda inteckning å kronor 10.000. Intill dess berörda inteckning 
återställes, äro vi givetvis förhindrade lämna bevis om att de av oss till staden enligt 
byteskontraktet avträdda tomtområdena om tillhopa 1.306 kvadrataln äro fria från gravation. 
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Vi kunna visserligen tänka oss den invändningen från Drätselkammarens sida, att 
inteckningen icke bör återlämnas förrän Verkstadsgatan blivit av oss utförd enligt 
bestämmelserna i byteskontraktet punkt 4 a och b, men vilja häremot erinra, att det ligger i 
stadens och vårt gemensamma intresse att detta arbete utföres så fort ske kan, samt att detta 
gatuarbete under hela innevarande år av oss bedrivits med all möjlig skyndsamhet. Vi äro 
därjämte villiga förbinda oss, att om för gatan behövlig mark omedelbart ställes till vårt 
förfogande, hava Verkstadsgatan fullständigt utlagd före utgången av år 1919, alltså inom 
kortare tid än vi enligt tidigare träffad överenskommelse kunna anses därtill skyldiga.  
 
Skulle Drätselkammaren av för oss okänd anledning icke kunna tillrättaskaffa och till oss 
överlämna ifrågavarande intecknade skuldebrev å kronor 10.000, begära vi Drätselkammarens 
förbindelse att hålla oss skadeslösa för den skada och förlust, som för oss kan uppkomma 
genom att skuldebrevet icke nu kan till oss överlämnas. 
 
2) Ytterligare begära vi – till undvikande av framtida missförstånd av innebörden av 
Stadsfullmäktiges beslut den 8 Mars 1917 – Drätselkammarens förklaring, att Verkstadsgatan 
av oss allenast skall utföras på det sätt, att gatan blir trafikabel, men att i detta åtagande från 
vår sida icke ingår makadamisering och stensättning utan allenast avjämning, så att 
körtransporter kunna utföras, allt i enlighet med bestämmelserna i köpehandlingen av den 31 
December 1907. 
 
3) Vidare begäres Drätselkammarens förklaring, att vi icke äro skyldiga att efter 
Verkstadsgatans färdigställande enligt byteskontraktet ställa oss till efterrättelse 
bestämmelserna i punkterna 2, 3, 4. 5 och 7 i köpehandlingen av den 31 December 1907. 
 
Lysekil den 14 December 1917. 
 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag 
L. LAURIN. 
 
Efter slutad diskussion beslöt Drätselkammaren att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och 
där göra följande uttalande beträffande här nedan angivna punkter i Mek. Verkstadens 
köpehandling med Lysekils stad av den 31 December 1907, enär dessa punkter berörts i Mek. 
verkstadens nämnda skrivelse med hänsyn till de av Stadsfullmäktige senast beslutade 
försäljningarna av mark i Rinkenäs till Mek. Verkstaden. 
 
Punkt 1, 2 och 7, Den av Mek. Verkstaden den 31 December 1907 till Lysekils stad utfärdade 
reversen å 10.000 kronor som säkerhet för Verkstadsgatans m. fl. gators anläggning, vilken 
revers intecknades i Mek. Verkstadens fastigheter den 20 Januari 1908, har på obekant sätt 
förkommit. 
 
Drätselkammaren har därför hos Rådstuvurätten i Lysekil inlämnat protest mot att nämnda 
revers inteckningsförnyas. Efter den 20 Januari 1918 är reversen preskiberad samt utgår i 
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följd härav ur såväl inteckningsprotokoll som gravationsbevis, och förklarar sig staden 
därefter icke hava något krav med hänsyn till nämnda revers. 
 
Att någon förlust eller skada för Mek. Verkstaden skulle uppstå därför att reversen icke nu 
kan återställas kunna vi ej inse, då den ju rätteligen först bör träda ur kraft, då bemälda 
gatuarbete är fullbordat. 
 
I det nya köpekontraktet bör följande bestämmelse intagas:  
 
”Mekaniska eller dess rättsinnehavare förbinder sig att före 1919 års utgång hava anlagt 
Verkstadsgatan från Drottninggatan och fram till Rinkenäs så långt som Mekaniskas från 
staden nyförvärvade mark sträcker sig i väster, alltså intill f. d. Elof Cornérs tomt. 
 
Med undantag av vad här ofvan nämnts genom Mastberget lägges Verkstadsgatan till 8 meters 
bredd i trafikabelt skick, varmed dock ej menas makadamisering eller stensättning, men 
avjämning så att gatan blir trafikabel, och skall arbetet utföras solidt och för murverkets 
framtida bestånd fullt betryggande. 
 
Därest bemälda gatuläggningsarbete icke är färdigt inom här fastställd tid, äger staden utföra 
detsamma och uttaga kostnaden därför hos Mekaniska eller dess rättsinnehavare. 
 
Så snart Verkstadsgatan i hela sin utsträckning är färdig och av Drätselkammaren efter dess 
ombud godkänd upphör punkterna 1 och 2 samt punkt 7 evad det rör området eller bas för 
ifrågavarande gata att för båda parter vara gällande.” 
 
Punkt 3. Drätselkammaren, som anser, att behov framdeles gör sig gällande för ny, fullt 
betryggande kloaklednings utläggande i nedre delen av Drottninggatan, vill hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka, att, när detta arbete är utfört och staden – om den så önskar – 
upptagit ledningen å Verkstadens område, Stadsfullmäktige måtte medgiva, att punkt 3 då må 
förfalla. 
 
Punkt 4. Åliggandet måste naturligtvis fullföljas, varefter saken av sig själv förfaller. 
 
Punkt 5. Den rätt vissa ägare av sjöbodar å Sanden av Stadsfullmäktige tillerkänts intill 
utgången av år 1915, vid vilken tidpunkt dessa sjöbodägares arrendeavtal med staden utgick, 
och vilket även kungjordes såväl i härvarande tidningar som i Post- och Inrikes Tidningar, har 
Mek. Verkstaden ingått på att respektera. Staden kan därför ej upphäva ett åtagande, som 
numera faktiskt existerar endast emellan Mek. Verkstaden och privatpersoner på grund av 
förenämnda arrendeavtals utgång. 
 
Med förestående beslut, evad beträffar punkt 3, reserverade sig Herr Ljungberg, med 
instämmande av Herr Björsell till förmån för yrkandet om följande lydelse av denna punkt: 
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”Staden torde inom någon framtid behöva utlägga kloakledning i Drottninggatan, och staden 
erkänner gärna den olägenhet, som Mek Verkstaden har av kloakledningen genom sitt 
område. 
 
Då det emellertid här gäller ett åtagande, som vilar på Mek. Verkstaden, och vilket den vill 
hava upphävt, anser Drätselkammaren lämpligast att genom underhandlingar söka uppnå 
överenskommelse med Mek. Verkstaden om hemensamt utförande af den nya kloakledningen 
i Drottninggatan från verkstaden till ifrågavarande lednings utlopp.” 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Ordföranden föreslog ärendets bordläggning. 
 
Herr Laurin ansåg att Verkstadsbolaget bör hinna avgiva sitt yttrande i saken innan den av 
Stadsfullmäktige avgöres, varför ärendet borde bordläggas. 
 
Herr Sterner fann det klokt att bordlägga ärendet, om Verkstadsbolaget framkomme med 
några punkter, som av Stadsfullmäktige kunde godkännas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 23. 
Stenhuggaren D. R. Stålblad, Pinnevik n:o 2, hade hos Stadsfullmäktige genom Magistraten 
ansökt om att bliva befriad från 2/3 av honom påförda stadsutskylder kronor 71:65 att utgå i 
år. 
 
Herr Ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökan till Drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu förelåg, och varigenom tillstyrktes, att om sökanden erlägger kronor 39:80, 
varav fastighetsskatt kronor 14:80, återstoden av stadsutskyldsbeloppet, kronor 31:85, då 
måtte efterskänkas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 24. 
Byggnadsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelse angående 
jämkning av gränserna samt tomtindelning för kvarteret Lyckan i Lysekils stad: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Byggnadsnämnden får härigenom överlämna ett förslag till jämkning av gränserna, uppgjort i 
samband med förslag till tomtindelning för kvarteret Lyckan och tillkommet för att 
möjliggöra ett ändamålsenligare bebyggande av kvarterets norra del. Förslaget finnes 
framställt å bifogade af Stadsingenjör Sven H. Lundgren upprättade karta och närmare 
motiverat genom tillhörande av samma ingenjör utarbetade beskrivning. 
 
Förslaget ifråga har efter annons i Lysekils båda tidningar under en tid av en månad från den 8 
oktober 1917 hållits för allmänheten tillgängligt för påseende, varjämte samtliga jordägare 
inom kvarteret skriftligen förklarat sig hava godkänt den föreslagna tomtindelningen. 
Drätselkammaren, till vilken förslaget remitterats, har genom utdrag av sitt protokoll den 30 
januari 1918 § 21 meddelat, att den intet har att invända mot samma förslag. 
 
Byggnadsnämnden får sålunda hemställa: 
 
att Stadsfullmäktige måtte antaga bifogade förslag till jämkning av gränserna samt 
tomtindelning för kvarteret Lyckan samt till Konungens Befallningshafvande insända 
detsamma jämte närslutna handlingar angående förenämnda kvarters tomtindelning. 
 
Lysekil den 4 februari 1918. 
 
På Byggnadsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 SVEN H. LUNDGREN. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
 
Förslag enligt karta till dylik gränsjämkning och tomtindelning med tillhörande beskrivning, 
upprättat av Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Intyg från jordägarna inom kvarteret Lyckan att de för sin del godkände ifrågavarande 
tomtindelning. 
 
Utdrag av byggnadsnämndens protokoll för den 7 och 30 januari 1918.  
 
Drätselkammarens utlåtande i ärendet enligt protokollsutdrag av den 30 januari detta år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka sådan jämkning av 
gränserna i kvarteret Lyckan, som Byggnadsnämnden föreslagit, samt att tomtindelning i 
samma kvarter göres.  
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade Herr Sterner, att Stadsfullmäktige beslutat enligt 
protokoll av den 27 oktober och 24 november 1916 samt 31 juli 1917 att ingå till 
Byggnadsnämnden med begäran om åtgärders vidtagande för den omförmälda jämkningen av 
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gränser för kvarteret Lyckan. Yrkade bifall till Byggnadsnämndens ovannämnda 
framställning. 
 
Detta yrkande understöddes av Herr Gunnerson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga ifrågavarande förslag till jämkning av gränser 
och tomtindelning för kvarteret Lyckan samt att till Konungens Befallningshafvande i länet 
översända detta förslag jämte tillhörande handlingar med begäran om fastställelse därå.  
 
I samband med detta ärende hade Drätselkammaren inkommit med begäran om att 
Stadsfullmäktige måtte besluta om Rosviksgatans sänkning samt därtill anslå kronor 700 av 
medel för oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
Under diskussionen i ärendet yttrade sig: 
 
Herr Gunnerson yrkade bifall till framställningen, men ansåg att man nu på en gång borde 
iordningställa ifrågavarande gata och ej bara ett litet stycke av densamma. 
 
Herr Bovik framhöll, att om ej nybyggnaden å före detta Strandbergska tomten förelegat, så 
hade det nog ej under detta år blivit fråga om någon sänkning av Rosviksgatan. Ansåg dock 
att det borde göras, men mera omfattande och fullständigt än vad Drätselkammaren föreslagit 
samt förordade i följd härav ärendets bordläggning för utredning. 
 
Herr Brännberg framhöll, att det finnes en mängd andra arbeten, som äro nödvändigare, för 
exempel vatten- och kloakledningar på flere ställen i staden.  
 
Herr Laurin påpekade, att gatan genom den nu föreslagna sänkningen skulle bliva i godt 
skick. 
 
Herrar Wallén och Sterner ansågo, att detta arbete måtte snarast igångsättas på grund av att de 
i närheten liggande vatten- och kloakledningarna måtte flyttas, och att dessa ledningar för 
närvarande äro dåligt skyddade. Yrkade bifall till att ärendet avgöres idag.  
 
Efter avslutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Drätselkammarens bemälda 
begäran. 
 
§ 25. 
Konungens befallningshavande i länet hade genom Magistraten till Stadsfullmäktige 
överlämnat följande skrivelse angående avgivande av yttrande i frågan om Slättens 
municipalsamhälles införlivning med Lysekils stad: 
 
”Till Magistraten i Lysekil. 
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Hos Kungl. Maj:t har municipalstämman i Slättens municipalsamhälle gjort underdånig 
ansökan om samhällets avskiljande från Lyse socken för att bilda egen kommun. 
 
Under ärendets behandling hava stadsfullmäktige i Lysekil avgivit yttrande och därvid 
förklarat sig icke hava något att erinra mot bifall till ansökningen under förutsättning att 
municipalsamhället visades kunna på tillfredsställande sätt ordna polis- och sundhetsväsendet, 
fattigvården m. m. Stadsfullmäktige förmenade nämligen, att municipalsamhällets skiljande 
från Lyse kommun icke skulle hava någon inverkan på en eventuell framställning från stadens 
sida om samhällets införlivande med Lysekil. 
 
Ärendet är för närvarande remitterat till municipalstämman för vidare utredning. 
 
Då emellertid municipalsamhället Slätten gränsar omedelbart till Lysekils tätt bebyggda 
område, vill det ur många synpunkter förefalla, som skulle den naturliga lösningen av frågan 
vara, att samhället, eventuellt något ytterligare område av Lyse kommun, införlivades med 
Lysekil. Konungens Befallningshavande vill med hänsyn till Stadsfullmäktiges yttrande 
erinra, att den bör ligga i stadens intresse att frågan om samhällets införlivande med Lysekil 
redan nu blir föremål för omprövning, enär staden därigenom lättare blir i tillfälle att göra sina 
synpunkter gällande i fråga om det område, som jämte det nuvarande municipalsamhället 
lämpligen synes böra frånskiljas Lyse kommun. 
 
Konungens Befallningshafvande anser för sin del lämpligast att Stadsfullmäktige efter 
föregående utredning från stadens sida utse delegerade för att jämte ombud för 
municipalsamhället samt Lyse kommun och församling överlägga angående frågan om 
införlivning i kommunalt, kyrkligt, administrativt och judiciellt hänseende med Lysekils stad 
av municipalsamhället Slätten jämte ett ytterligare därtill gränsande område av Lyse kommun. 
 
Konungens Befallningshavande får därför anhålla, att Ni anmodar Stadsfullmäktige att avgiva 
yttrande i den sålunda väckta frågan; och har Ni att jämte eget utlåtande inkomma till 
Konungens Befallningshavande med Stadsfullmäktiges yttrande. 
 
Göteborg, i landskansliet, den 14 januari 1918. 
 
OSCAR VON SYDOW. 
  JAMES LITHANDER.” 
 
Efter en stunds diskussion om gränserna för dylik inkorporering, om övertagande av 
skuldbelopp m. m. beslöto Stadsfullmäktige att det skulle tillsättas en delegation av 5 
medlemmar att i ärendet underhandla med representanter från Lyse och Slätten. 
 
Åt Valkommittén uppdrogs att inkomma med förslag å sådana delegerade, och att därvid 
måtte föreslås representanter för olika meningsgrupper inom Stadsfullmäktige. 
 
I övrigt bordlades ärendet. 
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§ 26. 
En förteckning över vid 1917 års slut oavgjorda ärenden förelåg enligt … Bilaga N:o 15, 
1917.  
 
Herr Granberg meddelade, att han var utsedd till en av medlemmarna i en kommitté rörande 
ordandet av Drottninggatan, och anhöll att bliva befriad från detta uppdrag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att från de oavgjorda ärendena avföra frågan om väg för 
automobiltrafik enligt Stadsfullmäktiges protokoll § 137 den 6 september 1916 samt i övrigt 
lägga ifrågavarande förteckning till handlingarna. 
 
§ 27. 
Enligt föreliggande skrivelse från Folkhushållningskommissionen meddelades, att staden 
beviljats ett statsbidrag å 30.000 kronor att användas under perioden 1/1 – 30/6 1918 till 
lindring av de mindre bemedlades i samhället levnadsvillkor. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 28. 
Handels- och Sjöfartsnämnden meddelade genom föredragen skrivelse att de av 
Stadsfullmäktige hos Kungliga Lotsstyrelsen begärda fyrarna å Gäven och Gulskär ävensom 
dessutom en fyr å Flatholmen äro fullbordade, och lades denna skrivelse till handlingarna.  
 
§ 29. 
Från Handels- och Sjöfartsnämnden anmäldes, att till dess ordförande och vice ordförande för 
år 1918 valts respektive Herrar Bankdirektören Ragnar Berger och Fabrikören J. E. Lindbom. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 30. 
På förslag av Herr Laurin beslöto Stadsfullmäktige tillsätta en kommitté för utredning om 
fiskhamn på Grötö.  
 
Enligt Herr Gunnerssons förslag bestämdes denna kommitté till 3 medlemmar. 
 
Åt Valkommittén uppdrogs att föreslå 3 sådana kommittérade, man att det ej bör blifva 
huvudsakligen samma personer, som äro medlemmar i kommittén för utredning om bro till 
Grötö. 
 
Son ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt:  
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FRITZ LÜSCH. 
J. G. GUNNERSON. 
ALFR BOVIK. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å Rådhuset lördagen den 16 febr. 1918 kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 3 April 1918. 
 
§ 31. 
Upprop förrättades, varvid Herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag var 
frånvarande. 
 
T. f. Borgmästaren Herr E. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 32. 
Från Polisnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med polisnämnden i Lysekil å Rådhuset den 2 
April 1918. 
 
Närvarande: Borgmästaren Axel Sundberg, Bankdirektören Ragnar Berger, Fabrikören Alfred 
Bovik, Förvaltaren Ludvig Andersson.  
 
§ 3. Från Magistraten hade till nämnden remitterats nådiga cirkuläret den 22 februari 1918 
rörande särskilda åtgärder för ordningens upprätthållande i landet under nu rådande, oroliga 
tidsläge, däri ifrågasatts, bland annat, upprättande av reservpolisstyrkor i städer och på 
landsbygden. 
 
Sedan för nämnden föredragits huru Magistraten tänkt sig att reservpolisbevakningen skulle 
anordnas härstädes, beslöt nämnden att göra framställning hos Stadsfullmäktige om ett anslag 
å 1.000 kronor för anställning av reservpolis under innevarande år. 
 
Som ofvan 
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AXEL SUNDBERG 
 
Sedan skrivelsen lästs yttrade Herr t. f. Borgmästaren Centerwall, att Magistraten tänkt sig 
tillsätta 5 reservpoliser med ett arvode till var och en av 50 kronor en gång för alla och 10 
kronor per dag och man då de äro inkallade till tjänstgöring. 
 
Herr Thorsson yttrade, att det vore den allmänna uppfattningen att ingen anledning förelåge 
till ökning av den härvarande polisstyrkan. 
 
Herr Gunnerson framhöll att dylik ökning av poliskåren endast skulle ske, om så ansåges 
behövligt, varför det nu bara gällde beviljandet av ett förslagsanslag. 
 
Herr Bovik påpekade, att man ej kunde kalla detta ett förslagsanslag, då det ju måste tagas i 
anspråk, så fort ifrågavarande förstärkning av poliskåren sker. 
 
Herr Berger fann det ej lämpligt att annonsera bemälda polisbefattningar, utan att det bör 
uppdragas åt Stadsfiskalen att med lämpliga personer träffa avtal om dylik anställning. Då 
Kungl. Maj:t påpekat att något bör göras i förevarande fall, så bör man ock följa anvisningen. 
 
Föreslog att kostnaderna för ändamålet skulle utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter 
i årets stat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla ifrågavarande framställning. 
 
§ 33. 
Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelse: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 Mars 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 55. Med anledning av Drätselkammarens framställning förelåg från Konsul Aug. Lysells 
stärbhus skrivelse, varigenom för den stärbhuset tillhöriga toffelfabriken med tomt begärdes 
22.700 kronor. 
 
Tillika påpekades i skrivelsen att 845 kvadratalnar av tomten n:o 55 av 1873 års reglering är 
till salu. 
 
Vid föregående sammanträde förelåg från samma stärbhus skrivelse, varigenom efter 
Drätselkammarens förfrågan begärdes 50.200 kronor för fastigheten n:o 37 vid Salutorget. 
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Då samtliga ovannämnda fastigheter skola försäljas å auktion den 4 instundande april beslöt 
Drätselkammaren att fästa Stadsfullmäktiges uppmärksamhet på saken emedan staden för 
eventuell utvidgning av Salutorget skulle behöva ifrågavarande fastigheter, och ansåg 
Drätselkammaren därför önskligt att staden vid sagda auktionstillfälle är representerad för den 
händelse dylikt fastighetsförvärv då kan ske för rimligt pris. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sterner: Att Drätselkammaren länge haft saken till behandling och ansett det tjänligt att 
staden förvärvar Lysellska huset, då salutorget genom dylikt förvärv betydligt kunde utvidgas. 
I följd härav hade Drätselkammaren velat fästa Stadsfullmäktiges uppmärksamhet på saken. 
 
Herr Laurin: Man borde nu förvärva denna fastighet, då den troligen senare bliver dyrare i 
annan mans hand. 
 
Föreslog att tillsätta en kommitté bestående av Herrar Sterner och Wallén för att vid 
auktionstillfället bevaka stadens intressen. 
 
Herr Granberg föreslog att Stadsfullmäktige måtte bestämma ett maximipris för fastigheten.  
 
Var av den uppfattningen att fastigheten inom de närmaste 10 åren var behövlig för torgets 
utvidgning. 
 
Herr Gunnersson framhöll olämpligheten av att härvidlag bestämma ett pris varöver man ej 
finge gå. 
 
Förordade att kommittén bestämmes att bestå av 3 personer samt föreslog Herr Laurin såsom 
en av dess ledamöter. 
 
Betonade den vikt det hade för staden att köpa Lysellska huset. 
 
Herr Laurin avsade sig detta kommittéuppdrag och föreslog i sitt ställe Herr Granberg. 
 
Framhöll att staden borde köpa även tomten n:o 55. 
 
Herr vice Ordföranden: Ett pris bör sättas, eller åtminstone böra Stadsfullmäktige yttra sig 
däröver, så att någon ledning finnes för kommittén. 
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Ansåg för sin del att 37.000 kronor vore ett lämpligt pris för de båda fastigheterna n:ris 37 och 
55 tillsammans. 
 
Man borde ej låta detta tillfälle gå sig ur händerna. 
 
Herr Löfgren: Dylikt köp borde begränsas till de av Herr vice Ordföranden nämnda 
fastigheterna, då dessa vara tillfyllest för salutorgets utvidgning. 
 
Herr Bovik: Att nu köpa Lysellska huset är ett tillfälle, som antagligen ej återkommer, varför 
man allvarligt bör reflektera å saken. 
 
Föreslog fixerandet av priset för fastigheten n:o 37 till 40.000 kronor. 
 
Herr Ordföranden: Utvidgning av torget är nog nödig, men därtill finnes ändå möjlighet 
genom att taga det område i besittning, å vilket Fabrikör Aug. Mattssons byggnad är belägen. 
 
Staden bör dock representeras vid auktionen, och ett pris fastställas, intill vilket 
Stadsfullmäktiges ombud kunna bjuda. 
 
Herr Mattsson: Fastigheterna torde nog ej säljas vid detta auktionstillfälle utan komma nog 
eventuella försäljningar att bero på senare underhandlingar med Lysells stärbhus. Ett 
maximipris bör dock bestämmas. Om 10 á 15 år blir det nog dyrare för staden att förvärva 
bemälda fastigheter. 
 
Herr Wallén: Önskvärdt vore om staden kunde bliva ägare till huset n:o 37, men skall det 
bortrödjas har själva byggnaden ej stort värde. Skall huset däremot ställas i fullgodt skick, blir 
det dryga utgifter för staden. Ansåg att man kunde reda sig långa tider framåt utan att göra 
detta fastighetsförvärv. 
 
Herr Löfving: Om staden reflekterar på Lysellska huset, har det ej så litet värde, men 
byggnaden torde nog tarva en reparation uppgående till omkring 10.000 kronor. Efter sådan 
reparation kan ju staden hava kvar huset tills det behövs för torgets förstoring. 
 
Herr Luckey: Härvidlag får man ej vara alltför njugg, utan då staden verkligen behöver 
ifrågavarande hus är det nog skäl i att bjuda t. o. m. 35.000 kronor, men givetvis bör man söka 
få lägsta möjliga pris. 
 
Herr Brännberg: Det är rätt svårt att få någon bestämd uppfattning i denna sak, men det 
förefaller dock att man en avsevärd tid framåt kan vara betjänad med nuvarande torgs omfång, 
varför man ej utan tvingande nödvändighet bör ytterligare belasta stadens redan alltför 
ansträngda ekonomi, för så vidt ej sagda hus kan köpas för billigt pris. 
 
Herrar Thorsson och Tinggren delade åsikten om det lämpliga i bemälda fastighetsvärv. 
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Den senare framhöll, att man ej i längden kunde vara tillfredsställd med det otillräckliga 
torgutrymmet, och då nu tillfälle gåves att förvärva område för nämnda utökning, borde man 
ej försitta denna möjlighet. 
 
Herr Berger hade ock samma mening och föreslog att Stadsfullmäktige måtte uppdrags åt en 
kommitté av 3 personer att vid auktionstillfället bevaka stadens intressen samt att åt denna 
kommitté överlämnas att bjuda vad den anser skäligt för de båda fastigheterna n:ris 37 och 55. 
 
Herr Radhe ansåg däremot att det nuvarande salutorget är tillräckligt för så avsevärt lång tid 
framåt, att man ej bör befatta sig med detta fastighetsköp. 
 
Påvisade att torget kunde utvidgas genom att använda den tomt varå Fabrikör Aug. Mattssons 
byggnad är belägen, och att man även hade Rosvikstorg i reserv, om salutorget skulle visa sig 
otillräckligt för sitt ändamål. 
 
Yrkade avslag på att Stadsfullmäktige befatta sig med ifrågavarande affär. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering följande: 
 
Att tillsätta en kommitté av 3 personer att vid nämnda auktion för stadens räkning söka 
förvärva fastigheterna n:ris 37 och 55 samt att till denna kommitté överlämna att betala det 
pris för dessa fastigheter, som den kan anse vara skäligt. 
 
Till medlemmar i denna kommitté utsågos Herrar Sterner, Wallén och Bovik. 
 
Mot förestående beslut reserverade sig Herr Radhe på den grund att han ansåg beslutet 
olagligt. 
 
Med anledning av denna reservation yttrade Herr Ordföranden, att fastän han ej funne detta 
fastighetsköp nödigt, dock ej kunde anse beslutet därom olagligt, då Herrar 
Stadsfullmäktigeledamöter behörigen kallats till detta sammanträde genom utsänd 
kallelselista.  
 
§ 34. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Luckey och Mattsson. 
 
§ 35. 
Till ledamöter i kommittén för vissa delars av Slätten införlivninng med Valkommitténs 
förslag: 
 
Herrar Bankdirektören Ragnar Berger, Fabrikören Aug. Mattsson, Stenhuggaren Carl Gustaf 
Tinggren, Frisören Gustaf Aron Löfgren och Stadsingenjören Sven H. Lundgren samt till 
deras suppleanter Herrar Svarvaren August Ferdinand Jakobsson och Fabrikören Elis Luckey. 
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Till sammankallande utsågs Herr Berger. 
 
§ 36. 
I enlighet med Valkommitténs förslag valdes till ledamöter i fiskhamnskommittén: 
 
Herrar Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, Fabrikören Alfred Bovik och Konsuln Lars 
Laurin med den sistnämnde såsom sammankallande. 
 
§ 37. 
Från Hälsovårdsnämnden anmäldes att den för innevarande år omvalt Herrar Doktor Axel 
Nilsson och Borgmästaren Axel Sundberg till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 38. 
Hamnstyrelsen anmälde att till dess ordförande t. o. m. 1919 års utgång omvalts Herr Konsuln 
Magnus Radhe, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 39. 
Det under § 170 den 15 december 1915 till en kommitté, bestående av Herrar Berger, 
Lindbom och Bovik för utredning överlämnade ärendet angående tillsättandet av en 
brandstyrelse upptogs nu till behandling och förelåg från nämnda kommitté följande: 
 
”Förslag till reglemente för Brandstyrelsen i Lysekil Bilaga N:o 1, 1918.” 
 
Härjämte förelåg även förslag till ändringar i brandordningen enligt samma bilaga. 
 
Herr Berger yttrade, att kommittén förordat inrättandet av en brandstuýrelse på 5 personer, 
vilken styrelse skulle förvalta brandmaterialen samt entlediga och tillsätta medlemmar i 
brandkåren. 
 
Enligt förenämnda förslag är brandchefen ej självskriven ledamot i brandstyrelsen, men kan 
dock av Stadsfullmäktige väljas. Likväl får han ej vara styrelsens ordförande eller vice 
ordförande, då det skulle vara mindre lämpligt att någon av dessa befattningar förenades med 
brandchefssysslan. 
 
Yrkade förslagets remiss till brandkommittén, vilket av Stadsfullmäktige bifölls. 
 
§ 40. 
Från kommitterade för utredning angående inrättandet av brandstyrelse förelåg nedanstående 
yttrande med anledning av Stadsfullmäktiges beslut den 8 Mars 1917, § 37, rörande den 
värnpliktige brandkåren. 
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Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Till svar å Stadsfullmäktiges den 8 Mars 1917, § 37, lämnade uppdrag få undertecknade, 
kommitterade, föreslå, att § 27 i stadens brandordning erhåller följande förändrade lydelse: 
 
För att vid eldsvåda hejda eldens framfart samt förekomma förlust av liv och egendom, skall 
inom staden finnas en fast brandkår och en värnpliktig brandkår, i vilken sistnämnda kår var 
och en av stadens manliga invånare är skyldig tjänstgöra från och med det kalenderår, under 
vilket han fyller sjutton år till och med det kalenderår, under vilket han fyller fyrtiofyra år. 
 
Lysekil den 25 Mars 1918. 
 RAGNAR BERGER. 
 
J. E. LINDBOM ALFR. BOVIK. 
 
Stadsfullmäktige beslöto godkänna detta förslag. 
 
§ 41. 
Kommittén för utredning om brandstyrelsens inrättande hade avgivit följande utlåtande över 
Herr Ordförandens i Stadsfullmäktige därstädes väckta motion under § 96 den 25 Maj 1916: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning af Stadsfullmäktiges beslut den 25 Maj 1916, § 96, få undertecknade, 
kommitterade, härmed föreslå, att § 1 i Brandordningen erhåller följande tillägg: 
 
”I varje gård i staden skall finnas ett tillräckligt stort, mot eldfara betryggande och med lock 
försett kärl, antingen helt och hållet av plåt eller av trä, fullständigt beslaget med plåt, för 
förvaring av aska, vilken icke får tömmas i för annat ändamål avsett kärl. Ifrågavarande kärl 
skall vara märkt med ordet aska. Bestämmelsen i denna punkt träder i kraft den 1 Januari 
1921.” 
 
Lysekil den 25 Mars 1918. 
 
 RAGNAR BERGER. 
 
J. E. LINDBOM ALFR. BOVIK. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla motionen, och att ifrågavarande ändring av stadens 
brandordning, i enlighet med kommittérades yttrande, träder i kraft den 1 Januari 1921. 
 
§ 42. 
Från kommunala mellanskolebyggnadskommittén förelåg följande utlåtande: 
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Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Kommunala mellanskolans byggnadskommitté har, sedan Stadsfullmäktige beslutat att icke 
nu påbörja nybyggnad för skolan, den 7 Januari 1918, § 10, fått i uppdrag: 
 
Att låta undersöka möjligheten av att för staden få inköpa den nuvarande samskolebyggnaden 
för att nödtorftigt, så att den tillsvidare kan användas till lokaler för den blivande kommunala 
mellanskolan, detta dock under förutsättning, att Kungl. Läroverksstyrelsen lämnar 
medgifvande, att sagda byggnad efter eventuell mindre reparation får användas för kommunal 
mellanskola.  
 
Med anledning härav få kommittérade anföra följande:  
 
Att inköpa samskolehuset kunna kommittérade ej tillstyrka, då det fordrar btydliga kostnader 
för att komma i ett för mellanskolan användbart skick, även om man endast räknar med en 
kortare användningstid. 
 
Däremot kan den undre våningen i gamla folkskolan, innehållande fem lärosalar, användas, 
med tillägg av den övra botten befintliga salen, vilken kan användas till ritsal. Till ersättning 
för folkskolan finnes en sal i det intill belägna småskolehuset, en sal i skolkökshuset, vartill 
kan läggas två salar, som kunna inredas i de af fröknarna Löfberg och Wikander bebodda 
lägenheterna. Visserligen erhållas på detta sätt endast fyra salar i stället för de förlorade fem, 
men till dess någon annan lösning kan erhållas, kunna två småskoleklasser duplicera. 
Utrymme för materialrum och lärarerum finnes också för mellanskolan. 
 
Till gymnastiksal hava kommittérade endast att fastslå Idrottsföreningen Kamraternas hus, 
vilket emellertid fordrar en ordentlig reparation. 
 
Överdirektör Falk, som nys besökt staden, har förklarat sig under nuvarande förhållanden 
tillsvidare nöjd med denna lösning av mellanskolans lokalfråga. 
 
Kostnaderna torde kunna inskränkas till ett måttligt belopp, och äro dessa väl använda, om 
man tänker på, att folkskolan erhåller dessa äkade lokaler, då mellanskolan en gång inflyttar i 
eget hus. Vid denna tid har folkskolan sannolikt behov av flera lärosalar. 
 
Ritning över gamla folkskolans byggnad bifogas. På grund härav få kommittérade föreslå 
Stadsfullmäktige: 
 
att uppdraga åt Folkskolestyrelsen att inkomma med förslag till ändring av två 
bostadslägenheter i gamla folkskolehuset till lärosalar samt kostnadsförslag.; 
 
att uppdraga åt den blivande Styrelsen för kommunala mellanskolan att underhandla med 
Idrottsföreningen Kamraterna om gymnastikhuset. 
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Kommittérade hava härmed avslutat sitt arbete med de av Stadsfullmäktige lämnade 
uppdragen. 
 
Lysekil den 27 Mars 1918. 
 
Å Kommitténs vägnar: 
RAGNAR BERGER. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att lämna kommittérade de i föreliggande utlåtande nämnda 
uppdragen samt förklarade, på förslag av Herr Ordföranden, att då dessa slutförts, skulle 
ifrågavarande kommitté anses upplöst.  
 
§ 43. 
Från Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige förelåg följande motion: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då överdirektören i Kungl. Läroverksstyrelsen Fil. Doktor August Falk den 16 dennes i 
sammanhang med inspektion av härvarande samskola besiktigade de ifrågasatta provisoriska 
lokalerna för kommunal mellanskola i nuvarande s. k. Gamla Folkskolan och icke syntes hava 
något att däremot invända, förutsatt att provisoriet icke bleve av för långvarig beskaffenhet, 
rådde han bestämt till ett omedelbart övergående till den skolform, som heter ”den 
kommunala mellanskolan”, alltså från höstterminen 1918 och ställde i utsikt statsanslag från 
denna tid att retroaktivt utgå, sedan efter skolans ikraftträdande framställning till Kong. Maj:t 
gjorts därom och läroverksstyrelsen sig därom yttrat och reglemente för densamma fastställts. 
 
Undertecknad får alltså föreslå Stadsfullmäktige följande: 
 
1) att omedelbart fatta beslut om den kommunala mellanskolans inrättande i Lysekil; 
 
2) att densammas undervisning begynner med ht 1918; 
 
3) att enl. mom. 25 i K. K. d. 8/12 1911 en styrelse av 5 personer omedelbart väljes tillika 
med 5 suppl., vilken får i uppdrag att vidtaga alla förberedande åtgärder, såsom uppgörande 
av regl., anställning tills vidare av lärare och lärarinnor, inredning av lokalerna och 
materialanskaffning och 4) att ett förslagsanslag av kronor 3.000 (tretusen) tillsvidare ställes 
till dess förfogande. 
 
Lysekil den 27 Mars 1918. 
 
FRITZ LÜSCHH. 
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Sedan motionen lästs yttrade Herr Sterner, att han till alla delar instämde i motionen och fann 
det glädjande, att den kommunala mellanskolan skulle kunna börja redan med kommande 
hösttermin.  
 
Det vore ett klokt beslut att använda Gamla Folkskolans lokaler till kommunal mellanskola, 
och de utgifter, som för ändamålet nedlägges på Gamla Folkskolebyggnaden komma dock 
senare kommunen tillgodo. 
 
Ansåg det föreslagna beloppet av 3.000 kronor väl lågt och föreslog därför detsammas 
höjande till 4.000 kronor, och att anslaget utgår med medel anslagna för oförutsedda utgifter i 
årets stat. 
 
Yrkade i övrigt bifall till motionen, men framhöll huruvida remiss till Drätselkammaren vore 
nödig eller ej. 
 
Herr Radhe ansåg remiss överflödig, på grund av den korta tid, man hade till förfogande samt 
yrkade bifall. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen i dess helhet med den ändring, att 
förslagsanslaget sättes till 4.000 i stället för enligt motionen föreslagna 3.000 kronor, och att 
beloppet utgår av medel för oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
Val av styrelse för den kommunala mellanskolan skulle nu företagas, och hade Valkommittén 
avgivit förslag å ledamöter och suppleanter. 
 
Valet utföll i huvudsaklig överensstämmelse med detta förslag sålunda, att till ledamöter 
valdes Herrar Kyrkoherden Fritz Lüsch, Konsuln J. G. Gunnerson, Bankdirektören Ragnar 
Berger, Överläraren Anders Isidor Jakobsson och Redaktören Axel Ljungberg med Herrar 
Konsuln L. Laurin, Fabrikören Elis Luckey, Byggmästaren Oscar Wallén, Konduktören 
Anders Johnson och Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist som suppleanter, och skola 
suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i vilken ledamöter och 
suppleanter här ofvan angivits. 
 
Som sammankallande utsågs Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
 
§ 44. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade inkommit med nedanstående motion: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
I egenskap av härvarande samskolas inspektor får jag med hänsyn till där anställda lärarekårs 
särskilt under nuvarande dyrtid svaga ekonomiska ställning och, enär sittande riksdag icke 
ihågkommit denna kår med någon särskild löneförbättring, efter samtal med 
läroverksöverdirektören under hans besök härstädes förslå, att Stadsfullmäktige utom det 
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redan beviljade kommunala bidraget måtte anslå ytterligare 1.959 till löneförbättring under 
innevarande termin, vilket i så fall skulle kunna utgå av redan för samskolan beviljade men 
ännu icke utbetalta och sannolikt icke heller i annat fall utgående medel. Fördelningen har jag 
tänkt mig med kronor 150 till envar ämneslärare och lärarinna, anställd här äfven under 
föregående hösttermin, med undantag av en, vars ekonomiska ställning är sådan, att hon 
sannolikt icke önskar, att därav varda delaktig och 100 kronor till vardera av de två, som 
denna termin tillträtt sin nuvarande befattning, samt 100 kronor till lärarinnan i teckning och 
handarbete. 
 
Jag fäster slutligen uppmärksamheten på, att detta anslag, om det beviljas, är 
Stadsfullmäktiges sista till samskolan i sitt nuvarande skick, en skola, som med alla sina 
brister dock utfört ett godt arbete och samhället därför står i tacksamhetsskuld till. 
 
Lysekil den 27 mars 1918. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
Sedan motionen lästs yttrade sig: 
 
Herr Granberg: Att Stadsfullmäktige måtte såsom ett tack till samskolans lärarekår bifalla 
motionen. Yrkade bifall.  
 
Herr Ordföranden föreslog motionens remiss till Samskolestyrelsen och Drätselkammaren. 
 
Herr Sterner fann det vara en välförtjänt uppmuntran att bevilja detta dyrtidstillägg och 
uttryckte önskemålet av att Samskolestyrelsen måtte gå ett steg längre än motionen och anslå 
ett belopp utöver det nu föreslagna för att så medelst kunna öka respektive dyrtidstilläggs 
storlek. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla förslaget om ärendets remiss till Samskolestyrelsen och 
Drätselkammaren. 
 
§ 45. 
Med anledning av Livsmedelsnämndens ordförandes framställning till Drätselkammaren om 
fastställande av arvode samt om ersättning till biträde å nämndens kontor förelåg nu från 
Drätselkammaren följande skrivelse: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 Mars 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Till protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 49. Vid föregående sammanträde den 14 sistlidne februari förelåg från 
Livsmedelsnämndens ordförande Herr W. Reinhold begäran om att Drätselkammaren måtte 
fastställa det arvode som för ifrågavarande befattning skall åtnjutas. 
 
Tillika framställdes även om fastställande av lön för biträde å Livsmedelsnämndens kontor 
med 100 kronor per månad. 
 
Herr Ordföranden fick vid nämnda sammanträde i uppdrag att i saken underhandla med Herr 
Reinhold och framlade nu resultatet härav enligt nedanstående tablå: 
 
Livsmedelsnämndens ordförande  Kr.  300:- per månad. 
Biträde å Livsmedelsnämndens kontor  ”     100:- ” 
Kontorshyra    ” 50:-   ” 
 
Anslaget till nämndens ledamöter räcker ej, ty suppleanterna inkallas varje sammanträde. 
Denna brist beräknas för året till 500 á 600 kronor. 
 
För innevarande år tarvas alltså till förvaltningskostnader för Livsmedelsnämnden: 
 
Till ordföranden    Kr. 3.600:- 
”     biträdet     ” 1.200:- 
”     hyra     ” 600:- 
     Kr. 5.400:-  
 
Kvarvarande anslag för 1918   Kr. 3.500:- 
     Brist Kr. 1.900:- 
 
Merkostnad för ledamöter och suppleanter  Kr. 500:- 
    Summa brist Kr. 2.400:- 
 
Kostnaderna för Livsmedelsnämnden under år 1918 skulle således bliva: 
 
Ersättning till ordföranden, biträdet samt för hyra  Kr. 5.400:- 
Telefonavgifter    ” 100:- 
Annonskostnader    ” 500:- 
Ersättning till ledamöter & suppleanter   ” 1.100:- 
Tilläggsersättning till ledamöter & suppleanter  ” 500:- 
    Summa Kr. 7.600:- 
 
Det skulle således erfordras ett tilläggsanslag för Livsmedelsnämnden å 2.400:- kronor för 
innevarande år. 
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Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka de 
således begärda arvodena beräknade per måltid och tills vidare samt att beloppet, 2.400:-, för 
ändamålet utgår av medel för oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Härjämte förelåg och skrivelsen från Livsmedelsnämndens ordförande till Drätselkammaren. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade sig: 
 
Herr Löfving tillstyrkte bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Brännberg tillstyrkte likaledes bifall, men ansåg det onödigt kostsamt att till varje 
nämndens sammanträde inkalla även suppleanterna. 
 
Framhöll ock att om vice ordföranden vore ledamot av nämnden behövdes det ej att till 
honom betala extra arvode. Fann även, att nämnden kunde hava färre sammanträden äm som 
är fallet. 
 
Herr Sterner hade fått den uppfattningen att arbetet för suppleanterna framdeles kommer att 
ökas. Livsmedelsnämndens ordförande hade förklarat sig icke kunna vara nöjd med lägre 
arvode än 300 kronor per månad, vilket man ej kan säga något emot med hänsyn till det 
myckna arbetet, som åligger honom. 
 
Herr August Ferdinand Jakobsson ansåg ock att man ej ständigt behövde inkalla suppleanter, 
utan borde man göra besparingar där så ske kan.  
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning utan votering att bifalla Drätselkammarens 
förslag i ärendet. 
 
§ 46. 
Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelse med 
anledning av Herr Oscar Walléns skrivelse till Drätselkammaren angående utbyte av mark 
och vatten vid Landsvägsgatans anläggning: 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 Mars 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 51. Herr Wallén väckte vid föregående sammanträde den 14 sistlidne februari förslag om 
återupptagande av ärendet angående utbyte av mark och vatten vid Landsvägsgatans 
anläggning samt hade till dagens sammanträde inlämnat skrivelse i ärendet. 
 
Drätselkammaren ansåg, att det varit ett förbiseende, att saken ej blivit underställd 
Stadsfullmäktiges prövning och godkännande, varför detta nu, fastän sent, dock borde ske, 
och beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med avgivande av följande yttrande:  
 
Den av Drätselkammaren beslutade åtgärden, som avsåg att på för staden rimliga villkor 
förvärva den mark, som erfordrades för Landsvägsgatans utläggning hade helt naturligt 
omedelbart bort hava expedierats till Stadsfullmäktige för dess godkännande, men då så ej 
skett, och kammarens ledamöter av denna orsak upprepade gånger vid Stadsfullmäktiges 
sammanträde klandrats i saken, har kammaren ansett skäl föreligga att nu återupptaga och till 
Stadsfullmäktige ingå med ärendet. 
 
Härjämte beslöts att till Stadsfullmäktige överlämna utdrag av Drätselkammarens protokoll av 
den 26 februari 1912, § 39, samt Herr Walléns nämnda skrifvelse. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet, betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Därjämte förelågo Herr Walléns nämnda skrivelse och utdrag av Drätselkammarens protokoll 
den 26 februari 1912 så lydande: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 februari 
1912. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Laurin, Wallén, Sterner, Björsell samt 
Stadsingenjören Calander. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 39. Stadsingenjören lämnade nu följande:  
 
Uppgift å enskilda personers jordområden, som tagas i anspråk för Landsvägsagatans 
utvidgning. 
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Av Skinnhandlaren Johanssons tomt n:o 152 erfordras hela den till tomten hörande obetalda 
delen, utgörande 1.400 kvadratfot eller 350 kvadratalnar. 
 
Av den betalda delen av samma tomt tages i anspråk en remsa utefter tomtens norra sida 
utgörande kvadratmeter   kvm. 14,00 kv.-aln. 39,70 
Av Ferdinand Hansson, Slätten ” 17,70 ” 50,20 
”    Wallentin Olsson  ” 156,70 ” 444,40 
”    Ward   ” 86,00 ” 243,90 
”     Ida Christensson  ” 47,20 ” 133,90 
”    Johan Hansson  ” 65,60 ” 186,00 
”    Betty Svensson  ” 39,00 ” 110,60 
”    Hedin   ” 5,20 ” 14,50 
”    O. Wallén  “ 139,90 “ 396,80 
“    Göteborgs Bank  “ 68,40 “ 194,00 
    639,70  1.814,00 
 
Lysekil i februari 1912. 
   J. CALANDER.” 
 
Såsom § 5 här ovan utvisar, hade Herr Wallén förut inlämnat skriftliga medivanden från fem 
jordägare invid Landsvägsgatan att försälja erforderlig mark för gatans utläggning. 
 
Dessa skrivelser, som nu åter föredrogs, voro av följande lydelse: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil    Bilaga § 39 
a,” 
”Till Drätselkammaren i Lysekil    Bilaga § 39 
b.” 
 
Herr Wallén inlämnade nu en skrivelse från Ferdinand Hansson, vilken skrivelse hade 
följande lydelse: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil    Bilaga § 39 
c.” 
 
Herr Wallén meddelade nu, att han vore villig avstå sin mark till ett pris av två kronor per 
kvadrataln och på samma villkor i övrigt som omnämnas i ovanstående förbindelser av den 13 
december 1911 och den 30 samma månad och år, samt att Hedin vore villig göra markutbyte 
på det sätt, att han i stället för det område han avstode erhölle det markstycke, som nu ligger 
emellan hans tomt och blivande Landsvägsgatan. 
 
Kammaren beslöt nu att antaga samtliga sålunda gjorda erbjudanden angående avstående av 
mark, beträffande Wallentin Olsson med den inskränkning, att han finge inkoppla ledning 
endast till ett hus.  
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Det uppdrogs åt Herr Wallén att ombesörja, att säljarne underskriva vederbörligen upprättade 
köpehandlingar. 
 
Som ovan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sterner: Såsom av Drätselkammarens skrivelse framgår, hade Stadsfullmäktige bort 
besluta i saken innan affären definitivt uppgjordes, men då så ej skett, hade saken nu kommit 
på Stadsfullmäktiges bord. 
 
Herr Radhe uttalade sin tillfredsställelse med att ärendet nu kommit inför Stadsfullmäktige, så 
att de må kunna godkänna och bekräfta ifrågavarande åtgärd. Tillstyrkte bifall i enlighet med 
Drätselkammarens framställning samt påpekande i samband med detta yrkande, att lagfart för 
det förvärvade området för trottoar å Kungsgatan ej ännu sökts, varför dylik åtgärd snarast 
borde vidtagas. 
 
Herr Gunnerson fann det ock i sin ordning, att saken nu kommit före, så att blir ett slutligt 
avgörande däri. 
 
Herr Bovik framhöll, att han ej klandrat Drätselkammarens vidtagna åtgärder utan endast gjort 
vissa jämförelser, samt att han i Stadsfullmäktiges handlingar förgäves sökt finna något 
beslut, vari berörda utbyte av mark och vatten behandlades. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att godkänna och bekräfta de av 
Drätselkammaren den 26 februari 1912 under § 39 beslutade åtgärderna angående utbyte av 
mark och vatten vid Landsvägsgatans anläggning. 
 
§ 47. 
Följande begäran från Drätselkammaren om försäljning av tomtområde föredrogs: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 14 februari 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén Bovik och Thorssom samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
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§ 31. Drätselkammaren beslöt den 30 sistlidne januari att till Byggnadsnämnden för dess 
yttrande remittera Fabrikören Herr J. Lidells ansökan om köp av område att tilläggas tomten 
n:o 237 här i staden. 
 
Arealen utgör enligt karta cirka 192 kvadratmeter i denna areal går en gammal utfartsväg 
innehållande cirka 125 kvadratmeter, vilken väg numera är obehövlig för staden. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt föreliggande protokollsutdrag tillstyrkt ifrågavarande 
försäljning och ansett att även nämnda vägområde bör tilläggas sagda tomt. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till Herr Lidell få 
försälja bemälda tomtområde för ett pris av fyra (4) kronor och 25 öre per kvadratmeter eller 
cirka en (1) krona och 50 öre per kvadrataln. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens ovanstående framställning. 
 
§ 48. 
Stadens arbetare hade hos Drätselkammaren ansökt om beviljandet av dyrtidstillägg. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka 
följande: 
 
Att ifrågavarande dyrtidstillägg måtte beviljas från den 1 mars detta år och tills vidare att utgå 
som följer:  
 
För varje arbetare 10 kronor, för hustrum 5 kronor och för varje barn under 15 år 3 kronor, allt 
per månad. 
 
Kostnaderna för sådant dyrtidstillägg skulle under året uppgå till 1.550 kronor, och hade 
Drätselkammaren tillika förordat att detta belopp skulle utgå av medel för oförutsedda utgifter 
i årets stat. 
 
Herr Berger föreslog att i Drätselkammarens yttrande skulle tilläggas bestämmelsen ”Tills 
vidare under år 1918.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet med det av 
Herr Berger föreslagna tillägget. 
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§ 49. 
Revisionsberättelse över Lysekils Skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1917 
föredrogs, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 50. 
Över härvarande Livsmedelsnämnds räkenskaper och förvaltning för tiden juli-december 
1917 förelåg revisionsberättelse jemte tablå över utgifterna för lindring av de mindre 
bemedlades inom samhället levnadsvillkor under nämnda tid. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto Stadsfullmäktige att bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 51. 
Revisorernas berättelse över Lysekils Brännvinsförsäljnings Aktiebolags räkenskaper och 
förvaltning för år 1917 förelåg, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 52. 
Över Lysekils Hantverks- och Industriförenings Tekniska Aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1917 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att för sin del bevilja ansvarsfrihet i enighet med revisorernas 
tillstyrkan, för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 53. 
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande över en till Konungens 
Befallningshavande i länet ställd ansökan från fru Hedvig Ödman i huset n:o 13 Badhusgatan, 
Kyrkvik, att i sagda husnummer jämväl innevarande år erhålla tillstånd att under tiden från 
och med den 10 juni till den 1 september utskänka vin och öl till spisande gäster vid måltider. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av Herr Sterner, att tillstyrka bifall till denna ansökan. 
 
§ 54. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts påpekade Herr Thorsson det egentliga i den annons, 
som synts i härvarande tidningar angående intyg från fattigvårdsstyrelsen för att kunna bliva 
intagen på länslasarettet i Uddevalla. 
 
Härefter utspann sig en längre diskussion, varunder Herrar Bovik, Brännberg och Löfgren 
skarpt kritiserade fattigvårdsstyrelsens åtgärder i saken varvid även påpekades den animositet, 
som på Uddevalla lasarett syntes råda mot såväl patienter som läkare från Lysekil. 
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Herr Berger uttryckte sin förvåning över att länslasarettet i Uddevalla fordrade 
ansvarsförbindelse från fattigvårdsstyrelsen, även om man hade säker och känd borgen. 
 
Ansåg att Stadsfullmäktige böra tillskriva ifrågavarande lasarettsdirektion i berörda fall. 
 
Herr Ordföranden framhöll att saken förut varit föremål för behandling, men att någon rättelse 
ej kunnat vinnas. Påpekade, att Sahlgrenska sjukhuset ej fordrar dylik förbindelse från 
vederbörande fattigvårdsstyrelse, om annan säker och känd borgen kan skaffas. 
 
Fattigvårdsstyrelsens ordförande hade nämnt, att räkningar från förstnämnda sjukhus ofta 
samlades på hög. 
 
Visserligen kunde man ej påstå att vederbörande i Uddevalla överträtt den författning, det här 
gäller, men att densamma borde kunna handhavas på ett mjukare och för allmänheten 
behagligare sätt, än som skett. 
 
Under överläggningens fortsättning nämndes ett fall då man å Uddevalla lasarett vägrat intaga 
en patient, som erbjudit sig deponera ett större belopp som säkerhet för lasarettskostnaderna. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att till lasarettsdirektionen i Uddevalla 
avlämna en skrivelse i ärendet för vinnande av ett bättre förhållande i ovan berörda hänseende 
än det hittills rådande, och uppdrogs åt Herr Bankdirektören Ragnar Berger att avfatta denna 
skrivelse. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att till Herr Ordföranden i fattigvårdsstyrelsen överlämna 
utdrag av denna paragraf jämte hemställan att lasarettsförbindelser tills vidare under avvaktan 
på svar å bemälda skrivelse utlämnas utan ersättning såsom tillförne. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 55. 
Herr Lidell hemställde, då det nya systembolaget härstädes icke kunnat inregistreras, på grund 
att ingen styrelse vore vald, att Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt Valkommittén att 
inkomma ned förslag å ledamot och suppleant i bemälda bolags styrelse. 
 
Denna hemställan bifölls av Stadsfullmäktige. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIS LUCKEY. 
AUG. MATTSSON. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset lördagen den 20 april 1918 kl. 1,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
1918 Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 Maj 1918. 
 
§ 56 a. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Lindbom, Laurin, Hörman, Ljungberg och Berger voro 
frånvarande, Herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. Borgmästaren Herr E. O. Hofrättsnotarien Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56 b. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 57. 
Sedan upprop verkställts, yttrade Herr Ordföranden med anledning av Bankkamreraren C. F. 
Lidells nyligen timade död följande ord, vilka Stadsfullmäktige stående åhörde: 
 
”Mine Herrar! 
 
Vid namnupprop i dag saknades en, vars stämma här tystnat för alltid. Det var en smärtsam 
överraskning, som bereddes oss på morgonen den 14 dennes, då ryktet förmälde, att 
Bankkamreraren Charles Fritiof Lidell hastigt avlidit, och mer än en kom sannolikt att tänka 
på skaldens ord: ”Ja, döden han skjuter så blindvis som Höder, och eken faller, som rankorna 
stöder”. 
 
I Stadsfullmäktige hade Lidell invalts under loppet av år 1908 och hade alltså vid sin död i 
ungefär 10 år tillhört denna korporation, där hans verksamhet inte gått spårlöst förbi. På sin 
plats mitt emot Ordföranden följde han med uppmärksamt förhandlingarna och ingrep alltid 
med sitt inlägg, när han trodde detsamma kunna något gagna. 
 
I av Stadsfullmäktige tillsatta styrelser och kommittéer har han setat som ordförande och 
medlem och där uträttat ett arbete, som väl icke synes mycket av utomstående, men är af stor 
betydelse för set kommunala livets ostörda och jämna gång. Som en vår hyllningsgärd för det 
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kommunala arbete han utfört för Lysekil anhåller jag, att dessa ord måtte inflyta i dagens 
protokoll. Frid öfver hans minne!” 
 
Härefter beslöts, att med anmälan om Herr Lidells dödsfall, anhålla hos Magistraten om 
röstsammanräkning efter honom för utseende av hans efterträdare såsom Stadsfullmäktig. 
 
Tillika beslöt Stadsfullmäktige uppdraga åt Valkommittén att upprätta förslag till besättande 
av de kommunala befattningar som Herr Lidell vid sin död innehade. 
 
§ 58. 
I enlighet med Valkommitténs förslag valdes för år 1919 till ledamot i Nya Systembolaget i 
Lysekil Herr Förvaltaren John Sterner med Järnsvarvaren Herr Otto Olsson som suppleant. 
 
§ 59. 
Till Examensvittnen vid Lysekils Samskolas realskoleexamen vårterminen 1918 utsågos: 
 
Herrar Apotekaren R. Björkman, Telegrafkommissarien A. E. Sandsjö och Postmästaren L. H. 
Cervin samt till deras suppleanter Herrar Disponenten Emil Löfberg och Stadsingenjören 
Sven H. Lundgren. 
 
§ 60. 
Till hufvudman i Lysekils Sparbank efter aflidne Bankkamreraren C. F. Lidell valdes i 
enlighet med Valkommitténs förslag Inspektören Herr Ludvig Andersson för tiden t. o. m. 
1918 års slut. 
 
§ 61. 
Stadsfullmäktige beslöto under § 44 den 3 sistlidne april att till Drätselkammaren och 
Samskolestyrelsen remittera Herr Lüschs motion om beviljandet av ett extra kommunalt 
dyrtidstillägg till härvarande samskolas lärarekår för innevarande år med ett sammanlagt 
belopp av 1.050 kronor. 
 
Samskolestyrelsens och Drätselkammarens yttranden förelågo nu. 
 
Samskolestyrelsen hade beslutat att, utöver vad staden eventuellt kommer att för ändamålet 
anslå, tilldela 50 kronor åt vardera Edgren, Barchmann, Andersson, Hedström och Halldin. 
 
Drätselkammaren, som funnit detta tillskott alldeles för lågt tilltaget, hade beslutat, att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka motionen ifråga, dock under villkor, att Samskolestyrelsen av sina 
egna medel beviljar till var och en av de i motionen medräknade åtta lärarna minst 100 
kronor. 
 
Herr Sterner yttrade, att Drätselkammaren ansett det egendomligt, att Samskolestyrelsen ej 
velat sträcka sig längre än vad som nämts. 
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Yrkade ärendets återremiss till Samskolestyrelsen. 
 
Herr Gunnerson framhöll, att Samskolestyrelsen icke hade råd att anslå större belopp, då 
skolan ej hade några medel att taga av.  
 
Herr Sterner ansåg, att Samskolans ekonomi ej är så dålig, att döma av de årliga 
redogörelserna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla yrkandet om återremiss till Samskolestyrelsen. 
 
§ 62. 
Den 3 sistlidne april under § 39 beslöto Stadsfullmäktige, att till Brandkommittén remittera 
förslag till reglemente för blifvande brandstyrelse i Lysekil. 
 
Brandkommitténs yttrande förelåg nu så lydande:  
 
Protokoll, hållet med brandkommittén i Lysekil den 7 Maj 1918. 
 
Närvarande: Herrar Beronius, Lidell, Lindbom, Lundbom, Wallén, vice brandchef Kornell 
och undertecknad, ordförande. 
 
§ 1. Sedan Herrar Stadsfullmäktige infordrat kommitténs uttrande ang. förslag till reglemente 
för brandstyrelse beslöts enhälligt föreslå följande tillägg till nämnda reglemente: 
 
Att § 13 må lyda sålunda: Den som varit närvarande vid beslut, alltså även brandchefen eller 
hans ställföreträdare, kan senast vid justeringen låta till protokollet anteckna sin reservation. 
 
Att § 17 må lyda sålunda: Styrelsen skall ombesörja brandförsäkring af byggnader och 
material samt annan lösegendom tillhörande stadens brandväsende till skäligt belopp. 
 
I övrigt har kommittén intet att invända mot förslaget ifråga. 
 
Lysekil som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
AXEL BERONIUS C. F. LIDELL. PONTUS LUNDBOM. 
OSCAR WALLÉN J. E. LINDBOM. OSCAR A. KORNELL. 
 
Herr Löfgren yrkade, att slutet av § 22 I förslaget strykes. Denna punkt lydde så: 
 
”Då styrelsen icke har några penningemedel om hand, står styrelsen icke i ansvar för möjligen 
uppkommande brist i kassan.” 
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Herr Sterner understödde detta yrkande och föreslog remiss till Valkommittén för 
upprättandet av förslag å 5 ledamöter med 2 suppleanter i bemälda styrelse och att 
reglementsförslaget sedan behandlas samtidigt med valet: 
 
Stadsfullmäktige beslöto att slutet av nämnda § skall ur förslaget utgå och att bifalla förslaget 
om bemälda remiss samt att i övrigt bordlägga ärendet. 
 
§ 63. 
Från Kommunala Mellanskolans styrelse förelåg följande:  
 
Utdrag av protokoll, fördt vid styrelsens för Kommunala Mellanskolans i Lysekil 
sammanträde den 8 april 1918. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs undertecknad Lüsch och till v. ordf. herr Berger. 
 
§ 4. Lärarepersonalen borde enligt styrelsens uppfattning vid ht:s början utgöras av 5 
personer, av vilka två manliga. Fyra borde vara ordinarie och en e. o. 
 
§ 6. Till hushyresersättning incl. Bränsle anslogs kronor 700 till manlig och 500 till kvinnlig 
ordinarie, vilka belopp dock skulle av Stadsfullmäktige prövas. 
 
§ 9. Den årliga lokalhyran till folkskolestyrelsen för de upplåtna salarna i Gamla Folkskolan 
med uppvärmning borde enligt styrelsens förslag utgå med kronor 3.000:- vilket belopp dock 
skulle prövas av såväl skolstyrelsen som Stadsfullmäktige. 
 
§ 11. Styrelsen beslöt att föreslå terminsavgifterna tills vidare till kronor 50 i I kl. och 5 
kronor högre för vardera av de återstående, så att terminsavgiften i IV följaktligen utgick med 
kronor 65, dock med tillägg, att mindre bemedlade kunna efter hos terminsavgiftsnämnden 
gjord med behöriga intyg styrkt ansökan erhålla befrielse från 1/3, 2/3 av avgiften eller och 
full befrielse. 
 
Lysekil den 8 april 1918. 
FRITZ LÜSCH, 
Ordf. 
 
Rätt utdraget ur det ännu icke justerade protokollet; betygar 
Ex. officio 
FRITZ LÜSCH. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, hade enligt 
föreliggande protokollsutdrag tillstyrkt punkterna rörande lärarepersonalens hyresersättning, 
lokalhyra och terminsavgifter, dock med den ändring, att hyresbeloppet för de upplåtna 
sakarna i gamla folkskolebyggnaden utgår utan uppvärmning av lokalerna, varför särskild 
ersättning bör utgå. 
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Stadsfullmäktige beslöto på yrkande av Herr Sterner att bifalla förslaget i enlighet med 
Drätselkammarens yttrande, och att det erforderliga beloppet upptages i 1919 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
§ 64. 
Fiskhamnskommittén hade till Drätselkammaren följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde med Fiskhamnskommittén den 10 april 1918. 
 
Närvarande: Herrar Löfving, Bovik och undertecknad. 
 
§ 1. Beslöts att ingå till Drätselkammaren med begäran om att gratis upplåta lämplig plats för 
anläggande av isupplag ävensom för packning av makrill. 
 
Kajen utanför Sundbergska magasinet ansågs lämplig som uppackningsplats och platsen öster 
därom såsom isupplag. 
 
Lysekil som ovan 
 L. LAURIN. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att remittera ärendet till Hamnstyrelsen och att med ärendet 
jämte nämnda styrelses yttrande ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan att ifrågavarande 
uppgörelse sker mellan Hamnstyrelsen och Fiskhamnskommittén. 
 
Hamnstyrelsens yttrande, som härjämte förelåg var av följande lydelse: 
 
”Sedan den inkomna handlingen föredragits, beslöt Hamnstyrelsens, efter öfverläggning, på 
ordförandens förslag, att föreslå till makrillpackningsplats ett område på östra sidan av 
Rosvikskaj från det spetsiga hörnet av Anderssonska bryggan i riktning mot Rosvikstorg och 
till isupplagsplats ett område om cirka 25 kvadratmeters areal öster om Sundbergska källaren, 
allt enligt närmare anvisning av hamnkaptenen. 
 
I planlega för förstnämnda område skulle vederbörande till hamnkassan erlägga 10 öre per hl. 
packad makrill, och för användande av sistnämnda plats beslöt Hamnstyrelsen att betinga sig 
en årlig avgift av två kronor 25 öre per kvadratmeter av det område, som för ändamålet ifråga 
kommer att användas.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Sterner, som ansåg, att det härvidlag i likhet med Drätselkammarens utlåtande borde 
blifva en uppgörelse mellan Hamnstyrelsen och Fiskhamnskommitté. 
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Herr Löfving. Det gäller icke här något visst affärsföretag, utan är det meningen att med tiden 
leda såväl makrill- som den öfriga fiskexporten i skärgården över Lysekil. för detta år hade 
denna tanke ej kunnat förverkligas. Ansåg nämnda avgifter till hamnen för höga. 
 
Herr Gunnerson kunde icke finna de föreslagna avgifterna för höga, då ungefär liknande 
avgifter erläggas för stenupplagen. 
 
Herr Löfgren fann, att då de mindre fiskhandlarna måste betala hamnavgifter, så bör givetvis 
även större exportföretag göra det. 
 
Herr Bovik: Något måste göras för att få makrillexporten över Lysekil, varför staden bör göra 
uppoffringar dels genom anläggandet av fryshus och dels genom att för nämnda vara icke taga 
några hamnavgifter. 
 
Herr Radhe påpekade, att det borde vara mera fördelaktigt för fiskare att här erlägga en 
hamnavgift av 10 öre per hektoliter packad makrill än att gå till Göteborg i dessa tider, då det 
är sådan brist på motorolja. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Drätselkammarens förslag i 
ärendet och som grund för sådan uppgörelse godkänna de grunder Hamnstyrelsen framlagt. 
 
§ 65. 
Från Folkskolestyrelsen hade inkommit skrivelse om läsårets förlängning och på grund därav 
höjda lärarelöner. Kostnaden härför skulle uppgå till 1.350 kronor per år. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som med 
anledning därav yttrat följande enligt föreliggande protokollsutdrag: 
 
”Enligt de upplysningar Drätselkammarens Ordförande erhållit av Herr Kyrkoherden Lüsch, 
så skulle denna ökning av lästiden förorsaka en kostnad för innevarande år å 675 kronor och 
för första hälften av nästa år samma belopp. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka förslaget och att de för ändamålet 
behövliga medlen för i år upplånas och för nästa år upptagas i utgifts- och inkomststaten för 
uttaxering tillika med vad som belöper sig på sistnämnda år.” 
 
Herr Ordföranden framhöll, att det nu vore svårt bestämma beloppet för ifrågavarande 
kostnad under nästa år, enär Kungl. propositionen angående lärarelönerna ännu ej behandlats, 
samt meddelade att det vore meningen genom denna utökning av läsåret lägga en bättre grund 
med tanke på dem, som skola fortsätta i kommunala mellanskolan, men att det även hade sin 
stora betydelse för de barn, som avsluta sin skolutbildning med avgången ur folkskolan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla framställningen och att medlen för ändamålet utgå såsom 
Drätselkammaren förordat. 
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§ 66. 
Från Folkskolestyrelsen hade nedanstående skrifvelse inkommit:  
 
Utdrag från protokoll vid sammanträde med Lysekils Folkskolestyrelse den 1 Maj 1918. 
 
§ 1. Herr Ordföranden uppläste tvänne kostnadsförslag till omändring av den gamla 
folkskolebyggnaden för erhållande av skolsalar i stället för dem som enligt skolstyrelsens 
föregående beslut skulle upplåtas åt kommunala mellanskolan vid nästa läsårs början. 
 
Det ena förslaget, kallat alternativ 1, innefattade omändring av folkskolelärarinnorna Löfberg 
och Wikanders bostäder till tvenne lärosalar.  
 
Förslaget lydde: ”Borttagning av väggar och murverket, omläggning av golv (delvis nytt 
virke) insättning av nya fönster, upptagning av takkupor, paneling av taken (delvis nytt virke) 
fyllning av taken med sågspån eller torvmull, materialskåp och klädhängare, nya steg i 
trappan samt ändring av värmeledningen. 
 
Allt komplett färdigt, utom målning och skolbord, beräknas draga en kostnad av 9.800 kronor. 
 
Lysekil den 20 april 1918. 
 OSCAR WALLÉN. 
 
Det andra förslaget, alternativet 2, avsåg påbyggnad av gamla folkskolan. Därigenom skulle 
samtliga bostäder i densamma försvinna, och skulle genom omändringen erhållas fyra nya 
skolsalar. 
 
Detta kostnadsförslag var av följande lydelse: 
 
”Väggarna påbyggas med 4” plank cirka 2 meter eller så högt, att samtliga läsrum erhåller en 
höjd av 3½ meter mellan golv och tak, bjälklag av 3”x9” plank brädfodringen utvändigt 
borttages ned till brandlisten och ersättes med ny, sedan väggarna diktats och beklätts med 
papp, fönster insättas i likhet med de i första våningen, erforderliga dörrar insättas, ny större 
och bekvämare trappa uppsättes, ev. inrättas ett eller två materialrum enligt ritningen, 
materialskåp och klädhängare anbringas, murverken påmuras i samma mån som byggnaden 
höjes, skorstenar muras av klinker, bärlinor av järnbalkar för uppbäring av bjälklagen 
anbringas, utbygga värmeledningen så att den blir tillräckligt kraftig, därför beräknas 
ytterligare en panna, trappa till vinden, förlängning av stuprören samt trossfyllning å vinden 
medels torr sågspån eller torvmull. 
 
Allt komplett färdigt, utom målning och skolbord, beräknas draga en kostnad av 39.400 
kronor. 
 
Lysekil den 20 april 1918. 
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 OSCAR WALLÉN. 
 
Folkskolestyrelsens ekonominämnd, som prövat de båda kostnadsförslagen, hade beträffande 
alt. 1 ansett, att de genom denna omändring erhållna lärosalarna blevo mindre lämpliga, 
varför nämnden enhälligt avstyrkte förslaget. 
 
Trots att det andra alternativet medförde betydligt större kostnader, ville ekonominämnden 
enhälligt tillstyrka detta, ty med tanke på en nära framtid kunde de vunna lokalerna, sedan 
mellanskolan erhållit egen byggnad, behövas av folkskolan, 
 
Skolstyrelsen var av samma åsikt och beslutade enhälligt att hos Stadsfullmäktige förorda alt. 
2 och skulle ombyggnaden med hänsyn till svårigheterna för de lärarinnor, som innehade 
bostäder i de båda skolhusen att anskaffa andra sådana, uppskjutas ett år. arbetet skulle 
således ej påbörjas förr än vid vårterminens slut 1919. 
 
Till det förordade alternativet erfordrades ytterligare 1.000 kronor för omändring av två 
lärarinnebostäder i södra småskolan till bostad åt vaktmästare. 
 
Rätt utdraget; intygar 
ANDERS ISIDOR JAKOBSSON. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige förorda ärendets bordläggning i avvaktan på dess vidare utredning i 
Drätselkammaren, vilket förslag av Stadsfullmäktige bifölls. 
 
§ 67. 
Herr Konsul Lars Laurin hade hos Vattenstyrelsen ansökt om tillstånd dels att från sina tomter 
n:ris 10 och 11 vid Rosviksgatan få utdraga en kloakledning att utmynna i Södra Hamnen, 
dels att i blivande byggnad å nämnda tomter få införa vattenklosetter och dels slutligen att i 
kloakledningen få utsläppa utom vanligt slaskvatten även innehållet från vattenklosetterna. I 
denna ansökan påpekades jämväl, att det vore meningen att för spolning av klosetterna 
använda antingen havsvatten eller vatten från en i närheten av bemälda hus grävd brunn. 
 
Vattenstyrelsen hade inhämtat Hälsovårdsnämndens och Hamnstyrelsens yttranden i ärendet. 
 
Hälsovårdsnämnden hade tillstyrkt ansökan under villkor, att nämnda kloakledning inledes i 
stadens stora avloppsledning i Rosvikstorg, detta med hänsyn till badhusets närhet. 
 
Hamnstyrelsen hade yttrat följande: 
 
”Att då det från stadens prästboställe äro dragna kloakledningar, som utmynna vid 
båthamnen, utan att detta hittills synes hava förorsakat någon olägenhet, beslöt 
Hamnstyrelsen, dock med en viss tvekan och under förhoppning, att Hälsovårdsnämnden 
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lämnar nödiga föreskrifter i sanitärt hänseende i föreliggande fall, att för sin del ej motsätta 
sig bifall till ansökan i fråga.” 
 
Vattenstyrelsen hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan och 
bifall till ansökningen i enlighet med Hälsovårdsnämndens yttrande däröver. 
 
Herr Gunnerson, understödd av Herr Granberg, yrkade bifall enligt Vattenstyrelsens 
framställning och beslöto Stadsfullmäktige att bifalla detta yrkande. 
 
§ 68. 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk hade inkommit med följande skrivelse: 
 
Till 
Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed redogöra för anläggningskostnaderna för 
byggandet av transformatorstationen, omändring av Elektricitetsverket m. m. för 
emottagandet av elektriska energin från Trollhättan. 
 
Som bekant beviljade hrr Stadsfullmäktige för ovannämnda ändamål på sin tid kronor 
100.000 vilket belopp senare ökades med kronor 25.000, varjämte tillkommer ett belopp av 
kronor 20.720 för försålda ångpannor och maskiner m. m. i allt kronor 145.720. 
 
Kostnaderna för anläggningen i sin helhet hava uppgått till kronor 183.658, häruti dock 
inbegripet nedläggande av en kabel från transformatorstationen till Mekaniska Verkstaden för 
en kostnad av kronor 10.945:32 vartill medel av Stadsfullmäktige ej beviljats, samt dessutom 
har under arbetenas gång diverse extra kostnader tillkommit, såsom ett överspänningsskydd 
för eventuell ledning till Valbodalen och Grötön samt diverse reservdelar för en kostnad av 
kronor 2.636:16. 
 
I övrigt har allt kunnat fullföljas enligt uppgjorda kalkyler med undantag av 
transformatorstationen, som var kalkylerad för en kostnad av kronor 5.000 men vid infodrade 
anbud och efter utförandet uppgått till kronor 32.211:29, utgörande en skillnad i kalkylen på 
kronor 27.211:29, vartill kommer kabeln till Mekaniska med kronor 10.945:32 samt 
kostnaderna för överspänningsskydd m. m. 2.635:16 tillsammans kronor 40.792:77. 
 
Styrelsen får därför anhålla, att hrr Stadsfullmäktige måtte bevilja ett tilläggsanslag av kronor 
35.000 för täckandet av uppkomna skillnaden, samtidigt som Styrelsen får anhålla, att 
beloppet omedelbart måtte beviljas, då anläggningen för en tid sedan är avsynad och godkänd 
och verket är betalningsskyldig Allmänna Svenska för sista tredjedelen för levererade 
maskiner, utgörande kronor 33.000. 
 
Lysekil den 15 maj 1918. 
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  L. LAURIN. 
J. E. LINDBOM.   JOHN STERNER. 
 
    G. BUNDSEN. 
 
Skrivelsen hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, 
som med hänsyn till den i skrivelsen innefattade begäran om beviljandet av ett tilläggsanslag 
av 35.000 kronor för de elektriska anläggningarna, beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka 
detta anslags beviljande och att beloppet anskaffas medelst upplåning för återbetalning inom 
kortare tid än 2 år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att anslå sagda belopp att av Lysekils Stads 
Elektricitetsverk förräntas och amorteras samt att ifrågavarande medel anskaffas på det sätt 
Drätselkammaren förordat. 
 
§ 69. 
Från Drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 Maj 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Löfving samt Stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 94. Från Lysekils Nya Badhus Aktiebolag hade inkommit skriftlig förfrågan, huruvida 
Drätselkammaren önskade hyra det så kallade billighetsbadet över instundande sommar. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om att 
ifrågavarande badhus av staden hyres även för denna sommar på samma villkor som 
föregående år, och att kostnaden för ändamålet utgår av medel för oförutsedda utgifter i årets 
stat. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla denna framställning. 
 
§ 70. 
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Följande begäran från Drätselkammaren om försäljning av tomtområden föredrogs: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 17 April 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Hörman 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 63. Under § 34 den 14 sistlidne februari beslöt Drätselkammaren att till Byggnadsnämnden 
för dess yttrande remittera Fabrikören Herr Elis Luckeys ansökan om köp av ett mindre 
område på vardera västra och östra sidorna av sökandens fabriksbyggnad, Gamla Strandgatan 
n:o 30½, vilka områden å bifogad kartskiss betecknats med respektive A och B att tilläggas 
nämnda tomt. 
 
Tillika uttrycktes i skrivelsen önskemålet, att fig. B. regleras i enlighet med den prickade 
linjen på skissen. Den del som sålunda genom denna reglering skulle tilläggas, är å skissen 
utmärkt med c. 
 
Sammanlagda arealen av dessa trenne stycken skulle enligt nämnda skiss utgöra cirka 138 
kvadratmeter. 
 
Enligt föreliggande protokollsutdrag tillstyrkte Byggnadsnämnden försäljning av bemälda 
områden A och B samt även av området e, detta senare dock under förutsättning av att 
sökanden träffar överenskommelse med ägaren av huset n:o 26 Gamla Strandgatan om 
flyttning av uthuset tillhörande denna tomt. 
 
Då det blivit Drätselkammaren bekant, att Herr Luckey nu förvärvat nämnda hus, bortfölle ju 
sistnämnda villkor, och beslöt Drätselkammaren enhälligt att hos Stadsfullmäktige begära 
bemyndigande att få till Herr Luckey försälja ovannämnda tomtområden för ett pris av sju (7) 
kronor och 10 öre per kvadratmeter eller två (2) kronor och 50 öre per kvadrataln. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens ovanstående framställning. 
 
§ 71. 
Från Svenska Stadsförbundet hade inkommit en skrivelse om den ordinarie kongressen i 
Stockholm detta år och representation därvid.  
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Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, hade 
beslutat att till Stadsfullmäktige hemställa huruvida det ej vore lämpligt att denna gång på 
grund av stadens dåliga ekonomi icke låta representera sig vid nämnda kongress. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta yttrande. 
 
§ 72. 
Förre Hamnlotsen C. M. Kihlberg hade hos Drätselkammaren ansökt om befrielse för honom 
påförda stadsutskylder, kronor 38:24, att utgå i år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om 
beloppets efterskänkande. 
 
Stadsfullmäktige biföllo enhälligt denna framställning. 
 
§ 73. 
Målaren Claes Carlsson Help, Landsvägsgatan n:o 4, hade hos Drätselkammaren gjort 
framställning om att bliva befriad från erläggande av stadsutskylder Kronor 26:90, att utgå i 
år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka att 
för sökanden efterskänkes kronor 23:30 av utskyldsbeloppet, varemot fastighetsskatten 
Kronor 3:60 bör gäldas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 74. 
Från Lysekils Stads Elektricitetsverk förelåg styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1917 enligt – Bilaga N:o 3 1918. 
 
Dessa handlingar förelågo i tryck och hade utdelats till Herrar ledamöter i Stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna Styrelsens förslag beträffande vinstmedlens fördelning 
samt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 
 
§ 75. 
För tiden januari – mars 1918 förelåg revisionsberättelse över härvarande livsmedelsnämnds 
räkenskaper och förvaltning jämte tablå över utgifterna för lindring av de mindre bemedlades 
inom samhället levnadsvillkor under nämnda tid. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade. 
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§ 76. 
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande över en till Konungens 
Befallningshavande i länet ställd ansökan från Fröken Hulda Nilsson, huset n:o 26 i Kyrkvik, 
att i hennes pensionat i nämnda husnummer jämväl innevarande år erhålla tillstånd att under 
tiden 10 juni t. o. m. 10 september utskänka vin och öl till spisande gäster vid måltider. 
 
Herr Radhe yrkade bifall att tillstyrka denna ansökan. 
 
Herr August Ferdinand Jakobsson yrkade avslag å att tillstyrka bemälda ansökan. 
 
Herr Sterner understödde Herr Radhes yrkande och framhöll, att Stadsfullmäktige icke hade 
ringaste anledning att avstyrka bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Efter framställd proposition på bifall till vartdera av de båda yrkandens beslöto 
Stadsfullmäktige att bifalla Herr Radhes yrkande i ärendet. 
 
§ 77. 
Från Livsmedelsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit skrivelse om livsmedelsfrågan 
i staden under instundande badsäsong.  
 
Härjämte förelåge följande handlingar: 
 
Redogörelse över frågans behandling vid möte i Folkets hus den 24 april detta år. 
 
Socialdemokratiska gruppens i Stadsfullmäktige skrivelse i ärendet till härvarande 
livsmedelsnämnd samt Livsmedelsnämndens begärda yttranden i ärendet från 
Badhusrestauranten, Fru Hedvig Ödmans och Fröken Hulda Nilssons pensionat. 
 
De tre förstnämnda skrivelserna innefattas i denna --- Bilaga N:o 4 1918. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som icke 
velat avgiva något yttrande i en så kinkig fråga. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, vidtog diskussionen, varunder följande talare 
yttrade sig: 
 
Herr Radhe: Frågan är mycket invecklad, varför det är svårt att däri fatta beslut om 
inskränkningar, då man genom dylika kunde avskräcka från att besöka badorten. 
 
Herr Löfgren: Saken bör ordnas så, att därav följer minsta möjliga obehag. Utomboende borde 
förbjudas att här i staden göra partiuppköp, och badgästerna skulle icke tillåtas att här göra 
uppköp av livsmedel för att föra dem härifrån. Yrkade bifall till förslaget att förbjuda 
partiuppköp på härvarande salutorg. 
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Herr Sterner: detta är nu en synnerligen svårlöst fråga, varför ej heller Drätselkammaren 
varken kunnat eller velat giva något direktiv däri. Önskligt vore om några effektiva åtgärder 
kunde vidtagas, och att eventuella sådana gjordes med hänsyn till såväl oss själva som dem 
vilka avyttra livsmedel. Ärendet tarvade bordläggning, så att var och en kunde övertänka en 
lösning vid ett kommande sammanträde. 
 
Herr Brännberg påpekade det svåra läge i vilket livsmedelsfrågan befinner sig och framhöll 
som önskemål billigare frakter, synnerligen för mjölk, samt att folk från främmande orter 
såsom Fiskebäckskil m. fl. icke skulle äga rätt här göra sina uppköp av matvaror. 
 
Herr August Ferdinand Jakobsson bemötte den åsikten som kommit till synes, att badgästerna 
skulle vara välkomna hit, då motsatsen i dessa svåra tider helt visst är fallet. Stadsfullmäktige 
borde göra ett uttalande i frågan och förbud mot partiuppköp av matvaror borde utfärdas för 
att bereda stadens egna innevånare skydd i denna fråga. 
 
Herr Granberg trodde, att huru man än ställer saken, så kunna dock olägenheterna ej undvikas. 
I främsta rummet bör tillses att på alla sätt trygga tillförseln hit av livsförnödenheter. 
 
Herr t. f. Borgmästaren Centerwall vidrörde frågan om maximipriset på mjölk och framhöll, 
att en av mjölkhandlare här på grund av längre transport har högre inköpspris på sin mjölk än 
de övriga samt att det lätt kunde hända att en del av den mjölk, som nu går hit kan komma att 
gå till Göteborg och där betalas högre pris. Ansåg därför bättre att sätta ett högre maximipris 
och erhålla mjölken hit än att sätta lägre och mista den. 
 
Berörde i samband härmed livsmedelshandelns övervakande genom polismännen och 
påpekade, att Stadsfullmäktige på grund av bristande förståelse ställa sig avoga gent emot 
polisen här. Anförde som exempel härpå, att Polisnämnden uttalat sig emot att återbesätta en 
ledigvorden ordinarie konstapeltjänst. 
 
Herr Sterner var av den åsikten, att det mjölken åsatta maximipriset av 0:40 per liter kunde 
vara fullt tillräckligt och att Livsmedelsnämnden handlat fullt korrekt och klokt genom att 
fixera ett maximipris. 
 
Herr Thorsson föreslog, att Livsmedelsnämnden måtte få i uppdrag att höra sig för huru 
livsmedelsnämnderna på kringliggande orter ordnat livsmedelsfrågan och om eventuella 
restriktioner visat sig verka förmånligt. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige i enlighet med Herr Thorssons yrkande att 
remittera ärendet till Livsmedelsnämnden och att i avvaktan på sådana upplysningar 
bordlägga detsamma. 
 
§ 78. 
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Magistraten hade till Stadsfullmäktige för yttrande överlämnat en nu föredragen, så lydande 
ansökan: 
 
Till 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län, Göteborg. 
 
Undertecknad får härmed hemställa vördsamt det Konungens Befallningshavande måtte 
meddela tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, som beviljats av Lysekils 
Brännvinsförsäljnings Aktiebolag att utövas inom badhusområdet i staden Lysekil under tiden 
från och med den 1 juni till och med den 15 september 1918 måtte utsträckas till kl. 12 på 
natten inom serveringslokalerna de dagar, då badsällskapet anordnar soaréer eller andra 
festliga samkväm. 
 
Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttranden över ansökningen bifogas. 
 
Lysekil den 11 maj 1918. 
 AXEL HALLBERG.” 
 
Herr Löfgren yrkade avslag å att tillstyrka denna ansökan.  
 
Herr Radhe understödd av Herr Sterner yrkade bifall till sådan tillstyrkan. 
 
Herr Bovik understödd Herr Löfgrens yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden, efter att hava framställt 
proposition på bifall till vartdera av dessa båda yrkanden, förklarat bifallsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition. 
 
Den, som vill tillstyrka bifall till ansökan, röstar ja;  
 
Den, som det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att avstyrka bifall till ansökningen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade:  
 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Gunnerson, Luckey, Mattsson, Sterner, Löfving, Wallén och 
Karlsson ja; 
 
men Herrar Bovik, Granberg, Thorsson, Löfgren, Tinggren, Anders Isidor Jakobsson, 
Brännberg, August Ferdinand Jakobsson och Ordföranden nej; 
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9 ja- mot 9 nej-röster hade sålunda avgivits, och då Herr Ordföranden hade röstat för nej-
förslaget hade Stadsfullmäktige alltså beslutat att avstyrka bifall å ifrågavarande ansökan. 
 
§ 79. 
Från Drätselkammaren hade följande protokollsutdrag med begäran om tomtförsäljning 
inkommit: 
 
Utdrag från protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 17 April 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Hörman 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 73. Från Mästerlotsen Herr Fritz Hörman förelåg förnyad ansökan om köp av tomten n:o 
27½ inom kvarteret Uttern. 
 
Drätselkammaren beslöt att, då Fabrikör Luckey äger en byggnad, som delvis är belägen på 
sagda tomt, inhämta yttrande huruvida från hans sida hinder möter för dylik försäljning så ock 
att undersöka förhållandet beträffande Anton Backmans bod, som även är belägen å bemälda 
tomt. 
 
I avvaktan härpå bordlades ärendet. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 Maj 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Löfving samt Stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 84. Till förnyad behandling upptogs Mästerlotsen Herr Fritz Hörmans den sistlidne april 
bordlagda ansökan om köp av tomten n:o 27½ inom kvarteret Uttern, och förelåg nu Herr 
Luckeys yttrande i saken jämte förbindelse av sökanden, att han vid eventuellt köp av nämnda 
tomt skulle låta Fiskhandlaren Anton Backman för samma arrende som det nuvarande, kronor 
8:- årligen, hava kvar sin fiskbod vid Norra Hamnen så länge Backman själv kan driva sin 
fiskhandel. 
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Herr Luckeys meddelande innehöll, att han intet hade att invända mot ifrågavarande 
tomtindelning. 
 
Enligt stadsingenjörens upplysning hade Byggnadsnämnden godkänt tomtindelningen i 
kvarteret Uttern i samband med Herr Luckeys ifrågavarande köp. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till Herr Hörman 
få försälja ovannämnda tomt för ett pris av nio (9) kronor och 25 öre per kvadratmeter eller 
cirka tre (3) kronor och 25 öre per kvadrataln samt på förenämnda av Herr Hörman utfästade 
villkor beträffande Anton Backman. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygar: 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens ovanstående framställning. 
 
§ 80. 
Förslag om ökning av arvode för polisens extra tjänstgöring hade till Stadsfullmäktige 
inkommit, och hade detta ärende av Stadsfullmäktiges Herr Ordförande remitterats till 
Drätselkammaren, vilken avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 17 April 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Hörman 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 72. Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren remitterat 
Polisnämndens protokoll av den 2 innevarande april rörande förslag om ökning i arvode för 
polisens extra tjänstgöring att fastställas med följande belopp: 
 
För helt tjänstgöringsdygn (cirka 10 timmar) 6 kronor. 
”    nattvakt i poliskontoret (cirka 14 timmar) 3:50 kronor. 
samt för enstaka pass eller kortare tids tjänstgöring  
för patrull och dylik tjänstgöring 75 öre i timman. 
”    kontorstjänstgöring            50 ” 
Polisnämnden hade tillstyrkt detta förslag. 
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Drätselkammaren beslöt att remittera ärendet till Stadsfiskalen för utredning av kostnaderna 
för dylik ersättningsökning. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 Maj 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson och Löfving samt Stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 85. Det under § 72 den 17 sistlidne april till Stadsfiskalen remitterade ärendet om ökning i 
arvode för polisens extra tjänstgöring företogs till förnyad behandling, och hade 
Stadsfiskalens yttrande nu inkommit, samt framgick därav, att bemälda ökning skulle för 
staden medföra en årlig kostnad emellan 150 á 200 kronor per år. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet. 
 
”Då poliskonstaplarnas löneförmåner för innevarande år reglerades i slutet av år 1917 genom 
dyrtidstilläggs beviljande, så ansåg Drätselkammaren att under detta år ingen ökning för 
polisens extra tjänstgöring bör förekomma, varför ansökan icke bör leda till någon åtgärd från 
Stadsfullmäktiges sida.” 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöt att bordlägga ärendet. 
 
§ 81. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige överlämnats Kunglig Maj:ts nådiga resolution 
om tillstånd för Kungliga Vattenfallsstyrelsen att framdraga en elektrisk högspänningsledning 
till Lysekil, vilket till kännedom meddelades. 
 
§ 82. 
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Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar vice Ordföranden och 
Wallén. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
BONLARS PER JONSSON. 
OSCAR WALLÉN. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset fredagen den 7 juni 1918 kl. 2 e. m.; betygas. 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1918 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 7 Juni 1918. 
 
§ 83. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Laurin, Löfving, Ljungberg och Tinggren voro 
frånvarande, Herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. Borgmästaren e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 84. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 85. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Sterner och Löfgren. 
 
§ 86. 
Från Polisnämnden förelåg följande handling: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Polisnämnden i Lysekil å Rådhuset den 24 
Maj 1918. 
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Närvarande: Herrar Brandchefen Emil Löfberg, Fabrikören Alfred Bovik, Inspektören Ludvig 
Andersson och Stenhuggaren Carl Gustaf Tinggren. Vid protokollet undertecknad, t. f. 
Borgmästare. 
 
§ 5. Som ordinarien poliskonstapeln Joel Olsson på begäran erhållit entledigande från sin 
tjänst med denna månads utgång, hade, i ändamål att erhålla Polisnämndens utlåtande med 
anledning häraf, undertecknad, t. f. Borgmästare, i vice Ordförandens frånvaro från staden, 
sammanlallat nämnden samt anhöll nu, att ordförande för dagens förhandlingar måtte utses. 
 
§ 6. Till ordförande utsågs härefter undertecknad, t. f. Borgmästare. 
 
§ 7. Frågan om tillsättande, av den efter poliskonstapel Joel Olssons ledigblivna ordinarie 
poliskonstapeltjänsten företogs nu till behandling. 
 
Under diskussionen i ärendet upplyste undertecknad, t. f. Borgmästare, att varken Magistraten 
eller Stadsfiskalen ansågo det vara försvarligt att under nu rådande förhållanden minska 
polisernas antal eller lämpligt att i stället för den avgående poliskonstapeln tillsätta eb extra 
sådan, detta senare, enär en extra poliskonstapel icke komme att innehava samma 
kvalifikation och vara till samma nytta, som andra ordinarie konstapel. Undertecknad 
framhöll jämväl, att Stadsfullmäktige så som den 18 december 1917 beslutat, att stadens 
poliskår skulle bestå av 6 ordinarie och 4 extra konstaplar, vadan det också skulle verka 
egendomligt, om nämnden redan nu tillstyrkte en indragning av det då beslutna antalet 
ordinarie poliser. 
 
Herr Bovik framhöll såsom sin åsikt, att polisantalet godt kunde minskas, och att detta vore 
från sparsamhetssynpunkt sett önskligt, men ville föreslå, att, om minskning i antalet ej kunde 
äga rum, den ledigblivna ordinarie poliskonstapelbefattningen ersättes med en extra dylik. 
 
Nämndens övriga ledamöter uttalade sig i samma riktning, som Herr Bovik. 
 
Efter slutad överläggning beslöt Nämnden tillstyrka Herrar Stadsfullmäktige att i stället för 
den ledigblivna ordinarie poliskonstapelbefattningen tillsvidare tillsätta en extra dylik 
befattning i avvaktan på vidare utredning i frågan. 
 
§ 8. Som Stadsfullmäktiges förhandlingar för dagen omedelbart skulle börja, måtte 
sammanträdet nu avslutas. 
 
Som ovan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
 
JOSEF CENTERWALL. 
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Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare: 
 
Herr Thorsson, som ansåg, att tjänsten kunde indragas, varigenom det bleve möjligt att bereda 
de övriga ordinarie konstaplarna bättre villkor. 
 
Herr Löfgren fann, att denna ordinarie befattning ginge att indraga och ersätta med en extra 
konstapel. En del mindre viktiga pass skulle säkerligen utan olägenhet kunna indragas, vilket 
ju ock framgår därav, att patrulleringen obehindrat bestridits sedan konstapel Olsson tagit 
afsked. Den nuvarande polisstyrkan förefaller för stor, och då Stadsfullmäktige fattade beslut 
om dess storlek rådde andra förhållanden. Det föreföll även som om polisen emellanåt finge 
sådana instruktioner att dess tjänstgöring blir illusorisk såsom exempelvis vid 
Brännvinsbolaget, då tillströmningen av folk är stor. 
 
Yrkade att bemälda tjänst ej tillsättes med ordinarie befattningshavare. 
 
Herr t. f. Borgmästaren Centerwall bemötte Herr Löfgrens uttalande och framhöll huru lätt det 
är att framkomma med kritik. 
 
Magistraten hade ej velat tillsätta ordinarie polistjänst, innan Stadsfullmäktige uttalat sig i 
saken. 
 
Det är dock nödvändigt att återbesätta tjänsten, emedan pöoisen eljest ej hinner med sina 
uppdrag. 
 
Påvisade, att poliskonstaplarna genom de ökade tjuvnadsbrotten, kristidsförordningarna etc. 
har mera att göra förr och att även om Stadsfullmäktige uttala sig emot ifrågavarande tjänsts 
besättande, så kanske en högre myndighet ändå tillsätter tjänsten. Föredrog slutligen en 
skrivelse från Stadsfiskalen till Magistraten, genom vilken skrivelse föreslogs, att Magistraten 
måtte avslå den ifrågasatta indragningen av en ordinarie polistjänst. 
 
Herr Brännberg: Staden bör under nuvarande förhållanden kunna reda sig med 5 ordinarie och 
4 extra konstaplar, och borde man såsom en uppmuntran till de förra giva dem 100 kronor 
extra per man i år, om den ordinarie polistjänsten indrages. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade ärendets remiss till Drätselkammaren. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 87. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 80 den 24 sistlidne maj bordlagda ärendet om 
ökning av arvode för polisens extra tjänstgöring. 
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Herr T. f. borgmästaren Centerwall framhöll, att denna fråga ej hade något samband med den 
ordinarie avlöningen, så det här gäller ersättning för övertidsarbete. 
 
Herr Löfgren fann däremot, att länen och arvodet för extra tjänstgöring stå i mycket nära 
samband. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Sterner yttrade, att ifrågavarande framställning ej direkt berör lönefrågan, men då 
polisens avlöningsförhållanden regleras i slutet av år 1917, bör nu i förevarande fall ej heller 
göras någon ändring, ty det blir ej hållning och reda i en utgifts- och inkomststat om ständig 
ökning av anslag skola beviljas. Ansökningar om förbättrade löner eller arvoden böra 
inkomma i så god tid, att de hinna behandlas innan kommande års budget är färdig. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter avslutad överläggning att bordlägga ärendet. 
 
§ 88. 
Vid sitt sammanträde den 24 sistlidne maj under § 77 i protokollet beslöto Stadsfullmäktige 
att till Livsmedelsnämnden för inhämtandet av upplysningar huru Livsmedelsnämnderna på 
kringliggande orter ordnat livsmedelsfrågan remittera Livsmedelsnämndens skrivelse 
angående livsmedelsfrågan under instundande badsäsong. 
 
Från Uddevalla, Vänersborg och Strömstad hade nu genom Livsmedelsnämnden dylika svar 
inkommit. Härav framgick, att dessa städer vidtagit åtgärder för utfärdandet av förbud mot 
partiuppköp å saluplatser av vissa livsmedel före en bestämd tid på dagen. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, vidtog diskussion, varunder följande talare yttrade sig; 
 
Herr Brännberg föreslog, att begäran om förbud för partiuppköp på torget före kl. 12 på dagen 
av lantmannaprodukter göres hos vederbörande myndigheter ävensom om transportförbud för 
icke ransonerande varor, och att framställning göres till Styrelsen för Lysekils 
Järnvägsaktiebolag om nedsättning av mjölkfrakt med 1 öre per liter, detta för den kvantitet, 
som är avsedd till förbrukning inom staden. 
 
Vidare yttrade talaren, att det vore önskligt om Badhusbolagets styrelse ville vädja till 
badgästerna att undvika torguppköp av matvaror före kl. 12 på dagen samt uttryckte 
förhoppning om, att nämnda styrelse i detta såsom den gjort i andra fall beträffande 
livsmedelsfrågan, skulle ställa sig välvilligt. 
 
Herrar Wallén och Gunnerson voro av den åsikten, att frågan borde helt överlämnas till 
Livsmedelsnämnden, för att denna i samråd med Magistraten skulle vidtaga de åtgärder, som 
kunna befinnas vara lämpliga. Den förre ansåg ock bestämmelsen ”partiuppköp” svävande 
och obestämd. 
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Herr Löfgren förordade Herr Brännbergs förslag och att Stadsfullmäktige redan i dag måtte 
fatta ett exakt och om möjligt enigt beslut i frågan, som är brådskande, emedan badsäsongen 
är så nära för handen. 
 
Herr Bovik: Då frågan nu för andra gången är före här, så bör beslut utan vidare uppskov 
fattas och så effektiva åtgärder som möjligt i saken vidtagas. 
 
Herr t. f. Borgmästaren Centerwall: Om Stadsfullmäktige icke fatta något definitivt beslut i 
ärendet, så böra de dock uttala sig så tydligt däröver, att Magistraten i samråd med 
Livsmedelsnämnden kan ordna hithörande förhållanden på ett tillfredsställande sätt. 
 
Herr Sterner framhöll, att då frågan vid föregående tillfälle inom Stadsfullmäktige 
behandlades, rådde full oenighet om att något måste göras för att trygga livsmedeltillgången 
för samhällets egna invånare.  
 
Påpekade att Livsmedelsnämnden i dylika fall har en vidsträckt befogenhet. 
 
Herr Granberg vidrörde huru prisen på livsförnödenheter uppdrivas genom 
mellanhandssystemet, mot vilket missförhållande något borde göras. 
 
Herr Thorsson inlämnade följande skriftligt avfattade förslag: 
 
”Lysekils Stadsfullmäktige uttala, att Livsmedelsnämnden noga bör aktgiva på förhållandena 
och följa den försvårade livsmedelstillgången med vaken blick. 
 
Vidare bör Livsmedelsnämnden med hjälp av vederbörande myndigheter om möjligt tillse, att 
all handel med livsmedel sker å torget eller å de platser, som därtill äro upplåtna. 
 
Tillsyn bör även på lämpligaste sätt ske, att ej livsmedelsprisen drivas i höjden genom 
illojalitet från vare sig producenternas eller konsumenternas sida. 
 
Samt slutligen att Livsmedelsnämnden genom kontakt med Magistraten och olika 
arbetareorganisationer söker göra allt vad på sig ankommer för att förhållandena ej måtte 
bliva mera olidliga för den fattigaste arbetarebefolkningen än vad som redan är fallet.” 
 
Herr Mattsson: Att dylikt förbud mot partiuppköp icke endast bör innefatta torget utan hela 
staden. 
 
Herr Brännberg preciserade, att han med partiuppköp menade vad som överstege en familjs 
veckoförbrukning. 
 
Herr Berger ansåg, att man borde kunna ena sig om Herr Brännbergs förslag med det tillägg, 
att det uppdrages åt Magistraten och Livsmedelsnämnden att vidtaga de åtgärder, som kunna 
vara nödiga för att ett dylikt besluts stadsfästelse samt att i föreskrifterna även inryckes 
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bestämmelse om ansvarspåföljd mot överträdelse därav samt föreslog, att dylikt bötesbelopp 
sättes till lägst 10 och högst 100 kronor. 
 
Herr ordföranden föreslog slutligen, att Stadsfullmäktige såsom en sammanfattning av de 
yttranden, som i ärendet framkommit, måtte ena sig om följande beslut: 
 
1.) Att för tryggandet av stadens egna invånares livsmedelsbehov åt Livsmedelsnämnden att i 
samråd med och genom Magistraten hos Konungens Befallningshavande i länet söka 
stadsfästelse å förbud mot partiuppköp av landtmannaprodukter inom staden före kl. 12 på 
dagen och å förbud mot transport från staden av sådana varor vid vite för dessa förbuds 
överträdelser av lägst 10 högst 100 kronor, skolande dessa förbud gälla tills vidare. 
 
Med partiuppköp avses här, vad som överstiger en familjs veckoförbrukning. 
 
2.) Formulering av sådan ansökan uppdrages åt Livsmedelsnämnden. 
 
3.) Att hos Livsmedelsnämnden hemställa, att denna i avvaktan på fastställelse av bemälda 
föreskrifter och sedan så länge kristiden varar vidtager alla nödiga och lämpliga åtgärder att, 
särskilt under badsäsongen, trygga livsmedelstillgången för stadens egna invånare. 
 
4.) att överlämna till Livsmedelsnämnden att hos Lysekils Järnvägsaktiebolags Styrelse 
begära nedsättning av mjölkfrakten med 1 öre per liter, detta beträffande mjölk avsedd för 
konsumtion inom Lysekil. 
 
5.) Att då Stadsfullmäktiges beslut i ärendet överlämnas till Livsmedelsnämnden då såsom 
komplettering närsluta Herr Thorssons ovannämnda förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla det av Herr Ordföranden sålunda gjorda 
sammanfattningsförslaget. 
 
Då detta beslut fattats, uttalade Stadsfullmäktige som ett änskemål, att Badhusbolagets 
Styrelse måtte enligt Herr Brännbergs uttalande vädja till badgästerna att om möjligt undvika 
att göra uppköp av livsmedel på stadens torg och allmänna platser före kl. 12 på dagen. 
 
§ 89. 
Stadsfullmäktige beslöto den 24 sistlidne maj under § 61 att till Samskolestyrelsen 
återremittera Herr Lüschs motion om beviljandet av ett extra kommunalt dyrtidstillägg till 
härvarande Samskolas lärarekår för innevarande år med ett sammanlagt belopp av 1.050 
kronor. 
 
Samskolestyrelsen, vars förnyade yttrande nu förelåg, hade beslutat att anslå 800 kronor som 
bidrag utöver nämnda 1.050 kronor samt föreslagit, att dessa medel skulle utgå av det 
innestående outtagna stadsbidraget. 
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Herr Sterner yrkade bifall till förslaget, varigenom alltså var och en av de i motionen nämnda 
åtta lärarna skulle erhålla utom ursprungligen föreslagna respektive 150 och 100 kronor 
ytterligare 100 kronor. 
 
Föreslog att beslutet måtte förklaras genast justerat, så att dyrtidstillägget omedelbart kan 
utbetalas. 
 
Herr Löfgren ville hava följande i saken framhållet:  
 
Att det är staden ensam, utan att samskolan i själva verket bidrager det ringaste, som, om 
framställningen befalles, beviljar ifrågavarande dyrtidstillägg, och att i och med detta 
utbetalande alla vidare bidrag från staden till samskolan böra upphöra, då ju staden ej har 
något med densamma att skaffa, sedan den kommunala mellanskolan införts här. 
 
Herr Gunnerson genmälte, att det dock finnes 5 klasser kvar i samskolan, varför staden ej helt 
kan undandraga sig förpliktelser, såsom Herr Löfgren yttrat. 
 
Herr Berger ansåg, att Drätselkammaren givetvis icke utan Stadsfullmäktiges hörande 
hädanefter kunde utbetala medel till samskolan, annat än vad gäller pensionsbidrag för lärarna 
detta dock beroende på i vilken mån dylikt bidrag ingår i den av staden till samskolan under 
året utbetalda summan. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla bemälda motion med 
tillägg att 800 kronor ytterligare för ändamålet beviljas, således sammanlagt 1.850 kronor, och 
skulle medlen utgå av det belopp, som i årets stat anslagits till samskolan.  
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att utbetalning av medel till samskolan hädanefter ej får göras 
utan Stadsfullmäktiges hörande, dock med undantag av nämnda pensionsbidrag i den mån 
detta ej ännu utbetalts. 
 
§ 90. 
Från Drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse om jämkning av Verkstadsgatans 
sträckning, ändrad tomtindelning i Rinkenäs och försäljning av tomtområden därstädes. 
 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 Juni 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Thorsson, Hörman och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 101. Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 21 sistlidne maj under § 91 
till Byggnadsnämnden remitterade ärendet, Herrar Alfred Bovik & C:os ansökan om köp av 
tomtområde väster om och intill tomten n:o 3 inom kvarteret Verkstaden i Rinkenäs. 
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Byggnadsnämnden hade avgivit följande yttrande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 3 Juni 
1918. 
 
Närvarande: Herrar vice Ordföranden, Centerwall, Mattsson, Christenson och Granberg samt 
undertecknad, Stadsingenjör och sekreterare. 
 
§ 26. Drätselkammaren hade för yttrande remitterat en skrivelse från Herrar Alfred Bovik & 
C:o angående inköp av ett område väster om och intill tomten n:o 3 inom kvarteret 
Verkstaden. Med ansökan hade fogats ett av Stadsingenjören uppgjort förslag till jämkning av 
Verkstadsgatans sträckning och i följd därav ändrad tomtindelning i Rinkenäs. 
 
Sedan nämnda gatu- och tomtindelningsförslag granskats, och det därvid framgick, att 
föreliggande förslag utgjorde en minst lika god lösning som det tidigare av 
Byggnadsnämnden godkända förslaget, beslöt Nämnden med upphävande av sitt beslut av 
den 14 mars 1917, godkänna detta senare förslag, dock endast under förutsättning, att gatan 
framför Verkstadens område utlägges på så sätt nu är bestämt utan extra kostnad för staden, 
och ville Nämnden under sådana förhållanden tillstyrka försäljning av nämnda tomtområde 
till Herrar Alfred Bovik & C:o. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget; betygas 
SVEN h. LUNDGREN-” 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige göra följande framställning i ärendet: 
 
Att med upphävande av Stadsfullmäktiges beslut av den 28 mars detta år, § 44 i protokollet, 
Stadsfullmäktige måtte antaga det nu föreliggande förslaget till ny tomtindelning i Rinkenäs. 
 
Genom denna ändrade reglering och gatans förläggning högre upp uppstå mellan 
Verkstadsbolagets område och gatan följande markstycken: 
 
1.) Område mellan gatan och Aktiebolaget A. R. Lysells tomt cirka 100 kvadratmeter. 
 
2.) Område mellan gatan och Verkstadsbolagets mark cirka 203 kvadratmeter. 
 
3.) Område mellan gatan och Alfr. Bovik & C:os tomt cirka 280 kvadratmeter, vilket 
sistnämnda område Herrar Bovik & C:o begärt att få köpa. 
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Då emellertid den ändrade gatulinjen för Verkstadsbolaget medför ökade kostnader för 
bortsprängning av berg, så beslöt Drätselkammaren att hos Stadsfullmäktige, att förenämnda 
område om cirka 203 kvadratmeter överlåtes till Verkstadsbolaget utan avgift.  
 
Beträffande markförsäljning så beslöt Drätselkammaren att hos Stadsfullmäktige begära 
bemyndigande att till Herrar Alfr. Bovik & C:o få försälja nämnda cirka 280 kvadratmeter 
och till Aktiebolaget A. R. Lysell bemälda cirka 190 kvadratmeter, allt för ett pris av fem (5) 
kronor och 70 öre per kvadratmeter och i enlighet med Byggnadsnämndens ovanstående 
protokoll. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Bovik ansåg, att förslaget vore fördelaktigt för såväl staden som Mek. Verkstaden och 
köparna av de båda markområdena. 
 
Herr Brännberg fann förslaget välbetänkt och framhöll, att genom dess godkännande skulle 
sysselsättning åt ett avsevärt antal stenarbetare beredas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förestående framställning i 
samtliga delar. 
 
§ 91. 
Från stadens ombud vid stämman i Lysekils Järnvägsaktiebolag, Herr B. P. Jonsson hade 
skrivelse inkommit med begäran om instruktioner för instundande bolagsstämma. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige förorda att ombudet får i uppdrag att i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan rösta för ansvarsfrihet och att vinstmedlens disponerande sker i 
enlighet med styrelsens för järnvägsbolagets förslag. 
 
Med hänsyn till val av revisorer för år 1918 efter avlidne Bankkamreraren C. F. Lidell samt 
val av 2 revisorer med 2 suppleanter för år 1919 hade Drätselkammaren beslutat hos 
Stadsfullmäktige förorda, att Valkommittén får i uppdrag att upprätta förslag till dessa 
befattningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av Herr Sterner, att bifalla Drätselkammarens förslag 
beträffande nämnda instruktioner för ombudet och att åt Valkommittén upprätta bemälda 
förslag. 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 66 
 

 
§ 92. 
Från Herr Brännberg förelåg följande motion: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av Stadsfullmäktiges beslut av den 3 april d. å., § 32, får undertecknad anhålla 
om att fullmäktige upptaga till förnyad behandling och på nytt prövar huruvida, det kan vara 
nödvändigt att beslutet om reservpolisbevakningen får sin verkställighet. 
 
Hade ärendet varit en offentlig handling, som av Stadsfullmäktige kunnat närmare skärskådas, 
hade säkerligen frågan fått en annan riktning, ty det är min bestämda uppfattning, att detta 
beslut är till ingen nytta, utan endast en belastning av stadens ekonomi, vilket ju på allt sätt 
bör undvikas. Då jag tror, att en ändring av Stadsfullmäktiges ställning i denna punkt skulle 
vara för staden gangnelig, vågar jag föreslå: 
 
att Stadsfullmäktige måtte upphäva sitt enligt § 32 fattade beslut. 
 
Lysekil den 1 Juni 1918. 
 C. BRÄNNBERG. 
 
Herr Brännberg framhöll, att en sådan liten ökning av polisstyrkan där det gällde skulle mera 
skada än nytta. Rekommenderade att Magistraten samarbetar med samtliga härvarande 
arbetarorganisationer för ordningens upprätthållande. 
 
Herr Berger yttrade, att då det från Kungl. Maj:t kommit framställning om dylik utökning av 
poliskåren, så kunde man icke underlåta att vidtaga åtgärder i saken. Ansåg att denna 
reservpoliskår avsåges att hållas i beredskap under tiden till omkring den 1 maj eller så länge 
riksdagen är samlad, enär man under nämnda tid befarat oroligheter. Någon sökande till dessa 
extra polistjänster hade emellertid ej anmält sig. Ansåg dock ej rådligt att upphäva beslutet. 
 
Her t. f. Borgmästaren Centerwall meddelade, att Magistraten tänkt sig, att denna 
reservpoliskår ej endast skulle användas vid eventuella oroligheter utan även tjänstgöra som 
extra polis för att bliva insatt i förhållandena. 
 
Herr ordföranden föreslog ärendets remiss till Drätselkammaren, vilket ock av 
Stadsfullmäktige bifölls. 
 
§ 93. 
Herr Thorsson hade till Stadsfullmäktige inlämnat motion om ersättning till 
taxeringsnämndens ledamöter och suppleanter med 4 kronor per sammanträde till var och en 
av dem. 
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Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka motionen sålunda, att dylik ersättning utgår från 
och med nästa år, och att medel för ändamålet upptagas i 1919 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Herr Berger meddelade, att Taxeringsnämndens sammanträden förra året tagit en tid av cirka 
20 timmar, varför det vore kännbart för de ledamöter och suppleanter som genom dylik 
tidsspillan förlorade sin avlöning. 
 
Herr August Ferdinand Jakobsson fann det tilltalande, att Drätselkammaren behjärtat 
motionen såsom den föreslog, att Stadsfullmäktige dock måtte anslå ett belopp av 30 kronor 
för i år till de ledamöter och suppleanter av Taxeringsnämnden, vilka äro timavlönade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet med det av 
Herr August Ferdinand Jakobsson gjorda tillägget. 
 
§ 94. 
Över härvarande Livsmedelsnämnds verksamhet under andra halvåret 1917 förelåg 
redogörelse, vilken lästes och med godkännande lades till handlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Att ovanstående protokoll, med undantag av § 88, som särskilt justerats och upplästs tisdagen 
den 11 juni 1918, blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
Rådhuset torsdagen den 20 juni 1918 kl. 2 e. m., betygar 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 27 Juni 1918. 
 
§ 95. 
Upprop förrättades, varvid Herr Granberg var frånvarande. 
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Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 96. 
Utdrag av Magistratens protokoll för den 21 innevarande juni föredrogs och framgick därav 
att, efter skedd sammanräkning för utseende av ledamot i Stadsfullmäktige efter avlidne 
Bankkamreraren Charles Fritiof Lidell, Försäkringsinspektören Herr Axel W. Christenson 
befunnits kunna bemälde Lidell närmast i röstetal och sålunda förklarats vald till 
Stadsfullmäktige för tiden t. o. m. 1918 års utgång. 
 
Sedan skrivelsen lästs, hälsade Herr Ordföranden den nyvalde ledamoten välkommen i 
fullmäktiges krets under uttalande av förhoppning om att hans kända intresse för allmänna 
angelägenheter måtte lända till samhällets fromma. 
 
Herrar Stadsfullmäktigeledamöter betygade sitt instämmande i denna hälsning genom att resa 
sig. 
 
Magistratens protokoll lades till handlingarna. 
 
§ 97. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 98. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Ljungberg och 
Christenson. 
 
§ 99. 
Det vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 24 sistlidne maj bordlagda ärendet, 
Folkskolestyrelsens förslag om eventuell påbyggnad av gamla folkskolebyggnaden, 
återupptogs till behandling, och förelåg nu från Drätselkammaren yttrande i ärendet. 
 
Drätselkammaren hade yttrat följande: 
 
”Efter avslutad diskussion beslöt Drätselkammaren, då lämpligare lokaler för kommunal 
mellanskola för närvarande ej finnas, att hos Stadsfullmäktige tillstyrka påbyggnad för en 
kostnad av 39.400 kronor vartill kommer ytterligare 1.000 kronor för ändring av två 
lärarinnebostäder i södra småskolan till vaktmästarbostad.  
 
Drätselkammaren beslöt tillika att hos Stadsfullmäktige förorda att medel för ändamålet 
upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat och anskaffas medelst upplåning, samt att 
Stadsfullmäktiges blivande beslut i frågan överlämnas till Folkskolestyrelsen för vidtagande 
av åtgärder med entreprenad, ritningar m. m. 
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Mot beslutet i Drätselkammaren hade Herr Bovik anmält sin reservation, då han ansett, att 
ärendet tarvat bordläggning för slutligt avgörande längre fram, och att då fullständiga 
ritningar över påbyggnadsförslaget borde föreligga. 
 
Reservanten hade dock ansett, att uppsägning av de lärarinnor, som bo i gamla 
folkskolebyggnaden, bör ske före den 1 instundande juli, så att inga hinder äro i vägen för 
eventuell ändring av ifrågavarande byggnad. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ordföranden förordade ärendets bordläggning för inhämtande av Folkskoleinspektionens 
yttrande. 
 
Herr Tinggren uttryckte önskemålet om att ritningar över arbetet måtte framläggas, innan 
frågan avgöres, samt att man undersöker husets och grundens bärighet för dylik påbyggnad. 
 
Herr Bovik: Ärendet förefaller att hava kommit särdeles brådskande. Ritningar böra föreligga, 
och frågan kan utan risk uppskjutas till i oktober detta år. en påbyggnad blir kanske 
missprydande, vilket man ej kan avgöra utan att se riktningar. Framhöll att flr 7 salar funnes 
endast en enda utgång. 
 
Herr Wallén ansåg husets bärighet för ifrågavarande påbyggnad fullt betryggande och hade 
kommit till denna uppfattning genom undersökning av förhållandena. 
 
Herr Berger framhöll, att det ej kan bliva tal om att göra denna påbyggnad förrän nästa år, 
varför det ej heller är nödigt att i dag fatta beslut därom. Föreslog, att Folkskoleinspektörens 
yttrande inhämtas, och att sedan detta inkommit, ritningar jämte kostnadsförslag anskaffats, 
samt att man i avvaktan härå bordlägger ärendet. 
 
Herr Gunnerson ansåg, att fullständiga ritningar böra uppgöras av någon fackman. 
 
Herr Ordföranden: Ärendet kan icke sägas hava kommit överraskande, och man borde efter 
den tråkiga erfarenheten med den kommunala mellanskolebyggnaden hava kännedom om vad 
ett onödigt uppskov kan kosta. En entreprenör måste ocj i god tid skaffa sig nödiga 
byggnadsmaterialier, varför beslut i frågan bör fattas i god tid. 
 
Herrar Sterner och Anders Isidor Jakobsson betonade även att ärendets avgörande ej för länge 
borde uppskjutas. 
 
Herr Ljungberg sade sig hava hyst den uppfattningen, att man kunnat reda sig med de 
nuvarande lokalerna i den gamla folkskolebyggnaden tills den kommunala mellanskolan fått 
sin byggnad färdig. Med anledning av Riksdagens beslut om de praktiska ungdomsskolorna, 
torde härvarande folkskola behöva ökat antal lokaler i större grad än vid nämnda påbyggnad 
kan tillgodose. 
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Herr Wallén instämde i Herr Bergers förslag, men önskade, att Stadsfullmäktige måtte uttala 
sig angående uppsägning av lärarinnorna, som bo i södra småskolan. 
 
Herr Ordföranden föreslog med anledning härav, att Stadsfullmäktige även måtte besluta att 
till den 1 januari 1919 uppsäga lärarinnorna med bostad i södra småskolan. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Herr Bergers förslag i ärendet 
med det av Herr Ordföranden föreslagna tillägget. 
 
§ 100. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 87 den 7 dennes bordlagda ärendet om ökning av 
arvode för polisens extra tjänstgöring.  
 
Herr Borgmästaren Sundberg påpekade att Drätselkammaren måtte hava missuppfattat 
framställningen, då det här gällde ersättning till extra poliser, ej till ordinarie. Hemställde att 
Stadsfullmäktige måtte bevilja anhållan. 
 
Herrar Brännberg, Gunnerson och Löfgren yrkade bifall till Polisnämndens förslag i ärendet. 
 
Herr Sterner, som ansåg, att Stadsfullmäktige ej under det löpande året borde bevilja några 
tillägg å löner eller arvoden, vilket ock inom Drätselkammaren varit motivet för 
avslagsyrkandet, yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. Stadsfullmäktige 
beslöto i enlighet med Polisnämndens förslag. 
 
§ 101. 
Det under § 62 den 24 sistlidne maj bordlagda och till Valkommittén remitterade ärendet om 
brandstyrelse återupptogs till behandling. 
 
Valkommittén hade till ledamöter i nämnda styrelse föreslagit Herrar Bankdirektören Ragnar 
Berger, Konsuln L. Laurin, Fabrikören Aug. Mattsson, Filaren Carl Brännberg och 
Entreprenören C. W. Granberg med Herrar Ingenjören B. A. de Waern och Byggmästaren 
Rob. Christenson till suppleanter. 
 
Herr Berger avsade sig dock eventuellt ledamotskap i denna styrelse, vilken avsägelse 
godkändes. 
 
Herr Löfgren föreslog att § 25 i brandordningen måtte utgå. 
 
Herr Berger ansåg, att det icke var skäl i att nu borttaga nämnda paragraf. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att tillsätta en brandstyrelse samt att godkänna det föreliggande 
förslaget till reglemente för dylik styrelse med iakttagande av att slutet av § 22 i reglementet 
utgår, vilket beslutades av Stadsfullmäktige den 24 sistlidne maj under § 62 i protokollet. 
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Tillika beslöto Stadsfullmäktige att godkänna de föreslagna ändringarna av §§ 28, 29 och 30 i 
brandordningen, vilka ändringar äro intagna i slutet av Bilaga N:o 1, samt att dessa ändringar 
skola underställas Konungens Befallningshavandes i länet prövning för vederbörlig 
stadfästelse. 
 
Det sålunda antagna reglementet jämte nämnda ändringar innefattas i Bilaga N:o 9 1918. 
 
Val av ledamöter och suppleanter i brandstyrelsen för tiden t. o. m. 1921 års slut företogs nu 
och utföll sålunda: 
 
Ledamöter: Herrar Konsuln L. Laurin, Fabrikören Aug. Mattsson, Filaren Carl Brännberg, 
Entreprenören C. W. Granberg och Ingenjören B. A. de Waern. 
 
Suppleanter: Herrar Byggmästaren Rob. Christenson, förste och Frisören Gustaf Aron 
Löfgren, andre suppleant. 
 
Som sammankallande i styrelsen utsågs Herr L. Laurin. 
 
§ 102. 
Stadsfullmäktige beslöto den 7 dennes att uppdraga åt Valkommittén att upprätta förslag å 1 
revisor med 1 suppleant i Lysekils Järnvägsaktiebolag för år 1918 samt å 2 revisorer med 2 
suppleanter där sammastädes för år 1919. 
 
Valkommittén hade enligt föreliggande protokoll till dylik revisor för år 1918 föreslagit 
Försäkringsinspektören Axel W. Christenson, och till hans suppleant Stadskassören Axel 
Holmqvist samt att för år 1919 såväl revisorer som deras suppleanter omväljas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, att åt sitt ombud vid nämnda järnvägsbolags stämmor uppdraga att 
vid instundande bolagsstämma rösta i enlighet med detta förslag samt för att arvoden och 
övriga villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas lika som de 
nuvarande. 
 
§ 103. 
Stadsfullmäktige beslöto den 7 dennes att till Drätselkammaren remittera ärendet angående 
tillsättandet av en vakant ordinarie polistjänst. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att tjänsten i enlighet med 
Polisnämndens förslag uppehålles som extra polistjänst, men endast intills vidare, dock hade 
Drätselkammaren framhållit, att den ansåge lämpligt, om befattningen helt indrages, och att 
Stadsfullmäktige överlämna ärendet till Polisnämnden för utredning om att i stället eventuellt 
inrätta en överkonstapeltjänst, då en sådan förefölle vida mera behövlig. 
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Från Magistraten hade nu även i ärendet skrivelse inkommit, varigenom motiverades behovet 
och nödvändigheten av att tillsätta den ordinarie polisbefattningen, detta så mycket mera som 
Lyse kommun nyligen uppsagt överenskommelsen om poliskonstapelns på Slätten 
tjänstgöring gemensamt med stadens polis, varför genom denna uppsägning en ytterligare 
minskning av polispersonalen uppstår.  
 
Herr Borgmästaren Sundberg framhöll de i denna skrivelse anförda skälen mot en dylik 
indragning, och att befattningen ej med fördel kunde besättas med en extra konstapel. 
 
Herrar Bovik och Löfgren ansågo, att frågan genom uppsägning av nämnda avtal kommit i 
nytt läge, men att ärendet därför borde remitterats till Polisnämnden. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg, som ytterligare motiverade Magistratens uppfattning av frågan, 
förordade även ärendets remiss till Polisnämnden. 
 
Sedan Herr vice Ordföranden även understödt remissförslaget beslöto Stadsfullmäktige att i 
enlighet med Drätselkammarens förord remittera ärendet till Polisnämnden. 
 
§ 104. 
Herr Brännberg väckte den 7 dennes i Stadsfullmäktige motion om förnyad prövning av det 
beslut som innefattas i § 32 av Stadsfullmäktiges handlingar för innevarande år om anslag till 
reservpolisbevakning, och beslöto Stadsfullmäktige nämnda dag att remittera motionen till 
Drätselkammaren, som med anledning därav enligt föreliggande protokollsutdrag yttrat 
följande: 
 
”Då redan en del medel för ändamålet användts, och ett bifall till motionen på annat sätt kan 
verka störande, så ansåg Drätselkammaren, att saken bör bero vid det av Stadsfullmäktige 
fattade beslutet.” 
 
Herr Borgmästaren Sundberg ansåg det onödigt att diskutera frågan, då inga reservpoliser 
antagits och heller inga anmält sig som sökande. 
 
Herr Brännberg framhöll, att då ingen sökande anmält sig till dessa befattningar, så hade och 
medlen för ändamålet kunnat sparas samt föreslog, att hans yrkande måtte ändras sålunda, att 
beslutets verkställighet måtte tills vidare anstå. 
 
Herr Ljungberg understödde detta yrkande, då man genom detsammas antagande lättast skulle 
komma ur situationen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Herr Brännbergs ovannämnda ändrade yrkande i 
ärendet. 
 
§ 105. 
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Stadens ordinarie poliskonstaplar hade hos Stadsfullmäktige ansökt om att få tillgodoräkna sig 
lön för vakant ordinarie polisbefattning. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
enhälligt beslutat att avstyrka framställningen på den grund, att ett dylikt tillvägagångssätt för 
lönereglering får anses både olämpligt och opraktiskt. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg delade Drätselkammarens uppfattning i denna sak. 
 
Herr Thorsson fann det tydligt, att polismännen vid avfattandet av sin ansökan utgått från att 
de skulle kunna erhålla ett lönetillägg utan att den för året fastställda budgeten därför behövde 
överskridas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med Drätselkammarens yttrande avslå ansökan. 
 
§ 106. 
Från Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av tillämnad torrdocka å Fridhem anhåller Verkstaden härmed få av staden 
förvärva erforderlig mark för brobänk, utrustningsverkstad och magasiner, belägen mellan 
Kyrkogården och Kålholmarne, utvisade i bifogade karta med röd streckning. 
 
Därjämte anhålles att staden utlägger järnvägsspår i Drottninggatan och till varvsområdet. Vi 
vilja påpeka, att för utläggning av ifrågavarande spår, gatan ej behöver utläggas med kantsten, 
gångbanor och ledningar, utan kan spåret läggas mera provisoriskt, utan att samtidigt 
nämnvärdt öka kostnaden för framtida gatubyggnad. 
 
Då den docka, som skall byggas, är avsedd för fartyg upptill 8.000 tons d. v. så måste 
samtidigt anläggas en större plåt- och reparationsverkstad, samt då dessutom vid 
förekommande fartygsreparationer en stor arbetarstam måste finnas disponibel, ämnar 
verkstaden vid sidan av den nu utvidgade varvsrörelsen upptaga byggandet av större järn- och 
stålfartyg. 
 
Att en dock- och varvsrörelse av den storlek, som planeras, kommer att tillföra staden stora 
såväl direkta som indirekta inkomster, behöver väl knappast påpekas. 
 
Lysekil den 14 Juni 1918. 
 
LYSEKILS MEK. VERKSTADS AKTIEBOLAG. 
LARS LAURIN.” 
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Denna skrivelse hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren och Hamnstyrelsen. 
 
Från Drätselkammaren förelåg följande skrivelse i ärendet: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 19 Juni 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Löfving och Mattsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 135. Med anledning av tillämpad torrdocka å Fridhem hade Lysekils Mekaniska Verkstads 
Aktiebolag hos Stadsfullmäktige ansökt om att av staden få förvärva erforderlig mark för 
brobänk, utrustningsverkstad och magasiner, marken belägen mellan Kyrkogården och 
Kålholmarna, utvisad å bifogad karta med röd streckning. 
 
Därjämte anhölls, att staden måtte utlägga järnvägsspår i Drottninggatan och till 
varvsområdet. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren och 
Hamnstyrelsen. 
 
Herr vice Ordföranden demonstrerade i stora drag ärendets innebörd och avlägsnade sig 
därefter från sammanträdet. 
 
Med hänsyn till denna markförsäljning beslöt Drätselkammaren att hos Hamnstyrelsen 
anhålla om inhämtandet av Kungliga Lotsstyrelsens utlåtande beträffande blivande utfyllnad 
mellan land och nämnda holmar. Och då Drätselkammaren ansåg, att ärendet hade så nära 
samband med den ifrågasatta broförbindelsen med Grötö, så beslöt Kammaren att till 
Kommittén för utredning om dylik broförbindelse remittera ansökan jämte tillhörande kartor 
med begäran om skyndsamt yttrande. 
 
Angående spårförbindelsen i Drottninggatan beslöt Kammaren att överlämna denna del av 
ärendet till Stadsingenjören för allsidig utredning och kostnadsberäkning. 
 
I avvaktan på ovannämnda yttranden beslöt Kammaren att bordlägga ärendet. 
 
Kammaren beslöt dessutom, då det är ett stort och vidlyftigt ärende, att bringa det till 
Stadsfullmäktiges kännedom under framhållande av, att den ej ansåg något hinder från 
stadens sida föreligga mot dylik försäljning, men att Kammaren haft för liten tid på sig för 
ärendets utredning och erhållandet av infordrade yttranden, varför detsamma bör ligga på 
Stadsfullmäktiges bord tills nödiga yttranden inkommit och utredning verkställts. 
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Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Hamnstyrelsen hade enligt protokollsutdrag av den 21 innevarande juni yttrat sig sålunda: 
 
”Att Styrelsen funne Verkstadsbolagets anhållan så beaktansvärd, att Styrelsen ville tillstyrka 
Stadsfullmäktige att låta Verkstadsbolaget få för av detsamma uppgivna ändamålet förvärva 
det av bolaget föreslagna området med undantag av en 12 meter bred remsa utmed 
Kyrkogården, som Hamnstyrelsen ansåge staden böra förbehålla sig för väg, på villkor dock, 
att ett tillräckligt stort antal genomgångstrummor av tillräckliga dimensioner komme att av 
Verkstadsbolaget å området ifråga anläggas, samt under förbehåll av vederbörande 
myndigheters godkännande av beslutet. Styrelsen lät nu genom Stadsingenjören av det å 
kartan rödstreckade området borttaga den del härav, som åtginge till väg samt utmärka det 
återstående till avstående åt Verkstadsbolaget splunda föreslagna området med Littera A, B, 
C, och D. 
 
Detta beslut var enhälligt och förklarades genast justerat.” 
 
Dessutom meddelade Hamnstyrelsen, att den ingått till Kungliga Lotsstyrelsen med begäran 
om tillstånd till utfyllnad mellan land och Kålholmarna. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Gunnerson: Att Hamnstyrelsen omedelbart tagit ärendet under behandling för att 
Kungliga Lotsstyrelsen snarast måtte bliva i tillfälle att kunna yttra sig i saken. 
 
Herr Berger meddelade, att på grund av den korta tid som varit till förfogande, hade 
kommittén för utredning om broförbindelse med Grötö ännu ej hunnit att behandla ärendet. 
 
Herr Ljungberg: Då Verkstadsbolaget förra året ville arrendera delvis samma område, så hade 
Drätselkammaren sagt ifrån, att försäljning av området icke någonsin bör sättas i fråga, då 
staden räknade med områdets användning till eventuella framtida hamnanläggningar, och 
Hamnstyrelsen hade även avstyrkt utarrendering samt en av Drätselkammarens ledamöter 
hade mot beslutet om utarrendering reserverat sig, men frågan hade dock nu kommit i ett 
annat läge. 
 
Kommittén för utredning om broförbindelse med Grötö bör uttala sig i ärendet, innan det 
avgöres, dp Verkstadsbolagets projekt måste ansluta sig till dylik broförbindelse. Önskligt 
vore om det genom Drätselkammaren eller andra befullmäktigande konfererades med 
Verkstadsbolaget om huru långt det planerade företaget avencerat, då man brukat så förfara 
vid liknande fall från andra håll. 
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Herr Laurin: Förslaget går delvis ut på att förbinda Kålholmarna med land, varför företaget ej 
lägger hinder i vägen för förbindelse med Grötö utan snarare tvärtom. Ser gärna att frågan blir 
väl utredd, fast det av vissa skäl är önskligt, att denna utredning sker med en viss 
skyndsamhet. 
 
Herr Radhe ansåg intet hinder föreligga från hamnens sida för det av Verkstadsbolaget 
planerade dockbyggnadsförslaget samt yrkade bifall till Drätselkammarens uttalanden. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla detta yrkande. 
 
§ 107. 
Livsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrivelse ett anslag av 600 kronor för 
bestridandet av kostnaderna för ransonering av vissa beklädnadsvaror. 
 
Under tiden 1/5 – 31/12 detta år skulle 75 kronor per månad utgå som ersättning till den, som 
förestår denna ransonering. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detta anslags beviljande och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med 
Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 108. 
Från Herr Berger förelåg motion om beviljandet av ett anslag å 400 kronor för år 1919 till 
Lysekils Handtverks- och Industriförenings Tekniska Aftonskola. 
 
Stadsfullmäktiges Herr Ordförande hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som enligt 
föreliggande protokollsutdrag tillstyrkt motionen och föreslagit, att beloppet för ändamålet 
upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Löfgren framhöll, att skolan förlorat 400 kronor genom att den icke under föregående år 
sökt det anslag, den genom Landstinget och Staten kunde erhålla. 
 
Herr Berger genmälte härtill, att man visserligen ej sökt dylikt anslag, men att det var mycket 
troligt, att Landstinget, även om ansökan ingivits, ej beviljat sådant. I alla händelser bör 
kommunen bevilja anslag, innan statsbidrag sökes. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen samt att medel för ändamålet upptages 
i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 109. 
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Källarmästaren Herr J. W. Magnusson hade hos Drätselkammaren ansökt om nedsättning av 
parkarrendet till 1.000 kronor för vart och ett av åren 1917 och 1918 samt motiverat ansökan 
med den på grund av spritrestriktionerna minskade omsättningen.  
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där på grund av 
ovan anförda skäl tillstyrka, att arrendet för innevarande år nedsättes till 1.000 kronor, och 
skulle denna nedsättning utgöra godtgörelse för såväl detta som det föregående året. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av Herr Radhe, att bifalla Drätselkammarens 
förslag i ärendet. 
 
§ 110. 
Hälsovårdsnämnden begärde genom föredragen skrivelse om bekostandet av ytterligare 1 
telefon till förste stadsläkaren. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka denna begäran, och att beloppet Kronor 30:- för 
ändamålet detta år utgår för oförutsedda utgifter i årets stat, samt att för nästa år samma 
belopp upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla begäran i enlighet med Drätselkammarens 
yttrande däröver. 
 
§ 111. 
Drätselkammaren anhöll genom föredragen skrivelse om bemyndigande för ett pris av två (2) 
kronor och 85 öre per kvadratmeter eller cirka En (1) krona per kvadrataln få till 
Stenhuggaren Herr Sven Pettersson Ekblad försälja ett område, enligt bilagd kartskiss å cirka 
85 kvadratmeter att tilläggas tomten till huset n:r 12 vid Bansviksgatan. 
 
Enligt föreliggande skrivelse hade Byggnadsnämnden godkänt förslaget till reglering av 
nämnda tomt enligt bilagda kartskiss samt tillstyrkt försäljning av det sålunda tillagda 
tomtområdet. 
 
Herr Bovik, som på grund av erhållna upplysningar ansåg det föreslagna priset för högt, 
yrkade, att detta måtte sättas till 50 öre per kvadrataln. 
Detta yrkande understöddes av Herrar Tinggren och Anders Isidor Jakobsson. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 
Herr Berger och Wallén instämde i detta yrkande. 
 
Herr Löfgren yrkade, att priset sättes till 75 öre per kvadrataln. 
Herrar Bovik, Tinggren och Anders Isidor Jakobsson avstodo från sina yrkanden och förenade 
sig med yrkandet om ett pris av 75 öre per kvadrataln. 
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Herr Ordföranden yrkade för formens skull avslag å tomtförsäljningen i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa 3:ne yrkanden, förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan Herr Ordföranden därpå för huvudvoteringen uppstält avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt fråga om bifall till vartdera 
av yrkandena om 1 krona och om 75 öre samt därvid förklarat det senare yrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava yrkandet om ett pris av 75 öre per kvadrataln såsom 
nej-förslag, röstar: ja; 
Den, det icke vill: röstar: nej; 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att i huvudvoteringen uppställa yrkandet om 1 
krona per kvadrataln såsom nej-förslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
Herrar Bovik, Ljungberg, Thorsson, Karlson, Löfgren, Tinggren, Anders Isidor Jakobsson, 
Brännberg och August Ferdinand Jakobsson: ja; 
men Herrar vice Ordföranden, Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, 
Hörman, Berger, Christenson och Ordföranden: nej. 
Med 12 nej- mot 9 ja-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutat att i huvudvoteringen 
uppställa yrkandet om 1 krona per kvadrataln såsom nej-förslag. 
 
Slutligen framställde Herr Ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes; 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar: ja;  
Den, som det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, och nej-rösternas antal utgöra minst två tredjedelar av de avgivna, hava 
Stadsfullmäktige beslutat att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade Herrar Bovik och Thorsson ja; medan de 
övriga närvarande 19 ledamöterna: nej. 
 
Med 19 nej- mot 2 ja-röster, alltså kvalificerad majoritet, hade Stadsfullmäktige beslutit att till 
bemälde Ekblad försälja nämnda tomtområde för ett pris av två (2) kronor och 85 öre per 
kvadrataln. 
 
§ 112. 
Från Drätselkammaren hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 Juni 1918. 
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Närvarande Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Hörman och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 122. Vid Drätselkammarens sammanträde den 21 sistlidne maj förelåg ansökan från Herrar 
Robert Strandén, Axel och Robert Christenson m. fl. om att något snarast måtte göras för 
Konsullidens iståndsättande, och beslöt Drätselkammaren då att till Stadsingenjören 
överlämna ärendet till utredning. 
 
Sådan utredning förelåg nu innefattande tvänne alternativ, I 1.400 kronor och alternativ II 
8.100 + 300 kronor för rörgravsfördjupning. Drätselkammaren, som ansåg nödvändigt, att 
nämnda trafikled förbättras, beslöt att ingå till Stadsfullmäktige med begäran om att i år få 
utföra arbetet i enlighet med alt. I samt förorda, att beloppet 1.400 kronor för ändamålet 
upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygar  
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg den i Drätselkammaren skrivelse nämnda utredningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 113. 
Fru Anna Palmqvist hade hos Drätselkammaren begärt att bliva befriad från de hennes avlidne 
make, Svarvaremästaren A. P. Palmqvist, påförda stadsutskylder, kronor 271:-, att utgå i år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka 
bemälda skattebelopps efterskänkande.  
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 114. 
Fru Hilma Lidell hade ansökt hos Drätselkammaren om att det hennes avlidne make, 
Bankkamreraren Charles Fritiof Lidell, påförda 2:ne sista terminernas stadsutskylder att utgå i 
år, utgörande kronor 520, måtte avskruvas. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att ingå till Stadsfullmäktige med ansökan under tillstyrkan 
om skattebeloppets efterskänkande. 
 
Herrar Mattsson, Laurin och Wallén yrkade att utskyldsbeloppet skulle avskrivas, ej 
efterskänkas 
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Då Herrar Ordföranden efter att hava framställt proposition på bifall till vartdera av de båda 
yrkandena, om avskrivning eller efterskänkande, förklarat det förstnämnda vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller att utskyldsbeloppet avskrives, röstar: ja; 
 
Den, som det icke vill, röstar; nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla yrkandet om att utskyldsbeloppet 
efterskänkes.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: Herrar vice Ordföranden, Lindbom, 
Luckey, Mattsson, Laurin, Löfving, Wallén, Karlson, Christenson och Ordföranden: Ja, 
 
men Herrar Sterner, Bovik, Hörman, Ljungberg, Thorsson, Löfgren, Tinggren, Berger, 
Anders Isidor Jakobsson, Brännberg och August Ferdinand Jakobsson; nej. 
 
Med 11 nej- mot 10 ja-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att efterskänka 
ifrågavarande skattebelopp. 
 
§ 115. 
Fru Oktavia Johansson hade genom Magistraten hos Stadsfullmäktige ansökt om att bliva 
befriad från henne påförda stadsutskylder, kronor 90, för de tvänne sista terminerna att utgå i 
år. 
 
Ansökan hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
icke funnit tillräckliga skäl föreligga för dylik skattebefrielse och i följd därav beslutat att hos 
Stadsfullmäktige avstyrka framställningen.  
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 116. 
Genom Magistraten inkommen revisionsberättelse över Fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1917 förelåg enligt – Bilaga N:o 5 1918.  
 
Revisionsberättelsen förelåg i tryck och hade före detta sammanträde utdelats till Herrar 
ledamöter i Stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 117. 
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Från Parkstyrelsen förelåg genom Magistraten överlämnad revisionsberättelse över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1917 enl. Bilaga N:o 6 1918. 
 
Berättelsen förelåg i tryck och hade utdelats till Herrar ledamöter i Stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto Stadsfullmäktige att bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 118. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige överlämnat Drätselkammarens redogörelse över 
stadens räkenskaper och förvaltning för år 1917 jämte revisorernas berättelse över dessa 
räkenskaper för sagda tid . Bilaga N:o 7 1918. 
 
Såväl Drätselkammarens redogörelse som revisionsberättelsen hade före detta sammanträde i 
tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
På grund av att sundhetsvårdens stat så väsentligt överskridits hade revisorerna fäst 
Stadsfullmäktiges uppmärksamhet på förhållandet samt föreslagit, att en mera ekonomisk 
förvaltning måtte införas, detta närmast rörande epidemisjukvården, och hade revisorerna 
funnit lämpligt, att någon person bleve av Stadsfullmäktige förprdnad att taga hand om 
förvaltningen vid epidemisjukhuset. 
 
Herr Berger yttrade, att förhållandena vid epidemisjukhuset npg äro långt ifrån sådana de 
borde vara, varför det vore synnerligen önskligt, om där kunde införas en annan ordning och 
ekonomien skötas på ett för staden fördelaktigare sätt än nu synes vara fallet.  
 
Herr Mattsson ansåg orsaken till det nu så väsentligt överskridna anslaget vara de svåra 
epidemier, som rådt under det gångna året.  
 
Herr Brännberg påvisade, att epidemisjukvården här är dålig, och att det vore en skam för 
samhället att ha det så ställt därmed som det är. Så hade man på nämnda sjukhus sängplatser 
för män och kvinnor i samma rum och vidare hade det händt, att såsom epidemiskt sjuka 
misstänkta placerats i samma rum, ja samma bäddar som epidemiskt sjuka. Därför borde 
åtminstone provisoriska åtgärder vidtagas för avhjälpandet av de värsta missförhållandena. 
Föreslog tillsättandet av en kommitté på 3 personer, varav två från Stadsfullmäktige o 1 från 
Hälsovårdsnämnden, för att utreda dessa förhållanden, såväl som det av revisorerna anmärkta 
beträffande ekonomin. 
 
Herr Sterner nämnde, att det ständigt varit besvärligt med att hålla epidemisjukvårdens 
utgifter inom ramen för därtill anslagna medel, och att det måtte hava någon särskild orsak, att 
denna sjukvård blir så dyrbar för staden. Man kunde ju låta saken denna gång bero vid ett 
uttalande att medelst protokollsutdrag tillställas Hälsovårdsnämndens ordförande. 
 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 82 
 

Herr Löfgren fann, att om en dylik kommitté tillsattes, då bör den ock tillse huru 
Hälsovårdsnämnden sköter sina åligganden beträffande sundhetssyn, bostadsinspektion m. m.  
 
Herr Mattsson bemötte detta yttrande genom uttalandet, att Hälsovårdsnämndens ledamöter 
omöjligen kunna förmå att i detalj följa ett samhälles sundhetsåtgärder. 
 
Herr Bovik understödde Herr Sterners förslag i saken. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson ansåg Herr Brännbergs förslag beaktanvärdt och instämde däri. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Herr Brännbergs förslag om 
tillsättandet av en dylik kommitté samt att tillställa Hälsovårdsnämnden ett utdrag av dessa 
protokoll till kännedom. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att till Valkommittén överlämna att upprätta förslag å 2 
ledamöter i bemälda kommitté samt att hemställa till Hälsovårdsnämnden att utse den tredje 
ledamoten. 
 
Slutligen beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 119. 
Livsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrivelse ett anslag å femtusen (5.000) kronor 
att utgå under 2:dra hälften av innevarande år till lindring av de mindre bemedlades inom 
samhället levnadsvillkor. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen, och att beloppet upptages i 1919 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering samt föreslog, att Livsmedelsnämnden måtte söka erhålla ett 
anslag å 40.000 kronor ur dyrtidsfonden. 
 
Herrar Löfving och Brännberg understödde detta yrkande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden, 
Disponenten W. Reinhold, att till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållandet av 
bemälda bidrag ur dyrtidsfonden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 120. 
 Herr Bovik påpekade de otillfredsställande förhållandena med utomhusskyltningen på våra 
gator samt framhöll, att något borde göras för att få denna sak ordnad. 
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Herr Ljungberg instämde i detta uttalande, men föreslog, att frågan bordlägges till ett 
kommande sammanträde, vilket förslag av Stadsfullmäktige bifölls. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL LJUNGBERG. 
A. W. CHRISTENSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset måndagen den 8 juli 1918 kl. 12 p. d.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 Juli 1918. 
 
§ 121. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Gunnerson och Brännberg voro frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 122. 
Det vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 123. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Hörman och Karlson. 
 
§ 124. 
Till medlemmar i den av Stadsfullmäktige den 27 sistlidne juni beslutade kommittén för 
utredning av förhållandena rörande stadens epidemisjukvård valdes i enlighet med 
Valkommitténs förslag Herrar John Sterner och Carl Brännberg med Herr Gustaf Aron 
Löfgren såsom suppleant. 
 
§ 125. 
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Till förnyad behandling upptogs det under § 106 den 27 sistlidne juni bordlagda ärendet, 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags ansökan om förvärv av mark mellan kyrkogården och 
Kålholmarna.  
 
Från Drätselkammaren förelåg följande yttrande i ärendet: 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 juli 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Ljungberg och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren.  
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 149. Till förnyad behandling upptogs Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags vid 
sammanträdet den 19 sistlidne juni bordlagda ansökan om att med anledning av tllämnad 
torrdocka å Fridhem få av staden förvärva erforderlig mark mellan kyrkogården och 
Kålholmarna för anläggning av brobänk, utrustningsverkstad och magasiner. Då detta ärende 
till behandling företogs, lämnade Herr vice Ordföranden sammanträdet. 
 
Drätselkammaren beslöt vid nämnda tillfälle att remittera ärendet till Hamnstyrelsen för 
inhämtandet av Kungliga Lotsstyrelsen utlåtande beträffande blivande utfyllnad mellan land 
och nämnda holmar samt till kommittén för utredning om broförbindelse med Grötö, då 
ärendet hade så nära samband med dylik broförbindelse. 
 
Kungliga Lotsstyrelsens och nämnda kommittés yttranden förelågo nu. 
 
Kungliga Lotsstyrelsen hade för sin del medgivit Hamnstyrelsen rätt att göra ifrågavarande 
utfyllnad i enlighet med en skrivelsen vidfogad karta, å vilken det för sådan utfyllnad avsedda 
området betecknats med röd streckning, inneslutit inom de med A, B. och C. betecknade 
punkterna. 
 
Bemälda kommitté hade föreslagit följande villkor för dylikt markförvärv av 
Verkstadsbolaget. 
 
”Bolaget anordnar en av Stadsfullmäktige godkänd kulvert nära stranden. 
 
Kyrkogårdsmuren påbygges och iordningställes så att den godkännes av vederbörande 
myndigheter. 
 
Området längs muren fär ej påbyggas till en bredd av 12 meter.” 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att Verkstadsbolaget får förvärva 
ifrågavarande område, som utgör cirka 36.000 kvadratmeter, för ett pris av 10 öre per 
kvadratmeter på de villkor, som sagda kommitté föreslagit. 
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Mot detta beslut anmälde Herr Ljungberg avvikande mening, då han yrkat, att kammaren, 
måtte hos Stadsfullmäktige förorda ifrågavarande områdes överlämnande till Lysekils Mek, 
Verkstads Aktiebolag såsom bolagets egendom, när bolaget visat sig hava verkställt den 
utfyllnad och planering, som bilagda karta utvisar, dock på det villkor, att de yrkanden, 
kommittén för hamnanläggning vid Grötö framhållit, bliva av bolaget uppfyllda. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo de i Drätselkammaren skrivelse nämnda yttrandena från Kungliga 
Lotsstyrelsen och Kommittén för utredning om broförbindelse till Grötö. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade Herr Bovik, att reservationen i Drätselkammaren 
avsåg att vinna en viss garanti för att området ej avhändes staden, utan att ifrågavarande 
förslag blir verklighet. Ansåg att bestämmelserna åtminstone bort vara sådana, att så fort 
företaget trätt i verksamhet eller avtal träffats om dockbyggnaden, Verkstadsbolaget då skulle 
få förvärva området.  
 
Herr Berger instämde i Herr Boviks yttrande. 
 
Herr Ordföranden föreslog följande tillägg till Drätselkammarens majoritetsförslag i ärendt: 
 
”och under förutsättning att Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag använder marken för det i 
ansökningshandlingens uppgivna ändamålet, vilket förhållande bör anses vara styrkt med 
uppvisandet av kontrakt angående dockanläggningen.” 
 
Med denna formulering förklarade sig Herr Ljungberg avstå från sin reservation. 
 
Herr Sterner understödde Herr Ordförandens förslag med föreslog det tillägg i 
bestämmelserna, att den väg, som är lagd på östra sidan av kyrkogården, får användas för 
Verkstadsbolagets behov. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning enhälligt att bifalla Drätselkammarens 
majoritetsförslag i ärendet med de av Herrar Ordföranden och Sterner föreslagna tilläggen. 
 
§ 126. 
Stadsfullmäktige beslöto den 27 sistlidne juni under § 103 i protokollet att till Polisnämnden 
för dess yttrande remittera ärendet angående tillsättandet av en vakant ordinarie 
poliskonstapeltjänst. 
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Polisnämnden, vars yttrande nu inkommit, hade tillstyrkt tillsättandet av bemälda befattning 
samt i motiveringen bland annat framhållit, att Lyse kommun numera uppsagt den 
gemensamma polisbevakningen med Lysekil. 
 
Herr Sterner ansåg, att Stadsfullmäktige icke från Polisnämnden fått det utlåtande i saken om 
begärts, nämligen över eventuellt tillsättande av en överkonstapel, varför ärendet borde 
återremitterats.  
 
Herr Borgmästaren Sundberg framhöll, att man för patrulltjänst ej hade någon nytta av en 
överkonstapel, då en sådan ej utför dylik tjänst. Man kunde i alla händelser ej undvara den 
sjätte ordinarie konstapeln. Betonade att frågan vore brådskande, varför det varit önskligt, om 
Stadsfullmäktige vid detta sammanträde ville besluta om ifrågavarande befattnings 
tillsättande. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att ärendet gärna kunde återremitteras till Polisnämnden. Trodde dock 
att det ur brandsynpunkt ej vore rådligt att indraga en ordinarie polistjänst. 
 
Herrar Löfgren och Bovik voro av den meningen, att stadens poliskår vore för stor, varför 
indragning bör göras. 
 
Den sistnämnde talaren gjorde vissa jämförelser med Stockholm i polishänsseende. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg påvisade olämpligheten av att i nämnda avseende jämföra 
Lysekil med Stockholm samt framhöll, att Lysekil ej har större polisstyrka än andra stöder av 
samma storlek. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att återremittera ärendet till 
Polisnämnden. 
 
§ 127. 
Drätselkammaren begärde bemyndigande att till Fru Augusta Backman för ett pris av åtta (8) 
kronor och 50 öre per kvadratmeter eller cirka tre (3) kronor per kvadrataln få försälja ett 
område A inom kvarteret Valen. 
 
Enligt bilagd kartskiss utgör arealen av det ifrågavarande området cirka 109 kvadratmeter 
eller 480 kvadratalnar. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Då beslutet i ärendet fattades inom Drätselkammaren, hade Herr Ljungberg haft avvikande 
mening, då han förordat, att kammaren, med anmälan av ärendet till Stadsfullmäktige, måtte 
hemställa om att detsamma förklaras vilande i avvaktan på närmare prövning och 
godkännande av de ändringar i byggnadsbestämmelserna för Gamla staden, vilka 
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Byggnadsnämnden gått i författning om att åstadkomma, och som avse att bibehålla 
stadsdelens nuvarande karaktär. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr Bovik förordade, att sökanden skulle köpa även det bredvid A liggande området B. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att han genom sin reservation velat ifrågasätta huruvida ej 
Stadsfullmäktige borde fatta ståndpunkt till förslaget rörande tomtindelning och byggnadssätt 
vid Gamla Strandgatan, innan delvisa försäljningar ske. 
 
Herr Berger påpekade, att han en gång motionerat om ändrad indelning av kvarteren i Gamla 
staden för att tomterna bättre skulle kunna utnyttjas, men sade sig dock förlorat hoppet om att 
det kunde åvägabringas något bättre i detta fall. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg och Luckey uttalade önskvärdheten av att den av 
Drätselkammaren nu föreslagna försäljningen måtte anstå. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att förklara ärendet vilande i avvaktan på 
vidare prövning och i enlighet med Herr Ljungbergs reservation. 
 
§ 128. 
Drätselkammaren anhöll genom nedanstående skrivelse om bemyndigande att till Fabrikören 
Herr Carl Cornér får försälja tomten n:r 1 inom kvarteret Valen. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 juli 1918. 
 
Närvarande Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Ljungberg och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 142. Från Fabrikören Herr Carl Cornér förelåg förnyad ansökan att inom kvarteret Valen få 
köpa ett område å 502,5 kvadratmeter, å vilket område sökandens fabriksbyggnad är belägen, 
och skulle nämnda område tillsammans med sökandens nuvarande tomt bilda tomt n:o 1 inom 
kvarteret Valen. 
 
Enligt föreliggande karta utgör det område, som sökanden således önskar förvärva, 502,5 
kvadratmeter. 
 
Herr Cornér hade inhämtat Byggnadsnämndens utlåtande i ärendet, och hade denna 
myndighet däröver yttrat följande: 
 
”Efter en stunds överläggning beslöt Nämnden tillstyrka försäljningen i enlighet med 
regleringsförslaget under följande villkor: 
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Att undantag nu göres av den del av tomten, som är bebyggd med hus tillhörande Fröknarna 
Lindbom samt  
 
att nämnda tomtdel skall av Cornér inlösas, så snart han visar sig vara ägare av ifrågavarande 
byggnader eller eljest på annat sätt överenskommit med nämnda husägare, och då till minst 
samma pris, som kommer att åsättas övriga tomten.” 
 
Härjämte förelåg skriftligt medgivande från Fröknarna Lindbom, att de lämna rätt för staden 
att till Herr Cornér försälja den del av kvarteret Valen, vilka av dem nu arrenderas, samt att de 
alltså avhända sig denna arrenderätt. 
 
Genom detta medgivande bortfaller således de av Byggnadsnämnden föreslagna villkoren. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till 
sökanden få försälja tomtområde för ett pris av nio (9) kronor och 25 öre per kvadratmeter 
eller cirka tre (3) kronor och 25 öre per kvadrataln. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Tätt utdraget betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens ovanstående framställning. 
 
§ 129. 
Drätselkammaren begärde bemyndigande att till Snickaren Herr Johan Amandus Johansson få 
försälja tomten till huset n:o 10 B Färgaregatan för ett pris av fem (5) kronor och 70 öre per 
kvadratmeter eller cirka två (2) kronor per kvadrataln. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning, och utgör tomtarealen enligt föreliggande 
kartskiss cirka 440 kvadratmeter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 130. 
Från Drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse jämte den i densamma till 
Stadsfullmäktige ställda ansökningarna om skattebefrielse. 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 juli 1918. 
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Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Ljungberg och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 145. Drätselkammaren beslöt den 19 sistlidne juni att för Stadsingenjörens utredning 
bordlägga stadsarbetarna C. H. Hanssons, Fr. Svenssons, J. O. Flibks och A. E. Björks av 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige till Drätselkammaren remitterade ansökningar om att 
bliva befriade från dem påförda stadsutskylder att utgå i år med respektive 81, 69, 33, 35, 
45:08 och 30 kronor. 
 
Stadsingenjören som föreslagit dylik utredning, ansåg att egentliga skäl för dylik 
skattebefrielse endast förelåg beträffande sökanden Flink. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsgullmäktige avstyrka Hanssons, Svenssons och Björks 
ansökningar, men beträffande Flink förorda att kronor 22:08 av utskyldsbeloppet 
efterskänktes. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet med det tillägg, att för 
sökanden Flink ställes det villkor, att han av utskyldsbeloppet betalar 23 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 
 
§ 131. 
Kapten A. E. Pettersson, Rinkenäsgränd n:r 12, hade hos Stadsfullmäktige ansökt om avdrag å 
honom påförda stadsutskylder, Kronor 270:85, att utgå i år. 
 
Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren som enligt 
avgivet yttrande ansett, att tillräckliga skäl för dylikt avdrag ej förelågo. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med detta yttrande avslå framställningen. 
 
§ 132. 
Smeden Hilmer Säfström, Landsvägsgatan 3, hade hos Drätselkammaren ansökt om att bliva 
befriad från honom påförda stadsutskylder, kronor 124:15, att utgå i år. 
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Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka att 
ifrågavarande utskyldsbelopp avkortas. 
 
Mot detta beslut hade Herr Ljungberg reserverat sig till förmån för att beloppet skulle 
efterskänkas. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
Herr Ljungberg yrkade däremot bifall till sin reservation. 
 
Då öfverläggningen förklarats avslutad och Herr Ordföranden efter att hava framställt 
proposition på bifall till vartdera av dessa yrkanden förklarat det förenämnda yrkandet vara 
med övervägande ja besvaradt, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den som bifaller yrkandet om beloppets avkortning, röstar: ja;  
 
Den som det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att efterskänka utskyldsbeloppet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade:  
 
Herrar Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, Hörman, Karlsson, 
Berger, Christenson och Ordföranden: ja,  
 
men Herrar vice Ordföranden, Bovik, Ljungberg, Granberg, Thorsson, Löfgren, Tinggren, 
Anders Isidor Jakobsson och August Ferdinand Jakobsson: nej; 
 
med 12 ja- mot 9 nej-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutat att avkorta bemälda 
skattebelopp. 
 
§ 133. 
Gjuterihandtlangaren A. Martinsson, Blekebacken, hade hos Drätselkammaren ansökt om att 
bliva befriad från honom påförda stadsutskylder, kronor 121:-, att utgå i år, och hade 
Drätselkammaren beslutat att med ansökan ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka, att 
hälften av utskyldsbeloppet efterskänkes. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag med det tillägg, att dylikt 
efterskänkande sker endast på det villkor, att sökanden erlägger halva utskyldsbeloppet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 134. 
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Från Styrelsens för Lysekils Stads Elektricitetsverk förelåg med anledning av S. Ehnbergs och 
C. W. Granbergs ansökningar om tillstånd att här i staden få göra elektriska installationer 
nedanstående skrivelse. 
 
Utdrag av protokoll fört vid sammanträde med Elektricitetsverkets Styrelse den 28 juni 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden och Sterner. 
 
§ 2. Bordlagda ärendet beträffande hrr S. Ehnbergs och C. W. Granbergs ansökningar att bliva 
antagna till verkets entreprenörer upptogs åter till behandling. 
 
Hänvisande till föregående protokoll hade verkets kontrollant bestämt avstyrkt ansökningarna. 
 
Styrelsen kunde ej anse att behovet påkallade flera installatörer, helst sedan nu installationer 
blivit utförda i nästan alla byggnader såväl inom staden som Slätten. 
 
Att allmänheten kunde bliva i tillfälle infordra kostnadsförslag från flera installatörer kunde 
nog ha sin fördel, men kanske ej så stor som först synes. 
 
Genom flera konkurrenter på en mindre plats bliver givetsvis följden av att ej någon av 
installatörerna kan hålla något större lager vare sig av armatur eller materiel. 
 
På grund av att verket länge arbetat i branschen och är väl inne hos alla större materialfirmor, 
kan fördelaktiga inköp åstadkommas, men tydligt är, att om omsättningen minskas, kan ej 
samma inköpsrabatt erhållas. 
 
Såsom ibland framkommit, att verket skulle taga för mycket betalt för sina arbeten, får 
avvisas såsom okunnighet om förhållandena på andra platser. 
 
Vid större anläggningars utförande inom staden (ss. Midgård Konsul Laurins villa m. fl.) ha 
beställarna infordrat anbud enligt program från de ledande Göteborgsfirmorna. Verjet har 
dock alltid varit billigast och fått beställningarna; vid besiktning har utlåtandet vitsordat ett 
förstklassigt arbete med användandet av bästa materialier. 
 
Vid konkurrens emellan firmor inom staden torde bliva följden att billigare material användes 
och att ej någon av affärerna torde kunna göra några förtjänster. Verkets 
installationsverksamhet har dock hittills tillfört staden en relativt god förtjänst. 
 
Givetvis måste verket utöva kontroll över alla installationer ävensom besiktning innan 
anläggningen anslutes. Kostnaden härför måste av verket påföras beställaren. 
 
På grund av ovan anförda vill Styrelsen härmed överlämna frågan till hh Stadsfullmäktiges 
avgörande. 
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Som ovan 
G. BUNDSEN. 
 
Rätt utdraget betygar: 
G. BUNDSEN 
 
Då detta ärende behandlades var Herr Granberg ej närvarande. 
 
Sedan nämnda skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr Laurin betonade, att Elektricitetsverkets styrelse ej ville hindra den enskilda 
företagsamheten, men flera skäl talade dock emot att verket ej borde avhända sig 
installationsverksamheten, då det gäller en inkomst för staden, och även om här funnes 
enskilda entreprenörer, så skulle verket ändock få hålla montörer för att övervaka arbetena, 
och förlust komme således att uppstå, om man ej hade installationsarbeten tillräckligt att 
lämna dessa montörer. 
 
Herr Bovik ansåg, att man ej borde hindra den fria företagssamheten och att Stadsfllmäktige 
ej alls behövde yttra sig över ärendet, vilket borde återremitteras. 
 
Herr Ljungberg anförde, att verket bör förbehållas det arbete, som följer med 
kraftanläggningen samt utvecklade de synpunkter, som tala för att en koncentrerad och väl 
ledd drift i arbetseffekt och ekonomiskt resultat överträffar flera konkurrerande företag. 
Yrkade att Stadsfullmäktige skulle uttala sig för att de helst ansågo dessa elektriska 
installationer böra förbehållas verket. 
 
Herr Löfving anslöt sig till dessa synpunkter och uttryckte tvivel om, huruvida 
Stadsfullmäktige borde uppamma konkurrens på området. 
 
Herr Mattsson ansåg dylik konkurrens nyttig, och att man ej behövde tvivla på de sökandes 
kompetens. 
 
Herr Ordföranden förenade sig med förslaget om ärendets återremiss. 
 
Herr Berger föreslog göra det uttalandet, att då Stadsfullmäktige endast behövde uttala sig 
över sakens ekonomiska sida, Stadsfullmäktige ej för sin del hade något att erinra emot att 
kompetenta personer, efter att hava styrkt dylik kompetens, få inom staden utföra elektriska 
installationer. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och yrkandena om återremiss återtagits samt herr 
Ordföranden efter att hava framställt proposition på bifall å ena sidan Herr Ljungbergs 
yrkande och å andra Herr Bergers förslag samt förklarat Herr Bergers förslag vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
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Den, som bifaller Herr Bergers förslag, röstar: ja; 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Ljungbergs yrkande. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade:  
Herrar vice Ordföranden, Luckey, Mattsson, Wallén, Bovik, Karlson, Löfgren, Berger, 
Anders Isidor Jakobsson, Christenson och Ordföranden: ja,  
men Herrar Laurin, Löfving, Hörman, Ljungberg, Thorsson, Tinggren och August Ferdinand 
Jakobsson: nej. 
 
Med 11 ja- och 7 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att bifalla Herr Bergers 
förslag i ärendet. 
 
§ 135. 
Från Kungl. Finansdepartementet förelåg följande skrivelse: 
 
Till Stadsfullmäktiges Ordföranden, Lysekil. 
 
Efter att hava i stadsrådsberedningen föredragit Lysekils stads ansökan om tillstånd att 
upptaga ett amorteringslån å 200.000 kronor, därav 125.000 kronor skulle användas till 
uppförande av ett skolhus och 72.982 kronor 27 öre till betalning av stadens ”svävande 
skuld”, får jag meddela följande: 
 
Av numera ingivna handlingar i ärendet framgår. 
 
att stadens icke underställda lån vid 1916 års slut uppgått till icke mindre än 369.766 kronor 
72 öre; 
 
 att den svävande skuld, för vars täckande det underställda lånet delvis är avsett, vid samma 
tidpunkt reducerats till 40.000 kronor;  
 
att stadens fria upplåningsrätt för närvarande uppgår till 121.139 kronor 70 öre med tillägg av 
det belopp, som motsvarar vad som enligt 1917 års beslut uttaxerats för folkskoleväsendet och 
uppfostran åt vanartade och i sedligt avseende försummade barn (se § 74 i förordningen om 
kommunstyrelse i stad); samt 
 
att staden sålunda högst väsentligt överskridit marginalen för sin rätt att utan underställning 
upptaga lån. 
 
Jag tillåter mig nu föreslå Stadsfullmäktige att, med återkallande av den ingivna ansökningen, 
besluta och begära Kungl. Maj:ts tillstånd att upptaga ett på 35 års amortering ställt lån för att 
därmed dels betala följande icke underställda lån, nämligen 
 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 94 
 

för inköp av elektricitetsverk  Kr. 190.000:- 
för utvidgning av ”   ” 40.000:- 
samt för hamnens behov   ” 90.000:- 
dels bestrida kostnaden för det beslutade skolhuset ” 125.000:- 
   Summa kronor 445.000:- 
 
 
Längre amorteringstid än 35 år torde, med hänsyn till att flera av de lån, som sålunda skulle 
infrias, äro ganska gamla, svårligen kunna medgivas. 
 
För amortering av den i ansökningen omförmälda svävande skulden, uppkommen på grund av 
dels resterande kommunalutskylder dels nödhjälp under kristiden, torde någon tid icke kunna 
medgivas. Därför bör lämpligen ansökan göras om tillstånd att för gäldande av vad å denna 
skuld numera kan återstå (vid 1916 års slut som nämnt 40.000 kronor) upptaga ett 
amorteringslån på 5 år.  
 
Med den beskattningsbara inkomst, över vilken staden numera förfogar, torde det härmed 
framställda förslagets genomförande icke bliva för staden alltför betungande. 
 
Stockholm den 2 juli 1918. 
 ARVID NORDLUNDH. 
 
 
Denna skrivelse hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som däröver yttrat följande: 
 
”Drätselkammaren, som ansåg att staden under den närmaste tiden behöver ytterligare medel 
utöver nämnda lån, beslöt att hos stadsfullmäktige begära att ärendet överlämnas till 
Drätselkammaren för utredning av och förslags upprättande över huru stort lån staden kan 
behöva att upptaga tillika med utarbetande av amorteringsplan å lånet.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet och återkalla sin 
föregående ansökan. 
 
§ 136. 
Föredrogs genom Magistraten inlämnad skrivelse från Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus 
län med begärt yttrande i enlighet med § 17 i Kungl. förordningen angående försäljning av 
rusdrycker över Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om rättighet att under åren 1919 t. o. 
m. 1921 i Lysekil idka detaljhandel med alla de i nämnda förordning omförmälda slag av 
rusdrycker. 
 
Av ansökan framgick, att bolaget skulle själv driva utminutering av vin och öl. 
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Utskänkningsrättigheterna, fyra till antalet, skulle överlåtas på Stadshotellet, Grand Hotell, 
Parkrestaurationen och Badrestauranten, och två utskänkningsställen för vin och öl skulle 
förläggas vid Kungsgatan eller Stora Torget, beroende på var lämplig lokal anskaffades och 
ett utskänkningsställe för öl i Gamla staden, där lämplig lokal kunde erhållas. 
 
Härjämte förelågo bolagsordning, betyg över bolagsmännens frejd och att de råda över sig 
och sin egendom. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Thorsson yrkade att Stadsfullmäktige måtte avstyrka koncession till ifrågavarande 
ansökan. 
 
Herrar Berger och Sterner ansågo att en utförlig motivering för ett dylikt avslagsyrkande 
måtte förebringas, och dessa talare framhöllo, att det skulle verka menligt för tillförseln av 
livsförnödenheter till staden ifall den omkringboende befolkningen bleve hänvisad att på 
andra håll göra sina spirituosainköp. 
 
Herrar Löfgren, Bovik och Anders Isidor Jakobsson ansågo, att man borde ställa sig 
avvaktande i frågan, tills man ginge se i vilken mån det nya försäljningssystemet av 
rusdrycker mot sådana dryckers missbruk. 
 
Herr Ljungberg pointerade, att nykterhetsvännerna oaktadt restriktionerna dock ändå framför 
sig sågo möjligheten av att med tiden medelst kvalificerad majoritet nå ett rusdrycksförbud, 
och att handeln med rusdrycker ej kan äga så stor betydelse för tillförseln,, som här 
framhållits. 
 
Herr August Ferdinand Jakobsson framhöll att nykterhetsvännerna även på andra håll yrkat 
abslag å dylik försäljning. 
 
Herr Bovik, understödd av Herr Berger, yrkade, att Stadsfullmäktige måtte tillstyrka att endast 
en utskänkning av vin och öl måtte beviljas uppe i staden. 
 
Sedan överläggningen i övrigt förklarats avslutad och Herr Ordföranden efter att hava 
framställt proposition till vartdera av de båda yrkandena, dels att tillstyrka den begärda 
koncessionen, på det sätt och i den utsträckning, som framginge av ansölningshandlingen, 
undantagandes att endast en utskänkning av vin och öl måtte beviljas, dels att avstyrka 
densamma samt därvid förklarat den förutnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill tillstyrka beviljandet av ifrågavarande koncession, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
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Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att avstyrka beviljandet av nämnda koncession.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar vice Ordföranden, Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén, 
Bovik, Hörman, Karlson, Löfgren, Berger, Anders Isidor Jakobsson, Christenson och 
Ordföranden: ja. 
 
men Herrar Ljungberg, Granberg, Thorsson, Tinggren och August Ferdinand Jakobsson: nej. 
 
Med 16 ja- mot 5 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att tillstyrka bifall till 
bemälda koncessionsansökan. 
 
§ 137. 
Av Länstyrelsen hade genom Magistraten begärts yttrande över lärarelönenämndens 
betänkande, och beslöto Stadsfullmäktige att remittera ärendet till Folkskolestyrelsen och 
styrelsen för Kommunala Mellanskolan. 
 
§ 138. 
Genom Magistraten hade Länstyrelsen begärt yttrande över betänkandet om 
pensionsväsendets centralisering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till Drätselkammaren. 
 
§ 139. 
Länstyrelsen hade genom Magistraten infordrat Stadsfullmäktiges yttrande över betänkandet 
med förslag till lagstiftning angående kommunala nybildningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige och till 
Drätselkammaren. 
 
§ 140. 
Från Göteborgs och Bohus läns landsing Arbetsutskott förelåg skrivelse innehållande 
meddelande, att innan några åtgärder vidtagas, rörande uppförandet av epidemisjukhus i 
Lysekil, skulle först klarhet vinnas om lämplig tomt och tillräckligt med vatten kunde erhållas 
av Lysekils stad, och hade utskottet uppdragit åt sin ledamot Riksdagsmannen och Riddaren 
Oscar N. Olsson att med Lysekils stad träffa avtal rörande dessa angelägenheter. 
 
Herr Ordföranden meddelade, att han lämnat protokollsutdrag på de beslut Stadsfullmäktige 
redan i detta ärende fattat, och beslöto Stadsfullmäktige att efter detta meddelande uppdraga 
åt Drätselkammaren i frågan underhandla med Landstingets representant. 
 
§ 141. 
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För tiden april – juni 1918 förelåg revisionsberättelse över härvarande livsmedelsnämnds 
räkenskaper och förvaltning jemte tablå över utgifterna av de mindre bemedlades inom 
samhället levnadsvillkor under nämnda tid. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade. 
 
§ 142. 
Från Herr Ljungberg förelåg följande motion: 
 
Till Stadsfullmäktige. 
 
Färom anmodad, upptager undertecknad bilagda framställningar såsom egen motion. Jag 
förstår nogsamt de olägenheter en utgiftsökning på uppgjord stat innebära ur budgetteknisk 
synpunkt. Men den föregående prisstegringen medför givetvis så stora svårigheter, särskilt för 
de lägsta befattningshavarne, att det vore orimligt motsätta sig en prövning och ett 
tillmötesgående i görligaste mån av deras här framförda krav. 
 
Lysekil den 30 juli 1918. 
 
AXEL LJUNGBERG. 
 
Enligt bilagda framställningar begärde de ordinarie poliskonstaplarna och Elektricitetsverkets 
maskinister 300 kronor, de extra poliskonstaplarna 100 kronor och folkskolans båda 
vaktmästare 200 kronor, allt per man att utgå för andra hälften av detta år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera motionen till Drätselkammaren, Polisnämnden, 
Folkskolestyrelsen och Styrelsen för Elektricitetsverket. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
EMILIUS HÖRMAN. 
G. KARLSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
Rådhuset torsdagen den 15 augusti 1918 kl. e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1918  Lysekils N:r 8 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 12 sept. 1918. 
 
§ 143. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe och Löfving voro frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 144. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 145. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Anders Isidor Jakobsson 
och Carl Gustaf Tinggren. 
 
§ 146. 
Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch hade i sin egenskap av ordförande i styrelsen för kommunala 
mellanskolan inlämnat följande skrivelse till Stadsfullmäktige: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med erinran om bestämmelse i K. K. den 29 oktober 1909 angående understöd åt kommunala 
mellanskolor, där det heter: ”därest terminsavgifter upptagas av lärjungarna, skall frågan om 
befrielse från eller nedsättning i sådana avgifter handläggas av en nämnd, bestående av 
skolans inspektor och föreståndare eller föreståndarinna samt en av kommunstyrelsen utsedd 
ledamot, och skall härvid iakttagas, att terminsavgifter ej må uttagas av medellösa lärkjungar 
från kommunen”, anhåller jag härmed vördsamt å styrelsens för den kommunala 
mellanskolans vägnar, att Stadsfullmäktige behagade utse en ledamot för innevarande år och 
sedan i sammanhang med övriga kommunala förtrendeposters besättande vid årets slut en 
ledamot nästkommande år. 
 
Lysekil den 2 september 1918. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
Valkommittén, dit skrivelsen remitterats för förslags upprättande, hade till ledamot i nämnda 
kommitté för detta år föreslagit Herr Bankdirektören Ragnar Berger, och utföll valet i enlighet 
härmed. 
 
§ 147. 
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Till ledamot i Folkskolestyrelsen efter Herr Otto Olsson, som avsagt sig uppdraget, valdes i 
enlighet med Valkommitténs förslag Järnsvarvaren Herr August Ferdinand Jakobsson för 
tiden t. o. m. 1921 års slut. 
 
§ 148. 
Till suppleant i styrelsen för Systemaktiebolaget i Lysekil valdes för år 1919 i enlighet med 
Valkommitténs förslag Mek. Arbetaren Herr Ture Forsberg efter Järnsvarvaren Herr Otto 
Olsson, som avsagt sig uppdraget. 
 
§ 149. 
Val av ledamöter och suppleanter i härvarande livsmedelsnämnd för tiden 1 oktober 1918 till 
1 oktober 1919 förelåg, och hade Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet till 
Valkommittén för upprättandet av förslag. 
 
Valkommittén hade föreslagit omval av såväl ledamöter som suppleanter. 
 
Herr Löfgren ansåg, att Herr Ehnberg borde uppflyttas till ordinarie ledamot. 
 
Herr Laurin föreslog, att i så fall nämnden ökas till 5 ordinarie ledamöter, och att endast 1 
suppleant utses. 
 
Detta förslag bifölls av Stadsfullmäktige. 
 
Valda blevo således i enlighet med Valkommitténs förslag och i anslutning till nämnda beslut 
för ovan bemälda tid: 
 
Till ordinarie ledamöter Herrar Handlanden E. W. Olsson, Filaren Carl Brännberg, 
Förvaltaren Claes Rosén, Järnsvarvaren Sixten Arsenius och Hälsovårdstillsyningsmannen 
Aug. Ehnberg samt till suppleant Handlanden Herr Evald Andersson. 
 
§ 150. 
Till förnyad behandling upptogs Herr Boviks i Stadsfullmäktige den 27 sistlidne juni under § 
120 väckta motion angående ett bättre ordnande av gatuskyltningen, och förelåg nu från 
motionären följande skrivelse i ärendet: 
 
Till 
Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av min i Stadsfullmäktige den 27 sistlidne juni väckta motion angående 
föreskrifter rörande gatuskyltningen inom Lysekils stad avgiver jag härmed nedanstående 
förslag, och anhåller jag, att Herrar Stadsfullmäktige måtte taga detta förslag under 
övervägande för att därmed ingå till Magistranten med begäran om att dylika föreskrifter 
måtte stadgas med de ändringar och tillägg, som Magistraten kan finna nödiga. 
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Förslag till föreskrifter rörande anbringande av skylt m. m. inom Lysekils stad: 
 
Skylt eller annat föremål, som till anvisning för allmänheten utsättes, må ej anbringas så, att 
den hindrar gatubelysningen eller länder till men eller förbigående, ej heller utan Magistratens 
tillstånd, efter Byggnadsnämndens hörande, anbringas annorstädes än å byggnad. 
 
Med avseende på skyltar vid gata eller annan allmän trafikled skall därjämte följande lända 
till efterrättelse: 
 
Skylt skall säkert fastgöras; 
 
Skylt må ej sättas lägre än 2½ meter från marken och får icke framskjuta mer än ½ meter från 
husvägg eller plank; dock att Magistraten, sedan Byggnadsnämnden hörts, på därom i särskilt 
fall gjord framställning, äger att, på grund av skylts form eller beskaffenhet, medgiva längre 
utsprång. 
 
På hustak eller planks överkant må skyltar icke uppsättas med mindre Magistraten, efter 
Byggnadsnämnden hörande, därtill meddelar tillstånd. 
 
Befinnes skylt medföra synnerlig vanprydnad, äger Magistraten, efter att hava hört 
Byggnadsnämnden, förorda om skyltens borttagande eller förändring inom utsatt tid samt 
förbjuda att den åter uppsättes oförändrad; och lände i ty fall, till efterrättelse vad Magistraten 
härutinnan beslutar; 
 
I benämningen skylt innefattas här ovan skyltens fästen jämte dess övriga tillbehör; 
 
Beträffande skyltar, som redan äro uppsatta, skola ovanstående föreskrifter lända till 
efterrättelse från och med den 1 januari 1919. 
 
Solskärm för fönster eller dörr åt gatan eller annan allmän plats må ej anbringas annorlunda, 
än att densamma fullt nedfälld 45 centimeter från ytterväggens yta till varje sin del har en 
höjd av minst 2.1 meter från marken. 
 
Lysekil den 9 september 1918. 
 
ALFRED BOVIK. 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr Bovik förordade bifall till sitt förslag, men att frågan beträffande vite mot dylika 
ordningsföreskrifters överträdelse tages av Magistraten under övervägande. 
 
Herr Löfgren: att förordningen ej så snart borde träda i kraft som föreslagits, utan att saken 
fine åtminstone tills vidare bero. 
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Herr Berger ansåg och den föreslagna övergångstiden för knapp samt yrkade årendets remiss 
till Magistraten och Byggnadsnämnden.  
 
Herr Borgmästaren Sundberg. Om i sådana ordningsföreskrifter böter stadgas, böra 
föreskrifterna fastställas av Konungens Befallningshavande. 
 
Herr Ljungberg föreslog att Herrar Bovik och Civilingenjören Konell skulle utses såsom 
kommitterade för att söka intressera stadens affärsmän för trevligare skyltanordningar samt 
hänvisade till tvenne av Fröken Brita Stenström och i Stadsfullmäktiges sessionsrum anslagna 
ritningar till konstnärliga skyltar. 
 
Hade dock intet emot den föreslagna remissen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 151. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 sistlidne juli att till Folkskolestyrelsen 
och Styrelsen för Kommunala Mellanskolan remittera ärendet angående av Länstyrelsen 
genom Magistraten begärt yttrande över lärarelönenämndens betänkande. 
 
Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch hade nu i sin egenskap av ordföranden i de båda nämnda 
styrelserna till Stadsfullmäktige överlämnat följande förslag till utlåtande i ärendet: 
 
”Då lärarelönenämndens föreliggande betänkande omfattar skolformer, som ej förefinnas i 
Lysekil, med undantag av stadsunderstödda läroverks övergång till kommunala mellanskolor, 
anse sig Lysekils Stadsfullmäktige böra inskränka sitt yttrande till denna enda punkt i 
betänkandet och tillstyrka, att ordinarie lärare och lärarinnor vid kommunala mellanskolor få 
under de i läroverksstyrelsens underdåniga utlåtande den 13 februari 1913 angivna 
förutsättningar tillgodoräkna sig intill 10 års lönetursår av sin förutvarande tjänstgöring vid 
enskild läroanstalt.” 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto Stadsfullmäktige att antaga detsamma, för att såsom eget 
yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 152. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 sistlidna juli att till Drätselkammaren 
för dess yttrande överlämna betänkandet angående pensionsväsendets centralisering. 
 
Drätselkammaren, som för sin del ej funnit anledning yttra sig i berörda fråga, hade beslutat 
att till Stadsfullmäktige överlämna ärendet utan att yttra sig över detsamma. 
 
Herr Sterner yrkade, att Stadsfullmäktige icke måtte avgiva något yttrande i ärendet, då frågan 
gällde huvudsakligen statens tjänstemän. 
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Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 
 
§ 153. 
Vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 30 sistlidne juli beslöts att till Herr Ordföranden i 
Stadsfullmäktige och till Drätselkammaren för upprättandet av förslag till yttrande remittera 
betänkandet med förslag till lagstiftning angående kommunal nybildning. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade avgivit följande, nu föreliggande yttrande i ärendet: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Lysekils Stadsfullmäktige erkänna villigt det goda arbete Kommitterade nedlagt såväl att 
underlätta de på grund av den ekonomiska utvecklingen m. m. alltjämt nödvändiga 
territoriella förändringarna i kommunalt, judiciellt, administrativt och ecklesiastikt avseende 
som att skapa fasta former för sådana införlivningar och nya enheter för vissa administrativa 
uppgifter och hava i stort sedt intet att invända mot, att detta förslag lägges till grund för 
lagstiftning, men kunna dock i detta sammanhang ej underlåta att fästa uppmärksamhet å 
nödvändigheten av tidsbegränsning i fråga om fordran för de oguldna kommunalutskylder, 
som den inkorporerade kommunen skall övertaga som tillgång. (Se § 7 mom. 3 sidan 5!) 
 
Kändt är nämligen, huru sådana obetalta utskylder år från år för att giva budgeten ett bättre 
utseende uppföras i densamma som tillgångar, låt vara osäkra, ehuru säkerheten för, att de 
icke komma att betalas, obestridligen är tillsammans ej minst hos myndigheterna själva. 
 
Här måste alltså införas en bestämmelse om allra högst tre års oguldna utskylder, vilken 
begränsning också kan anses stå i godt sammanhang med frågan om ordnandet av reglerna för 
röströttens utövning vid kommunens delning, såframt ej införlivningen skall stranda på det, 
som kommittén just velat undvika, nämligen dyrheten. 
 
Lysekil den 15 augusti 1918. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos Stadsfullmäktige instämma i detta utlåtande och 
förorda dess antagande av Stadsfullmäktige såsom deras eget yttrande i ärendet, vilket och 
blev Stadsfullmäktiges beslut. 
 
§ 154. 
Genom Magistraten hade från stadens befattningshavare inkommit begäran om ytterligare 
krigstidstillägg för innevarande år samt om krigstidstillägg och krigstidshjälp för år 1919. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren för 
dess yttrande. 
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Härjämte förelågo även de i Drätselkammarens skrivelse nämnda övriga handlingarna i 
ärendet. 
 
Drätselkammarens yttrande i frågan var av följande lydelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 31 augusti 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Hörman 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 162. Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat stadens befattningshavares genom Magistraten inkomna ansökan om ytterligare 
krigstidstillägg under innevarande år samt om krigstidstillägg för år 1919. 
 
Framställningen innehöll i huvudsak följande 
 
1) Krigstidsstillägget för andra hälften av innevarande år fastställdes till 15 proc. å årliga 
kontanta löneförmåner och beklädnadsersättning, således icke å förut beviljat krigstidstillägg 
eller sportler.  
2) Då en och samma person innehar flera befattningar i stadens tjänst, beräknas 
krigstidsprocenten å löneförmånernas sammanlagda belopp. 
3) om befattningshavare har sin huvudsakliga sysselsättning i stadens tjänst, och 
sammanlagda löneförmånerna uppgå till minst 1.000 kronor, utgår krigstidstillägget med 
minst 300 kronor. 
4) Från dessa bestämmelser undantagas rådmännen och extra rådmannen, som böra erhålla ett 
extra lönetillägg för 1918, de förra å 200 kronor och den sistnämnde å 100 kronor. 
 
I fråga om år 1919 hemställes, att krigstidstillägg och krigstidshjälp måtte utgå i enlighet med 
samma grunder, som äro eller bliva för statens befattningshavare fastställda dock med 
följande avvikelser: 
 
att då en och samma person innehar flera befattningar i stadens tjänst krigstidstillägget 
beräknas å löneförmånernas sammanlagda belopp. 
 
att de extra poliskonstaplarnas krigstidstillägg utgår med minst samma belopp, som nu utgår 
och ytterligare föreslagits för i år. 
 
samt att krigstidshjälpen för alla befattningshavare, som taxerats till inkomst- och 
förmögenhetsskatt för ett belopp av högst 4.000 kronor, bestämmes till 120 kronor för hustru 
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eller husföreståndarinna och 60 kronor för varje barn under 15 år eller vilket ej kan sig själft 
försörja. 
 
Enligt bifogade tablåer skulle det ytterligare krigstidstillägget för detta år uppgå till 15.996 
kronor samt i krigstidstillägg, krgstidshjälp och grundplåt för år 1919 till 33.405 kronor. 
 
I förstnämnda belopp är årets krigstidstillägg för folkskolans lärarekår och de båda 
vaktmästarna innefattat och utgör 5.892 kronor. 
 
Härtill kommer för i år av Herr kyrkoherden Fritz Lüsch i egenskap av ordförande i styrelsen 
för kommunala mellanskolan för ifrågavarande skolas lärarekår föreslaget krigstidstillägg 
med kronor 737:50. 
 
Herr Ljungbergs vid Stadsfullmäktiges sammanträdet den 30 sistlidne juli till 
Drätselkammaren m. fl. myndigheter remitterade motion om ett extra dyrtidstillägg för andra 
hälften av detta år å 300 kronor till ordinarie poliskonstaplar m. fl. 100 kronor till extra 
poliskonstaplar och 200 kronor till de tvenne vaktmästarna i folkskolan, allt per man, ansågs 
nu sammanfalla med ovannämnda ärende och behandlades därför ej särskildt. 
 
Härjämte förelågo uppgifter som beviljade dyrtidstillägg i åtskilliga andra städer samt diverse 
redogörelser över de rådande dyrtidsförhållandena. 
 
Tillika hade framställningar om löneregleringar framkommit från följande: 
 
De ordinarie poliskonstaplarna om grundlönens höjande till 1.500 kronor med 3 ålderstillägg 
å vartdera 200 kronor. 
 
De extra poliskonstaplarna om 100 proc. höjning av lönen eller från 360 till 720 kronor samt 
beklädnadsersättning till 100 kronor. 
 
Hälsovårdstillsyningsman Ehnberg att grundlönen måtte höjas till 1.900 kronor med 3 
ålderstillägg å vartdera 200 kronor, och att beklädnadsersättning blir lika med polisens. 
 
Arbetsförman Hellby om lönens höjande till 2.100 kronor. 
 
Brandkorpral Nordmark om grundlönens höjande till 1.500 kronor med bibehållande av 
nuvarande ålderstillägg, samt att beklädnadsersättning höjes till 250 kronor. 
 
Folkskolans båda vaktmästare att deras grundlön höjes från 700 till 1.000 kronor. 
 
Vid behandlingen av ovanstående ärende voro undertecknad, sekreterare och Stadsingenjör 
Lundgren ej närvarande. 
 
Protokollet för denna paragraf fördes av Herr Ordföranden. 
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Vid granskning av kommitterades förslag anmärktes att i detsamma var medtaget 
krigstidstillägg m. m. för Fattigvårdsstyrelsens ombudsman och redogörare, Fattigvårdens 
tillsyningsman, Hälsovårdsnämndens sekreterare, Brandchefen, vice Brandchefen, 
Tillsyningsmannen å Grötö, Pensionsnämndens ordförande, Hamnstyrelsens sekreterare, 
Vattenstyrelsens sekreterare och Stadsfullmäktiges sekreterare. 
 
Då emellertid dessa befattningar dels äro förtroendeuppdrag och dels bisysslor och således ej 
kunna hänföras till hos staden fast anställda tjänstemän, fann Drätselkammaren ej skäl 
föreligga för krigstidstilläggs beviljande i dessa fall, varför de ej heller medtagits i det av 
Drätselkammaren upprättade, här nedan nämnda förslaget. 
 
Likaså har krigstidstillägg m. m. strukits för Sotaremästaren, då Drätselkammaren ansåg att 
hans huvudinkomster, baserade på sotning enligt taxa, om ökning är nödig, böra ordnas på 
annat sätt. 
 
Med hänsyn till biträdet Bergqvist å Elektricitetsverket, så ansåg Drätselkammaren att denna 
befattning bör avlönas med högst 1.500 kronor, och kunde därför ej föreslå något tillägg i 
detta fall. 
 
Vidare ansågs att vaktmästarna Högberg och Knutsson med sina extra inkomster och 
förmåner icke böra i förslaget medtagas.  
 
Angående stadsläkarna, som från och med innevarande år tillerkänts tillfällig löneökning, 
fann kammaren ej skäl föreligga för krigstidstilläggs beviljande. 
 
För Rådmännen ville Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige förorda den föreslagna tillfälliga 
löneförbättringen för år 1918 av 200 kronor till var och en av de ordinarie och av 100 kronor 
till den extra samt att från och med den 1 januari 1919 de ordinarie erhålla var och en 500 
kronor och den extra 200 kronor i lön, dock utan tillerkännande av krigstidstillägg för 
sistnämnda år. 
 
Sedan kommitterades förslag om tillfälligt krigstidstillägg med 15 proc. å avlöningen för år 
1918 genomgåtts, beslöt kammaren, dock med förenämnda undantag och enligt av kammaren 
särskilt uppgjort och här bifogat förslag att hos Stadsfullmäktige enhälligt tillstyrkta 
framställningen tillika med de av Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch för kommunala 
mellanskolans lärare föreslagna krigstidstilläggen under samma tid. 
 
Stadens utgift i detta fall belöper sig till kronor 15.058. 
 
Kommitterades framställning innefattade även krigstidstillägg m. m. under år 1919 på villkor 
och grunder, som staden för sina befattningshavare nu fastställt. 
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Drätselkammaren beslöt likaledes enhälligt att, med iakttagande av förut berörda undantag 
hos Stadsfullmäktige tillstyrka även sistnämnda framställning på sätt som Drätselkammarens 
ovannämnda förslag utvisar och i huvudsaklig överensstämmelse med de grunder, som nu 
gälla för statens befattningshavare samt med villkor, att de under detta år utgående 
krigstilläggen för kommande året bortfalla. 
 
Stadens utgifter för dessa krigstidstillägg m. m. för år 1919 skulle alltså enligt 
Drätselkammarens förslag uppgå till kronor 28.706.  
 
Sammanlagda utgifterna för berörda ändamål skulle alltså utgöra kronor 43.764, och beslöt 
Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige förorda att detta belopp upptages i 1919 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Det antecknades att krigstidstillägg, evad det avser folkskolan och kommunala mellanskolan, 
endast är beräknat för innevarande år.  
 
Den av polismännen m. fl. begärda löneregleringen beslöt Drätselkammaren att hos 
Stadsfullmäktige avstyrka på grund av den nu av Drätselkammaren således tillstyrkta 
dyrtidsregleringen.  
 
Vad beträffar tillsättandet av en lönenämnd, såsom stadens befattningshavare i sin skrivelse 
föreslagit, så ansåg Drätselkammaren en sådan obehövlig och beslöt därför att hos 
Stadsfullmäktige av styrka denna förslag. 
 
För att Hamnstyrelsen måtte kunna yttra sig över sådant krigstidstillägg m. m. som rörde 
hamnen, beslöt Drätselkammaren att remittera denna del av ärendet till bemälda styrelse. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Hamnstyrelsen hade och för sin del i enlighet med föreliggande protokollsutdrag tillstyrkt 
ifrågavarande tillägg för hamnkaptenen och hamnlotsen. 
 
Sedan skrivelserna i ärendet lästs, genomgicks först punkt för punkt Drätselkammarens 
förslag beträffande krigstidstillägg för andra hälften av innevarande år, och beslöto 
Stadsfullmäktige utan diskussion att bifalla detta förslag i oförändrat skick. 
 
I beslutet innefattades även krigstidstillägg för sista hälften av detta år åt lärarekprena i 
folkskolan och kommunala mellanskolan med de belopp, som framgå av Drätselkammarens 
nyssnämnda förslag. 
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Det belopp, som för ändamålet skulle uttaxeras under år 1919 uppgår till 13.198 kronor sedan 
från ursprungliga beloppet kronor 15.058 avdragits kronor 1.860, varav för hamnen 390 och 
för elektricitetsverket 1.470 kronor, då dessa inrättningar själva skola gällda kostnaderna för 
ifrågavarande krigstidstillägg till sina respektive befattningshavare.  
 
Härefter genomgicks ävenledes punkt för punkt Drätselkammarens förslag till krigstidstillägg 
för år 1919. 
 
Herr Löfgren yrkade, att denna del av ärendet måtte remitteras till en sådan lönenämnd, som i 
befattningshavarnes skrivelse nämnts, samt bordläggas i avvaktan på dylik nämnds utlåtande.  
 
Talaren motiverade sitt yrkande med, att ifrågavarande tillägg borde fördelas mera med 
hänsyn till befattningshavarnes behov. 
 
Herr Sterner ansåg däremot, att frågan är så ytterst väl utredd, att något uppskov med dess 
avgörande ej alls vore nödigt. Man hade ju utgått från i huvudsak samma principer, som staten 
tillämpat, och det vore nog svårt att för närvarande finna någon bättre grund för fördelningen 
av de tillägg, som här avses. Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet samt till att 
ärendet avgöres i dag. 
 
I samband med att detta ärende framhöll talaren önskvärdheten av, att Polisnämnden måtte 
avstyrka tillsättandet av den vakanta ordinarie konstapelbefattningen, så och att nämnden ej 
heller borde taga under övervägande att inrätta en överkonstapeltjänst. 
 
Herr Löfgren föreslog nu, att om frågan om krigstidstillägg m. m. för år 1919 genast avgöres, 
Stadsfullmäktige dock inte måtte bevilja Stadsfiskal Sandell någon grundplåt för nämnda år, 
då denne befattningshavare med sina stora inkomster ej vore i behov av dylikt tillägg. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Drätselkammarens 
förslag till krigstidsersättning och krigstidshjälp samt grundplåt för stadens befattningshavare 
under år 1919 med den av Herr Löfgren föreslagna ändringen beträffande grundplåt för 
Stadsfiskal Sandell. 
 
Beloppet för detta ändamål uppgår till 21.680 kronor sedan från det av Drätselkammaren 
ursprungligen föreslagna beloppet 28.706 kronor avdragits 7.026 kronor varav för hamnen 
1.593 kronor, för elektricitetsverket 5.068 kronor, då dessa inrättningar själva skola gälda 
kostnaderna för ifrågavarande tillägg åt sina befattningshavare, och för den indragna 
grundplåten till Stadsfiskal Sandell 365 kronor. 
 
Sammanlagda beloppet för krigstidstillägg m. m. som i hela detta ärende avses uppgår för 
åren 1918 och 1919 således till 34.878 kronor, vilken summa i enlighet med 
Drätselkammarens förord skall upptagas i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
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På förslag av Herr Sterner beslöto Stadsfullmäktige att utbetala krigstidstillägg för andra 
hälften av innevarande år med hälften den 1 oktober och hälften den 1 december samt 
beträffande år 1919 att krigstidstillägg, krigstidshjälp och grundplåt utbetalas månadsvis i 
förskott i likhet med lön. 
 
De sålunda beviljade krigstidstilläggen m. m. för stadens befattningshavare innefattas i denna 
Bilaga N:o 10 1918. 
 
§ 155. 
Från Herr Berger hade nedanstående motion inkommit: 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Till Dispensärnämndens förfogande have Stadsfullmäktige anslagit ett belopp av 10 öre för 
varje mantalsskriven person, att användas till understöd åt fattiga sjuka inom staden. Beloppet 
för 1917 och 1918 är emellertid redan använt, vilket har sin grund i de höga pris på alla varor, 
som nu råda. Då nämnden således för återstående delen av året icke har något till understöd åt 
fattiga tuberkelsjuka i Lysekil, tillåter jag mig föreslp: 
 
att Stadsfullmäktige för 1918 anslå ett ytterligare belopp av 300 kronor att användas till 
understöd åt fattiga tuberkelsjuka från Lysekil vid dispensärnämndens verksamhet. 
 
Lysekil den 21 augusti 1918. 
 
RAGNAR BERGER. 
 
Motionen hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
beslutat, att hos Stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av detta anslag att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets stat. 
 
På yrkande av Herr Sterner beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla motionen i enlighet 
med Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 156. 
Genom föredragen skrivelse anhöll Hälsovårdsnämnden om beviljandet av ett tilläggsanslag å 
kronor 11.000 till sundhetsvårdens för innevarande år. 
 
Tillika hade Hälsovårdsnämnden föreslagit, att taxan för vård av epidemisjuka från annan ort 
måtte höjas till kronor 4:50 per dag. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
avgivit följande yttrande däröver: 
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Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 10 September 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Mattsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 174. Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat Hälsovårdsnämndens begäran om beviljandet av ett tilläggsanslag å 11.000 kronor 
till sundhetsvården för innevarande år. 
 
Tillika hade Hälsovårdsnämnden föreslagit, att taxan för vård av epidemisjuka från annan ort 
skulle höjas till 4:50 per dag. 
 
Med anledning härav beslöt Drätselkammaren att hos Stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet 
av det begärda tilläggsanslaget, och att mellan för detta ändamål under detta år anskaffas 
medelst upplåning för att upptagas i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering samt att 
avgiften för sjuka å epidemisjukhuset, vilka äro från annan ort, höjes till kronor 5:50 per dag 
från och med den 15 dennes, läkarearvodet oberäknat, då Drätselkammaren fann det av 
Hälsovårdsnämnden föreslagna arvodet å kronor 4:50 per dag för lågt att täcka stadens 
kostnader för sådan sjukhusvård. 
 
I anslutning till ovanstående ärende och med hänsyn till den i staden alltmera tilltagande, 
svåra difteriepidemin beslöt Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige framhålla, att 
Stadsfullmäktige måtte för Hälsovårdsnämnden betona, att de allra kraftigaste och mest 
genomgripande åtgärder omedelbart måtte vidtagas för begränsandet av bemälda epidemi. 
 
På grund av det begränsade utrymmet på epidemisjukhuset ansåg Drätselkammaren, att 
Stadsfullmäktige för Hälsovårdsnämnden måtte framhålla även den stora vikten av 
efterlevnaden av Stadsfullmäktiges föreskrifter enligt beslut av den 20 nov. 1917 under § 170 
i protokollet angående att främmande patienter å nämnda sjukhus ej få intagas annat än från 
Lyse socken och endast i enstaka särskilt trängande fall från andra orter. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bevilja ifrågavarande tilläggsanslag samt att i 
enlighet med Drätselkammarens förslag bestämma avgiften för epidemisjuka från annan ort 
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till kronor 5:50 per dag, läkarearvodet oberäknat, och att denna förhöjda avgift skall tillämpas 
från och  med den 15 dennes. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Drätselkammaren övriga framställning rörande 
epidemisjukvården. 
 
I Hälsovårdsnämndens bemälda skrivelse anmäldes, att nämnden såsom sin ledamot i den av 
Stadsfullmäktige beslutade kommittén för utredning om stadens epidemisjukvård valt Herr 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
§ 157. 
Från Drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 augusti 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Bovik, Mattsson, Ljungberg och Hörman samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 175. Vattenstyrelsen begärde genom föredragen skrivelse, att Drätselkammaren måtte hos 
Stadsfullmäktige förorda upptagandet av ett lån å 250.000 kronor för täckandet av 
kostnaderna för expropriation av mark för vattenverket samt för detsammas utvidgning och 
komplettering. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige anmäla ärendet, så att detsamma kan ligga 
på Stadsfullmäktiges bord tills Drätselkammaren utarbetat hela planen för upptagandet av lån 
i enlighet med det uppdrag, Drätselkammaren av Stadsfullmäktige erhöll enligt beslut den 30 
sistlidne juli under § 135 i protokollet. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från den justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Laurin yttrade, att beloppet kan anses stort, men att det dock är välbehövligt, helst man 
tagit i beräkning, att vattenverket under de närmaste fem åren kommer att draga en sådan 
kostnad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med Drätselkammarens förslag bordlägga ärendet, tills 
hela planen för ordnandet av stadens lån föreligger. 
 
§ 158. 
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Genom föreliggande skrivelse begärde härvarande livsmedelsnämnd att i och för potatisköp få 
höja sitt kreditiv från 30.000 till 70.000 kronor. 
 
Tillika förelåg från livsmedelsnämnden skrivelse, varigenom upplystes, att den borgen, som 
Drätselkammaren den 15 sistlidne februari iklädt sig för potatisköp, icke kommer att utkrävas, 
då vederbörande på sin tid ej kunde anskaffa det potatisparti, för vilkets gäldande denna 
borgen avsågs. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, vars 
yttrande nu förelåg, och varigenom berörda framställning tillstyrkts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla livsmedelsnämndens bemälda begäran. 
 
Sedan detta beslut fattats, föreslog Herr Sterner, att Stadsfullmäktige måtte instämma i 
Uddevalla livsmedelsnämnds inkomna uttalande angående vidtagandet av åtgärder för 
täckandet av den förlust, som uppstår vid lagring av potatis för kommunens räkning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att instämma i det yttrande och därom underrätta vederbörande i 
Uddevalla. 
 
§ 159. 
Drätselkammaren anmälde genom föredragen skrivelse, att Lysells stärbhus ej antagit stadens 
anbud å den stärbhuset tillhöriga fastigheten vid salutorget, då nämnda fastighet ej kommer att 
försäljas under taxeringsvärdet. 
 
Drätselkammaren uttalade jämväl i sin skrivelse, att Stadsfullmäktige måtte låta vid saken 
bero. 
 
Herr Sterner meddelade, att Drätselkammaren vid trenne auktioner bjudit 30.000 kronor för 
bemälda fastighet och ansåg, att då stärbhuset ej velat antaga något av anbuden, 
Stadsfullmäktige då måtte besluta i enlighet med Drätselkammarens uttalande, och beslöto 
Stadsfullmäktige i enlighet därmed. 
 
§ 160. 
Genom Magistraten hade från Länsstyrelsen begärts yttrande över en skrivelse till Konungen 
om eventuell omarbetning av skjutsstadgan. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg ansåg, att Lysekils Stadsfullmäktige ej hade någon orsak att 
yttra sig i berörda avseende. 
 
Herr Ordföranden delade även denna uppfattning, synnerligen som Lysekil har en järnväg 
löpande parallellt med den enda landsvägen till staden. 
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Herr Sterner framhöll, att meningen med skrivelsen vore att få till stånd en sådan omarbetning 
av skjutsstadgan att läkare och ämbetsmän i tjänsteärenden skulle äga företräde till skjuts 
framför andra. 
 
Stadsfullmäktige beslöto göra det uttalande, att sådana förhållanden icke här föreligga, som 
kunna föranleda till något särskilt yttrande i frågan. 
 
§ 161. 
Fattigvårdsstyrelsen hade inkommit med begäran om ett tilläggsanslag under innevarande år 
om 6.600 kronor för utförandet av en tillbyggnad till fattigvårdens tuberkulossjukhem, beläget 
vid Blekegatan n:o 7. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
beslutat att bordlägga ärendet. 
 
Drätselkammarens skrivelse i ärendet innehöll följande. 
 
”Att det först borde utredas, huruvida inga andra möjligheter förefinnas för beredandet av 
utrymme åt fattiga tuberkelsjuka, exempelvis i fattighuset, innan staden nedlägger en så 
dyrbar kostnad på att reparera ett gammalt hus, som ändå icke för sitt ändamål bleve 
tillfredsställande samt att till nämnda kostnad av 6.600 kronor skulle komma även utgifter för 
inredning och målning med ett belopp, som ej fixerats, och vilket skulle utgå av arvsmedel till 
före detta understödstagare i Lysekil, en sak som Drätselkammaren emellertid ej ansåg 
fastställd.” 
 
På grund av anförda skäl hade således Drätselkammaren beslutat att bordlägga ärendet. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Ordföranden lämnade en utförlig redogörelse av frågans läge och framhöll 
nödvändigheten av denna tillbyggnad, och att det ej blev någon förlust att nu utföra 
densamma. 
 
Föreslog att Stadsfullmäktige redan nu måtte fatta beslut i ärendet i enlighet med 
Fattigvårdsstyrelsens framställning. 
 
Herrar Tinggren, Berger och Thorsson förordade och bifall till förslaget. 
 
Herrar Laurin, Bovik, Mattsson och vice ordföranden yrkade ärendet bordläggning. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson talade för bifall till fattigvårdsstyrelsens begäran, men hade 
intet emot ärendets bordläggning. 
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Herr Ljungberg ansåg, att Drätselkammaren bort avgiva ett verkligt yttrande i ärendet, innan 
detsamma hade förelegat till avgörande i Stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med Stadsfullmäktiges arbetsordning bordlades ärendet. 
[Anm PS: Dagens gatuadress är Blekegatan 8.] 
 
§ 162. 
Från Kungl. Läroverksstyrelsen förelåg en till Herr Ordföranden i styrelsen för kommunala 
mellanskolan ställd skrivelse med begäran, att Stadsfullmäktiges beslut av den 3 april detta år 
måtte förtydligas så, att beslutet innebär ett från kommunens sida gjort åtagande att för 
framtiden upprätthålla stadens kommunala mellanskola. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för framtiden åtaga sig sådan förpliktelse för bemälda 
skola. 
 
§ 163. 
Från Verkställande utskottet för åstadkommande av järnväg Trollhättan – Färgelanda – 
Bullaren hade skrivelse inkommit med begäran om, att Stadsfullmäktige måtte bevilja ett 
anslag å 1.500 kronor i och för undersökning av järnvägens sträckning Smedberg – 
Färgelanda – Mellerud. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
enligt protokollsutdrag av den 29 sistlidne augusti yttrat följande: 
 
”Drätselkammaren beslöt under § 144 den 25 sistlidne juli att till Herr Borgmästaren 
Sundberg för hans yttrande överlämna den av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige till 
Drätselkammaren remitterade skrivelsen från Verkställande Utskottet för åstadkomandet av 
järnväg Trollhättan – Färgelanda – Bullaren. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg hade såsom utlåtande i ärendet överlämnat Lysekils 
Järnvägsaktiebolags Styrelses svar å en liknande framställning till bolaget samt föreslagit, att 
Stadsfullmäktige måtte bordlägga ärendet. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige förorda bifall till Järnvägsstyrelsens förslag 
om bordläggning.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 164. 
Sotaremästare Alb. Söderberg hade hos Magistraten ansökt om en taxehöjning å sotning med 
33 proc., och att Magistraten måtte hos Stadsfullmäktige tillstyrka denna höjning. 
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Magistraten, som inhämtat Brandchefens yttrande, varigenom sådan äkning tillstyrkts, hade 
beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att § 7 i stadens brandordning ändras, så att den får 
följande lydelse: 
 
”Förutom den av Stadsfullmäktige bestämda lönen, för vilken sotaren har skyldighet att i 
föreskriven ordning sota stadens och församlingens samtliga eldstäder med tillhörande pipor 
och rör samt beträda vid de årliga brandsynerna, äger sotaren uppbära vid sotning i 
envåningshus, vindsrum eller genom en våning 33 öre för varje eldstad. Vid sotning genom 
två eller flera våningar betalas för varje eldstad i översta våningen 33 öre, i våningen därunder 
50 öre, i tredje våningen uppifrån 66 öre med 16 öres förhöjning för varje ytterligare våning, 
varigenom sotning sker. Vind, där förutom gavelrum s. k. frontespisrum äro inredda med 
eldstäder, räknas som våning.  
 
Vid sotning av brygghuseldstäder betalas för varje gång 66 öre. 
 
För sotning i industriella verk och inrättningar betalas efter överenskommelse emellan 
vederbörande ärgare och sotaren eller ock, om enighet ej uppnås, bestämmes arvodet av 
Magistraten. 
 
Husägaren är ansvarig för betalningen av sotarens arvode.” 
 
Tillika hade Magistraten beslutat, att om ändring av sotaretaxan beslutats, sådan ändrig 
underställes Konungens Befallningshavandes pröfning och stadfästelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av Herr Bovik, att remittera ärendet till 
Drätselkammaren. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ANDERS ISIDOR JAKOBSSON. 
CARL GUSTAF TINGGREN. 
 
Att ovanstående protokoll med undantag av § 162, som särskildt justerats och upplästs 
lördagen den 14 september 1918, blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å Rådhuset lördagen den 28 september 1918 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 9. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde, den 26 Sept. 1918. 
 
§ 165. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Lindbom, Tinggren, Anders Isidor Jakobsson och 
August Ferdinand Jakobsson voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 166. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 167. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Löfving och Brännberg. 
 
§ 168. 
Det vid sammanträdet den 12 innevarande september under § 161 bordlagda ärendet, 
Fattigvårdsstyrelsens begäran om ett tilläggsanslag under innevarande år å 6.600 kronor för 
utförandet av en tillbyggnad till fattigvårdens tuberkuloshem, beläget vid Blekegatan n:o 7, 
upptogs nu till förnyad behandling. 
 
Från Drätselkammaren förelåg nu följande yttrande i ärendet:  
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 September 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 177. Till förnyad behandling upptogs det under § 172 den 19 dennes av Herr Ordföranden i 
Stadsfullmäktige till Drätselkammaren remitterade ärendet, Fattigvårdsstyrelsens begäran om 
ett tilläggsanslag + 6.600 kronor till utförande av en tillbyggnad till fattigvårdens 
tuberkulossjukhem, beläget vid Blekebacken n:o 7. 
 
Efter slutad överläggning beslöt Drätselkammaren enhälligt att hos Stadsfullmäktige avgiva 
följande yttrande i ärendet: 
 
Att Stadsfullmäktige måtte låta ärendet tills vidare bero i avvaktan på dels att kunna förvärva 
det i närheten av bemälda sjukhem belägna Strandbergska huset, vilket förvärv bör vara 
fördelaktigare än att göra den beramade tillbyggnaden, dels att se huruvida staden kan för 
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dylik tuberkulosvård taga det nuvarande epidemisjukhuset i bruk, sedan genom landstingens 
försorg länsepidemisjukhus här byggts. 
 
Drätselkammaren ville tillika för Stadsfullmäktige framhålla följande synpunkter i 
tillbyggnadsfrågan: 
 
Att alldeles för litet utrymme vinnes med hänsyn till den blivande stota kostnaden, som 
säkerligen kommer att med åtskilliga tusentals kronor överstiga de föreslagna 6.600 kronor, 
innan tillbyggnaden blir komplett färdig; 
 
Att lokalen skulle bliva mindre lämplig för sitt ändamål, då den komme att bliva kall, fuktig 
och sakna tillräckligt med sol samt att, med blick på framtiden, den snart även skulle lämna 
otillräckligt utrymme. 
 
Drätselkammaren kunde ej heller finna ärendet fordra ett så brådskande avgörande, då det för 
närvarande tyckes finnas tillräckligt utrymme för de sjuka. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Thorsson: Att det under nuvarande förhållanden vore omöjligt för fattigvårdsstyrelsen att 
ordna ifrågavarande sjukvård utan tillbyggnad av tuberkulossjukhemmet, fann det därför 
egendomligt att Drätselkammaren avstyrkt förslaget. Yrkade bifall till Fattigvårdsstyrelsens 
framställning. 
 
Herr Berger. Det vore nog föga hopp att få förestående framställning bifallen, sedan 
Drätselkammaren enhälligt avstyrkt densamma. Ansåg det tråkigt, att frågan således skulle 
falla, och att ett inköp av Strandbergska huset ej skulle förbättra saken. 
 
Herr Bovik framhöll, huru helt annorlunda det skulle ställa sig, om Strandbergska huset 
förvärvades. Påpekade det egendomliga i att Fattigvårdsstyrelsens engagerat såväl 
sjuksköterska som husföreståndarinna utan att Stadsfullmäktige beslutat eller ens därom 
uttalat sin mening. 
 
Herr Laurin: visserligen är det för närvarande mycket sjukligt, men tuberkuloshemmet har 
dock nu endast tre patienter, varför utrymmet tills vidare torde få anses tillräckligt, 
synnerligen som man ej får antaga att antalet tuberkelsjuka snabbt och oförmodat stiger. Skäl 
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för uppskov med tillbyggnaden vore dessutom, att man kunde vänta tuberkulossjukvårdens 
övertagande av Landstinget, och att stadens ekonomi för tillfället är så ansträngd. Yrkade 
bifall Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Berger uttalade i anslutning till Herr Boviks yttrande önskvärdheten av, att fattigvårdens 
budget närmare specificeras än hittills varit fallet, så att man finge en bättre översikt av vartill 
de anslagna medlen användes. 
 
Herr Löfgren ansåg ej frågan vara så brådskande, och att den borde hänskjutas till 
Hälsovårdsnämnden, för att denna måtte bliva i tillfälle yttra sig över lokalernas lämplighet 
för sitt ändamål. yrkade ärendets remiss till Hälsovårdsnämnden och återremiss till 
Fattigvårdsstyrelsen, detta senare för uträkning av samtliga kostnader såsom inredning, 
målning m. m. för att tillbyggnaden skall vara fullt komplett. 
 
Herr Ordföranden meddelade, att andre Stadsläkaren sitter i Fattigvårdsstyrelsen, och att 
tuberkulossjukhemmets lokaler äro vederbörligen avsynade beträffande deras lämplighet i 
sundhetsavseende, varför remiss till Hälsovårdsnämnden är överflödig. 
 
Herr Thorsson framhöll, att det blir dyrbarare för staden att utackordera de sjuka, och att det 
vore lämpligt göra tillbyggnaden nu, då det ej är så många sjuka å tuberkuloshemmet. 
Förenade sig med Herr Löfgrens yrkande om remiss till Hälsovårdsnämnden.  
 
Herr Sterner: Drätselkammarens avslagsyrkande vore ej riktat mot själva saken utan mot de 
höga kostnaderna på de av Drätselkammaren anförda skälen, och man hyste förhoppning om 
att med tiden bättre kunna ordna denna sjukvård. Beträffande upprättandet av fattigvårdens 
budget, så borde tuberkulosvården skiljas från den egentliga fattigvården i ekonomiskt 
avseende. Ansåg det onödigt att remittera ärendet till Hälsovårdsnämnden. Påpekade att 
Drätselkammarens beslut varit enhälligt och yrkade bifall till detsamma. 
 
Herr Bovik: Tuberkulossjukvården borde komma under en särskild styrelse och ej stå under 
fattigvården, då detta senare verkade obehagligt för dem, som behövde dylik vård. Det hade 
nog varit önskligt om Hälsovårdsnämnden yttrat sig i tillbyggnadsfrågan, men att det dock 
kanske vore bäst att Stadsfullmäktige nu fatta beslut i ärendet. 
 
Herr Ordföranden invände mot första delen av Herr Boviks yttrande, att meningen med 
tuberkulossjukhemmet vore att upptaga sådana fattiga tuberkelsjuka, som icke hade medel att 
bestrida kostnaderna för vård å annat håll, men man inte hade med dessa åtgärder dock ej 
velat trycka någon som helst stämpel av egentlig fattigvård på dylika sjuka, därför att de 
vårdats å nämnda sjukhem. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med Drätselkammarens 
förslag låta ärendet tills vidare bero. 
 
§ 169. 
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Från Drätselkammaren hade följande skrivelse inkommit: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 september 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 179. Det under § 114 den 20 juli 1917 till behandling upptagna och senast under § 155 den 
29 sistlidne augusti behandlade ärendet, Herr Konsul Magnus Radhes skrivelse om tomtköp, 
tomtbyte och Elektricitetsverkets tomtförhållanden återupptogs nu till behandling. 
 
Skrivelsen var av följande lydelse. 
 
”Till Drätselkammaren. 
 
Härmed får jag vördsamt anhålla att få friköpa min å arrende innehavande tomt n:o 8 Rosvik. 
 
Enligt bilagda karta, upprättad av Stadsingenjör Lundgren, utgör figur A det ungefärliga av 
kvarteret ”Ångbåten” som mina nuvarande byggnader upptagna. 
 
Figur B innehåller det område f. d. Carlsonska magasinet upptaga. 
 
Skulle Drätselkammaren icke vilja skilja på figur A och B utan försälja hela området, så är jag 
villig friköpa kvarteret ”Ångbåten” innehållande 940 kvadratmeter med fritagande för 
bebyggande av de områden, som avses för plantering. 
 
Vid bestämmande av köpeskillingen för det ena eller andra alternativet är jag villig att till 
staden överlämna: 
 
300 kvadratmeter av tomten 242 B enligt bifogade karta, varå området är betecknadt med litt. 
A., med villkor, att för nämnda tomt tillförsäkras fri utfartsväg å den till Elektricitetsverket 
hörande kartlagda väg till Rosvik. 
 
De delar av inägolotterna litt. L & LI, som ligga utanför Asps arvvingars fastighet vid St. 
Kyrkogatan, utgörande minst 667 kvadratfot. 
 
Anhållande om Drätselkammarens utlåtande över mitt förslag, varefter jag skall inkomma 
med fast anbud. 
 
Lysekil den 3 juli 1917. 
MAGNUS RADHE.” 
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Drätselkammaren hade inhämtat Styrelsens för Elektricitetsverket, byggnadsnämnden och 
Hamnstyrelsens yttranden beträffande ärendets olika delar. 
 
Tillika hade Drätselkammaren rådfrågat en jurist angående Elektricitetsverkets 
tomtförhållanden, och hade svaret ej utfallit till stadens fördel. 
 
Elektricitetsverkets Styrelse hade ansett, att då verket med byggnader sålts till staden, 
tomterna även tillhöra. 
 
Beträffande fri uppfartsväg å vägen mellan verket och Reinholds villa till Konsul Radhes 
tomt, hade nämnda styrelse ej något emot, om alla vidare anspråk på omskrivna tomtdelar 
avsades. 
 
Byggnadsnämnden hade yttrat, att staden bör förvärva bemälda tomtdelar vid 
Elektricitetsverket samt avstyrkt försäljning av tomt inom kvarteret Ångbåten. 
 
Hamnstyrelsen hade gjort det uttalandet, att den för sin del ej hade något emot försäljning av 
tomt inom kvarteret Ångbåten till Konsul Radhe, då Hamnstyrelsen ej hade planer på att 
bebygga kvarteret ej heller hade behov av marken för annat ändamål. 
 
Sedan nu åter alla handlingarna i ärendet föredragits, yrkade Herr Wallén, att 
Drätselkammaren måtte hos Stadsfullmäktige avstyrka försäljning av berörda tomt inom 
kvarteret Ångbåten, i likhet med vad Byggnadsnämnden yttrat, men att Drätselkammaren 
måtte hos Stadsfullmäktige tillstyrka förvärvandet av de ifrågavarande tomtdelarna vid 
Elektricitetsverket, och att från Konsul Radhe begäres lägsta prisuppgift å dessa delar. 
 
Detta yrkande understöddes av Herrar Ljungberg och Löfving samt Björsell, av den senare 
med följande avvikelse: 
 
Att Stadsfullmäktige måtte taga under övervägande, huruvida kvarteret Ångbåten bör i 
framtiden få bebyggas, eller om ändring av stadsplanen bör ske, så att kvarteret utlägges till 
öppen plats, då i förra fallet inom kvarteret likaväl kan tillåtas att bygga en privat byggnad 
som att reservera den för en offentlig. 
 
Drätselkammaren beslöt att bifalla Herr Walléns yrkande i ärendet. 
 
Mot detta beslut, evad det avsåg att avstyrka försäljning av tomt inom kvarteret Ångbåten, 
avgav Herr Ordföranden nedanstående skriftliga reservation, vari Herr Bovik instämde: 
 
”Reservation. 
 
Med hänvisning till den utredning, som i föreliggande ärende är åstadkommen, och med tanke 
på att en överenskommelse i godo parterna emellan skulle vara den för staden mest tilltalande, 
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beder jag i protokollet få intaget min avvikande mening evad det rörer avslag m. m. på Konsul 
Radhes ansökan om köp av tomtområde i kvarteret Ångbåten. 
 
Det framgår tydligt av stadsplanen, att ett område i nämnda kvarter är utlagt som tomt för 
bebyggande, närmast skulle man då tänka för hamnens behov, men enligt Hamnstyrelsens 
yttrande i saken, anser den sig ej behöva platsen för dyligt ändamål. För staden kan området ej 
heller, enligt min bestämda uppfattning, vara ekonomiskt lämplig för bebyggande till allmänt 
ändamål, ty den tarvar, med det läge den har, en ganska kostbar byggnad, vars utrymme för 
stadens behov på långt när icke vara tillräckligt och ej svara mot kostnaderna. 
 
För stadens behov finnes däremot ett ypperligt tomtobjekt i den så kallade tulltomten. Med en 
väl beräknad och uppgjord plan över denna tomts bebyggande sektionsvis under flere år, kan 
där så småningom beredas nödig plats för såväl rådhus, magistratslokaler, lokaler för 
drätselkammaren, stadsingenjörens och byggnadskontor, polisverket, brandstation, lokaler för 
hamnens behov etc., kort sagt, allt som är behövligt för kommunala behov och därmed en 
centralisering av de offentliga samhälleliga myndigheterna och ärendena till en enda plats. Att 
detta för samhället i ekonomiskt och praktiskt hänseende blir bästa lösningen i denna sak 
ligger i öppen dager. 
 
Då alltså staden eller hamnen ej behöva platsen ifråga, och utvecklingen av hamnområden och 
kajplatser för övrigt nu uteslutande är hänvisad i riktning mot Slätteskär; 
 
Då staden ej med fördel kan bebygga tomten för sitt ändamål och ej har råd till att låta hela 
kvarteret, cirka 1.056 kvadratmeter med ett minsta värde av cirka 16.000 kronor, ligga som 
obehövlig öppen mark;  
 
Då staden under alla förhållanden är nödsakad inköpa (troligen till högt pris) den mark vid 
Elektricitetsverket, som staden ej äger (förordat av Byggnadsnämnden och Drätselkammaren) 
och slutligen då det för staden är värdigast att ordna frågan, om så kan ske, genom ömsesidigt 
tillmötesgående, så tillåter jag mig yrka på Stadsfullmäktiges bifall till godkännande av 
nedanstående förslag till lösning av ärendet. 
 
1) Stadsfullmäktige uppdraga åt Byggnadsnämden att snarast, med tanke på att före detta 
Carlssonska magasinet skall bort, och nödvändigt utrymme för intillvarande nybyggnad 
beredas, göra den ändring i stadsplanen, som tarvas för att få en till storlek och läge exakt 
bestämd byggnadstomt i kvarteret Ångbåten. 
 
2) Stadsfullmäktige besluta, att den sålunda blivande tomten i nämnda kvarter försäljas till 
Konsul Magnus Radhe för ett pris av fem (5) koronor och 50 öre per kvadrataln, alltså samma 
pris som förut bestämts för intilliggande tomtdelar, dock med villkor, att Konsul Radhe till 
staden samtidigt försäljer sitt ägande område vid Elektricitetsverket för ett pris av två (2) 
kronor per kvadrataln samt överlämnar gatumarken i Stora Kyrkogatan framför Asps villa, 
cirka 166 kvadrataln, till staden som dess egendom utan avgift. 
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3) Därest detta mitt förestående förslag vinner Stadsfullmäktiges bifall, förestår jag ärendets 
återremiss till Drätselkammaren med uppdrag till kammaren att på basis därav söka ordna 
saken med Konsul Radhe. 
 
Lysekil den 23 september 1918. 
 
JOHN STERNER. 
 
I ovanstående instämmer 
ALFR. BOVIK.” 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelågo de i Drätselkammarens skrivelse nämnda övriga handlingarna. 
 
Sedan handlingarna i ärendets lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i frågan 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Berger: Platsen i fråga är å stadsplanen utlagd för offentlig byggnad, varför det ej är 
annat att göra än att avslå frågan om berörda köp. Beträffande de tomtdelar vid 
Elektricitetsverket, vilka Stadsfullmäktige trodde sig hava köpt samtidigt som 
Elektricitetsverket och Konsul Radhe en gång även trodde sig hava sålt till staden, så borde 
dessa delar exproprieras av staden. Yrkade avslag å frågan om bemälda försäljning av mark 
inom kvarteret ”Ångbåten” och bifall till att Stadsfullmäktige måtte genom expropriation 
förvärva nämnda delar vid Elektricitetsverket. 
 
Herr Gunnerson: Staden kan gärna sälja ifrågavarande mark inom kvarteret ”Ångbåten”, på 
Hamnstyrelsen tillstyrkt försäljningen på den grund att den ej ansett marken behövlig för 
något hamnens ändamål. Skulle staden i framtiden bygga en offentlig byggnad, så vore ej 
heller kvarteret ”Ångbåten” den lämpligare platsen. Man borde vara tillfredsställd om privat 
byggnadsverksamhet i bemälda kvarter kunna åstadkommas. Tillstyrkte bifall till reservation i 
ärendet från Drätselkammaren. 
 
Herr Sterner: Att man så tydligt som möjligt sökt att i den föreliggande reservationen 
framlägga skälen för bemälda försäljning, att kammarens ledamöter varit eniga om att staden 
bör förvärva områdens vid Elektricitetsverket, och att man borde söka göra upp denna sak i 
godo. Framhöll att om kvarteret ”Ångbåten” skall bebyggas med en offentlig byggnad, måste 
det bliva en stor och dyrbar sådan, och att platsen är för liten för ett sådant hus. Ansåg dock, 
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att platsen på inga villkor borde användas för uppförande av ett varuskjul, som säkert skulle 
bliva missprydande. Att låta platsen ligga öppen och obegagnad, hade man ej råd till, då den 
har ett värde av cirka 16.000 kronor. rosvikstorg är dessutom tillräckligt stort som det är. 
Yrkade bifall till sin i ärendet avgivna reservation i Drätselkammaren. 
 
Herr Wallén: På de skäl, att stadsplanen ej medgiver platsens bebyggande annat än för allmänt 
ändamål, hade såväl Byggnadsnämnden som Hamnstyrelsen avstyrkt ifrågavarande 
försäljning. 
 
Herr vice Ordföranden instämde i Drätselkammarens majoritetsförslag och gjorde den 
jämförelsen, att då man hade råd att låta parken ligga obegagnad, så kunde man även på 
samma sätt förfara med kvarteret ”Ångbåten”. 
 
Herr Sterner bemötte den av Herr vice Ordföranden gjorda jämförelsen och framhöll att den 
vore synnerligen haltande. 
 
Herr Bovik ansåg att det ej var förenat med så stora svårigheter att få stadsplanen ändrad, 
vilket ofta förr skett. Framhöll det egendomliga i att vilja lägga en stadens offentliga byggnad 
just vid ångbåtsbron, och att man härvidlag borde taga hänsyn till, att det gäller en sedan 
gammalt bebyggd plats, samt att Stadsfullmäktige i detta fall borde visa åtskillig hänsyn. 
Yrkade bifall till nämnda reservation. 
 
Herr Berger framhöll vikten för staden av att bibehålla berörda mark. 
 
Herr Granberg yrkade ärendets bordläggning, och att detsamma avgöres utan hänsyn till 
personliga intressen. 
 
Sedan herrar Bovik och Löfgren instämt i bordläggningsyrkandet, blev ärendet i enlighet med 
Stadsfullmäktiges arbetsordning bordlagt.  
 
§ 170. 
Genom nedanstående skrivelse begärde Drätselkammaren bemyndigande att till Fabrikören 
Herr Carl Hörman få försälja områden intill tomten n:o 234 vid Landsvägsgatan. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 september 
1918. 
 
§ 178. Vid sitt sammanträde den 25 sistlidne juli under § 140 i protokollet beslöt 
Drätselkammaren att till Hamnstyrelsen för dess yttrande remittera Fabrikören Herr Carl 
Hörmans ansökan om köp av områden intill tomten n:o 234 vid Landsvägsgatan i enlighet 
med ansökningen bilagd kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden, vars yttrande dessförinnan inhämtats, hade tillstyrkt dylik försäljning.  
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Hamnstyrelsen hade yttrat, att den icke kunde gå med på att hela det av Herr Hörman 
ifrågasatta området försäljes, men att den ej ville motsätta sig försäljning till Herr Hörman av 
området emellan tomten n:o 234 vid Landsvägsgatan och den gräns, som bildas, då den 
yttersta gränsen för Svensk-Tyska Granitaktiebolaget därinvid belägna område tänkes 
utdraget till Slätteskär. 
 
Denna således av Hamnstyrelsen föreslagna fråns hade markerats med röd linje å kartskissen, 
och den del av området B, som Hamnstyrelsen ville tillstyrka försäljning av, betecknats med 
C (röd bokstav). 
 
Området A innehåller cirka 120 och området C cirka 460 kvadratmeter eller tillsammans cirka 
580 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige begära bemyndigande att till Herr Hörman 
få försälja nämnda områden A och C (i enlighet med den av Hamnstyrelsen föreslagna 
gränsen för omr. C) för ett pris av elva (11) kronor och 50 öre per kvadratmeter eller cirka 
fyra (4) kronor per kvadrataln. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till försäljningen i enlighet med Drätselkammarens framställning 
och Hamnstyrelsens yttrande. 
 
Detta yrkande understöddes av Herr Gunnerson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla Drätselkammarens ovanstående framställning. 
 
§ 171. 
Från kommittén för utredning av frågan om bro till Grötö hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Kommittén för utredning av frågan om bro till Grötö har hunnit nödvändigt att borrningar 
göras vid Grötön och Kolholmarne på ställen, där sådana icke förut skett. Kommittén 
hemställer därför 
 
att Stadsfullmäktige för detta ändamål bevilja ett förslagsanslag av 1.000 kronor. 
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Lysekil den 20 September 1918. 
 
Å Kommitterades vägnar: 
RAGNAR BERGER.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig i ärendet: 
 
Herr Berger föreslog ärendets remiss till Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
Herr Laurin, som framhöll, huru det på kringliggande platser i skärgården arbetas för 
erhållande av en fiskhamn, varför något även här bör göras för denna sak. Ansåg lämpligt om 
ifrågavarande anslag utgingo för undersökning av möjligheterna för dylik fiskhamn. Yrkade 
bifall till kommitterades begäran. 
 
Herr Löfving föreslog, att anslaget borde utgå för borrningar i och för åstadkommandet av en 
fiskhamn. 
 
Herr Bovik understödde detta förslag. 
 
Herr Sterner: Att Stadsfullmäktige en gång anslagit 1.600 kronor till sådana borrningar, som 
nu av kommitterade ifrågasättas, men att det nu gällde att det planerade järnvägsspåret 
eventuellt skulle få en annan riktning än den ursprungligen föreslagna. 
 
Herr Löfgren ansåg, att dessa borrningar böra företagas med speciell hänsyn till 
broförbindelsen med Grötö. 
 
I detta yttrande instämde Herr Granberg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
§ 172. 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohuslän hade genom Magistraten infordrat 
yttrande över ansökningar om rätt till utskänkning av pilsnerdricka under åren 1919, 1920 och 
1921 inom Lysekils stad av nedannämnda personer, nämligen:  
 
Bernhard Hedberg i sitt hus n:o 45 vid Gamla Strandgatan och Olof Dorthe i sitt hus n:o 25 
vid Kungsgatan. 
 
Herr Luckey yrkade bifall till dessa båda ansökningar, då de begärda serveringarna voro 
behövliga och de av dessa personer till och med detta års slut innehavda ölserveringarna 
städse varit välskötta. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att tillstyrka bifall till de båda förenämnda 
ansökningarna. 
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§ 173. 
Länsstyrelsen hade genom Magistraten infordrat förklaring från Stadsfullmäktige i 
beskattningsärende rörande Carl Hilmer Hansson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att såsom yttrande i ärendet avgiva följande uttalande i likhet med 
det taxeringsnämndens ordförande, Herr Bankdirektören Ragnar Berger, till Konungen avgivit 
i ärendet 
 
”Då klaganden rätteligen är mantalsskriven i Lysekil anse Stadsfullmäktige honom även där 
vara rätteligen taxerad, då det här icke är fråga om någon rörelse med självständig 
förvaltning” 
 
§ 174. 
Länsstyrelsen hade genom Magistraten begärt Stadsfullmäktiges yttrande över Riksdagens 
skrivelse den 6 april 1918 rörande vissa ändringar i skjutsstadgan. 
 
Följande förslag till dylikt yttrande förelåg: 
 
”Förslag till yttrande av Stadsfullmäktige i Lysekil över Riksdagens skrivelse den 6 april 1918 
rörande vissa ändringar i stadgan om skjutsväsandet. 
 
De ämnen, varom yttrande begärts, äro följande: 
 
1) Skjutsdygnets förläggande till tiden från kl. 6 f. m. till samma tid nästa dag i stället för 
tiden kl. 6 e. m. till samma tid nästa dag. 
 
2) Förlängning av legan för skjuts, som till sin huvudsakliga del faller inom tiden från kl. 6 e. 
m. till 6 f. m. med 50 proc. 
 
3) Nedsättande av maximibelastningen per häst från nuvarande 160 kilo till 120 kilo med rätt 
för entreprenören att för överskjutande resgodsvikt uttaga halv maximilega för varje påbörjat 
40 kilo. 
 
4) Nedsättning av den hastighet, resande äger rätt att fordra, från en och en kvarts timma till 
en och en halv timma per milen. 
 
Sedan Lysekils stad sedan år 1913 erhållit järnvägsförbindelse, har skjutsningen till och från 
staden i så väsentlig grad minskats och i övrigt förlorat sin betydelse, att en ändring av 
skjutsstadgans bestämmelser i den ena eller andra riktningen knappast kan tillvinna sig 
Stadsfullmäktiges intresse. Emellertid anse sig Stadsfullmäktige kunna tillstyrka förändringen 
i fråga om tiden för skjutsdygnets förläggande och nedsättningen i fråga om fortkomsten vid 
svåra väglag, varemot höjningen av maximilegan vid skjutsning efter kl. 6 e. m. och för 
överskjutande resgodsvikt icke enligt Stadsfullmäktiges mening bör ifrågakomma, utan torde 
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för den händelse entreprenörens villkor anses böra förbättras, sådant böra regleras genom en 
höjning av maximilegan.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av Herr Sterner, att antaga detta förslag att 
såsom yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 175. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige överlämnats framställning från Föreningen 
Sveriges städers kronouppbördsmän om ersättning för upprättande av de i § 14 av lag om 
pensionsförsäkring den 30 juni 1918 omförmälda förteckningar i likhet med den ersättning, 
som tillkommer de tjänstemän, vilka för landsbygden upprätta enahanda förteckningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till Drätselkammaren.  
 
§ 176. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, föreslog Herr Ljungberg, att Stadsfullmäktige, sedan 
utredning beträffande broförbindelsen med Grötö och frågan om fiskhamnsanläggningen vid 
nämnda plats tagit mera fasta former, måtte på ett enskilt sammanträde behandla dessa båda 
ärenden, då man vid ett dylikt sammanträde mera kunna klargöra ärendets olika synpunkter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH 
OTTO GOTTFRID LÖFVING. 
C. BRÄNNBERG. 
 
Att ofvanstående protokoll efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
Rådhuset måndagen den 14 oktober 1918 kl. 2 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 14 November 1918. 
 
§ 177. 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 127 
 

Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe och Tinggren voro frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 178. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 179. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar J. E. Lindbom och 
August Ferdinand Jakobsson. 
 
§ 180. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde Drätselkammaren, att följande ledamöter och 
suppleanter är i tur att ur Drätselkammaren med detta års slut avgå. 
 
Ledamöterna Herrar Förvaltaren John Sterner, Konsuln L. Laurin och Redaktören Axel 
Ljungberg samt suppleanterna Herrar Fabrikören Aug. Mattsson, Grosshandlaren Otto 
Gottfrid Löfving och Mekanikern Aug. Thorsson. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 181. 
Val förrättades till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest 
skulle besättas, och som det tillkomme Stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade med undantag för Drätselkammaren avgivit förslag till de förestående 
valen, vilka i huvudsaklig överensstämmelse med detta förslag utföll sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
För tiden intill 1922 års slut omvaldes med acklamation: till ledamöter Herrar Förvaltaren 
John Sterner, Konsuln L. Laurin och Redaktören Axel Ljungberg samt till suppleanter Herrar 
Fabrikören Aug. Mattsson, Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving och Mekanikern Aug. 
Thorsson, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, som 
här ovan angivits. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
För tiden intill 1921 års slut omvaldes: till ledamöter Herrar Förvaltaren John Sterner, 
Fabrikören Aug. Mattsson och Konsuln L. Laurin samt till suppleanter Herrar Stenhuggaren 
Carl Gustaf Tinggren och Sjökaptenen Aug. Kihlberg. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
På förslag av valkommittén beslöto Stadsfullmäktige att öka antalet av denna styrelses 
ledamöter från 7 till 8. 
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För tiden intill 1922 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Handlanden Ernst Vilhelm Olsson 
och Axel Beronius, vice ordförande, samt nyvaldes Kyrkoherden Fritz Lüsch och Fru Betty 
Brännberg. Till suppleanter omvaldes Herrar Disponenten Hjalmar Carlsson, Mekanikern 
August Thorsson och nyvaldes Lärarinnan Fröken Hulda Andersson. 
 
Byggnadsnämnden: 
Till ledamot för tiden intill 1922 års utgång omvaldes Herr Fabrikören Aug. Mattsson. 
 
Hamnstyrelsen: 
För tiden intill 1920 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Fabrikören J. E. Lundbom och 
Konsuln J. G. Gunnerson samt till suppleanter Herrar Lotsförmannen Fritz Hörman och 
Inspektören Ludvig Andersson. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
Innan detta val företogs, yttrade Herr August Ferdinand Jakobsson, att Hälsovårdsnämnden 
ådragit sig åtskillig och säkerligen ej oförtjänt kritik, varefter det vore skäl att invälja ett par 
nya ledamöter samt föreslog omval av Herr Mattsson och nyval av Herrar Brännberg och 
Löfgren. 
 
I anslutning till detta yttrande anförde Herr Brännberg följande: 
 
Att ett ordförandeskifte inom nämnden vore högst nödvändigt, då den nuvarande ordföranden 
visat sig synnerligen olämplig. Han hade t. o. m. motsatt sig en så nödvändig åtgärd som att 
hitförskaffa en sjuksköterska under den rådande svåra epidemien. Stora brister hade vidlådt 
Hälsovårdsnämndens afgöranden beträffande bekämpandet av spanska sjukan. Exempelvis 
hade nämnden bort anskaffa en tillfällig sjuklokal med hänsyn till de sjukdomen åtföljande 
komplikationerna. Anmärkningsvärdt är ock att härvarande läkare tillämpa så osedvanligt 
höga taxor. Stora svårigheter hava även beredts samhället genom att stadens båda läkare icke 
kunnat förmås till ett godt samarbete med varandra. 
 
Herr Löfgren ansåg ej anledning föreligga att åtaga sig nämnt ledamotskap, då han av 
Valkommittén vore föreslagen som förste suppleant. 
 
Herr Laurin förordade Valkommitténs förslag. 
 
Valet utföll sålunda, att för tiden intill 1922 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Fabrikören 
Aug. Mattsson och Entreprenören C. W. Granberg och nyvaldes Filaren Carl Brännberg samt 
till supleanter omvaldes Herrar Fabrikören Alfr. Bovik och nyvaldes Frisören Gustaf Aron 
Löfgren och Filaren Ture Forsberg. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan. 
För tiden intill 1922 års utgång valdes till ledamöter Herrar 1) Konsuln L. Laurin, 2) Konsuln 
J. G. Gunnerson, 3) Bankdirektören Ragnar Berger, 4) Överläraren Anders Isidor Jakobsson 
och 5) Redaktören Axel Ljungberg samt till deras suppleanter Herrar 1) Fabrikören Elis 
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Luckey, 2) Byggmästaren Oscar Wallén, 3) Apotekaren R. Björkman, 4) 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och 5) Konduktören Anders Johnson, och skola 
suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i vilken ledamöter och 
suppleanter här ovan angivits. 
 
Ledamot i Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd. 
För år 1919 Herr Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Parkstyrelsen: 
För tiden intill 1922 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Byggmästaren Rob. Christensson, 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck och Trädgårdsmästaren Oscar Hansson samt nyvaldes 
Frisören Gustaf Aron Löfgren och Järnsvarvaren August Ferdinand Jakobsson samt till 
suppleanter omvaldes Herr Öfverläraren Anders Isidor Jakobsson och nyvaldes Herr 
Inspektören Ludvig Andersson. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
Till ledamöter för åren 1919 och 1920 omvaldes Herrar Lotsförmannen Emilius Hörman, 
Fabrikören J. E. Lindbom, Fabrikören Richard Björsell, Grosshandlaren Otto Gottfrid 
Löfving, Skeppsmäklaren Carl Andersson, Handlanden J. A. Jacobsson och Bankdirektören 
Ragnar Berger.  
 
Taxeringsnämnden: 
För år 1919 omvaldes till ledamöter Herrar 1) Handlanden W. W. Olsson, 2) Filaren Carl 
Brännberg, 3) Lotsförmannen Emilius Hörman, 4) Förvaltaren Claes Rosén och 5) 
Brandkorpralen A. J. Nordmark samt till deras suppleant Herrar 1) Handl. Osc. Fredén, 2) 
Gjutaren Enok Svensson, 3) Sjökaptenen Amandus Backman, 4) Inspektören Ludv. 
Andersson och 5) Postvaktmästaren W. Snell, och skola suppleanterna vid förfall för 
ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter 
ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
För år 1919 omvaldes till ledamöter Herrar Byggmästaren Oscar Wallen och Stadsingenjören 
Sven H. Lundgren samt till suppleanter Herrar Kamreraren Gustaf Bundsen och 
Snickaremästaren Carl Julius Nordström. 
 
Brandbefäl: 
För tiden t. o. m. 1921 års utgång omvaldes till brandchef Disponenten Herr Emil Löfberg och 
till vice brandchef för samma tid nyvaldes Trafikchefen Herr Nils Wickberg. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
Herrar Postmästaren L. H. Cervin och Bankdirektören Rudolf Lindblad omvaldes till 
respektive ledamot och suppleant för år 1919. 
 
Lysekils Tekniska Aftonskolas Styrelse: 
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För år 1919 valdes till ledamot Stadsingenjören Herr Sven H. Lundgren med Byggmästaren 
Herr Oscar Wallén som suppleant. 
 
Lysekils Sparbank: 
Till huvudmän för tiden intill 1921 års slut valdes Herrar Inspektören Ludv. Andersson, 
Handelsföreståndaren L. P. Östling och Fabrikören Aug. Mattsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
För år 1919 valdes Herrar Bankdirektören Ragnar Berger och Byggmästaren Oscar Wallén till 
respektive ombud och suppleant. 
 
Ida Sannes fond: 
Att jämte församlingens Kyrkoherde förvalta denna fond omvaldes för tiden t. o. m. 1921 års 
utgång Herrar Fabrikören Elis Luckey och Disponenten Emil Löfberg. 
 
Budgetberedningen för granskning av Magistratens utgifts- och inkomstförslag för år 
1919: 
Till ledamöter omvaldes Herrar Kyrkoherden Fritz Lüsch, Konsuln Magnus Radhe, 
Handlanden B. P. Jonsson, Förvaltaren John Sterner och Redaktören Axel Ljungberg med 
Herrar Byggmästaren Oscar Wallén och Fabrikören Ric. Björsell som suppleanter, likaledes 
omvalda. 
 
Ombud vid årets mantalsskrivning: 
 
Herrar Hälsovårdstillsyningsman August Ehnberg, Kyrkovaktmästare B. C. A. Högberg och 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren samt till suppleant Brandkorpral Herr A. J. Nordmark. 
 
I arvode bestämdes 15 kronor till varje ombud. 
 
Val av revisorer och deras suppleanter 
för granskning av nedanstående räkenskaper för år 1919 företogs härefter och utföll i 
huvudsaklig överensstämmelse med Valkommitténs förslag sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
Herrar Kamreraren H. Melin, Handlanden B. J. Jonsson och Handelsföreståndaren L. P. 
Östling med Herr Melin som sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Bankdirektören Rudolf Lindblad, förste och Bankkamreraren Eric 
Hallgren andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
Herrar Kammarskrivaren Fr. Nordström, Handlanden Ragnar Anderson och Bankkassören A. 
H. Lundin med Herr Nordström som sammankallande. 
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Suppleanter: Herrar Fabrikören Elof Cornér, förste och Handelsbokhållaren Johan Andersson, 
andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Herrat Kontorschefen Axel Radhe och Kassören Iwar Johansson med Herr Radhe som 
sammankallande. 
 
Suppleanter: Herr Kontoristen Arthur Andersson, förste och Disponenten James Öhrnberg 
andre suppleant. 
 
Lysekils Föreläsningsförening: 
Kamreraren Herr Carl Broms med Kontorschefen Herr Karl Mattsson som suppleant. 
 
Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolag: 
Journalisten Herr Ehrnfrid Landberg med Bankkamreraren Herr Eric Hallgren som suppleant. 
 
Parkstyrelsen: 
Herrar Faktorn E. F. Larsson och Handlanden Gunnar Andersson med Herr Larsson som 
sammankallande. 
 
Suppleant: Handlanden Erik G. Lindström. 
Lysekils Stads Elektricitetsverk: 
Herrar Överläraren Anders Isidor Jakobsson och Handlanden J. A. Jacobsson med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Handlanden Sven Larson, förste och Handelsföreståndaren L. P. Östling, 
andre suppleant. 
 
Lysekils Tekniska Aftonskola: 
Musikdirektören Herr Karl Sandström med Kronolotsen Herr John Linding som suppleant. 
 
Livsmedelsnämnden: 
Herrar Kontorschefen Axel Radhe och Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren med Herr 
Radhe som sammankallande. 
 
Lysekils Skyttegille: 
Lagerchefen Herr Victor Lindbom med Handelsbokhållaren Herr Nils Carlsson som 
suppleant. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelius’ fond: 
(Valet avser 1918 och 1919). 
Herrar Kamreraren Gustaf Bundsen och Järnsvarvaren Sixten Arsenius med Herr Bundsen 
som sammankallande. 
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Suppleanter: Herrar Kontorschefen Karl Mattsson, förste och Kontoristen Anders 
Christensson, andra suppleant. 
 
Kommunala Mellanskolans Styrelse: 
(Valet avser 1918 och 1919). 
Herrar Bokföraren Fr. Carlsson och Lagerchefen Victor Lindbom med Herr Carlsson som 
sammankallande. 
 
Suppleanter: Herrar Bokhållaren Hugo Hansson, förste och Bokhållaren Ernst Larsson, andre 
suppleant. 
 
§ 182. 
Vid sitt sammanträde den 26 sistlidne september under § 169 i protokollet beslöto 
Stadsfullmäktige att bordlägga Herr Konsul Magnus Radhes skrivelse om tomtköp, tomtbyte 
och Elektricitetsverkets tomtförhållanden. 
 
Under den i ärendet nu uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade avslag å den ifrågasatta försäljningen av tomt inom kvarteret 
”Ångbåten”. 
 
Herr Gunnerson yrkade bifall till den i Drätselkammaren i ärendet avgivna reservationen. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till sin i Drätselkammaren avgivna reservation i ärendet. 
 
Herr Ljungberg ansåg sig ej kunna medverka till försäljning av berörda tomt, då den ligger 
alldeles intill själva stråkvägen vid hamnen och säkerligen i framtiden kan vara nödig att hava 
för stadens eget behov, varför man vore bäst skyddad med att behålla platsen. Yrkade bifall 
till Drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
Herr Berger: Då kajen nu är för smal för 2 järnvägsspår, bör man absolut ej göra den 
ifrågasatta tomtförsäljningen, men däremot bör staden söka förvärva de områden vilka höra 
till Elektricitetsverket, och vilka staden ej kommit i besittning av. 
 
Herr Bovik ansåg, att man borde taga hänsyn till då det gällde en gammal samhällsmedlem, 
och att staden för övrigt aldrig någonsin kommer att behöva tomten i fråga. 
 
Herr vice Ordföranden: Då Rosvikstorg en gång helt visst kommer att behövas utvidgas, vore 
det ytterst obetänksamt att nu avhända sig område i dess närhet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter att hava framställt 
proposition på bifall till vardera av de olika yrkandena, å ena sidan om bifall till 
Drätselkammarens majoritetsförslag i frågan och å andra om bifall till den i ärendet i 
Drätselkammaren avgivna reservationen, förklarat det förstnämnda yrkandet vara med 
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övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
voteringsproposition: 
 
”Den som vill behålla det förstnämnda yrkandet, röstar: ja; 
 
Den som icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla den i Drätselkammaren i ärendet avgivna 
reservationen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade:  
 
Herrar vice Ordföranden, Luckey, Mattsson, Laurin, Löfving, Wallén, Ljungberg, Thorsson, 
Karlson, Berger, Brännberg, August Ferdinand Jakobsson, Christensson och Ordföranden ja; 
 
men Herrar Gunnerson, Lindbom, Sterner, Bovik, Hörman, Granberg, Löfgren och Anders 
Isidor Jakobsson: nej. 
 
Med 14 ja- mot 8 nej-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutat att bifalla Drätselkammarens 
majoritetsförslag i ärendet, vilket förslag innehöll, att Stadsfullmäktige måtte avslå frågan om 
berörda försäljning av tomt inom kvarteret ”Ångbåten”, men att staden måtte förvärva de 
ifrågavarande delarna vid Elektricitetsverket och att från Konsul Radhe begära lägsta 
prisuppgift å dessa delar. 
 
Mot nedanstående beslut anmälde Herrar Sterner och Bovik sin reservation med anslutning 
till sin ovannämnda reservation i Drätselkammaren. 
 
§ 183. 
Den 30 sistlidne juli under § 126 i protokollet beslöto Stadsfullmäktige att till Polisnämnden 
återremittera ärendet angående tillsättandet av en vakant ordinarie poliskonstapeltjänst. 
 
Enligt föreliggande tvenne protokollsutdrag av den 9 sistlidne oktober hade Polisnämnden 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka följande: 
 
Att den vakanta ordinarie poliskonstapelbefattningen tillsättes samt att av nuvarande fyra 
extra poliskonstapelbefattningar två stycken indragas. 
 
Beträffande ordningen för återbesättandet av den vakanta befattningen hade Polisnämnden 
beslutat föreslå, att denne befattningshavare skulle antagas såsom extra konstapel med lön 
som ordinarie konstapel samt rätt att efter tre månaders väl vitsordad tjänstgöring befordras 
till ordinarie. 
 
Vad åter anginge Drätselkammarens förslag att i stället för befattningens återbesättande 
antaga en överkonstapel, hade Polisnämnden ej ansett sig kunna förorda detta förslag av den 
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anledning, att en överkonstapel, som skall övervaka polistjänstgöringen och göra 
detektivtjänst m. m., icke kan åläggas någon bestämd patrulltjänst i staden, och skulle 
dessutom avlöningen för en överkonstapel ställa sig jämföresevis dyrbar. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, vidtog diskussionen, under vilken följande talare yttrade 
sig: 
 
Herr Löfgren: Polisnämnden hade nog sökt göra sitt bästa i denna sak, med det vore dock 
möjligt, att vissa befattningshavare, vilkas tjänst ej giva dem full sysselsättning, kunde 
användas för vakttjänstgöring m. m. å poliskontoret. Frågan borde därför med hänsyn härtill 
ytterligare utredas. Föreslog ärendets återremiss till Drätselkammaren. 
 
Herr Berger: polisnämnden har vid upprepade tillfällen haft frågan till behandling och ej 
kunnat komma till något bättre resultat än det nu föreliggande. Hade dock intet emot den 
företagna remissen, men betvivlade att frågan kunde lösas fördelaktigare. 
 
Herr Sterner ansåg ej heller ändring kunna vinnas genom dylik remiss. 
 
Herr Bovik förordade, att Polisnämndens förslag måtte abtagas.  
 
Herr Ljungberg: Polisnämnden har genom detta förslag försökt nedbringa kostnaderna för 
polisverket till de minsta möjliga, och har man vid förslagets utarbetande även i beräkningen 
medtagit, att befattningshavare utanför poliskåren kunde tagas i anspråk för vissa 
polisgöromål. Stadsfullmäktige borde därför antingen godkänna ifrågavarande förslag eller 
ock utse nya ledamöter i Polisnämnden. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden, efter att hava framställt 
proposition på bifall till å ena sidan Polisnämndens förslag i ärendet och å andra ärendets 
återremiss till Drätselkammaren, förklarat den förstnämnda frågan vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla Polisnämndens förslag i ärendet, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att återremittera ärendet till Drätselkammaren.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herrar Bovik, Ljungberg, Karlsson och 
Berger ej deltogo, röstade: 
 
Herrar vice Ordföranden, Gunnerson, Lindbom, Luckey, Sterner, Laurin, Löfving, Wallén och 
Hörman: ja, 
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men Herrar Mattsson, Granberg, Thorsson, Löfgren, Anders Isidor Jakobsson, Brännberg, 
August Ferdinand Jakobsson, Christenson och Ordföranden: nej. 
 
Med 9 nej- mot 9 ja-röster hade Stadsfullmäktige således med Herr Ordflrandens utslagsröst 
beslutat att återremittera ärendet till Drätselkammaren. 
 
§ 184. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 26 sistlidne september under § 175 i 
protokollet att till Drätselkammaren för dess yttrande remittera den genom Magistraten från 
Föreningen Sveriges städers kronouppbördstjänstemän inkomna skrivelsen med framställning 
om, att städernas vederbörande tjänstemän måtte komma i åtnjutande av samma ersättning för 
upprättandet av de i § 14 av lag om pensionsförsäkring den 30 juni 1918 omförmälda 
förteckningar, som tillkommer de tjänstemän, vilka för landsbygden upprätta enahanda 
förteckningar. 
 
Dylik utgift för staden skulle under år 1919 uppgå till ett belopp av cirka 55 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet: 
 
”Att staden för år 1919 till vederbörande tjänsteman här i staden utbetalar dylik ersättning, 
men att Stadsfullmäktige måtte göra det uttalandet, att staden framdeles bör bestrida såväl alla 
med den allmänna pensionsförsäkringen förknippade utgifter, varmed kommunerna nu, utan 
att däröver hava hörts, belastats, som ock att staten även måtte gälda samtliga andra utgifter, 
vilka kommunerna nu hava för rent statliga ändamål.” 
 
Tillika hade Drätselkammaren beslutat hos Stadsfullmäktige förorda, att det ovannämnda 
beloppet upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet, så ock att 
göra det av Drätselkammaren föreslagna uttalandet beträffande utgifter för rent statliga 
ändamål. 
 
§ 185. 
Från Byggnadsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit skrivelse, varigenom med 
anledning av Stadsingenjörens begäran följande framställning gjordes: 
 
Att ett anslag å 1.250 kronor beviljas att såsom ersättning utgå till Stadsingenjören för 
utförandet av stadsplaneändringar och tomtindelning inom staden, och att beloppet utgår med 
hälften för detta år och andra hälften för nästa år, samt att taxan för Stads- och 
Hamningenjören höjes med 100 proc. i fråga om ersättning för tomtmätningar och 50 proc. i 
fråga om andra förrättningar. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till Drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu förelåg, och varigenom tillstyrktes, att Btggnadsnämndens framställning 
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måtte i dess helhet beviljas, och att beloppet för ändamålet upptages i 1919 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: herr Bovik, som yrkade ärendets 
bordläggning för utredning. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg förordade bifall till framställningen. 
 
Herr Berger påpekade nödvändigheten av att tomtindelningen snart blir färdig samt yrkade 
bifall till Byggnadsnämndens begäran. 
 
Herr Wallén: Framställningen bör bifallas, och skulle det bliva både dyrare och olämpligare 
för staden att taga hit en främmande ingenjör för utförande av nämnda arbeten. Yrkade bifall 
till såväl beviljandet av ifrågavarande anslag som till bemälda taxehöjning, vilken höjning 
vore synnerligen välbefogad på grund av de nya, vidlyftiga bestämmelserna, som nu trätt i 
kraft rörande tomtmätning. 
 
Herr Granberg: Staden kan ej rimligtvis begära, att Stadsingenjören utan särskild ersättning 
pålägges vilka som helst krävande arbeten, varför det är särskidt berättigat att bemölda extra 
ersättningar utgår. Taxan är dessutom cirka 14 år gammal, så att den givetvis bör lämpas efter 
de ändrade tidsförhållandena. 
 
Efter framställd proposition på bifall till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra dess 
bordläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla den förstnämnda frågan. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Byggnadsnämndens framställning i 
enlighet med Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 186. 
Fattigvårdens ombudsman och redogörare, Herr Emil Löfberg, hade hos Stadsfullmäktige 
gjort skriftlig framställning om, att hans arvode måtte höjas från 1.000 till 1.500 kr per år, 
beräknat att om möjligt utgå från den 1 sistlidne juli. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, som behandlat ärendet, hade beslutat att tillstyrka dyrtidstilläggs 
beviljande med 300 kronor per år från och med nästa års början. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige avstyrka framställningen, men detta beslut hade ej varit 
enhälligt, då Herr Ljungberg anmält avvikande mening, emedan han ansett, att det av 
Fattigvårdsstyrelsen tillstyrkte tillägget hade bort av Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige 
förordats för år 1919. 
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Herr Sterner påpekade, att Drätselkammaren vid sitt beslut utgått ifrån, att fattigvårdens 
ombudsman och redogörare ej vore att betrakta som en fast anställd tjänsteman, då sysslan är 
ett förtroendeuppdrag, och såsom sådant hade man ansett arvodet tillfyllest. 
 
Her Gunnerson förordade fattigvårdsstyrelsen förslag, men att beloppet skall utgå endast för 
år 1919. 
 
Herrar Ljungberg och Thorsson understödde detta förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla Herr Gunnersons yrkande. 
 
§ 187. 
Hälsovårdsnämnden begärde genom föredragen skrivelse, att sjuksköterskebiträdet å 
epidemisjukhuset måtte tillerkännas en tillfällig löneökning å 25 kronor per månad från den 1 
sistlidne augusti och intill dess hennes tjänstgöring på grund av epidemiens avtagande, av 
Hälsovårdsnämnden prövas kan hava återgått till det normala. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat, 
att tillstyrka dylik löneökning från den 1 sistlidne augusti och till och med detta års slut, om 
medel för ändamålet finnas tillgängliga av det belopp, som för sundhetsvården beviljats att 
under året användas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 188. 
Genom föredragen skrivelse begärde Hälsovårdsnämnden att för ett belopp av 556 kronor få 
utföra vissa reparationer å epidemisjukhuset. 
 
Ärendet hade av Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, som 
yttrat, att den ej hade något emot dylik reparatörs utförande nu, förutsatt att den ej utan 
olägenhet kan uppskjutas, samt att kostnaden utgår av de medel, som redan äro för 
sundhetsvården under detta år anslagna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med 
Drätselkammarens yttrande. 
 
§ 189. 
Svenska Stadsförbundet meddelade igenom Magistraten till Stadsfullmäktige inkommen 
skrivelse, att medlemsavgiften i förbundet för år 1919 bestämts till 8 kr, för varje fullt 100-tal 
innevånare, och skulle avgiften för Lysekil således uppgå till 344 kronor för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem i Svenska 
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Stadsförbundet, och att beloppet för ändamålet upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 190. 
Svenska Stadsförbundet hade till Drätselkammaren hemställt, att staden för år 1919 måtte 
liksom i år prenumerera på 26 ex. av dess tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år bliver kronor 9 mot 6:50 i år, vadan stadens utgift för dylik 
prenumeration under år 1919 skulle utgöra 234 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration, samt att beloppet för ändamålet upptages i 1919 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet därmed. 
 
§ 191. 
Fattigvårdsstyrelsen begärde genom föredragen skrivelse om beviljandet av ett tilläggsanslag 
å 4.000 kronor för fattigvården under innevarande år. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka sagda anslags beviljande, och att beloppet för sagda 
ändamål i år upplånas för att senare upptagas i 1919 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag, och att medlen därför skola 
anskaffas såsom Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 192. 
Lysekils Föreläsningsförening hade hos Stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1919 till 
föreläsningsverksamheten med 400 kronor och till folkbiblioteksverksamheten med 200 
kronor. 
 
Drätselkammaren, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att dessa anslag utgå för år 1919 lika med för närvarande 
år, nämligen till föreläsningsverksamheten 300 kronor och till folkbiblioteksverksamheten 
200 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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§ 193. 
Revisionsberättelse över Lysekils Föreläsningsförenings räkenskaper och förvaltning för år 
1917 förelåg, och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbärande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 194. 
Från Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Som den lön, som jag och mitt biträde för närvarande åtnjuta ej närmelsevis motsvarar det 
arbete, de olägenheter och det ansvar som är förbunden med befattningarne får jag härmed 
anhålla om förhöjning av arvodet för mig från 300 till 400 kronor och för mitt biträde från 100 
till 175 per månad, att utgå från 1/11 d. år. 
 
För skötseln av klädkortsavdelningen har ersättningen hittills utgått med kronor 75 och 
anhålles härmed även för detta om en förhöjning till kronor 100 per månad. 
 
Som penningevärdet som bekant sjunkit med över 50 proc. får väl de begärda ersättningarne 
kallas moderata, synnerligast då befattningarne endast äro av tillfällig art och ej fasta. 
 
Lysekil den 8 Nov. 1918 
 
W. REINHOLD. 
 
Herr Brännberg anförde, att förenklingar beträffande beklädnadsransoneringarna nu införts, 
varför någon ökning för denna post ej behövde ifrågakomma, samt föreslog ärendets remiss 
till Drätselkammaren. 
 
Herr Sterner understödde detta yrkande och uttalade, att Drätselkammaren säkerligen noga 
skulle taga under övervägande, huruvida det för Livsmedelsnämndens förvaltningskostnader 
skulle behövas att bevilja några ökningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bevilja remissyrkandet. 
 
§ 195. 
Genom Magistraten hade Konungens Befallningshavande i länet begärt Stadsfullmäktiges 
förklaring med anledning av Stadsfiskal Elias Sandells föreliggande skrivelse, varigenom 
Stadsfullmäktiges beslut enligt § 154 den 12 sistlidne september om uteslutande av s. k. 
grundplåt, kronor 365, till klaganden för år 1919 hos Konungen Befallningshavande 
överklagats. 
 
Sedan skrivelsen lästs, föreslog Herr Ordföranden att såsom förklaring i ärendet avgiva 
följande skriftligen föreliggande förslag: 
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”Stadsfullmäktige anse icke nödvändigt att bemöta klagandens besvär, då någon rättighet att 
ålägga fullmäktige att utbetala större lön till klaganden än vad den av Kungl. Maj:t fastställda 
lönestaten föreskriver icke finnes, och Konungens Befallningshavande således saknar 
möjlighet att bifalla besvären. 
 
Likaväl vilja fullmäktige framhålla, att klaganden erhållit två särskilda dyrtidstillägg. 
 
att klagande av staden har en god och centralt belägen kontorslokal, som även användes för 
klagandens enskilda många och stora angelägenheter, varibland även auktioner,  
 
att staden härigenom förorsakade ökade kostnader för renhållning på grund av den privata 
trafik, som äger rum där, 
 
att klagandens enskilda rätt skutt hava kränkts, om fullmäktige vägrat utbetala beslutad lön, 
men att den icke kränkts på grund därav, att klaganden icke får allt vad han vill.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Löfgren: Att Stadsfiskalens skrivelse kränker hans ställning såsom stadsfullmäktig, då 
det varit hans äriga mening och övertygelse, att Stadsfiskal Sandell på grund av sina stora 
inkomster ej borde tillerkännas någon s. k. grundplåt för år 1919. Stadsfullmäktige hade ock 
varit fullt eniga i denna sak, då ingen enda röst höjts emot talarens yrkande. 
 
Man hade dock kunnat vänta, att en man i Stadsfiskal Sandells tjänstställning bort använda sig 
av ett lämpligare skrivsätt än set, som kommit till synes i hans klagoskrift till Konungens 
Befallningshavande. Framhöll, att klaganden i sin skrift exempelvis använt sig av uttrycket 
”okynnesyrkande”, ett uttryck, som ej torde undgå att stämplas som synnerligen illa valt av en 
stadens tjänsteman gent emot en stadsfullmäktigeledamot, vilken endast brukat sin 
yrkanderätt, som bör vara okränkbar, helst då ifrågavarande yrkande framkommit i en form, 
som icke på något sätt kan anses ohövisk eller har klaganden kränkande. 
 
Beträffande den i klagoskriften nämnda konkursstämningen så bestred talaren på det 
bestämdaste sanningen härav, och kunde härför åvägabringa klara bevis. Det funnos dessutom 
saker i Stadsfiskal Sandells bemälda skrivelse så löjliga, att talaren ej ville göra sig besvär att 
bemöta desamma. 
 
Ansåg den föreslagna förklaringen i ärendet lämplig och förordade dess antagande. 
 
Herr Berger yttrade, att man icke med någon som helst rätt kan kalla Herr Löfgrens i 
Stadsfiskal Sandels skrivelse nämnda yrkande för okynnesyrkande, men det låge däremot nära 
till hands att beteckna Stadsfiskal Sandells skrivelse som okynnesbesvär, och är det 
förvånansvärt att klaganden velat använda sig av sådant skrivsätt, som förekommer i hans 
bemälda klagoskrift. 
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Herr Granberg, som instämde i Herr Bergers yttrande, ansåg att Stadsfiskal Sandells skrivelse 
ej blott kränkte en enskild stadsfullmäktigeledamot utan ock hela stadsfullmäktigekåren. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att antaga ovannämnda förslag 
att såsom förklaring i ärendet avgivas. 
 
§ 196. 
Sven Evald Johansson, Skottegatan 3 A, ansökte hos Stadsfullmäktige om att bliva befriad 
från stadsutskylder, kronor 79:41, att utgå 1917. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att för sökanden efterskänkes kronor 39,41 av 
skattebeloppet, under förutsättning, att återstoden, kronor 40 erlägges. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med Drätselkammarens yttranden. 
 
§ 197. 
Montörerna Olof Söderman och Arvid Pehrsson ansökte genom föreläggande skrivelse om 
rätt att i staden få utföra elektriska installationer. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Laurin: då en dylik fråga tidigare förevarit, hade Elektricitetsverkets styrelse ej velat 
ställa sig avvisande, på den grund, att man på många håll i Stadsfullmäktige ansett dylik 
konkurrens vara nyttig, men om nu ändå flere montörer skulle erhålla sådant tillstånd, så 
bleve konkurrensen för stor, varför Elektricitetsverkets styrelse nu avslagit den föreliggande 
ansökan. 
 
Herr Gunnerson förordade ärendets remiss till Styrelsen för Elektricitetsverket samt uttalade 
önskemålet av om sagda verk kunde åter anställa de båda montörerna varom nu är fråga. 
 
Herr Löfgren: Huru duglig än den nyanställde övermontören vid Elektricitetsverket är, så kan 
han dock ej ensam uträtta allt förekommande arbete utan måste hava dugligt folk till hjälp, 
och vore det därför fördel för verket, om det kunde betinga sig hjälp av de båda montörerna 
Söderman och Pehrsson. 
 
Herr Laurin ville på det bestämdaste tillbakavisa den tanken, att besvärligheterna med lyset 
vore beroende av att de äldre montörerna lämnat verket, utan orsakerna voro huvudsakligen 
att elektriska kokapparater användes på tider, då nätet är mest belastat. Skulle den 
föreliggande ansökan beviljas, så komme nog undan för undan nya sådana att inkomma. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson: Det vore fördel för verket att hava de äldre erfarna montörerna 
vid avhjälpandet av fel å ledningarna. Understödde remissyrkandet.  



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 142 
 

 
Herr Sterner ansåg det tillräckligt med de tvenne nyligen antagna montörerna. 
 
Herr Bovik fann det hårt att vägra bifall till den föreliggande ansökan, då det gällde i staden 
bofasta personer. 
 
Herr Ljungberg hade förr varit emot att tillåta enskilda entreprenörer att utföra elektriska 
installationer, men då man nu en gång givit sig in på systemet, vore det ingen anledning att ej 
bevilja den föreliggande ansökan, helst som de båda sökandena äro kompetenta personer. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 198. 
Över Lysekils Samskolas räkenskaper och förvaltning för år 1917 förelåg revisionsberättelse 
enligt – Bilaga N:o 11 1918.  
 
Revisionsberättelsen hade före detta sammanträde i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktige 
ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto för sin del att, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 199. 
Från Hamnstyrelsen förelåg genom Magistraten överlämnad berättelse över dess räkenskaper 
och förvaltning för år 1917 jämte revisorernas berättelse för denna tid – Bilaga N:o 12 1918. 
 
Med anledning av att revisorerna gjort vissa påpekningar angående utgifter för läkararvode, 
medicin och vikarie för Hamnkapten Mellander under hans sjukdom, hade Magistraten 
infordrat Hamnstyrelsens förklaring, vilken inkommit och är i nämnda bilaga intagen.  
 
Herrar Bovik och Sterner yrkade, att Stadsfullmäktige måtte godkänna nämnda utgifter och 
bevilja ansvarsfrihet i likhet med revisorernas tillstyrkan, och beslöto Stadsfullmäktige i 
enlighet härmed. 
 
§ 200. 
Från Hamnstyrelsen hade till Stadsfullmäktige följande skrivelse med begäran om den 
nuvarande hamntaxans höjning inkommit: 
 
Utdrag av prptokollet, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 25 oktober 1918. 
 
Närvarande: Herrar Radhe, Gunnerson, Lindbom, Em. Hörman, Amandus Backman och 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 31. Herr Ordföranden anmälde, att den av Hamnstyrelsen den 5 nästlidne september, § 27 i 
protokollet, för utarbetande av förslag till revidering av gällande hamntaxa tillsatta kommittén 
ännu ej hunnit slutföra sitt uppdrag. Han anhöll nu, att då ärendet rörande ändring av 
hamntaxan vore av brådskande natur, Hamnstyrelsen i dag ville besluta i saken samt 
hemställde, att styrelsen ville för sådant ändamål närmare granska hamntaxans bestämmelser, 
därvid ordföranden ville framställa vissa förslag till ändring av desamma. 
 
Med anledning härav beslöt Hamnstyrelsen att i dag avgöra ärendet. Gällande hamntaxa 
genomgicks härefter punkt för punkt, därvid Hamnstyrelsen enhälligt beslöt att ingå till 
Stadsfullmäktige med förslag till följande, i huvudsak med ordförandens förslag 
sammanfallande, ändringar, att antagas på vederbörligt sätt. 
 
A. Beträffande fartyg. 
”för fartyg av mindre än 10 tons nettodräktighet—etc. – utrikes ort.. 50 öre ändrades till 
”fartyg av minst 3 tons – etc – 100 öre ”då det ankommer – etc  inrikes  50 öre ändras till ”då 
det etc – 100 öre 
 
Efter satsen ”Brutet tal av ton räknas icke” tillägges:  
 
”För båtar under 3 tons nettodräktighet, vilka anlöpa hamnen samt lasta eller lossa eller 
avlämna passagerare, erlägges en avgift per dag av 50 öre.” 
 
Under rubriken ”Från hamnavgift för fartyg äro befriade” utgår punkt 1) ”båtar (farkoster) 
etc—därunder” 
 
B. Beträffande varor. 
 
Samtliga härunder upptagna avgifter höjas med 100 proc.  
 
Minsta avgift för en varupost sättes till i stället för 5 öre, 10 öre. 
 
C. näst sista stycket av taxan bör få följande lydelse: 
 
”Beträffande taxans – etc – föreskrivits, ägare till de inom hamnområdet belägna, till staden ej 
hörande stränder, kajer eller bryggor skola erlägga halv hamnavgift för fartyg och varor etc – 
bryggor.” 
 
Såsom motiv för Hamnstyrelsens förslag till höjningar av hamntaxeavgifter skulle anföras den 
högst betydliga minskning, som på grund av kristiden inträdt i hamninkomsterna, den stora 
höjning, som i allmänhet ägt rum i ångbåtarnas taxor, samt den omständigheten, att på nu 
anförda grunder höjning i hamntaxeavgifter föreslagits eller införts i de flesta andra städer 
inom länet och annorstädes i landet. 
 
Som ofvan 
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In. Fidem: 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
   JOSEF CENTERWALL. 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig följande talare i ärendet: 
 
Herr Sterner, som tillstyrkte förslaget, då det vore tydligt, att hamnen behövde ökade 
inkomster. Ökas ej taxan finnes intet annat övrigt för staden än att anslå medel för hamnens 
underhåll, och den vägen vill man ändå ej bringa i saken. 
 
Harr Bovik ansåg ej skäl föreligga att nu höja hamntaxan samt framhöll olämpligheten av att 
begära hamnavgifter av fartyg med så låg nettodräktighet som ända ned till 3 tons. Föreslog 
tillsättandet av en kommitté å tre personer för granskning av hamntaxeförslaget.  
 
Herrar Gunnerson, Hörman och Thorsson förordade bifall till förslaget.  
 
Herr Löfving understödde förslaget om ärendets överlämnande till en kommitté för utredning. 
 
Herr Wallén yrkade ärendets remiss till Handels- och Sjöfartsnämnden. 
 
Herrar vice Ordföranden och Mattsson föredrogo ärendets bordläggning. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige att hänskjuta frågans utredning till en 
kommitté, och valdes till medlemmar däri Herrar vice Ordföranden, Bovik och Löfving med 
den förstnämnde som sammankallande. 
 
I avvaktan på denna kommittés utlåtande bordlades ärendet. 
 
§ 201. 
Byggnadsnämnden hade till Stadsfullmäktige inkommit med nedanstående skrivelse angående 
stadsplaneändring och byggnadsbestämmelser för kvarteren ”Lyckan” och ”Ångbåten” i 
Lysekils stad. 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid sammanträde den 5 februari detta år antogo Stadsfullmäktige ett av Byggnadsnämnden 
uppgjort förslag till jämkning av gränserna samt tomtindelning för kvarteret Lyckan, varefter 
Stadsfullmäktige avlåtit underdånig ansökan om fastställelse å ifrågavarande förslag.  
 
Vid granskning hade Kungl. Byggnadsstyrelsen funnit skäl till vissa erinringar mot detsamma 
och i skrivelse den 24 juli i år angivit de ändringar i förslaget, som ansågos erforderliga samt 
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infordrat vederbörande platsmyndigheters i behörig ordning avgivna yttranden över vad 
Ämbetet i ärendet anfört och föreslagit. 
 
I anledning härav hava handlingarna i förehavande ärende genom Magistraten överlämnats till 
Byggnadsnämnden, som tagit frågan under förnyad behandling, och därvid, som av bilagda 
protokollsutdrag av den 2 sept., § 44, och tillhörande kata över ändringsförslaget närmare 
framgår, föreslagit vissa ändringar. 
 
Förevarande förslag till såväl stadsplaneändring som byggnadsbestämmelser hade efter 
annons i de i staden utkommande tidningarna hållits under en månad från den 17 september 
tillgängligt för allmänheten till påseende, varom jämväl vederbörande jordägare i 
författningsenlig ordning underrättats, och hava under denna tid inga anmärkningar emot 
förslaget inkommit. 
 
Drätselkammaren, till vilken förslaget även remitterats, har genom utdrag av sitt protokoll av 
den 21 okt., § 201, förklarat sig intet hava emot förslaget erinra. 
 
Byggnadsnämnden får sålunda med överlämnande av samtliga handlingar i detta ärende 
hemställa: 
 
att Stadsfullmäktige måtte med förändring av föregående beslut i frågan antaga nu 
föreliggande förslag till stadsplaneändring och byggnadsbestämmelser beträffande kvarteret 
Lyckan och Ångbåten samt därå hos Kungl. Maj:t söka nådig fastställelse. 
 
Lysekil den 11 november 1918. 
 
På byggnadsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar: 
 
Samtliga från Kungl. Byggnadsstyrelsen remitterade handlingar, däribland kartan över 
jämkningsförslaget med de nu senast vidtagna ändringarna. 
 
Utdrag av byggnadsnämndens protokoll för den 2 sept 1918, § 44. 
 
Utdrag av Drätselkammarens protokoll för den 21 okt. 1918 § 201. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Byggnadsnämndens i ovannämnda skrivelse 
gjorda framställning. 
 
§ 202. 
Från Drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
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Utdrag ur protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 november 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 218. Med anledning av att Stadsfullmäktige beslutat upplåta fri tomt för ett blivande 
länsepidemisjukhus, och ombudet för Landstingets sjukvårdsutskott ej ansett någon av de av 
staden föreslagna tomterna lämpliga, hade man måst söka att i stadens närhet finna en 
passande tomt. 
 
Nämnda ombud hade då påpekat en synnerligen lämplig tomt, belägen från den från ¼ mantal 
B. Fiskebäck i Lyse socken avsöndrade lägenheten Mariedal, och ansett, att Stadsfullmäktige 
borde för ändamålet förvärva och upplåta densamma. 
 
Området, som skulle behöva tagas i anspråk för bemälda sjukhus, utgör enligt av 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren upprättad karta 5.745 kvadratmeter. 
 
Med ägaren hade underhandlats om försäljning av ifrågavarande område, vilken dock vägrat 
att godvilligt upplåta detsamma. 
 
Drätselkammaren beslöto i följd härav ingå till Stadsfullmäktige med begäran om att 
Stadsfullmäktige måtte besluta om skyndsam expropriation av ovannämnda område, och att 
det därför erforderliga beloppet, som ej nu kan fixeras, anskaffas medelst upplåning för 
återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, föreslog Herr Ordföranden, att Stadsfullmäktige måtte antaga 
följande skriftligen föreliggande förslag för lösning av frågan om plats för det blivande 
länsepidemisjukhuset: 
 
”Enär ombudet för länets landstings sjukvårdsutskott ej ansett någondera av de av staden 
föreslagna tomterna på Blekebacken och vid Rotemyren lämpliga för ett av de beslutade 
länsepidemisjukhusen och vid undervisning av tomten i Norra Kvarngatans förlängning 
likaledes ogillat densamma, vilken dock av förste provinsialläkaren framhållits som den bästa, 
utan i stället föreslagit en tomt, belägen på Mariedal under Fiskebäck i Lyse, så besluta 
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Stadsfullmäktige att med avslag på Drätselkammarens begäran om expropriation av 
sistnämnda område fortfarande vidhålla sitt beslut av den 22 juni 1916, vilket innefattar 
upplåtelse för ändamålet av vilken som helst av de båda förstnämnda tomterna jämte vatten 
och att därtill erbjuda tomten i Norra Kvarngatans förlängning. Stadsfullmäktige hålla nämnl. 
före, att enär det beslutade epidemisjukhuset är avsedt ej blott för patienter från Lysekil utan 
för ett vida större område, det icke är med rättvisa och billighet överensstämmande, att 
Lysekils samhälle skall åläggas särskilda kostnader för anskaffandet av en tomt, som icke är 
belägen inom stadens område och vars förvärv ej tillskyndar staden någon som helst fördel. 
Annorlunda ställer sig saken, om den begärda tomten redan befinner sig i stadens ägo. Men 
för att visa sin beredvillighet att främja den stora frågans snara och lyckliga lösning förklara 
sig Stadsfullmäktige därjämte villiga till förhandling om ytterligare tomt inom staden utom de 
tre nämnda, som en förnyad undersökning kan giva anledning att föreslå-” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Sterner, som relaterade, att ombudet för landstingets sjukvårdsutskott sett på de 
föreslagna tomterna i staden och ej gillat någon av dem, men däremot ansett, att den i 
Drätselkammarens skrivelse nämnda tomten vid Mariedal på Fiskebäck i Lyse socken vore 
synnerligen lämplig. 
 
Herr Berger nämnde, att förste provinsialläkaren ej ville hava dylikt sjukhus förlagt utanför 
staden på grund av svårigheten för den i staden bosatte läkaren att besöka detsamma. däremot 
hade förste provinsialläkaren funnit en vid Norra Kvarngatan belägen tomt passande för 
ändamålet. Det skulle dessutom bliva ett för staden kostsamt företag att expropriera den av 
Drätselkammaren föreslagna tomten. 
 
Herr Brännberg yttrade, att det vore önskvärt, om frågan med det snaraste kunde avgöras, då 
ritningarna för bemälda sjukhus ligga färdiga. 
 
Herr Ordföranden framhöll, att det vore olämpligt begära, att staden, då den har egna tomter 
för ändamålet, skulle behöva utanför samhället förvärva en dyrbar tomt för ett landstingets 
sjukhus, avsett icke endast för Lysekil utan en större del av länet, och att staden har vissa 
fördelar av att ifrågavarande sjukhus förlägges inom staden. 
 
Herr Gunnerson påpekade, att en dylik expropriation skulle taga lång tid och således fördröja 
sjukhusbyggnaden. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
Herr Ordförandens förslag i ärendet. 
 
§ 203. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade inkommit med följande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Enär det för Stadsfullmäktiges sekreterare utgående arvodet bibehållits oförändradt, alltsedan 
denna post första gången uppfördes i stadens utgifter, under det att arbetet mer och mer ökatd, 
torde det oavsedt den innevarande dyrtiden och penningevärdets starka fall vara med rättvisan 
överensstämmande att höja detsamma utan att giva denna höjning karaktären av ett 
dyrtidstillägg. Jag får därför föreslå Herrar Stadsfullmäktige att öka nämnda arvode med 400 
kronor, alltså från nuvarande 500 kr till 900 kronor från och med 1 nästkommande januari. 
 
Beloppet torde stå i rätt god överensstämmelse med sekreterararvodet i med Lysekil 
jämförliga städer. 
 
Lysekil den 12 november 1918. 
 
Vördsammast 
FRITZ LÜSCH” 
 
På Herr Ordförandens förslag beslöto Stadsfullmäktige att remittera motionen till en kommitté 
bestående av Herrar Berger, Ljungberg och Bovik med Herr Berger som sammankallande. 
 
§ 204. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige överlämnats ansökan från Fröken Fredrika 
Rundberg med begäran om tillstånd att under 1919 i huset n:o 24 vid Kungsgatan få servera 
kaffe, pilsnerdricka och andra läskedrycker. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att ansökningen vore för sent inkommen beträffande 
erhållandet av rättighet att servera pilsnerdricka. 
 
Stadsfullmäktige beslöto dock att för sin del tillstyrka beviljandet av ifrågavarande ansökan. 
 
§ 205. 
Från kommittén för utredning om broförbindelse med Grötö hade en så lydande skrivelse 
inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Kommittén för utredning av frågan om bro till Grötö får härmed överlämna en karta 
upptagande sträckning för en bank till Grötö. Kommittén anser det ej nödvändigt att för 
närvarande tänka på sväng- eller klaffbro, då denna skulle högst betydligt fördyra saken, och 
under förutsättning av anläggande av den å kartan upptagna vågbrytaren bron icke synes vara 
nödvändig, då vågbrytaren kan lämna skydd för dem, som icke kunna gå runt Grötö. För 
vattencirkulation måste finnas två kulvertar i banken. Om framdeles klaffbro behöver 
anordnas, torde detta dröja så länge, att besparingen mer än uppväger de ökade kostnader, 
som kunna uppstå genom borttagande av en del av banken. 
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Kommittén anser det nu framlagda förslaget vara väsentligen bättre än de förut uppritade över 
Kålholmarne och från Slätteskär, såväl i kommunikations- som kostnadshänseende. 
Förbindelsen över Kålholmarne kan visserligen göras bättre än förslaget, men den blit i varje 
fall längre och obekvämare samt mycket dyrare. Förbindelsen direkt från Slätteskär blir 
längre, räknat från Södra Hamngatan och medför antingen användande av vändskiva eller 
också icke obetydligt jordförvärv. Bådabliva väsentligt obekvämare och i avseende på 
ingången på Grötö mycket ofördelaktigare än det nya förslaget. 
 
Vad är det sant, att förbindelsen mellan nuvarande hamnen och området innanför Grötö 
sjöledes avstänges. Detta är emellertid även förhållandet med Slätteskärsförslaget. 
Kålholmsförslaget medför en avstängning å annan plats, vilken på ett ofördelaktigt sätt delar 
de tilltänkta kajerna på insidan av Grötö, varigenom platsen för större ångare blir mycket 
sämre. 
 
På dessa skäl får kommittén föreslå: 
 
att Stadsfullmäktige uppdraga åt kommittén att låta verkställa undersökning och 
kostnadsförslag för en järnvägsbank från järnvägsstationen söder om kvarteret Stenbiten till 
Grötö. 
 
att härtill får användas det förut till undersökning begärda förslagsanslaget å 1.000 kronor. 
 
Lysekil den 13 November 1918. 
 
Å Kommitténs vägnar: 
 
RAGNAR BERGER. 
 
På yrkande av Herr Berger beslöto Stadsfullmäktige att remittera skrivelsen till 
Hamnstyrelsen. 
 
§ 206. 
Från förste stadsläkaren Herr Doktor Axel Nilsson, förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan ett par år har på grund av större sjuklighet behovet av ökat utrymme i epidemisjukhuset 
gjort sig synnerligen kännbart. Den viktigaste anledningen till att de pågående epidemierna ej 
blott i Lysekil utan även på andra orter blivit så långvariga och svårutrotliga torde det vara 
den, att befolkningen är undernärd och saknar motståndskraft mot dylika sjukdomar. Av 
denna anledning kan det hända att difteri ej fullständigt släpper taget, förrän näringstillförseln 
åter blir normal. Därtill kommer att man kan vänta att influensan kommer att vara bofast hos 
oss i ännu ett par år och det vore en stor sak, om utrymmet vid epidemisjukhuset vore sådant, 
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att man kunde lämna vård även åt influensapatienter, då så påfordrades. Att anordna tillfälliga 
lokaler på annat ställe i staden skulle ställa sig alltför oekonomiskt. 
 
 På grund av vad jag nu i korthet anfört får jag föreslå att Hrr Fullmäktige för åstadkommande 
av en tillbyggnad till epidemisjukhuset ville anslå ett belopp av cirka 12.000 kronor. 
 
Lysekil den 14 Nov. 1918. 
 
AXEL NILSSON 
Förste Stadsläkare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till Hälsovårdsnämnden och 
Drätselkammmaren. 
 
§ 207. 
Från Svenska Stadsförbundet hade till Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige inkommit 
skrivelse med begäran om Stadsfullmäktiges medverkan för insamling av medel för 
upprättandet av ett svenskt stadshistoriskt institut. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att utlägga de skrivelsen bifogade teckningslistorna å 
Drätselkammarens lokaler. 
 
§ 208. 
Herr Ordföranden i Brandstyrelsen hade till Stadsfullmäktige inkommit följande motion: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil, 
 
Enär den för staden gällande brandordningen genom Stadsfullmäktiges vid olika tillfällen 
fattade beslut undergått flera viktiga ändringar, av vilka några icke underställts Länsstyrelsens 
pröfning och sålunda icke vunnit laga kraft – exempelvis kan böter icke åläggas Värnpliktiga 
Brandkåren för utevaro vid eldsvåda, då den kallas genom klämtning – får jag föreslå: 
 
att Herrar Stadsfullmäktige ville uppdraga åt Brandstyrelsen i staden att inkomma med förslag 
till ny brandordning, inrymmande såväl alla av Stadsfullmäktige beslutade ändringar av den 
gamla brandordningen som ock de ändringar, Brandstyrelsen kan finna lämligt att föreslå. 
 
Lysekil den 12 November 1918. 
 
L. LAURIN. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla motionen. 
 
§ 209. 
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Sedan de föreliggande ärendena behandlats, föreslog Herr Löfgren, att stadens mjölkfråga 
borde ordnas och yrkade, att följande framställning därom till Livsmedelsnämnden snarast 
måtte göras. 
 
1) Att en rättvis ransonering av mjölk måtte införas. 
2) Att kontrollåtgärder beträffande den saluhållna gräddens fetthalt vidtagas.  
3) Att Livsmedelsnämnden meddelar tillstånd för försäljning av mjölk. 
 
Herr Brännberg upplyste om, att Folkhushållningskommissionen försvårat saken beträffande 
mjölkfrågan i Lysekil genom att sätta priset här till 43 öre per liter mot 50 öre i Göteborg. 
 
Sedan Herr Ljungberg förordat mjölkransonering och Herr Ordföranden, att Herr Löfgrens 
yrkanden måtte bifallas, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla Herr Löfgrens yrkande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
J. E. LINDBOM. 
AUGUST FERDINAND JAKOBSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset lördagen den 30 november 1918 kl. 5 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1918 Lysekils N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 Dec. 1918. 
 
§ 210. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Gunnersen, Löfving och Berger voro frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 211. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
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§ 212. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Laurin och Thorsson. 
 
§ 213. 
Utdrag ur Magistratens protokoll för den 2 och 3 innevarande december föredrogos, och 
framgick därav, att till Stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 januari 1919, 
förklarats valda: 
 
1) Fabrikören August Mattsson, 
2) vice Konsuln Lars Laurin, 
3) Fabrikör Alfr. Bovik, 
4) Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, 
5) Fabrikören Gustaf Karlsson, 
6) Järnsvarvaren August Thorsson, 
7) Bankdirektören Ragnar Berger, 
8) Frisören Gustaf Aron Löfgren, 
9) Disponenten Hjalmar Carlsson, 
10) Bankdirektören Rudolf Lindblad, 
11) Fabrikören Robert Lycke, 
12) Stenhuggeriförmannen Frans Johan Elmqvist. [Korsgatan 9] 
Protokollen lades till handlingarna. 
 
§ 214. 
I enlighet med Valkommitténs förslag valdes till ledamot i Livsmedelsnämnden efter Herr 
Carl Brännberg, som avsagt sig uppdraget, Handlanden Herr Evald Andersson för tiden till 
den 1 oktober 1919 och till suppleanter därsammastädes för nämnda tid Herrar Verkmästaren 
A. Nordgren och Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
§ 215. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 22 den 5 sistlidne februari bordlagda ärendet 
angående ändring av vissa detaljer rörande Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags senaste 
markköp i Ringenäs.  
 
Då detta ärende behandlades, var Herr Laurin ej närvarande. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag beträffande punkt 3 i 
Verkstadsbolagets köpebrev med staden av den 31 december 1907 samt att ärendet i övrigt, 
för ernående av samförstånd med Verkstadsbolaget angående vissa jämkningar i 
köpevillkoren måtte återremitteras till Drätselkammaren. 
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Herr Ljungberg ansåg det svårt att nu utan vidare fatta definitivt beslut i ärendet samt yrkade 
ärendets återremiss i dess helhet till Drätselkammaren för vinnande av preliminär uppgörelse 
med Verkstadsbolaget. 
 
Herr Bovik ansåg det vara stadens skyldighet att själv taga hand om omläggningen av 
ifrågavarande kloakledning och yrkade bifall till Drätselkammarens majoritetsförslag i 
ärendet. 
 
Herr Wallén delade dock denna åsikt. 
 
Herr Thorsson: Kloakledningen borde omläggas, då den ej längre fyller sitt ändamål, och vore 
det kanske möjligt, att Verkstadsbolaget kunde bidraga med någon del av sådan 
omläggningskostnad. 
 
Herr Granberg framhöll, huru nämnda ledning vore till skada ej blott för Verkstadsbolaget 
utan även för staden, och frågan om omläggning skulle säkerligen tvinga sig fram med tiden. 
Ansåg, att frågan borde vinna på återremiss till Drätselkammaren. 
 
Herr Radhe, ansåg att man i Stadsfullmäktige ej kunde giva sig in på detaljer i detta ärende 
utan i stället återremittera detsamma till Drätselkammaren, som fingo sköta ifrågavarande 
underhandling med Verkstadsbolaget. 
 
Herr Mattsson trodde ej, att staden för närvarande hade råd att lägga någon kloakledning i 
Drottninggatan. 
 
Herr Christensson uttalade önskvärdheten av, att ärendet avgöres i dag i enlighet med 
Drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vardera av de båda yrkandena, Herr Sterners och Herr Ljungbergs, förklarat det 
sistnämnda vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller Herr Ljungbergs yrkande, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinne nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla Herr Sterners yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar Radhe, Hörman, Ljungberg, Granberg, Thorsson, Löfgren, Tinggren, Anders Isidor 
Jakobsson, Brännberg, August Ferdinand Jakobsson och Ordföranden; ja, 
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men Herrar vice Ordförande, Linbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Wallén, Bovik, Karlson och 
Christenson: nej. 
 
Med 11 ja- mot 9 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att bifalla Herr Ljungbergs 
yrkande om ärendet återremiss i dess helhet till Drätselkammaren för vinnandet av preliminär 
uppgörelse med Verkstadsbolaget. 
 
§ 216. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 183 den 14 sistlidne november till 
Drätselkammaren återremitterade ärendet angående tillsättandet av en vakant ordinarie 
poliskonstapeltjänst. 
 
Drätselkammaren hade beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka att i likhet med Polisnämndens 
förslag, den vakanta ordinarie poliskonstapelbefattningen tillsättes, och att 2 extra 
poliskonstaplar indragas. 
 
Tillika hade Drätselkammaren meddelat, att den ämnade vidtaga en klargörande utredning 
om, huruvida befattningshavare utom poliskåren kunna för viss polistjänstgöring tagas i 
anspråk, och skulle Drätselkammaren, då sådan utredning föreligger färdig, överlämna 
densamma till Stadsfullmäktige. 
 
Under den i frågan uppkomna diskussionen yttrade sig: 
 
Herr Löfgren: Att det ej är nödigt att nu fatta beslut i ärendet, då snart ytterligare ett 
polisärende kommer att till avgörande föreligga. 
 
Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Ljungberg påpekade frågans ändrade läge på grund av poliskårens framställning om 
kortare tjänstgöringstid, vilken framställning man nog finge tillmötesgå, men som dock skulle 
medföra, att det bleve otänkbart minska den av Polisnämnden föreslagna polisstyrkan. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg framhöll, att denna fråga är så gammal och tillika så 
genomgående noggrant behandlad, varför dess avgörande ej längre borde uppskjutas. 
 
Hrr Radhe instämde i sistnämnda yttrande och yrkade ärendets avgörande i dag. 
 
Herr Ordförande anslöt sig till Herr Löfgrens yrkande om bordläggning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden framställt proposition på bifall 
till den å ena sidan ärendets bordläggning och å andra dess avgörande i dag samt därefter 
förklarat den sistnämnda frågan vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
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”Den, som vill avgöra ärendet i dag, röstar: ja: 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Luckey, Sterner, Laurin, Wallén, Bovik, Hörman, 
Ljungberg, Thorsson, Karlson, Tinggren, Brännberg och Christensson: ja, 
 
men Herrar Lindbom, Mattsson, Granberg, Löfgren, Anders Isidor Jakobsson, August 
Ferdinand Jakobsson och Ordföranden: nej. 
 
Med 14 ja- mot 7 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat ärendets avgörande i dag. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Polisnämndens förslag i ärendet. 
 
§ 217. 
Det till Drätselkammaren under § 164 den 12 sistlidne september remitterade ärendet 
angående sotaretaxans höjning upptogs till förnyad behandling, och hade från 
Drätselkammaren följande yttrande i ärendet inkommit: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 november 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordförande, vice ordförande, Wallén, Bovik, Hörman och Thorsson samt 
Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 226. Det till en kommitté bestående av Herrar Ordföranden, Wallén och Brandchefen den 
21 sistlidne oktober remitterade ärendet angående höjning av sotartaxan upptogs nu till 
förnyad behandling, och hade genom Brandchefens försorg upprättats en tablå över 
eldstäderna i staden samt över sotaremästarens inkomster. 
 
På kommitterades förord beslöt Drätselkammaren att hos Stadsfullmäktige avgiva följande 
yttrande i ärendet: 
 
Att för närvarande avstyrka framställningen om sotartaxans höjning, men föreslå att en 
kommitté för utarbetandet av ny sådan taxa tillsättes, och att denna kommitté bestämmes att 
bestå av tre ledamöter, varav 1 från Magistraten, 1 från Stadsfullmäktige och 1 från 
Drätselkammaren. Drätselkammaren ansåg, att utarbetandet av denna nya taxa bör ske så 
snart, att densamma kan medtagas i den under arbete varande brandordningen, samt att 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 156 
 

bemälda taxa bör bäva i nära överensstämmande med i Uddevalla och andra närliggande 
städer gällande sådana taxor. 
 
Tillika beslöto Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att sotaremästaren för år 
1919 tillerkännes ett dyrtidstillägg å 100 kr, att upptagas i nämnda års utgifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas: 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet samt att till ledamöter 
i bemälda kommitté utse Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Byggmästaren Oscar Wallén 
och Försäkringsinspektören A. W. Christensson med den förstnämnde som sammankallande. 
 
§ 218. 
Under § 197 den 14 sistlidne november beslöto Stadsfullmäktige att till Elektricitetsverkets 
styrelse remittera ansökan från Olof Söderman och Arvid Pehrsson om rätt att i staden få 
utföra elektriska installationer. 
 
Från nämnda styrelse förelåg nu följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokoll, fört vid sammanträde med Elektricitetsverkets Styrelse den 27 nov. 1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén och Sandberg. 
 
§ 2. Från Stadsfullmäktige remitterade ansökningen från montörerna O. Söderman och A. 
Pehrsson beträffande rättighet att inom staden få utföra belysnings- och 
kraftöverföringsanläggningar behandlades, och beslöts enhälligt att ånyo avslå ansökningen. 
Såsom Styrelsen förut framhållit är två entreprenörer, utom verket, t. v. fullt tillräckligt. Att 
montör Söderman förut av Styrelsen erhållit afslag å sin ansökan berodde på, såsom Styrelsen 
även förut framhållit, att två ansökningar långt förut voro inlämnade och Styrelsen tidigare 
beslutit fastslå antalet entreprenörer till högst två. 
 
Ännu fler entreprenörer kommer endast att förorsaka verket ytterligare kontroll, samt en 
osund konkurrens kommer att uppstå, vilket torde resultera uti att ingen av affärerna kommer 
att kunna existera på rörelsen. Visserligen synes de nya entreprenörerna ej hava något 
nämvärt inverkat på verket, som alltjämt har fullt upp med arbeten. Givetvis torde detta ej 
kunna fortfara någon längre tid, då några nybyggnader, så vitt Styrelsen bekant, icke äro 
planerade och verket såväl inom Staden som å Slätten utfört anläggningar i så godt som alla 
byggnader. Återstår således endast verkets distributionsområde inom Dalskogen, som dock 
ännu icke är elektrifierat. 
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Styrelsen har låtit utreda kostnaden för denna anläggning, men det har visat sig omöjligt 
kunna ränta densamma med de få abonnenter som kunna påräknas, utan att för höga kostnader 
skulle påläggas abonnenterna. 
 
Skulle dock anläggningen komma till utförande, finner Styrelsen det helt naturligt, att endast 
verket skulle få utföra ifrågavarande inomhusanläggningar, för att på så sätt nedbringa totala 
anläggningskostnaden. 
 
För jämförelsens skull vill Styrelsen påpeka, att Göteborgs stad har 10 entreprenörer eller 1 på 
c:a 15.000 invånare och Lysekil med 4 (inkl. verket) 1 på c:a 1.500 invånare, varav torde 
framgå att antalet här borde räcka till.  
 
Bemötande en i Stadsfullmäktige framkastad tanke att söka återförvärva sökandena till verket, 
då genom deras avflyttning svårigheter skulle uppstått genom ovannämnda personal, får 
Styrelsen på det bestämdaste avvisa denna och kommer på inga villkor att åter anställa dessa 
montörer. Under den tid de voro anställda vid verket hördes ofta nog klagomål, och att nu 
återförvärva dem skulle väl anses tämligen omotiverat. 
 
Som Styrelsen framhållit som svar å klandret mot verket i en tidningsinsändare, få de på sin 
tid upprepade avbrotten å belysningen uteslutande tillskrivas kristidsmaterialen och 
överbelastningen å ledningarna, som ej i motsvarande grad kunnat ökas med tjänlig material. 
Detta styrkes tillfullo av kontrollanten vid hans besiktning i slutet av förra månaden. 
 
Under åren 1917-1918 sedan koppar ej i nämnvärd utsträckning fått användas till 
ytterledningar har följande lampor och värmeapparater anslutits: 
 
År 1917, 1341 och 1918 c:a 800 = 2141 lampor samt under 1917 13 kw och 1918 69 kw. I 
värmeapparater. 
 
Beräknas varje lampas genomsnittsförbrukning till 25 watt, bliver sammanlagda anslutningen 
för båda åren till belysning och värmeapparater 125 kw eller motsvarande 92 hkr. 
 
Värmeapparater få icke användas på e. m. men torde detta ej kunna kontrolleras. 
 
Verket har på alla vis tillmötesgått fordringar på belysning och värme, men som av 
ovanstående framfår, fått hjälpa sig med underhaltig material. 
 
Styrelsen har gått i författning om att så snart ske kan förstärka nätet och ersätta alla defekta 
apparater. 
 
Styrelsen fasthåller vid sitt beslut att ej bevilja flera entreprenörsrättigheter och hemställer att 
herrar Stadsfullmäktige måtte godkänna dess beslut. 
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Som ovan 
G. BUNDSEN. 
 
Justeras: 
L. LAURIN. 
J. E. LINDBOM. 
 
Rätt utdraget betygar: 
G. BUNDSEN. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Bovik: Att Elektricitetsverkets styrelse borde hava bifallit den föreliggande ansökan. 
Torde för övrigt att varken staden eller Elektricitetsverkets styrelse kunde förbjuda 
kompetenta montörer att inom staden utföra elektriska installationer. Yrkade ärendets 
återremiss till nämnda styrelse, 
 
Herr Laurin: Det har aldrig varit meningen att vilja fråntaga ifrågavarande montörer deras 
arbetsrätt, och sysselsättning kunna de lätt få på andra håll. Yrkade avslag på ansökan. 
 
Herr Löfgren framhöll, att dessa montörer voro fullt kompetenta, varför Stadsfullmäktige på 
egen hand borde besluta att bifalla ansökan.  
 
Herr Radhe yrkade bifall till ansökan. 
 
Herrar vice ordföranden och Tinggren understödde detta yrkande. 
 
Herr ordföranden klargjorde sin ståndpunkt till frågan och sade sig ämna rösta emot bemälda 
rättighets beviljande, dock ej av skäl som beröra högre eller lägre grad av de sökandes 
kompetens, utan av de skäl, som i saken anförts av Elektricitetsverkets styrelse. 
 
Herr Ljungberg hade enligt från andra orter inhämtade upplysningar kommit till den 
uppfattning, att Elektricitetsverkets styrelse hade rätt att bestämma antagandet av 
entreprenörer för elektriska installationer. Dock hade Stadsfullmäktige genom ett föregående 
beslut i en dylik fråga bundit sin handlingsfrihet i föreliggande fall. Yrkade att 
Stadsfullmäktige måtte besluta låta frågan till vidare bero. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson understödde detta yrkande. 
 
Herrar Mattsson och Wallén ansågo, att Elektricitetsverkets styrelse haft fullgoda skäl för sitt 
avslagsyrkande. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, och Herr Ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vardera av de trenne olika yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan Herr Ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-
förslag och därefter för utrönandet av nej-förslag i samma votering framställt fråga om bifall 
till vartdera av de båda övriga yrkandena samt därvid förklarat Herr Ljungbergs yrkande vara 
med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes i enlighet med följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava Herr Ljungbergs yrkande till nej-förslag, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att i huvudvoteringen uppställa Herr Radhes 
yrkande såsom nej-förslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari Herrar Granberg och August Ferdinand 
Jakobsson ej deltogo, röstade: 
 
Herrar Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Wallén, Hörman, Ljungberg, Karlsson, 
Karlsson, Tinggren, Anders Isidor Jakobsson och Ordföranden: ja, 
 
men Herrar vice Ordföranden, Radhe, Bovik, Thorsson, Löfgren, Brännberg och 
Christensson: nej. 
 
Med 12 ja- mot 7 nej-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att i huvudvoteringen 
uppställa Herr Ljungbergs yrkande som nej-förslag. 
 
Slutligen framställde Herr Ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes. 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar: ja;  
 
Den det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava Stadsfullmäktige beslutat att bifalla Herr Ljungbergs yrkande att låta frågan 
till vidare bero.” 
 
Vid upprop till omröstning, vari Herrar Granberg och August Ferdinand Jakobsson ej deltogo, 
röstade härefter: 
 
Herrar Lindbom, Luckey, Mattsson, Sterner, Laurin, Wallén, Thorsson, Karlsson och 
Ordföranden: ja, 
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men Herrar vice Ordföranden, Radhe, Bovik, Hörman, Ljungberg, Löfgren, Tinggren, Anders 
Isidor Jakobsson, Brännberg och Christenson: nej 
 
med 10 nej- mot 9 ja-röster hade Stadsfullmäktige således beslutat att bifalla Herr Ljungbergs 
yrkande. 
 
§ 219. 
Under § 203 den 14 sistlidne november beslöto Stadsfullmäktige att till en kommitté för 
yttrandes avgifvande remittera Herr Ordförandens i Stadsfullmäktige motion om ökning av 
arvode till Stadsfullmäktiges sekreterare från 500 till 900 kronor per år att utgå från den 1 
nästkommande januari. 
 
Från nämnda kommitté hade följande yttrande i ärendet inkommit:  
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknade, av stadsfullmäktige utsedde kommitterade, få härmed avgiva yttrande över 
Ordföranden Herr Lüschs motion om ökning av lönen till Stadsfullmäktiges sekreterare från 
500 till 900 kronor.  
 
På de av motionären anförda skälen och med hänsyn till det för varje år alltmera ökade arbetet 
få kommitterade bifall till motionen. 
 
Lysekil den 4 december 1918. 
RAGNAR BERGER  AXEL LJUNGBERG. 
  Alfr. Bovik.” 
 
Då detta ärende behandlades var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och protokollet för 
denna paragraf fördes av Herr Ordföranden. 
 
Stadsfullmäktige beslötp utan diskussion att bifalla motionen, och att ökningen av bemälda 
arvode upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
§ 220. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 200 den 14 sistlidne november till en kommitté 
för utredning hänskjutna ärendet, Hamnstyrelsens begäran om den nuvarande hamntaxans 
höjning. 
 
Från nämnda kommitté förelåg nu följande utlåtande: 
 
Undertecknade, som av Stadsfullmäktige den 14 november d. å. utsågs att avgiva yttrande 
över Hamnstyrelsens förslag angående höjning med 100 proc. av hamntaxan få härmed efter 
verkställt uppdrag avgiva följande uttalande: 
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Hamnstyrelsen har ej yrkat på någon höjning för båtar av 10 tons eller däröver, antingen de gå 
i ut- eller inrikes sjöfart, men däremot yrkat på att fartyg mindre än 10 tons höjes med 100 
proc. Emot detta föreslå vi att avgiften för såväl fartyg över 10 tons som fartyg under 10 tons 
höjes med 50 proc. 
 
Hamnstyrelsens yrkande på att båtar under 3 tons nettodräktighet, som hittills varit fria, skulle 
då de lasta, lossa eller avlämna passagerare erlägga en avgift av 50 öre per dag. Detta anse vi 
bör utgå på den grund, att folk som kommer hit med lifsmedel m. m. ej sålunda bör extra 
beskattas, då sådan tillförsel är så viktig för staden ävensom att en så ringa avgift som 50 öre 
ej skulle betyda så mycket för ekonomien som det skulle förorsaka besvär att indriva 
densamma.  
 
Under Litt B beträffande varor säger hamnstyrelsen: ”samtliga härunder upptagna avgifter 
höjas med 100 proc.”. Här äro cirka 228 varu-rubriken å vilka avgifterna skulle fördubblas; 
men emot detta föreslå vi höjning med 50 proc., då vi anse, att, nu efter krigets slut, sjöfarten 
åter skall komma i normal gång. 
 
Hamnstyrelsen nämner intet om huru lång tid höjningen skulle omfatta, men om nu gällande 
Hamntaxa gäller till utgången av år 1920, föreslå vi, att den höjning vi förprda, nämligen 50 
proc. gäller samma tid.  
 
På grund av ovanstående få vi föreslå: 
 
Att vår nu gällande Hamntaxa icke ändras på annat sätt än att alla afgifter i densamma för 
såväl in- som utgående fartyg, båtar och gods höjes med 50 proc. att gälla t. o. m. 1920 års 
utgång. 
 
Lysekil den 12 december 1918. 
B. P. JONSSON.  OTTO GOTTFRID LÖFVING. 
  ALFR. BOVIK. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade Herr Radhe, att det vore synnerligen välbehövligt få 
hamninkomsterna ökade genom hamntaxans höjning. 
 
Herr vice Ordföranden yrkade, att ifrågavarande höjning måtte träda i kraft den 1 februari 
1919. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla kommitterades förslag i ärendet, och att denna 
höjning skall träda i kraft från och med den 1 februari 1919 samt att uppdraga åt 
Hamnstyrelsen att genom Magistraten låta bemälda taxehöjning underställas Konungens 
Befallningshavandes i länet prövning. 
 
§ 221. 
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Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 sistlidne november under § 194 i 
protokollet att till Drätselkammaren remittera Livsmedelsnämndens ordförandes skrivelse 
med begäran om ökat arvode för sig och nämndens biträde till respektive 400 och 175 kronor 
per månad från och med den 1 november detta år. 
 
Livsmedelsnämndens ordförande hade inkommit med ytterligare en skrivelse varigenom 
framhölls det myckna arbete, som förekommer å nämndens expedition, och att därför 
ifrågavarande ökning av nämnda arvode vore väl motiverade. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 november 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Bovik, Hörman och Thorsson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 230. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 dennes att till Stadsfullmäktige 
remittera Ordförandens i Livsmedelsnämnden skrivelse innehållande följande framställning: 
 
Ökning av arvodet till nämndens ordförande från 300 till 400 kronor. 
” ” ”        kontorsbiträde från 100 till 175 kronor. 
och ” anslag ” ”        beklädnadsransonering från 75 till 100 kronor, allt per 
månad och från den 1 innevarande november. 
 
 Det hade emellertid i Stadsfullmäktige upplysts om, att någon ökning av anslag till nämnda 
ransonering vore obehövlig, på grund av densammas minskning. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet: 
 
Att staden ej har råd att till Livsmedelsnämndens ordförande betala högre arvode än det 
nuvarande, kronor 300 per månad vartill kommer även kontorshyra med 50 kronor per månad, 
men då det kan anses, att ett arvode av 100 kronor per månad är väl lågt för nämndens biträde, 
vill Drätselkammaren förorda sistnämnda arvodets höjande till 125 kronor per månad från den 
1 innevarande november, och att denna höjning upptages i nästa års utfifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Drätselkammaren uttalade förhoppning om att nämndens arbete undan för undan bör kunna 
minskas, så att förvaltningskostnaderna för framtiden ej skola behöva ökas utan hellre 
nedbringas. 
 
Som ofvan 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygas: 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade sig: 
 
Herr Mattsson, som ansåg, att fog förelåge att höja arvodet till Livsmedelsnämndens 
ordförande, då en skötsel av nämndens affärer kan göra, att staden slutligen får ingen eller 
endast ringa förlust å distributionen av livsmedel m. m., varemot man kunde befara om Herr 
Reinhold lämnade ifrågavarande verksamhet, och staden finge en mindre duglig kraft i stället, 
förlusten å varuomsättningen kunde bliva synnerligen kännbar. 
 
Herr Radhe instämde i detta yttrande. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
Herr Brännberg yrkade, att arvodet för Livsmedelsnämndens biträde sättes till 150 kronor per 
månad. 
 
Herr Ljungberg ville ej motsätta sig en ökning av arvodet till Livsmedelsnämndens 
ordförande, men kunde dock ej underlåta påpeka, att, trots nämnde ordförandes duglighet, 
hans sätt att emellanåt uppträda mot allmänheten väckt åtskillig och berättigad misstämning. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Drätselkammaren 
förslag i ärendet med den av Herr Brännberg yrkade höjningen. 
 
§ 222. 
Från Livsmedelsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige för Staden Lysekil. 
 
Undertecknad Livsmedelsnämnd anhåller härmed för år 1919 om ett anslag av Kronor 
11.000:- att fördelas sålunda: 
 
Avlöning till ordföranden   Kr. 4.800:- 
Dito till biträdet   ” 2.100:- 
Dito till nämndens ledamöter  ” 1.600:- 
Kontorshyra    ” 600:- 
Annonser    ” 500:- 
Trycksaker & skrivmaterial  ” 1.000:- 
Telefon    ” 300:- 
Diverse utgifter   ” 100:- 
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    S:a kr 11.000:- 
 
Vidare anhålles om ett anslag av kronor 10.000:- till lindrande av de mindre bemedlades 
levnadsvillkor, varav 7.000:- kronor att utgå under första halvåret, samt resterande under 
senare halvåret. 
 
Dessutom anhålla vi om, att vår kredit uti Aktiebolaget Göteborgs Bank höjes från Kronor 
70.000:- till Kronor 100.000:- då vårt förråd av matvaror inom den närmaste tiden kommer att 
överstiga 82.000 kronor härtill kommer lagret av ved, varför vi anse Kronor 100.000:- icke för 
högt tilltaget. 
 
Lysekil den 2 December 1918. 
 
För Livsmedelsnämnden i Lysekil 
W. REINHOLD. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu förelåg så lydande:  
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 december 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorssom 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 250. Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren remitterat 
Livsmedelsnämndens skrivelse innehållande begäran om anslag för år 1919, dels kronor 
11.000 till förvaltningskostnader, dels kronor 10.000 till lindring av de mindre bemedlades i 
samhället levnadsvillkor, och föreslogs många att av detta senare belopp kronor 7000 skulle 
utgå för årets första hälft och återstoden för dess senare. 
 
Tillika begärdes i skrivelsen om rätt att få höja nämndens kreditiv i Aktiebolaget Göteborgs 
Bank från 70.000 till 100.000 kronor, då nämndens förråd av matvaror inom den närmaste 
tiden kommer att överstiga 82.000 kronor. 
 
Till Ordföranden begärdes 4.800 kronor och till biträdet 2.100 kronor i avlöning för år 1919, 
men då Drätselkammaren den 29 sistlidne november behandlat dessa poster och föreslagit 
dem till respektive 300 och 125 kronor per månad, så vidhöll Drätselkammaren detta sitt 
beslut.  
 
De övriga föreslagna förvaltningskostnaderna beslöt Drätselkammaren godkänna och att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av nedanstående förvaltningskostnader för nämnden 
under år 1919, och att medel, som sålunda, uttagas månadsvis i mån av behov. 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 165 
 

 
Avlöning till ordföranden   3.600:- 
” biträdet   1.500:- 
” ledamöterna   1.600:- 
Kontorshyra    600:- 
Annonser    500:- 
Trycksaker och skrivmaterial  1.000:- 
Telefon    300:- 
Diverse utgifter   100:- 
   Kr. 9.200:- 
 
Beträffande anslag till lindring av de mindre bemedlades levnadsvillkor, så ansåg 
Drätselkammaren, att behovet av sådana medel bör kunna minskas och beslöt hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka, att för första hälften av år 1919 ett belopp av 5.000 kronor anslås 
för ändamålet, och att Stadsfullmäktige på grund av stadens synnerligen tryckta ekonomiska 
förhållanden måtte vid beslutet framhålla, att staden i högsta möjliga mån beviljar staden 
anslag af statsmedel för det nämnda ändamålet.  
 
Med hänsyn till dylikt anslag från staden för andra hälften av nämnda år fann 
Drätselkammaren, att denna fråga bör tills vidare bero. 
 
Tillika beslöt Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige förorda, att det sammanlagda beloppet 
av förenämnda anslag kronor 14.200, upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Vad kreditivets höjande angår, så beslöt Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige tillstyrka den 
framställda begäran, då det med hänsyn till det stora lagret kan anses nödigt hava tillräckliga 
penningmedel till förfogande med Drätselkammaren uttalade önskemålet av att 
Stadsfullmäktige i sitt blivande beslut påpeka, att kreditivet skall fyllas av de medel, som 
inflyta för sålda varor, så att ej slutligen å detta kreditiv förlust för staden uppstår. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Brännberg yrkade, att vice Ordföranden i Livsmedelsnämnden ej hädanefter måtte 
åtnjuta månatligt arvode utan i likhet med nämndens suppleanter erhålla ersättning för de 
sammanträden han bevistar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet med tillägg 
av Herr Brännbergs yrkade ändring rörande arvode till nämndens vice ordförande samt med 
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iakttagande av att förvaltningskostnaderna på grund av ökningen till nämndens biträde 
upptages till 9.500 kronor i stället för av Drätselkammaren föreslagna 9.200 kronor. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Herr Ordföranden i Livsmedelsnämnden, 
Disponenten W. Reinhold, att till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållandet av 
högsta möjliga bidrag av statsmedel till lindring av de mindre bemedlades i samhället 
levnadsvillkor. 
 
§ 223. 
Brandsoldaterna begärde genom föredragen skrivelse, att deras grundlön måtte höjas från 
nuvarande 100 till 200 kronor, och att ett ålderstilägg å 50 kronor måtte utgå efter 3 års tjänst i 
stället för nuvarande tvenne ålderstillägg å vartdera 25 kronor efter respektive 3 och 6 år, samt 
att begärda ändring måtte träda i kraft från och med 1919 början. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Brandstyrelsen och 
Drätselkammaren. 
 
Brandstyrelsen hade beslutat hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att brandsoldaternas grundlön 
måtte höjas till 150 kronor, och ålderstillägg utgå enligt nämnda begäran, samt att 33 1/3 % å 
de kontanta löneförmånerna måtte tills vidare utgå, dock ej å timersättning. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka Brandstyrelsens 
förslag i ärendet, och att beloppet för ändamålet, kronor 1400, upptages i 1919 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Brandstyrelsens förslag i ärendet, och att 
beloppet för nämnda ökning utgår såsom Drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 224. 
A. J. Nordmark anhöll genom föredragen skrivelse att från den 1 nästkommande januari få sitt 
arvode som tillsyningsman vid den yttre fattigvården höjt från 200 till 400 kronor per år. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Fattigvårdsstyrelsen och 
Drätselkammaren. 
 
Fattigvårdsstyrelsen hade över ansökan yttrat följande: 
 
”Med fullt erkännande av tillsyningsmannen A. J. Nordmarks insiktsfulla tillsyn och goda 
tjänster i fråga om den yttre fattigvården, vilken befattning han i många år utövat mot ett 
arvode av endast 200 kronor per år, anser sig dock fattigvårdsstyrelsen icke böra på förhand 
yttra sig om den berörda löneförhöjningen, enär styrelsen saknar den översikt över de med 
Nordmark jämställda befattningshavarnas löner, vilket kräves för att ge en löneökning skall 
bli rättvis och väl avpassad.” 
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Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktigeavstyrka framställningen på den 
grund, att Nordmark såsom brandkorpral kommer att för år 1919 åtnjuta löneförmåner med ett 
sammanlagt belopp av 3085 kronor, vilket med hänsyn till hans tjänstgöring ej bör anses 
ringa. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att avslå Nordmarks ifrågavarande begäran. 
 
§ 225. 
Till behandling förelågo folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomstförslag för 
år 1919. 
 
Utgifts- och inkomstförslaget för folkskolan förelåg jämte tillhörande protokoll m. m. enligt 
Bilaga N:o 13 1918. 
 
Denna bilaga hade före detta sammanträde i tryck utdelats till Herrar 
Stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat de båda förslagen med tillhörande 
handlingar till Drätselkammaren för dess yttrande, vilket förelåg och var av fäljande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 december 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Thorson 
samt Stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 251. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren remitterat folkskolans och 
barnavårdsnämndens utgifts- och inkomstförslag för år 1919. 
 
Tillika hade utdrag av Folkskolestyrelsens protokoll för den 16 och 22 sistlidne oktober jämte 
tablåer över lärarelöner och statsbidrag för folkskolan inkommit. 
 
Utgifterna för folkskolan slutade på en summa av kronor 70.240:50, varav på bevillning 
skulle uttaxeras 35.000 kronor. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp å 600 kr, varav 180 kronor för uttaxering på 
bevillning. 
 
Sedan det förstnämnda förslaget med tillhörande handlingar noga genomgåtts, beslöt 
Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick, 
men detta beslut var dock ej enhälligt, då Herrar Wallén och vice ordföranden anmälde 
avvikande mening, därutinnan, att de ansågo, att Stadsfullmäktige borde upphäva sitt beslut 
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enligt § 65 den 24 sistlidne maj, varigenom övertidsläsning beslöts, då sådan läsning enligt 
det föreliggande utgiftsförslaget skulle draga en kostnad av kronor 4.056:25 mot vid beslutets 
fattande i Stadsfullmäktige beräknade 1.350 kronor, och skulle till det i utgiftsförslaget 
upptagna beloppet komma ytterligare cirka 1.000 kronor för bränsle och lyse, således 
tillsammans cirka 5.000 kronors utgift, som säkerligen ej bleve av motsvarande nytta, och 
man dessutom hade skäl anse, att lärljungarna på åtta månaders lästid borde kunna bibringas 
tillräckligt mått av kunskaper. 
 
Mot Folkskolestyrelsens beslut att icke tillstyrka de av lärarna begärda tilläggen utöver den 
lagliga lönen reserverade sig Herr Bovik, då han ansåg, att dessa tillägg borde hava utgått som 
dyrtidstillägg för år 1919. 
 
Härefter beslöt Drätselkammaren utan diskussion att hos Stadsfullmäktige tillstyrka förslaget 
för barnavårdsnämnden. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg utdrag av Folkskolestyrelsens protokoll för den 14 innevarande december, 
varigenom den i folkskolans budgetförslag för år 1919 föreslagna ändringen av tvenne 
lärarinnebostäder i södra småskolan avstyrktes, och skulle dymedelst inbesparas ett belopp av 
900 kronor, som således skulle avgå från utgifterna i folkskolans budgetförslag och nedbringa 
den summa, som på bevillning skulle uttaxeras för folkskolan till 34100 kronor. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Wallén inlämnade följande skriftliga förslag och yrkade bifall till detsamma: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
I frågan om 9 månaders lästid för folkskolan har som av föreliggande protokoll synes icke 
fullständig enighet kunnat uppnås. Detta tyder ju på, att saken icke är fullt klar utan behöver 
utredas, i all synnerhet som det gäller en så betydlig utgift för staden som i rundt tal 5000 
kronor årligen, och detta belopp får ensamt gäldas av staden. Det har varit vederbörandes 
mening, att folkskolan, sådan den är, nämligen typ A, skulle utgöra bottenskola för 
kommunala mellanskolan. Nu har redan begärts att folkskolan måtte utökas till 9 månaders 
lästid, enär barnen på 8 månaders löäsning icke kunna anses erhålla tillräckliga kunskaper för 
att ingå i kommunala mellanskolan. När man jämför detta med samskolan eller liknande 
läroverk, finner man att dessa senare kunna hinna bättre resultat på 5 år med 8 månaders 
läsning än folkskolan på 6 år. jag anser det därför nödvändigt, att en undersökning bör ske var 
felet ligger och huru det bäst bör avhjälpas. En olägenhet för folkskolan är ju tydlig, nämligen 
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att den får draga med sig en hel del tröga och liknöjda barn, vilket är till stort hinder för dem, 
som kunna och vilja lära något, men dett avhjälptes icke med att läsa en månad längre med 
alla klasser, t. o. m. nybörjare. En olägenhet för 9 månaders läsningen är den, som överläraren 
ofta framhöll, när det varit frågan om att spara bränsle, nämligen, att läsningen måste 
utsträckas till sommarmånaderna, och har det t. o. m. påståtts, att läsning under nämnda tid 
skulle förstöra skolan. 
 
Jag har därför tänkt mig, att vid uppflyttning till 4:de klassen böra de barn, som ämna och 
hava förutsättning att ingå i kommunala mellanskolan, uttages till en särskild klass, vilken bör 
anses som en förberedande klass till kommunala mellanskolan. För undervisningen i denna 
klass bör anställas en ny lärarekraft med kompetens att undervisa även i språk. En sådan klass 
med lämplig undervisning bör kunna mäta sig med barn från vilket läroverk som helst. Jag 
hoppas även, att detta kommer att bliva en god sporre för hela skolan. Det bliver även för 
staden mycket billigare med en sådan ny lärare, enär staten då betalar 9/10 av lönen. 
 
På grund av det anförda vill jag därför föreslå att Herrar Stadsfullmäktige måtte besluta 
remittera ärendet till Folkskolestyrelsen för utredning, samt att det beslut, som fattades i 
frågan av Stadsfullmäktige den 24 sistlidne maj upphäves beträffande anslaget till 
övertidsläsning under vårterminen 1919, vadan den posten bör utgå ur budgeten och den 
andra hälften, cirka 2500 kronor, reserverades i avvaktan på Stadsfullmäktiges framtida beslut 
i ärendet. 
 
Lysekil den 19 december 1918. 
 
OSCAR WALLÉN. 
 
Lika med originalet: betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Bovik ansåg, att den av Stadsfullmäktige beslutade, utsträckta lästiden bör bibehållas, då 
den säkerligen kommer att bidraga till ökning av barnens kunskapsmått. 
 
Herr Anders Isidor Jakobsson framhöll, huru Folkskolestyrelsen enhälligt beslutat att hos 
Stadsfullmäktige förorda ifrågavarande utsträckning av lästiden, varför det vore både 
inkonsekvent och beklagansvärt, om Stadsfullmäktige sedan skulle upphäva en dylik beslut. 
 
Herr Mattsson understödde Herr Walléns förslag i ärendet. 
 
Herr Ljungberg hemställde, att Stadsfullmäktige måtte bifalla det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för folkskolan, och att Herr Walléns förslag i ärendet remitteras till 
Folkskolestyrelsen för utredning. 
 
Herr Löfgren instämde i Herr Ljungbergs yttrande. 
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Herr Ordföranden framhöll, att det var på Folkskolestyrelsens initiativ som den ökade lästiden 
beslöts, och att avsikten varit, att denna ökning skulle göra barnen i folkskolans högsta klass 
mera kompetenta för inträde i kommunala mellanskolan, men att folkskolan har stora 
svårigheter därigenom, att barnen i hemmen ofta ej få samma kraftiga handledning i 
skolämnena som fallet är för de barn, vilka bevista andra läroanstalter, där avgifter erläggas. 
Meddelade att fort- och ersättningsskola, enligt riksdagsbeslut i år, skall bliva obligatorisk i 
hela riket vid utgången av 1924 och således införas även här. 
 
Ansåg att ett upphävande av beslutet om övertidsläsning lätt kunde misstyckas från statens 
sida. understödde Herr Ljungbergs förslag och yrkade bifall till densamma. 
 
Herr Laurin understödde detta yrkande. 
 
Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering antaga det föreliggande 
förslaget till utgifts- och inkomststat för folkskolan för år 1919 med den ändringen att från 
utgifterna avgå de i början av denna paragraf nämnda kronor 900, vadan det belopp, som på 
bevillning skall uttaxeras för folkskolan under år 1919, kommer att uppgå till 34100 kronor. 
 
Tillika beslöto Stadsfullmäktige att till Folkskolestyrelsen för utredning remittera Herr 
Walléns ovannämnda förslag. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige utan diskussion antaga det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för barnavårdsnämnden år 1919, och skulle för detta ändamål 
uttaxeringen på bevillning uppgå till 180 kronor. 
 
§ 226. 
Från stadens befattningshavare förelåg en genom Magistraten till Stadsfullmäktige inlämnad 
så lydande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan Riksdagen dels beviljat extra krigstillägg åt befattningshavare i statens tjänst för tiden 
den 1 Juli – 31 December 1918, dels med beslutet att detta tillägg skall utgå jämväl under år 
1919 till dess riksdagen annorlunda beslutat, så hava undertecknade, befattningshavare i 
staden, ansett sig böra komma i åtnjutande av extra krigstillägg efter enahanda grunder. 
 
Då emellertid ett beviljande av sådant krigstidstillägg för senare hälften av år 1918, hvartill 
medel icke äro anslagna i innevarande års stat, skulle komma att för hårdt belasta nästa års 
budget, finna vi oss icke, ehuru behovet därav är stort, böra påyrka tilldelande av sådant 
tillägg, utan hemställa, att extra krigstillägg enligt de grunder som framställts ifråga om 
statens befattningshavare måtte oss beviljas från och med den 1 nästa Januari tillsvidare och 
intill dess riksdagen fattat beslut rörande krigstillägg för år 1919, då frågan bör komma under 
ny prövning. 
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Lysekil den 11 December 1918. 
 
För befattningshavare, tillhörande Magistraten. 
AXEL SUNDBERG.  VIKT. HYLLENGREN. 
   Stadsfogde. 
 
SVEN H. LUNDGREN.  AXEL HOLMQVIST. 
Stadsingenjör.  Stadskassör. 
 
För Elektricitetsverkets personal. 
G. BUNDSEN.  F. A. MELLANDER. 
   Hamnkapten. 
 
För polispersonalen. 
J. A. WINGE.  AUG. EHNBERG. 
   Hälsov. Tillsyningsman. 
 
RUDOLF LJUNGGREN. GARL HELLBY. 
Stadsexekutor  stadsarbetsförman. 
 
   A. J. NORDMARK. 
   Brandkorpral. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera skrivelsen till Drätselkammaren. 
 
§ 227. 
Herr Stadsfogden Viktor Hyllengren hade hos Magistraten begärt, att Magistraten måtte hos 
Stadsfullmäktige göra framställning om, att sökanden måtte dels erhålla en ersättning av 600 
kronor för hållandet av lokal, möbler, eldning, lyse och städning till stadsfogdekontoret, dels 
att staden måtte från den 1 januari 1919 tillhandahålla lokal för nämnda kontor jämte möbler, 
eldning m. m. för detsamma eller och till Stadsfogden Hyllengren lämna en ersättning per år i 
likhet med vad han för detta år begärt. 
 
Magistraten hade överlämnat skrivelsen till Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige, vilken 
remitterat densamma till Drätselkammaren, vars yttrande nu förelåg så lydande: 
 
”Att hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att till Herr Stadsfogden Hyllengren för hållandet av 
nämnda lokal m. m. för tiden intill 1918 års slut beviljas en ersättning av 600 kronor och att, 
då staden för närvarande ej kan för nämnda föremål anskaffa lämplig lokal, även för år 1919 
en lika stor ersättning likaledes utgår, samt att det sammanlagda beloppet för bemälda utgifter, 
kronor 1900, upptages i 1919 prs utgifts- och inkomststat för uttaxering.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet. 
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§ 228. 
Med anledning av vattenstyrelsens begäran anhöll Drätselkammaren, att ett belopp å 1.500 
kronor måtte såsom tilläggsanslag beviljas för detta år till omläggning av vattenfiltrerna, och 
att detta belopp upptages i 1919 års utgifts- och inkomststat för uttaxering.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen. 
 
§ 229. 
För upprättandet av fullständig karta över stadens vatten- och kloakledningsnät hade 
Vattenstyrelsen begärt, att Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige måtte anhålla och förorda, 
att ett belopp å 2.050 kronor anslås, dock så, att ett visst belopp årligen beräknas, tills kartan 
blir full färdig, och att sådant belopp för år 1919 bestämmes till 500 kronor, och förelåg med 
anledning härav dylik framställning från Drätselkammaren, som tillika förordade, att den för 
ändamålet under år 1919 erforderliga summan, kr 500, upptages i nämnda års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens framställning. 
 
§ 230. 
Fornminnesföreningen Vikarvet hade hos Drätselkammaren begärt, att Drätselkammaren 
måtte hos Stadsfullmäktige förorda, att nämnda förening finge äganderätt till själva platsen, 
där den av föreningen förvärvade gamla väderkvarnen vid Skottegatan här i staden är belägen, 
eller om detta ej kunde bifallas, det då måtte tagas under övervägande, att staden för all 
framtid utan ersättning upplåter bemälda plats för ifrågavarande ändamål till föreningen. 
 
Kartskiss över området var bifogad ansökan. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka, att staden utan 
ersättning och för all framtid åt Fornminnesföreningen Vikarvet upplåter själva den plats, varå 
ovannämnda väderkvarn står, jämte ett område, å sagda kartskiss inlagd med röd linje. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökan på det sätt som Drätselkammaren 
föreslagit. 
 
§ 231. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Drätselkammaren att för år 1919 få prenumerera på 1 
ex. av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B, för Stadsfiskalkontorets räkning. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga utgör för nämnda år kronor 1:75. 
 
Framställningen bifölls av Stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas i 
nästa års stat. 
 
§ 232. 
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Från Drätselkammaren förelåg skrivelse med begäran om bemyndigande att hos Aktiebolaget 
Göteborgs Bank härstädes få förnya det med utgången av detta år förfalla, till staden beviljade 
lånet å löpande räkning till och med ett belopp av tvåhundratiotusen (210.000) kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 233. 
Från Herr Borgmästaren Axel Sundberg förelåg en så lydande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan undertecknad erhållit i uppdrag att å stadens vägnar anhängiggöra expropriation av 
mark för vattenverkets behov, får jag, med anledning av vissa otydligheter i Stadsfullmäktiges 
beslut i expropriationsfrågan, härmed anhålla, att Stadsfullmäktige ville förtydliga sitt beslut 
genom att förklara expropriationen skola omfatta samtliga i nådiga breven den 17 Augusti 
1906 och den 1 December 1916 avsedda områden eller dels det jordområdet, som finnes 
utmärkt inom gul begränsningslinje å en av vise kommissionslandtmätaren K. H. Wahlgren 
åren 1909-1912 upprättad karta över delar av ägorna till hemmanen Träleberg, Lilla Ulseröd, 
Bua och Fiskebäck i Lyse socken, samt dels det området, som upptages inom linjerna a-b-c-d-
e-f-g-h-i-j-k-l-m-n-o-p-q-r-a å en av Distriktslantmätaren B. H. Lundholm år 1913 upprättad 
karta inom Lysekils stad och Lyse socken belägna ägor. 
 
Lysekil den 5 december 1918. 
AXEL SUNDBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bemälda expropriation skola omfatta samtliga i nådiga breven den 
17 augusti 1907 och 1 december 1916 av sedda områden eller de områden, vilka i Herr 
Borgmästaren Sundbergs ovanstående skrivelse angivits. 
 
§ 234. 
Från Finansministern förelåg genom Magistraten inlämnad cirkulärskrivelse med erinran till 
kommunerna om begränsning av kommunal upplåning. 
 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 235. 
Svarvaren C. A. Hallenberg hade hos Drätselkammaren begärt nedsättning av beloppet å 
honom påförda stadsutskylder, kronor 162:85, att utgå i år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige med tillstyrkan om, 
att för sökanden å bemälda utskyldsbelopp efterskänkes kronor 62:85 under villkor, att 
återstoden, kr 100, snarast gäldas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens förslag. 
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§ 236. 
Evald I. Andersson, Södra Kvarngatan 11, hade hos Drätselkammaren ansökt om att bliva 
befriad från tredje terminens stadsutskylder, kronor 52:- att utgå i år. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och där, på grund 
av om sökandes villkor inhämtade upplysningar, tillstyrka, att ifrågavarande skattebelopp 
efterskänkes.  
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla Drätselkammarens framställning. 
 
§ 237. 
Förmannen Hans Lyckes stärbhus hade genom Magistraten hos Stadsfullmäktige ansökt om 
att befrias från erläggandet av stadsutskylder, som för sagda stärbhus kan påföras att utgå för 
år 1919 med belopp, för vilket ej kunnat i ansökan fixeras, men som antagligen kommer att 
uppgå till cirka 200 kronor. 
 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Drätselkammaren, som 
beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka ansökan, och beslöto Stadsfullmäktige utan 
diskussion härmed.  
 
§ 238. 
Staden hade delgivits följande nu föreliggande stämning: 
 
STÄMNING. 
 
På begäran av Lysekils stad, som erhållit Kungl. Maj:ts tillstånd att för stadens 
vattenledningsbehov lösa till sig vissa jordområden, utmärkta å del en av vice 
kommissionslandtmätaren K. H. Wahlgren åren 1909-191 upprättad karta över delar av 
ägorna till hemmanen Träleberg, Lilla Ulseröd, Bua och Fiskebäck i Lyse socken och dels en 
av distriktslsndtmätaren B. H. Lundholm år 1913 upprättad karta över inom Lysekils stad och 
Lyse socken belägna ägor, kallas och stämmes nedanstående sakägare att vid laga påföljd för 
utevaro inställa sig inför Sunnervikens Häradsrätt å tingsstället härstädes den 23 nösta januari 
klockan 10 f. m. i och för tillsättande av expropriationsnämnd för bestämmande av 
ifrågakommen ersättning nämligen:  
 
Lovisa Börjessons sterbhus, Lysekils stad och J. Tobiasson såsom ägare av 1/8 mantal 
Fiskebäck. 
 
Vederbörande jordägare vare pliktig uppgiva övetiga sakägare i avseende å samma egendom 
vid äventyr att ersättningsskyldighet som stadgas i § 17 lagen om expropriation den 12 maj 
1917. 
 
Kviström & Munkedal den 11 november 1918. 
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På Domareämbetets vägnar: 
HUGO KROK. 
 
Vidimeras: 
P. A. MATTSSON.  ANNA SANDBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt Drätselkammaren att föe stadens del utse ombud att vid 
nämnda tillfälle närvara. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AUG. THORSSON. 
L. LAURIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset lördagen den 11 januari 1919 kl. 2,30 e. m.; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1918 Lysekils N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 Dec. 1918. 
 
§ 239. 
Upprop förrättades, varvid Herrar Radhe, Karlson och August Ferdinand Jakobsson voro 
frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 240. 
De vid uppropet anmälda förfallen för Herrar Radhe och August Ferdinand Jakobsson 
godkändes, varemot avgörandet beträffande Herr Karlsons frånvaro bordlades till ett 
kommande sammanträde. 
 
§ 241. 
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Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar vice Ordföranden och 
Tinggren. 
 
§ 242. 
Under § 215 i protokollet för den 19 dennes beslöto Stadsfullmäktige att till Drätselkammaren 
för vinnandet av preliminär uppgörelse med Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolag 
återremittera ärendet angående ändring av vissa detaljer rörande Verkstadsbolagets senaste 
markköp i Rinkenäs, och förelåg nu med anledning härav följande skrivelse från 
Drätselkammaren: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 28 december 
1918. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg och 
Löfving. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 259. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 innevarande december att till 
Drätselkammaren återremittera ärendet angående ändring av vissa detaljer rörande Lysekils 
Mek. Verkstads Aktiebolags senaste markköp i Rinkenäs för att Drätselkammaren skulle i 
saken underhandla med Verkstadsbolaget. 
 
Detta ärende upptogs nu till behandling, och hade Herr Konsuln Laurin för nämnda 
underhandling infunnit sig. 
 
Med ledning av den förda diskussionen parterna emellan samt med hänvisning till att 
kammarens beslut i ärendet sträcker sig så långt tillbaka som den 4 januari detta år, och att 
gatuarbetet sedan dess till huvudsaklig del är färdigt, så ansåg kammaren en omjustering av 
nämnda beslut kunna göras. 
 
Sålunda framhölls, att ett förtydligande i förslaget till byteskontrakt angående nya köpet av 8 
mars 1917, moment b, göres sålunda:  
 
”Så snart Verkstadsgatan, evad det åligger Verkstadsbolaget att utföra, är färdig och av 
Drätselkammaren eller dess ombud godkänd”, böra punkterna 1, 2, 4, 5 och 7 kunna upphöra 
att för båda parter vara gällande.  
 
Med hänsyn till punkt 3, så uttalade Verkstadsbolagets chef ett bestämt nej till något bidrag 
från Verkstadsbolaget för omläggning av kloakledningen. 
 
I följd härav framlade Herr Ljungberg då förslag till sammanjämkning av de olika beslut 
kammaren fattat i denna fråga, och var förslaget av följande lydelse: 
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Drätselkammaren förordar Stadsfullmäktige besluta, redan nu lämna Verkstadsbolaget det 
medgivandet att, då saken icke längre har behov av kloakledningen genom verkstadens 
område, Verkstadsbolaget skall befrias från det åliggande punkt 3 i Verkstadsbolagets 
köpebrev med staden av den 31 december 1907 innebär, och denna punkt då således förfalla. 
Det nämnda behovet anses icke föreligga, då ny kloakledning blivit utlagd i Drottninggatans 
västra del.” 
 
Drätselkammaren godkände för sin del detta förslag. 
 
På grund av vad sålunda förekommit får kammaren hemställa om Stadsfullmäktiges bifall till 
att punkterna 1, 2, 3, 4, 5 och sju i köpebrevet mellan staden och Verkstadsbolaget av den 31 
december 1907 måtte för stadens del förklaras upphävda på sätt och villkor som detta 
protokoll omförmäler. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt avskrivet, betygas: 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Då detta ärende behandlades, var Herr Laurin ej närvarande. 
 
Sedan Drätselkammarens ovanstående skrivelse lästs, yttrade sig följande i ärendet: 
 
Herr Sterner, som relaterade de olika punkterna i Verkstadsbolagets köpebrev med staden av 
den 31 december 1907 och förklarade på vilka grunder vissa av dessa punkter upphävas i 
likhet med vad Drätselkammaren i sin nu föreliggande skrivelse föreslagit samt yrkade bifall 
till detta Drätselkammarens senaste förslag i ärendet.  
 
Herr Ljungberg yttrade med anledning av sin och Herr Björsells i Drätselkammaren den 4 
januari detta år i frågan avgivna reservation, att det kunnat tänkas, att Verkstadsbolaget skulle 
söka göra anspråk gällande på, att staden rätt snart borttaga ifrågavarande kloakledning från 
verkstadens område, för att staden i stället skulle lägga en ny ledning på annat håll, en sak 
vartill staden säkerligen ej på länge finge råd, att man nu beträffande denna fråga sådan 
enighet inom Drätselkammaren uppnåtts, att Stadsfullmäktige borde acceptera 
Drätselkammarens föreliggande senaste förslag i ärendet. Beklagade dock, att detta köps 
avslutande hade blivit så fördröjt, och uttalade önskemålet, att det snarast måtte komma till 
stånd. 
 
Herr Sterner framhöll, att Drätselkammaren ej hade någon skuld i, att köpet ej ännu kommit 
till stånd, vilket förhållande berodde på, att man under tiden väntat Verkstadsbolagets svar i 
saken, men då detta ej inkommit, hade man ej haft annat att göra än upptaga ärendet till 
behandling för att detsamma slutbehandlat. 
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Efter slutad överläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla Drätselkammarens 
föreliggande, senast angivna förslag i ärendet. 
 
§ 243. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för Lysekils 
stad och dess Hamninrättning för år 1919.  
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i detta:  
 
Protokoll, hållet vid sammanträde den 21 december 1918 med den av Stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av Magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1919 tillsatta 
Budgetberedningen. 
 
Närvarande: Herrar Fritz Lüsch, Magnus Radhe, B. P. Jonsson, John Sterner och Axel 
Ljungberg samt Herr Borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädeskommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kyrkoherden Fritz Lüsch, som i egenskap av Stadsfullmäktiges Ordförande kallat till 
detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till Ordförande utsågs enhälligt Herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
Beredningen enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande 
skick med en uttaxering av tio (10) kronor per etthundra (100) kronors beskattningsbar 
inkomst för 1918 års taxering. 
 
Det föreslagna lånet å kronor, sjuttiotvåtusensexhundratjugosex (72.626) och 11 öre täcker 
bristen i staten, och har med detta låns upptagande den vid 1918 års slut beräknade svävande 
skulden å 120.000 kronor nedbringats till förstnämnda belopp. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av Drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. Hamninrättningens budgetförslag för år 1919 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt Beredningen enhälligt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsamma oförändrat och att 
Hamnstyrelsen bemyndigas att upplåna kronor tiotusen (10.000) för täckandet av bristen i 
1919 års stat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
 
Dessa handlingar, vilka i tryck utdelats till Herrar ledamöter i Stadsfullmäktige, föredrogs nu, 
varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Då budgetförslaget för staden genomgicks, gjordes däröver följande uttalanden och yrkanden: 
 
Herr Ljungberg: Beträffande utgifterna för polisen, så bör Stadsfullmäktiges i dag blivande 
beslut i ärendet icke hava fixerat något bestämt antal extra konstaplar. Yrkade, att utgifterna 
för de extra konstaplarna bliva beroende på Stadsfullmäktiges framtida beslut. 
 
Herr Löfgren ansåg, att löner för endast 2 extra poliskonstaplar borde upptagas i utgifts- och 
inkomststaten för år 1919. 
 
Herr Bovik föreslog, att under rubriken ”Övriga behov stat. V” kostnaden, kronor 2.500, för 
eldning av rådhuslokalerna sättes såsom förslagsanslag. 
 
Herr Laurin påpekade den stora uttaxeringen för kyrkans behov såväl för år 1919 som de 
närmast föregående åren och ansåg, att kostnaderna för kyrkans iståndsättande bort fördelas 
på ett större antal år. yrkade därför, att det för kyrkan föreslagna beloppet av 45.000 kronor 
anskaffas medelst upplåning. 
 
Herr Thorsson anslöt sig till Herr Laurins förslag om sådan uppdelning av utgifterna för 
kyrkan. 
 
Herr Ordföranden meddelade, att meningen vore, att man under är 1919 skulle komma fram 
till ett exakt belopp av det lån, som behövdes för kyrkan, och skulle saken således bliva 
ordnad i enlighet med Herr Laurins uttalande, dock kunde ej lånevägen anlitas för 
bestridandet av löpande utgifter. 
 
Herr Berger framhöll, att man ej nu kunde företaga sig göra ändring i kyrkostämmans fattade 
beslut om ifrågavarande uttaxering.  
 
Herr Tinggren ansåg, att man ej vunne något med att bifalla Herr Laurins yrkande. 
Visserligen har kyrkan blivit dyr för samhället, men detta är en sak, emot vilken 
Stadsfullmäktige nu ej kunna råda bot. 
 
Herr Luckey framhöll, att i utgifterna för kyrkan under de senaste åren ingått kostnaderna för 
inköp av nya begravningsplatsen och kyrkoherdebostället samt för omläggning av kyrkans 
värmeledning, och att man ej i otid skulle söka upplåna medel, ty man blir ändå tvungen, även 
om man ej önskar det, att inom en snar framtid upptaga ett nytt lån för kyrkan. 
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Herr Granberg påvisade, att största delen av den för kyrkan upptagna summan är avsedd för 
löpande utgifter och att, om man noga synar inkomstsummorna i budgetförslaget, så framgår 
tydligt, att uttaxeringen icke kan sättas lägre än till 10 kronor per bevillningskrona för nästa 
år, om man vill säkra staden för att ej undan för undan få en försämrad ekonomisk ställning. 
 
Herr Ordföranden betonade, att även om utgifterna för kyrkan varit och fortfarande äro stora, 
så har församlingen genom dessa utgifter blivit väl tillgodosedd genom de värden, som 
representeras av kyrkoherdebostället, nya kyrkogården och kyrkans iståndsättande. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla 
Magistratens av Budgetberedningen tillstyrkta utgiftsförslag för år 1919 med en uttaxering av 
kronor tio (10) per 100 kronor beskattningsbar inkomst för 1918 års taxering med iakttagande 
av att följande tillägg i enlighet med ovanstående yrkanden göras i bemälda förslag: 
 
Att beträffande utgifterna för extra poliskonstaplar tillägges: 
 
”beroende på Stadsfullmäktiges framtida beslut”, och att vad angår utgiften för eldning i 
rådhuslokalerna tillägges: ”förslagsanslag”. 
 
Likaledes utan votering beslöto Stadsfullmäktige att upplåna 
sjuttiotvåtusensexhundratjugosex (72.626) kronor och 11 öre för täckande av den återstående 
bristen ifrågavarande utgifts- och inkomststat. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige utan votering att bifalla utgifts- och inkomstförslaget för 
Hamninrättningen för år 1919 och att bemyndiga Hamnstyrelsen att upplåna tiotusen (10.000) 
kronor till täckandet av bristen i 1919 års utgifts- och inkomststat. 
 
De således av Stadsfullmäktiges antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna Bilaga N:o 14 1918. 
 
§ 244. 
Hamnstyrelsen begärde genom föredragen skrivelse att för år 1919 få förnya de lån, för vilka 
hamnen vid utgången av innevarande år häftar i skuld här i staden. 
 
Dessa lån äro följande: 
 
Kreditivlån     44.000 kronor. 
Lån i Lysekils Sparbank    40.000 ” 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank   22.800 ” 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Hand. Bank  7.000 ” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Hamnstyrelsens bemälda framställning. 
 
§ 245. 
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Såsom avslutning på detta års gemensamma arbete i Stadsfullmäktige yttrade Herr 
Ordföranden följande: 
 
”Mine Herrar! 
 
Då vi idag avsluta det 12:te sammanträdet, avsluta vi på samma gång stadsfullmäktiges 
arbetsår. Som de närmast föregående har det fått sin prägel av kristiden, ”hunger och dyr tid”, 
för att anlita ett gammalt talesätt, vilka regelbundet bruka åtfölja krigen, och om denna dyrtid 
nu uppnått proportioner, om vilka icke någon i det nuvarande släktet drömt, så är det därför, 
att dess orsak kriget också antagit jättelika dimensioner. 
 
Vi hälsa därför både ur egennyttans synpunkt och människokärlekens dess avslutning med 
glädje, ehuru vi knappast ännu våga hängiva oss åt hoppet om en försonlighetens fred. 
 
I alla händelser våga vi väl hoppas på en avskrivning av det hittills nödvändiga men långt 
ifrån älskade statskommissionssystem, som inskränkt den medborgerliga friheten i betänklig 
grad, bundit den enskilda företagsamheten och åsamkat kommunerna, särskilt städerna, dryga 
utgifter, som bidragit att stegra utskylderna. 
 
Det är inte många sammanträden under årets lopp, där icke någon fråga gett oss en 
påminnelse om den bistra dyrtid vi råkat uti, så att vi icke utan skäl kunna tala om tiden före 
1914 som den gamla goda tiden. 
 
Liksom den förorsakat en var bland oss bekymmer för egen del, så har den också tillskyndat 
stadsfullmäktige och drätselkammaren särskilt bekymmer och arbete. Då om icke förr märker 
man, att drätselkammaren är hjärtat i den kommunala förvaltningens liv. Det slår visserligen 
ibland lite ojämnt, men även då utför det ett arbete, som jag hembär min tacksamhet för till 
drätselkammarens samtliga medlemmar liksom och till dess och stadsfullmäktiges sekreterare. 
 
Men såsom ingen lem är oviktig i kroppen, ehuru de icke alla hava samma förrättning, så äro 
vi ock tack skyldiga till alla medlemmar inom och utom stadsfullmäktige, som sitta i nämnder 
och utskott, för allt oegennyttigt och gott arbete de utan ersättning nedlagt och först och sist är 
representantskapet i stadsfullmäktige ett sådant ansvarsfullt arbete, för vilket jag härmed 
hembär Eder alla stadens tacksamhet för det gångna året. 
 
Om denna tacksamhet också icke skulle finnas mer än hos ett fåtal, vad mer? I haven dock 
den belöning, som är förmer än något annat, nämligen den tillfredsställelse, som ligger i 
arbetet självt. För egen del tackar jag Eder alla för ett gott samarbete, som gjort min 
befattning i denna representation synnerligen lätt. 
 
Det tacket riktar jag till Eder Herr Borgmästare, som gör samarbetet mellan magistrat och 
stadsfullmäktige alltigenom gott och utan slitningar. Ehuru vi endast haft gott att säga om 
Eder ställföreträdare här, så glädja vi oss dock åt för det jämna och myckna kommunala 
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arbetets skull, som åligger magistraten, att för nästa år få tillgång till Eder arbetskraft utan 
delning med andra kammaren i riksdagen. 
 
Ni, Herr sekreterare, är vår hävdatecknare härstädes och i Eder avfattning av protokollen, 
skola efterlevande liksom samtid utläsa vår duglighet, vårt intresse och nitälskan för det 
allmänna. Det kan då icke annat än glädja oss, att Eder avfattning av dessa protokoll är lika 
opartisk som sanningsenlig, den må sedan vittna för eller emot oss.  
 
Innan den nya kommunala eran inbryter, lämna fyra representaner vår krets. Främst nämner 
Jag då vice ordföranden. Som Cincinnatus i det gamla Rom längtar han ut till landet och 
moder jorden. Han har rätt därtill, då han oavbrutet setat som representant först i 
kommunalfullmäktige, dit han invaldes den 30 december 1901 och sedan i stadsfullmäktige, 
där han haft stämma och säte från dess första tillvaro här eller 1903 och från 1910 oavbrutet 
som vice ordförande. den för hans landsmän karakteristiska kärnfulla korthuggenheten i talet 
hava vi ofta här fått göra bekantskap med, liksom hans vakenhet och intresse för allt vad som 
rör kommunen i stort och smått. Vi tacka honom av hjärtat därför, när han nu längtar ”ut till 
landet, ut till fåglarne” och vill skiljas ifrån oss, åtminstone för en tid. 
 
Även tvenne andra kommunalmän, som setat i kommunalfullmäktige, innan de kommo med i 
den första stadsfullmäktigesammansättningen, hava vi idag att avtacka för ett gott och redligt 
arbete i vår krets till Lysekils fromma, nämligen Herrar Emilius Hörman och Carl Gustaf 
Tinggren. Sedan återkommo de hit, den förre vid ingången av 1911 och den senare 1915. 
 
När vi nu tacka dem, bedja vi på samma gång, att de måtte bevara oss här och det samarbete, 
som varit, i vänlig hågkomst. 
 
Till sist ber jag få tacka honom, som stadigast av alla haft sina granskande blickar riktade på 
mig – jag menar icke i ovanlig avsikt emedan han icke kunnat annorlunda – enär han varit 
min vis á vis, nämligen Herr Axel W. Christenson. Jag hoppas, att om vistelsen här varit kort, 
den dock icke varit oangenäm. 
 
Och allra sist, innan den obligata frågan framställes i denna sal för sista gången under 1918: 
om någon har något ytterligare att andraga i kommunens gemensamma intresse, ber jag få 
önska Eder samt och synnerligen ett angenämt årsskifte.” 
 
Herr vice Ordföranden tackade å egna och Stadsfullmäktiges vägnar för de vänliga ord, som 
Herr Ordföranden nu yttrat samt uttryckte sitt och fyllmäktiges tack till Herr Ordföranden för 
det mönstergilla sätt, på vilket han såväl detta som de föregående åren lett Stadsfullmäktiges 
förhandlingar. 
 
Tillika hembar Herr vice Ordföranden till samtliga Herrar Stadsfullmäktigeledamöter sitt tack 
för det goda kamratskap, som städse varit rådande inom härvarande Stadsfullmäktige den 
långa följd av år han tillhört denna korporation, och vilket angenäma förhållande han med 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 183 
 

tillfredsställelse allt framgent ville erinra sig, då han nu i ett och med detta sammanträde 
lämnar Stadsfullmäktiges krets. 
 
Herr Sterner yttrade följande: 
”För de vänliga ord, som Herr Ordföranden riktat till Drätselkammaren, få jag å dess vägnar 
uttala ett hjärtligt tack. 
 
Det är sant, att ett krävande arbete vilar på kammaren, men det förtroende, varmed 
Stadsfullmäktige mottagit kammarens förslag och utredningar, har sporrat till förnyat kraftigt 
arbete och gjort, att arbetsbördan känts mindre tung. 
 
Kanhända kammarens uttalanden mången gång förefallit sträva och återhållande, men säkert 
är, att de likväl förestavats av det man ansett bäst lända till samhällets gagn. 
 
Jag beder att till Eder, Herr Ordförande, och till samtliga Herrar ledamöter i Stadsfullmäktige, 
få framföra kammarens önskan om ett angenämt årsskifte.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
BONLARS PER JONSSON. 
CARL GUSTAF TINGGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset tisdagen den 12 januari 1919 kl. 2 e. m.; betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1 1918. 
 
Förslag  
till  
Reglemente för Brandstyrelsen i Lysekil 
 
§ 1. 
Brandstyrelsen i Lysekil består av fem ledamöter och två suppleanter, valda för fyra år i 
sänder, och utses dessa av Stadsfullmäktige bland stadens röstberättigade män. 
 
Suppleanterna inkallas i den ordning, de äro upptagna i valprotokollet. 
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§ 2. 
De förhållanden, som enligt Kungl. Förordningen den 21 Mars 1862, § 29 mom. 1, utesluta 
från valbarhet till Stadsfullmäktig, gälla även i fråga om ledamot och suppleant i styrelsen. 
 
§ 3. 
Den som blivit utsedd till ledamot eller suppleant i styrelssen kan avsäga sig uppdraget, om 
han själv icke är bosatt i staden eller dess område; om han är ämbets- eller tjänsteman och 
hindras av denna befattning att fullgöra uppdraget; om han såsom ledamot är i tur att avgå ur 
styrelsen; om han uppnått sextio års ålder; elller om han eljest uppgiver hinder, som 
godkännes av Stadsfullmäktige. 
 
§ 4. 
Avgår ledamot eller suppleant under den för honom bestämda tjänstgöringstiden, förrättas 
nytt val för den återstående tiden. 
 
§ 5. 
Vid varje års första sammanträde, som skall hållas i början av Januari månad, väljer styrelsen 
inom sig ordförande och vice ordförande. till detta sammanträde utfärdas kallelse av 
föregående årets ordförande eller vice ordförande. 
 
Protokollsutdrag om valens utgång tillställes ofördröjligen Stadsfullmäktige. 
 
§ 6. 
Styrelsen sammanträder efter ordförandens kallelse en gång i första månaden av varje kvartal 
och dessutom så ofta som ordföranden anser nödigt eller två ledamöter eller brandchefen 
sådant begära hos ordföranden. 
 
Äro både ordföranden och vice ordföranden hindrade, utfärdas kallelse till sammanträde av 
den till tjänstgöringsåldern äldste ledamoten, och i fall av behov sker då val av tillfällig 
ordförande, intill dess ordförandens eller vice ordförandens förfall upphört. 
 
§ 7. 
Kallelse till sammanträde skall utfärdas skriftligen och, såvitt möjligt är, upptaga de ärenden, 
som förekomma till handläggning, samt därest icke något ärende fordrar skyndsammare 
behandling, senast dagen förut delgivas ledamöterna och erforderligt antal suppleanter. 
 
§ 8. 
Brandchefen eller vid förfall för honom vice brandchefen är skyldig att närvara vid styrelsens 
sammanträden och lämna av styrelsen begärda upplysningar. Han äger rätt att deltaga i 
överläggningarna och, om han är vald till ledamot, även i besluten, dock får han icke väljas 
till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Kallelse till sammanträde skall även delgivas honom. 
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§ 9. 
Ärende får icke företagas till avgörande, om icke fyra ledamöter eller i deras ställe inkallade 
suppleanter äro tillstädes, eller om tre äro närvarande och ense om beslutet. 
 
§ 10. 
Val sker, om någon ledamot så yrkar, med slutna sedlar. Genom lottning bestämmes 
företrädet mellan dem, som erhållit lika antal röster. 
 
Alla andra frågor avgöras genom öppen omröstning och enkel röstövervikt. Utfalla rösterna 
lika, gäller den mening, som ordföranden biträtt. 
 
§ 11. 
Förekommer fråga, vars utgång kan medföra synnerlig nytta eller skada för ledamot eller för 
någon, som till honom är i det skyldskaps- eller svågerskapsförhållande, som grundlägger 
laga jäv för domare, får sådan ledamot deltaga i överläggningarna, men ej i beslutet därom. 
 
§ 12. 
Vid varje sammanträde föres protokoll, som upptager närvarande ledamöter och suppleanter, 
de ärenden, som handlagts, och de beslut, som fattats. 
 
Protokollet justeras vid nästa sammanträde eller därförut, om så finns nödigt. 
 
Protokoll eller del därav, som genast justeras, skall förut vara skriftligen avfattat. 
 
§ 13. 
Den, som varit närvarande vid beslutet, kan senast vid justeringen låta till protokollet 
anteckna sin reservation. 
 
§ 14. 
Ordföranden underskriver å styrelsens vägnar alla utgående expeditioner. 
 
§ 15. 
Det åligger styrelsens ordförande: 
 
att leda styrelsens förhandlingar och tillse, att ärendena skyndsamt och ordentligt handläggas; 
 
att bereda och föredraga de till styrelsens avgörande förekommande ärenden, vilka ej till 
annan ledamot eller tjänsteman överlämnats för utredning; 
 
 
att hava tillsyn över all under styrelsens förvaltning stående egendom, räkenskaperna samt 
tjänstemän och betjänte; 
 
att i övrigt vaka däröver, att styrelsens åliggande enligt detta reglemente iakttagas. 
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Då ordförande är hindrad, tillkommer det vice ordföranden att övertaga dennes åligganden. 
 
§ 16. 
Styrelsen har i uppdrag: 
 
att förvalta och underhålla stadens brandredskap och brandtelegraf med allt vad till detta hör; 
 
att handhava brandväsendets ekonomi och inom de av Stadsfullmäktige beviljade anslag 
inköpa ny material samt placera densamma; 
 
att efter yttrande och förslag av brandchefen tillsätta och avskeda reservbefäl, underhåll och 
brandsoldater samt indela manskapet vid allmänna brandkåren; 
 
att besluta om tjänstledighet för brandchefen samt, om så anses nödigt, förordna annan person 
i hans ställe; 
 
att minst en gång årligen verkställa inventering av all under styrelsens förvaltning stående 
egendom; 
 
att till Stadsfullmäktige inkomma med de förslag till brandväsendets förbättring, som anses 
nödiga. 
 
§ 17. 
Styrelsen skall ombesörja brandförsäkring av byggnader och materiel samt annan lösegendom 
till skäligt belopp. 
 
§ 18. 
Styrelsen skall verkställa utredningar och avgiva yttranden i de frågor, som för sådant 
ändamål blivit av Stadsfullmäktige dit remitterade. 
 
§ 19. 
Styrelsens inkomster och utgifter införas under särskilda konton i Drätselkammarens 
räkenskaper och granskas tillsammans med dessa. 
 
§ 20. 
I god tid skall styrelsen varje år till Drätselkammaren avlämna förslag till nästkommande års 
utgifter och inkomststat, vart särskilt upptages avlöning för de till styrelsens förvaltning 
hörande tjänstemän samt förslag å de nyanskaffningar, som erfordras för året och de därför 
beräknade kostnaderna. 
 
§ 21. 
Styrelsen skall senast den 31 Mars varje år till Stadsfullmäktige översända redogörelse för sin 
förvaltning jämte ett sammandrag av utgifter och inkomster, för det gångna året, så avfattat, at 
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jämförelse med utgifts- och inkomststaten för samma år lätt kan verkställas, samt förteckning 
över tillgångar och skulder. 
 
§ 22. 
Styrelsens ledamöter äro gemensamt ansvariga för handhavandet och redovisningen av de till 
styrelsen lämnade uppdragen och för underlåtenhet att fullgöra de styrelsen åliggande 
skyldigheterna ävensom för de beslut, vid vilka ledamot varit närvarande utan att låta 
anteckna avvikande mening till protokollet, dock med den inskränkning, att om något 
försummas eller obehörligen utföres av ledamot i uppdrag, som genom av Stadsfullmäktige 
godkänd arbetsfördelning blivit till honom ensam överlämnat, han även ensam absvarar 
därför.  
 
Då styrelsen icke har några penningemedel om hand, står styrelsen icke i ansvar för möjligen 
uppkommande brist i kassan. 
 
Lysekil den 25 Mars 1918. 
 
  RAGNAR BERGER. 
 
 J. E. LINDBOM.  ALFR. BOVIK. 
 
 
Förslag  
till  
Ändringar i Brandordningen 
 
§ 28. 
Tredje stycket: Skulle både - - i sänder. Utgår. 
 
§ 29. 
Andra stycket, första punkten erhåller följande lydelse: 
 
Den fasta brandkåren utgöres för närvarande av en korporal, två förmän och aderton 
brandsoldater, vilka övas så ofta brandchefen anser nödigt. 
 
Tredje stycket: Den värnpliktiga - - - för göromål. Utgår. 
 
§ 30. 
Andra stycket. Allt brandbefäl - - - vice brandchefen. Utgår. 
 
Lysekil den 25 Mars 1918. 
 
  RAGNAR BERGER. 
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 J. E. LINDBOM.  ALFR. BOVIK. 
 
 
Bilaga N:o 2 1918. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads nämnder och Styrelser 1918. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljes samtidigt för en tid av 4 år. 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, ordf. 1918, kvarstår t. o. m. 1918. 
2) Konsul L. Laurin,            v. ” ” ”  1918. 
3) Byggmästaren Oscar Wallén  ” ”  1920. 
4) Fabrikören Rich. Björsell, ” ”  1920. 
5) ”                 Alfr. Bovik,  ” ”  1920. 
6) Redaktören Axel Ljungberg, ” ”  1918. 
 
Suppleanter: 
 
1) Bankkamreraren C. F. Lidell, ers. Sterner,  kvarstår t. o. m. 1918. 
2) Grosshandlaren O. G. Löfving, ers. Laurin, ”      1918. 
3) Byggmäst. Rob. Christenson, ers. Wallén, “      1920. 
4) Lotsförmannen Emilius Hörman, ers. Björsell, ”      1920. 
5) Stenhuggeriförm. F. J. Elmqvist, ers. Bovik,  ”      1920. 
6) Mek. Arbetaren Aug. Thorsson, ers. Ljungberg ”      1918. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden  ”             1 ”   1 ”       1 ” 
Drätselkammaren ”             1 ”   1 ”       1 ” 
 
Ledamöter: 
 
Förvaltaren John Sterner  vald av S. F. t. o. m. 1918. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  ” ”          1918. 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1918 ” ”          1918. 
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Apotekaren R. Björkman  ”           Hvn. För      1918. 
Byggmäst. Oscar Wallén, v. ordf. 1918 ”           D. K. för      1918. 
 
Suppleanter: 
 
Kamrer J. A. Anderson,  vald av S. F. t. o. m. 1918. 
Kapten Aug. Kihlberg  ” ”          1918. 
Fabrikör Alfr. Bovik  ” Hvn för 1918. 
Lotsförman Emilius Hörman  ” D. K.    1918. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 ledamöter och 3 suppleanter därav 3 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och övriga 
jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företagas vartannat år. Den 28/1 1909 beslöts att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordförande. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. r. o. m. 1920, vald t. o. m.  1920. 
Förvaltaren Claes Rosén   ” 1920. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ” 1920. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist  ” 1920. 
Handlanden E. W. Olsson   ” 1918. 
”                   Axel Beronius, vice ordf. t.o.m. ” 1918. 
Doktor Riber Blume   ” 1918. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson,  vald t.o.m. 1918. 
Mekanikern Aug. Thorsson,   ” 1918, 
Fabrikören Otto Bovik,   ” 1918, 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf, ordf. 1918, självskriven ledamot. 
Fabrikören Aug. Mattsson,   t. o. m. 1918, vald av S. F. 
Byggmästaren Rob. Christensson,   ”           1921, ” 
Konsuln L. Laurin,    ”           1919, ” 
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Byggmästaren Oscar Wallén, v. ordf. 1918 ”           1919 ”       av Mag. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson,   t.o.m. 1920, vald av S. F. 
Entreprenören C. W. Granberg  ” ” 
Fabrikören J. E. Lindbom,   ”        1921, ” 
Lotsförmannen Emilius Hörman,  ”        1919, ”     av Mag. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleander, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och en suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 
suppleanter väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och 
andra 2 ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 
2 år. 
 
Ledamöter: 
Konsul Magnus Radhe, t. o. m. 1919, vald av S. F. ordf. t. o. m.  1919. 
Lotsförmannen Emilius Hörman t. o. m. 1919, vald av S. F. 
Fabrikören J. E. Lindbom, t- o- m. 1918,       ” 
Konsuln J. G. Gunnerson, v. ordf. 1918. T. o. m. 1918, vald av S. F. 
Kapten Amandus Backman, t. o. m. 1919, vald av Mag. 
 
Suppleanter: 
Lotsförmannen Fritz Hörman, t. o. m. 1918, vald av S. F. 
Inspektören Ludv. Andersson, ” ” ” 
Kamreraren Hugo Hallgren,     ”          1919, ” 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. enligt 
Hälsovårdsstadgans kap. I mom. I skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskrifen. 
 
Ledamöter: 
D:r Axel Nilsson, enl. hälsov.-nämndens beslut ordf. 1918. 
Borgmästaren Axel Sundberg ” ”          v. ordf. 1918. 
Fabrikören Aug. Mattsson t. o. m. 1918, vald av S. F. 
Apotekaren R. Björkman, ” ” 
Entreprenören C. W. Granberg, ” 
 
Suppleanter: 
Postmästaren L. H. Cervin, t. o. m. 1918, vald av S. F. 
Fabrikören Alfr. Bovik,  ” ” 
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Lotsförmannen G. Wallin,  ” ” 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enl. S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1918. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
Bankdirektören Ragnar Berger, vice ordf. 1918,  t. o. m.  1921. 
Stenhuggaren Alfred Gustafsson,                 ”           1921. 
Järnsvarvaren Otto Olsson,                   ”        1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson,                                       ”        1919. 
Lagerchefen Vict. Lindbom,                  ”         1919. 
Gjutaren Enok Svensson,                ”    1919. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
Överläraren Anders Isidor Jakobsson  t. o. m.  1921. 
Handlanden E. W. Olsson,   ” 1921. 
Snickaren Carl Richard Andersson  ” 1921. 
Ingenjören B. A. de Waern   ” 1919. 
Byggmästaren Oscar Wallén  ” 1919. 
Stadsfiskalen Elias Sandell   ” 1919. 
 
Styrelsen för Kommunala mellanskolan: 
 
Enl. S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 5 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter härnedan angivits. 
 
Första valet har skett för obestämd tid. 
 
Ledamöter: 
1) Kyrkoherden Fritz Lüsch, ordf. 1918. 
2) Konsuln J. G. Gunnersson. 
3) Bankdirektören Ragnar Berger, vice ordf. 1918. 
4) Överläraren Anders Isidor Jakobsson. 
5) Redaktören Axel Ljungberg. 
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Suppleanter: 
1) Konsuln L. Laurin. 
2) Fabrikören Elis Luckey. 
3) Byggmästaren Oscar Wallén. 
4) Konduktören Anders Jonsson. 
5) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 3 ledamöter med 2 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljas av S. F. 
 
Valda t. o. m. 1920:- 
 
Ledamöter: 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1918. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1918. 
Förvaltaren John Sterner. 
Ingenjören G. Sandberg. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30/8 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, att 
väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1918: 
Ledamöter: 
Byggmästaren Rob. Christenson, ordf. 
Trädgårdsmästare Axel Lindbäck. 
Bokhandlaren Albert Wallin. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Kamreraren Gustaf Bundsen. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 
Överläraren Anders Isidor Jakobsson. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1918: 
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Ledamöter: 
Lotsförman Emilius Hörman. 
Fabrikören J. E. Lindbom, vice ordf. 1918. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving. 
Mäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1918. 
 
Polisnämnden: 
 
Enl. S. F. den 24 nov. 1916 § 180 i prot. Tillsattes en polisnämnd, som skall bestå av Herr 
Borgmästaren eller den, som är förordnad att uppehålla hans ämbete, Brandchefen eller vid 
förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda ledamöter med 2 suppleanter, 
vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1918. 
 
Ledamöter t. o. m. 1920 års utgång: 
Bankdirektören Ragnar Berger, vice ordf. 1918. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Alfr. Bovik. 
 
Suppleanter för samma tid: 
Inspektören Ludv. Andersson. 
Stenhuggaren Carl Gustaf Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år.  
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren,  t. o. m.  1921. 
Suppleant: Disponenten Hj. Carlsson,  ” 1921. 
 
Ledamöter: 
Stenhuggaren Patrik Johansson,  t. o. m.  1921. 
Mekanikern Aug. Thorsson,  ” 1921. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ” 1921. 
Handlanden P. A. Malmrot,  ” 1919. 
Handlanden E. W. Olsson.   ” 1919. 
Lotsförmannen Emilius Hörman,  ” 1919. 
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Suppleanter: 
Stenhuggaren Alfr. Gustafsson,  ” 1921. 
Filaren Carl Brännberg,   ” 1921. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist,  ” 1921. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren,  ” 1919. 
Fabrikören Elof Cornér,   ” 1919. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren,  ” 1919. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
nästföregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1918: 
 
Ordförande: Bankdirektören Ragnar Berger. 
Ledamot: Rådmannen Josef Centerwall. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1918: 
 
Ledamöter: 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Filaren Carl Brännberg. 
3) Lotsförmannen Emilius Hörman. 
4) Förvaltaren Claes Rosén. 
5) Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Suppleanter: 
1) Handlanden Osc, Fredén. 
2) Gjutaren Enok Svensson. 
3) Sjökaptenen Amandus Backman. 
4) Inspektören Ludv. Andersson. 
5) Postvaktmästaren W. Snell. 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v.  
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter, 3:dje ledamoten förordas av Konungens 
Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. se Svensk författningssamling 7 § 
24/7 1915. 
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Ordförande förordad av Konungens Befallningshavande t. o. m. 1919. 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1919. 
 
Ledamöter: 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Suppleanter: 
Åkaren Viktor Andersson. 
”            Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
Som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för 1918. 
 
Ledamöter: 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: 
Kamreraren Gustaf Bundsen. 
Snickaren Carl Julius Nordström. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas af S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandförordningen. 
 
Brandchef: Disponenten Emil Löfberg, t. o. m. 1918: 
Vice brandchef: Civilingenjören Oscar A. Kornell t. o. m. 1918. 
 
Lysekils Samskolas Styrelse: 
 
Valda av S. F. för 1918 
 
Ledamot: Bankdirektören Ragnar Berger. 
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Suppleant: Kapten Aug. Kihlberg. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. välja 
1 revisor med 1 suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 revisor 
med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för 1918: 
 
Ledamot: Postmästaren L. H. Cervin. 
Suppleant: Bankkamreraren Rudolf Lindblad. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för 1918. 
 
Ledamot: Civilingenjören Oscar A. Kornell.  
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Hufvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,  t. o. m.  1919. 
Kamreraren Hugo Hallgren, ” 1919. 
Byggmästaren Oscar Wallén,  ” 1919. 
Handlanden J. A. Jacobsson ” 1919. 
Förvaltaren John Sterner,  ” 1920. 
Inspektören A. W. Christensson, ” 1920. 
Kaptenen Aug. Kihlberg,  ” 1920. 
Konsuln L. Laurin,  ” 1920. 
Bankkamreraren C. F. Lidell, ” 1918. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  ” 1918. 
Doktor Axel Nilsson,  ” 1918. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  ” 1918. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
 
Ombud: Handlanden B. P. Jonsson, för 1918. 
Suppleant: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1918. 
 
Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags Styrelse: 
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Ledamot: Förvaltaren John Sterner, för 1918. 
Suppleant: Järnsvarvaren Otto Olsson, för 1918. 
 
Gode män för tillsyn öfver förmyndarskap: 
 
Väljas i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Rådmannen Lars Ödman t. o. m. 1920. 
Bankdirektören Ragnar Berger, t. o. m. 1920. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1919 t. o. m. 1924. 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond. 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
sjukskriven, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1916 t. o. m. 1918: 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årliges väljas vid S. F. första 
januarisammanträde enligt beslut den 11/12 1914, § 153 i prot. Jämte beslut av den 11/1 1917. 
Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda 1918: 
 
Ledamöter: 
Konsuln L. Laurin, ordf. 
Filaren Carl Brännberg. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Suppleanter: 
Bankkamreraren C. F. Lidell. 
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Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving. 
Mekanikern Aug. Thorsson. 
 
Livsmedelsnämnden: 
 
Består av 4 ledamöter och 2 suppleanter valda av S. F. samt dessutom ordförande och vice 
ordförande utsedda av Livsmedelsstyrelsen för Bohuslän. 
 
Ordförande: Disponenten W. Reinhold. 
Vice ordförande: Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Ledamöter: 
Handlanden E. W. Olsson. 
Filaren Carl Brännberg. 
Förvaltaren Claes Rosén. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Suppleanter: 
Handlanden Evald Andersson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Nämnden, dess ordf. och vice ordf. kvarstå t. o. m. 1918 års slut. 
 
Dyrtidsrådet: 
 
Enligt S. F. beslut den 16 maj 1917 består detta av Livsmedelsnämnden med dess ordförande 
som ordf. samt dessutom av 1 ledamot vald av Magistraten och 1 ledamot vald av 
Drätselkammaren. 
 
Dessa ledamöter äro: 
Stadsfiskalen Elias Sandell, vald av Mag. 
Byggmästaren Oscar Wallén, vald av Drätselk. 
 
Dessa båda ledamöter äro valda för obestämd tid. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För år 1917 valdes: 
 
Ledamöter: 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
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Konsuln Magnus Radhe. 
Handlanden B. P. Jonsson. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Ombud vid mantalsskrifningen 1917: 
 
Väljas i november månad årligen 3 ledamöter och 1 suppleant. Arvode 15 kronor til varje 
ombud. 
 
Ledamöter: Stadsvaktmästaren J. A. Johansson, hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg 
och Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleant: Stadsexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 3 1918. 
 
 
Styrelseberättelse. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige! 
 
Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed, sedan verkets räkenskaper avslutats den 31 dec. 
1917, avgiva följande berättelse: 
 
Enligt bokslutet utvisa böckerna i  
 
Tillgångar: 
 
Fastigheter och maskiner     96.392:96 
Inventarier      3.674:65 
Mätare och strömbegränsare    8.204:22 
Kassabehållning     1,440:72 
Armatur och installationsmateriel    21.443:23 
Reservdelar till maskiner     546:- 
Fordringar      57.666:30 
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Smörjoljor     651:20 
Maskinförnödenheter    63:- 
Brännoljor     5.205:- 
Kol     200:- 6.119:20 
Ledningsnäten     39.181:86 
Löpande räkning i Göteborgs Bank    4.577:36 
Nyanläggningar     185.102:77 
     Kronor 424.349:27 
 
Skulder. 
 
Varuskulder (inkl maskinleveranser från Asea)   89.147:13 
Stadskassan      184.000:- 
Lån i Sparbanken     125.000:- 
      398.147:13 
Årets vinst      26.202:14 
     Kronor 424.349:27 
 
Vinsten har uppkommit å följande konti: 
 
Armatur konto    13.271:56 
Mätares konto    2.466:16 
Driftomkostnaders konto    10.464:42 
    Kronor 26.202:14 
 
Till Stadskassan har under året ränta inbetalts med Kr.  10.281:87 
Under året ledningsnätet utvidgats för en kostnad af   11.018:03 
Nya inventarier och mätare inköpts för    6.002:96 
Och nyanläggningarna kompletterats för    149.248:77 
Varemot värdet å fastigheten, genom försålda ångmaskiner  
och pannor, minskats med     21.084:70 
den 6 november igångsattes maskineriet för emottagandet av energin från Trollhättan, och har 
sedan dess, med 4 avbrott fungerat tillfredsställande. 
 
Beträffande utvecklingen, så har under året antalet abonnenter å mätare ökats med 187 (från 
435) och å ackord med 492 (från 333) = 679 nya abonnenter (från 768). Antalet ljuspunkter å 
mätare har ökats med 649 och å ackord med 692. 9 nya motorer om sammanlagt 11,5 hkr. 
Hava tillkopplats. 
 
Styrelsen får föreslå att vinsten fördelas sålunda: 
 
Kronor 12.000:- - avskrives å Fastigheters konto. 
Kronor 8.000:-     ”                 Ledningsnätens ” 
Kronor 4.000:-     ”                 Mätares och 
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Kronor 2.202:14  ”                 Inventariers konto 
Å lånet av Stadskassan bör amorteras Kronor 6.000:-  
 
Lysekil i april 1918. 
 
  L. LAURIN. 
 J. E. LINDBOM. JOHN STERNER. 
    /G. BUNDSEN. 
 
Rätt avskrivet betygar 
G. BUNDSEN. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1917, hava fullgjort detta uppdrag 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka äro förda med reda och ordning samt försedda med 
behöriga verifikationer.  
 
Vi hava även granskat styrelsens protokoll och årsberättelse, vilka överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning få vi tillstyrla full ansvarsfrihet åt styrelsen för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 3 maj 1918. 
 
J. A. JACOBSSON.  B. J. JONSSON. 
 
Rätt avskrivet betygar 
G. BUNDSEN. 
 
 
Bilaga N:r 4 1918. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige för staden Lysekil. 
 
Vi få härmed överlämna, dels en skrivelse från den socialdemokratiska gruppen inom 
Stadsfullmäktige ställd till undertecknade, dels ett uttalande som undertecknade haft å 
sammanträde den 23 april, med anledning av den aktuella livsmedelsfrågan under instundande 
badsäsong, och vilket uttalande å allmänt möte å Folkets hus den 24 april godkändes och 
kompletterades. 
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Vi bedja särskilt få påpeka det förslag som Herr E. F. Larsson framlade å mötet angående s. k. 
partiuppköp, då det ju är en känd sak att badorterna Fiskebäckskil och Gåsö hämta sina 
förnödenheter från Lysekils kaj och torg. 
 
Även Herr Postmästare Cervins uttalande är värt Herrar Stadsfullmäktiges uppmärksamhet, då 
ju stadens är största aktieägare uti Lysekils Järnväg; en reduktion av biljettpriserna å 
lördagens s. k. torgtåg bör tagas i övervägande som kunde med anaraste lämna önskat resultat. 
 
Vördsamligen för Livsmedelsnämnden i Lysekil. 
W. REINHOLD. 
 
Å allmänt möte utlyst av Lysekil Livsmedelsnämnd å Folkets hus den 24 april 1918 där 
frågan: ”Huru bör, kan och måste livsmedelstillgången under instundande badsäsong i första 
rummet säkerställas åt stadens egen befolkning” skulle dryftas, framfördes följande: 
 
Med anledning av den aktuella livsmedelsfrågan under instundande badgästsäsong, beslöt 
härvarande livsmedelsnämnd enhälligt göra följande uttalande: 
 
1) Att utverka förbud mot hitflyttning av sommargäster kan ej ifrågakomma, då även om ett 
sådant förbud kunde erhållas, knappast något vinnes därigenom, då frekvensen av gäster 
antagligen skulle bli så mycket större på omkringliggande orter, expl. Fiskebäckskil, och 
bleve säkerligen Lysekil likväl då den förnämnsta inköpsorten, ty  
 
2) ett förbud för sommargäster att göra sina uppköp å härvarande torg skulle enligt nämndens 
bestämda mening komma att praktiskt taget verka i motsatt riktning, mot det med förbudet 
avsedda, - att säkerställa samhällets egna behov av lantmannaprodukter. 
 
Följden bleve att den uppköpare från omkringliggande badorter komme att resa omkring och 
uppköpa just de produkter som annars skulle saluhållits härstädes, och priserna på de 
förnödenheter som till äventyrs letade sig väg hit, komme säkerligen att pressas i höjden 
genom ett sådant system. 
 
3) Emellertid anser nämnden läget på livsmedelsmarknaden så allvarligt, att allt som också 
kan bör göras, för att dels söka få resandeströmmen instundande badgästsäsong så begränsad 
som möjligt, dels ock söka tillgodose samhällets egna innevånares behov av livsmedel i första 
hand. 
 
Till förverkligande av ovan nämnda önskemål, anser nämnden bästa sättet vara att genom 
tidningspressen vädja till event. Sommargäster, att icke genom hitresa i år ytterligare öka den 
livsmedelsbrist som redan finnes här. 
 
samt om de likväl bestämma sig för att resa, enträget vädja till dem, att de i största möjliga 
mån göra sina uppköp av livsmedel i de orter de äro bosatta. 
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4) Vidare bör, i den mån kristidsförfattningarna det medgiva, fläsk, kött, smör, mjölk m. m. 
komma samhällets egna innevånare till godo. Vad beträffar ransonering av mjölken, så har 
nämnden denna fråga under utredning. 
 
I samband härmed, bör en allvarlig vädjan göras till stadens samtliga affärsmän, att vad på 
dem ankommer, söka i första hand tillgodose samhällets egna innebyggares behov av 
förnödenheter. 
 
5) ävenså anse nämnden, att en hemställan bör göras till vederbörande myndigheter, att taga 
steget fullt ut, och ransonering ske av alla övriga tyger som nu vid nyligen företaget beslag 
och ransonering icke togs med. likaså att skodon ransoneras och åsättas maximipris. 
 
Detta uttalande godkändes å mötet med följande förslag och tillägg 
 
av: Herr E. F. Larsson. 
 
Föreslår att mötet uttalar sig för att ingå genom Stadsfullmäktige till Konungens 
Befallningshafvande med begäran om förbud för s. k. partiuppköp och skall detta i första hand 
gälla främmande kommuner. 
 
Herr Löfgren, 
 
Föreslår att Livsmedelsnämnden förhör sig hos Badhusrestauranten och 
pensionatsinnehavarna var de ämnar inköpa sina livsförnödenheter och därefter vidtaga de 
åtgärder som därav kan föranledas. 
 
Herr Postmästaren Cervin. 
 
Föreslår att Livsmedelsnämnden söker åstadkomma billigare frakter för livsmedel hit till 
staden och att eventuellt söka att staden härutinnan träder hjälpande emellan. 
 
 
Till 
Livsmedelsnämnden i Lysekil. 
 
Undertecknade utgörande den socialdemokratiska gruppen i Stadsfullmäktige ha överlagt 
vilka åtgärder som måste vidtagas mot badgästinvasionen i staden under den stundande 
sommaren. Gruppen hemställer om Livsmedelsnämndens prövning av nedanstående uppslag, 
samt att ärendet måtte underställas Stadsfullmäktiges beslut. 
 
Bland flertalet av stadens befolkning gör sig den meningen gällande att helst inga badgäster 
alls borde i sommar hitkomma, men då flera badorter runt om Lysekil hava sina uppköp 
härstädes, kan den s. k. badgästfrågan för stadens del icke lösas med förbud mot 
främlingsinvasionen. Då det likväl är nödvändigt att allt göres för att förekomma denna 
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köpstarka publik, att slå under sig allt i matväg och köpa upp vad de komma över i stadens 
affärer, vill gruppen föreslå följande: 
 
1) att det nybildade restaurantbolaget ej får inkräkta på stadens uppköps-rayon, samt att 
stadens Livsmedelsnämnd får i uppdrag att kontrollera detta. 
 
2) att hitresande badgäster förbjudas göra uppköp å stadens torg och affärer samt att 
badhusbolaget tillhålles att för badgästerna kungöra detta. 
 
3) att inga matvaror av något slag få vare sig med tåg eller båtar föras härifrån, doch vare fisk 
undantagen och får därtill särskilt utsedda polismän kontrollera detta. 
 
Vi äro tacksamma för andra uppslag att ordna detta för staden så viktiga fråga, och vilja vi på 
det allvarligaste framhålla nödvändigheten av att den beaktas och vilja vi slutligen påpeka att 
genom åtgärder av här nämnd art att vi kunna förekomma vad som befaras. 
 
Lysekil den 8 April 1918. 
 
C. BRÄNNBERG. CARL GUSTAF TINGGREN. 
AUGUST FERDINAND JAKOBSSON. AUG THORSSON. 
 
 
Bilaga N:r 5 1918. 
 
Undertecknade av Stadsfullmäktige utsedde att granskap Fattigvårdsstyrelsens i Lysekil 
räkenskaper och förvaltning för år 1917, få efter fullgjort uppdrag däröver afgifva följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Till bestridande av omkostnaderna för Fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Uppburit av Stadskassan    Kr. 25.000:- 
2 försålda stugor    ” 1.031:- 
Återbetalningar, hyror m. m.    ” 2.776:37 
Förskotterat av redogöraren   ” 1.492:83 
Utelöpande kuponger till 1918   ” 53:80 
     Kr. 30.354:- 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts som följer: 
 
Redogörarens förskott från 1916   Kr.  862:83 
Understöd åt div. personer    ” 17.863:89 
Avgifter vid hospital    ” 962:40 
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Underhåll av understödshemmet   ” 354:27 
D:o av 8 stugor    ” 416:23 
Inrättande av sjukstuga för tuberkulösa   ” 3.693:03 
1 072 underhållsdagar å d:o á 1:29   ” 1.385:19 
Arvoden     ” 1.402:90 
Diverse omkostnader    ” 917:59 
Bränsle     ” 2.170:06 
Utelöpande kuponger från 1916   ” 61:10 
Medicin     ” 264:51 
     Kr. 30.354:- 
 
Protokollen har vi genomläst. 
 
Räkenskaperna äro omsorgsfullt förda och för så vidt ske kunnat med verifikationer försedda, 
varför ingen anledning till anmärkning finnes. 
 
Lysekil i maj 1918. 
RICH. EKDAHL. OSCAR FREDÉN. 
 
 
BILAGA N:o 6, 1918. 
 
Undertecknad, utsedd att granska Parkstyrelsens räkenskaper för år 1917, får härmed avgiva 
följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Inkomster: 
 
Innestående å sparkasseräkning i Handelsbanken  Kr. 8:54 
Emottagit av Drätselkammaren   ” 1.566:75 
     Kr. 1.575:29 
 
Utgifter: 
 
Avlöning till parkvakt  Kr. 405:- 
Betalt av Ordföranden under år 1916  
förskotterade medel  ” 66:75 
C. M. Lindebäck för planteringar m. m.  ” 717:- 
Birger Persson för målning av  
Anslagstaflor   ” 40:- 
Drätselkammaren för makadam, grus,  
reparation av stängsel m. m.  ” 192:50 
Järnmagasinet för en gräsklippare ” 40:50 
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Diverse utgifter  ” 13:58  1.475:33 
Innestående å sparkasseräkning i Handelsbanken   99:96 
     Kr. 1.575:29 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet och utgifterna styrkta med allegater, 
varför ansvarsfrihet tillstyrkes. 
 
Lysekil den 2 april 1918. 
 
ESKIL KIHLBERG. 
 
 
Bilaga N:o 7 1918. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
Får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 1917. 
 
Vid året början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar:    2.147.473:38 
”            skulder    1.706.543:95 
   Kapitalbehållning Kronor 440.929:43 
 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har staden haft följande: 
 
Inkomster: 
Bidrag från Hamnstyrelsen    7.400:- 
Vattenavgifter    1.583:25 
Debiterade utskylder    204.885:18 
Tomt- och borgarrenden    12.239:96 
Platshyror     120:- 
Hundskatt     555:- 
Brännvinsmedel och bevillningsavgifter   27.228:15 
Bötesmedel     84:50 
Hyror     2.450:- 
Inlevererat från Köttbesiktningsbyrån   462:40 
    Kronor 257.008:44 
 
Utgifter: 
S. I. Fattigvården   19.000:- 
S. II Sundhetsvården   11.954:37 
S, III Undervisningen   6.026:67 
   Transport 36.981:04 
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   Transport 36.981:04 
 
S. IV. Allmänna Byggnader och Platser. 
Underhåll av gator och torg  4.906:04 
” vatten- och kloakledningar  7.582:48 
Vattenverkets utvidgning   6.163:60 
Brandväsendet   8.273:12 
Parkstyrelsen    1.500:- 
Övriga behov under S. IV.   2.911:18 
Utgifter direkt under huvudrubriken  25.354:63 56.691:05 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
Magistrat & Rådstuvurätt   9.842:83 
Stadsfullmäktiges & Nämnders Expedition 11.159:97 
Polisverket    16.320:70 
Uppbördsverket   2.963:46 
Övriga behov under S. V.   16.157:25 56.444:21 
 
S. VI Avskrivning å kommunalutskylder se avskrivningar 
 
S. VII. Räntor    42.594:05 
 
S. VIII. Avbetalning å lån framgår av jämförelse  
emellan 1916 och 1917 års utgående balanskonton. 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter    1.038:28 
Kyrkan och skolan    51.020:- 244.768:63 
 
Avskrivningar: 
Byggnader    2.000:- 
Bryggor    882:05 
Inventarier    659:67 
Aktier    5.000:- 
Restantier å stadsutskylder 
S. VI.    12.096:91 
Förrådet (materalier)   333:72  20.972:35 
     Kronor 265.740:98 
 
Fördelning av kostnader å deanstående konton: 
 
Sundhetsvården: 
Avlöningar    6.620:- 
Arvode till sekreteraren   75:- 
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Bidrag till veterinären   120:- 
Underhåll av fastigheter samt brandförsäkring 409:73 
Vikariat för hälsovårdstillsyningsmannen 125:- 
Arvode till extra    90:- 
Sundhetssyn    86:- 
Hyra för köttbesiktningsbyrån  600:- 
Bränsle och lyse för köttbesiktningsbyrån 82:75 
1 motor för köttbesiktningsbyrån  122:50 
Ersättning för telefon till stadsläkaren jämte  
samtalsavgifter och porton   174:- 
Annonskostnader m. m.    183:54 
Desinfektion och diverse utgifter  247:25  8.935:77 
 
Sjukas vård och underhåll m. fl. utgifter å epidemisjukhuset: 
Matvaror, mjölk m. fl. lifsförnödenheter  7.014:20 
Bränsle, lyse och renhållning  949:49 
Medicin enligt apotekets räkning  1.144:61 
Öfriga förbrukningsartiklar  461:71 
Extra biträde å sjukhuset   126:50 
Tvätt och extra arbetshjälp   322:- 
Husgerådssaker, sängkläder och diverse linnevaror 1.590:28 
Kostpengar till sjuksköterskan och biträdet 30:- 
Telefonavgifter   45:34 
    11.684:10 
 
Härifrån avgår genom Doktor Nilsson till  
Stadskassan inlevererade patientavgifter  3.508:-  8.176:10 
Bidrag till dispensärverksamheten    442:50 
Hyresbidrag till upptagningsanstalten    400:- 
      17.954:37 
Till år 1918 balanseras, dels tilläggsanslag å kronor 3.000:- dels ett lika  
stort belopp varmed kostnaderna för epidemisjukvården ytterligare överskridits 6.000:- 
     kronor 11.954:37 
 
Utgifter förda direkt under huvudrubriken för Allmänna Byggnader och Platser: 
 
Tullhusets flyttning och reparation  9.200:- 
Varmvattensapparat i tullhusvåningens kök 550:- 
Underhåll av fastigheter   1.544:90 
Anskaffning och underhåll av inventarier 1.142:08 
Brandpremier   327:50 
Läkarearvode och medicin för stadens arbetare 324:75 
Renhållningen   7.100:- 
Gatubelysningen inklusive materalier  4.503:90 
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Gatubevattningen   1.650:-  26.343:13 
Härifrån avgår inkomst för försålt tegel å Grötö   988:50 
     Kronor 25.354:03 
 
Övriga behov under S. IV. 
 
Löner    2.370:- 
Platsarrende för rörbrunn   25:- 
Olycksfallsförsäkringspremier för stadens arbetare 252:08 
Telefonavgifter   64:10 
Anslag till Idrottsföreningen Kamraterna 200:-  2.911:18 
    Kronor  2.911:18 
 
Verk och inrättningar. 
 
Magistrat och Rådstuvurätt: 
 
Löner    8.320:- 
Skrivmaterial, papper, trycknings-, annons  
och inbetalningskostnader   1.270:13 
telefonavgifter   84:70 
Diverse utgifter   168:-  9.842:83 
 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition: 
 
Löner    6.800:- 
Tryckning, inbindning och annonser  2.194:35 
Skriv- och ritmaterialier   405:20 
Postporton    94:17 
   Transport 9.493:72  9.842:83 
 
   Transport 9.493:71  9.842:83 
 
Hyra, eldning och städning av  
Stadsingenjörskontoret   620:- 
Avgifter för telefon och för utsträckt telefontid 334:43 
Årsavgift till Svenska stadsförbundet jämte  
prenumeration å tidskriften  218:- 
Pension till förre Stadsingenjören Hjelmgren 300:- 
Diverse utgifter   193:82  11.159:97 
 
Polisverket: 
 
Löner och beklädnadspengar  12.847:- 
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Extra tjänstgöring   340:- 
Bränsle och lyse   1.442:50 
Städning    390:- 
Skrivmateralier, inbindnings- och annonskostnader 202:10 
Telefonavgifter   178:70 
Medicin    20:40 
Andel i Stadsexekutorns lön  900:-  16.320:70 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner    2.320:- 
Annonser, trycksaker, blanketter m. m.   387:46 
Arvoden till Magistratens ombud  
vid statsuppbörder   56:- 
Mantalsskrivningsarvoden   45:- 
Diverse utgifter   155:-  2.963:46 
 
Övriga Behov under S. V.: 
 
Skorstensfejarens lön   200:- 
Hyra för rådhuslokalerna   2.500:- 
Uppvärmning av ”   1.000:- 
Inköp av möbler för tullkammaren  1.700:- 
Hyra för tillfälliga tullokaler  500:- 
Stadens utlägg för pensionstillägg 1916  600:- 
” ” ”          1917  1.350:- 
Elektriskt lyse i rådhuslokalerna  128:30 
Städning av  ”  300:- 
Hyra för tullvaktstuga   120:- 
   Transport 8.398:30  40.286:96 
 
   Transport 8.398:30  40.286:96 
Kronoskatt m. fl. utskylder   564:20 
Stadens utlägg för oguldna grundavgifter 1.800:- 
Arvode till Pensionsnämndens ordförande 200:- 
Diverse kostnader för pensionsväsendet  145:75 
Anslag till Livsmedelsnämnden  13.000:- 
Förvaltningskostn. För Livsmedelsnämnden 755:50 
Anslag till skyttegillet (av hundskatten)  250:- 
” ”             arbetsförmedlingen 100:- 
Inköp av koks   1.250:- 
Diverse utgifter   293:50 
    26.757:25  
 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 211 
 

Härifrån avgår från årets utgifter följande att uttaxeras under år 1918: 
 
Pensionstillägg för år 1917  1.350:- 
Anslag till Livsmedelsnämnden 8.000:- 
Koks i lager vid årets slut  1.250:- 10.600:-  16.157:25 
     Kronor 56.444:21 
 
Såsom föregående år hava transaktioner med Elektricitetsverket förts direkt å konto, så att de 
ej i räkenskaperna förts såsom inkomster och utgifter annat än i kassahänseende. 
 
Elektricitetsverket har under året ej gjort någon amortering å sin skuld till staden. 
 
Å ifrågavarande konto har staden under år 1918 haft en räntevinst av 730 kronor, med vilket 
belopp ränteutgifterna för staden minskats. 
 
Vid årsslutet balanseras restantier å stadsutskylder, efter att en avskrivning med kronor 
12.096:91 gjorts, med kronor 6.000:- och beräknas att sistnämnda summa med visshet 
kommer att inflyta. 
 
Avskrivningar hava dessutom gjorts å aktier, byggnader, bryggor, inventarier och 
arbetsmaterialier med kronor 8.875:44, vilka avskrivningar ej beräknats vid upprättandet av 
1917 års inkomst- och utgiftsstat, varför rätteligen för framtiden dylik beräkning bör göras för 
att boksluten skola så nära som möjligt överensstämma med upprättade inkomst- och 
utgiftsstater. 
 
Genom dessa avskrivningar minskas ju eljest kapital-konto i motsvarande grad, vilket med 
tydlighet framgår av årets bokslut. 
 
Sådana medel, som Stadsfullmäktige beslutat att uttaxera under år 1918, hava i bokslutet 
balanserats på respektive konton som tillgångar till sagda år. 
 
Anmärkas bör dock, att dylika utgifter i statistiskt hänseende föres på det år under vilket de 
utbetalats, oavsett sedan när och huru uttaxering sker. Härifrån kan dock undantagas utgifter 
för allmänna byggnader och platser, vilka utgifter kunna även i nämnda hänseende påföras 
under följande år. 
 
För högreservoaren och den del av Rotemyren, som inköpts av Fabrikör C. Th. Olssons 
stärbhus, har t. o. m. detta års slut utlagts cirka 33.000 kronor, vilket belopp ej som tillgång i 
räkenskaperna upptagits. 
 
Då man hädanefter ej får bokföra kloakledningar såsom tillgång, men väl vattenledningar, 
hava de senare bibehållits i det för de båda nämnda slagens ledningar upptagna värdet av 
100.000 kronor, och har med tanke på sagda 33.000 kronor ingen avskrivning å värdet för 
vattenledningar skett. 
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Byggnaderna på Grötö hava fortfarande ej i räkenskaperna bokförts för något värde. 
 
Byggnader, inventarier och arbetsmaterialier äro bokförda för cirka 100.000 kronor och 
brandförsäkrade för cirka 165.000 kronor.  
 
I regel hava de olika anslagen i årets stat ej väsentligt överskridits, och där så skett utjämnas 
det genom användandet av medel för oförutsedda utgifter. Anslagen för sundhetsvården och 
fattigvården hava ek räckt, men regleras detta genom överförande till år 1918. 
 
Oförutsedda utgifter visa ett belopp av 1.038:28 mot anslagna 4.000 kronor, men har av 
sistnämnda belopp, såsom redan framhållits, användts för reglering av skilda konton, vilket av 
förestående specialtablåer synes. 
 
Slutligen bör nämnas att frågan om stadens förseende med elektrisk energileverans lösts under 
detta år genom träffad uppgörelse med Kungl. Trollhätte Kraftverk. Närmare detaljer härom 
torde senare framgå av styrelseberättelsen från Elektricitetsverket. 
 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med utgående balansers 
konto följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kassabehållning stadskassan    18:72 
Fordran av Hamnen, kassabehållning   36:57 
Obetalt bidrag från Hamnstyrelsen   17.400:- 17.436:57 
Jordfastigheter     700.000:- 
Byggnader (varav hamnens 4.400)    32.000:- 
Bryggor, stadens    92.000:- 
Bryggor, hamnens    158.735:- 250.735:- 
Vattenledningar     100.000:- 
Gator, platser och vattenrätt    1:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren    3.500:- 
Stadsingenjörslokalerna och förråden   2.500:- 
Brandväsendet    18.000:- 
Hamnstyrelsen    8.000:- 32.000:- 
Diverse personer (fordringar)    600:- 
Lysekils Stads Elektricitetsverk (stadens fordran) 309.000:- 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag 670.000:-
Vattenavgifter (fordringar) 1.583:25 
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restantier å stadsutskylder     6.000:-”
 tomtarrenden     747:50 
fattigvårdens värdeöverskott, byggnader  35.000:-
Förrådet (kranar, rör, ventiler m. m.)  9.500:- 
utlagt för läroverksbyggnaden (att täckas genom lån) 10.489:99 
Fordran av jordkassan  26.940:09 
 
Utgifter under året vilka skola uttaxeras under år 1918. 
 
Vattenverkets utvidgning 5.500:- 
Fattigvården      6.000:- 
Sundhetsvården (för epidemisjukvården)   6.000:- 
Nyanläggning av vatten- och kloakledningar   2.650:-
Brandväsendet     800:-
      
  Transport  2.223.002:12  
 
    Transport 
 2.223.002:12 
 
Övriga behovs under S. V. konto:    
   
 
Anslag till Livsmedelsnämnden  8.000:- 
Stadens utlägg för pensionstillägg 1917  1.350:- 
Kokslager vid årets slut   1.250:-  10.600 
    Kronor 
 2.233.602:12  
 
Skulder: 
 
Stockholms stads Sparbank  7.255:06 
Lysekils Sparbank   309.000:- 
Obligationslånet av 1905   451.000:- 
Obligationslånet av 1911   767.000:- 
Hamnens skulders konto   107.714:58 
Aktiebolaget Göteborgs Bank, löp. Räkning 173.910:68 
Diverse personers konto   76:50 
 1.815.956:82 
Kapitalkonto      417.645:30 
    Kronor 
 2.233.602:12 
 
Vinst- & Förlust-Konto 
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Debet. 
 
Stadens utgifter     265.740:98 
    Kronor  265.740:98 
 
Kredit. 
 
Stadens inkomster     257.008:44 
Kapital-Konto     8.732:54 
    Kronor  265.740:98 
 
Kapital-Konto 
 
har uppstått på följande sätt: 
ingående Balans 1917   440.929:43 
godtgörelse från jordkassan för amortering  
av jordlånet    12.000:- 
ökat värde av fattigvårdens tillgångar  4.362:83  457.292:26 
 
härifrån avgå: 
Minskat värde å jordfastigheter genom under året  
skedda tomtförsäljningar   25.000:- 
ökning av Hamnens skulder  4.946:56 
Minskning av Hamnens kassabehållning  967:86 
Skillnad å Vinst- & Förlust-Konto  8.732:54  39.646:96 
     Kronor 417.645:30 
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets försäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans skuld till staden vid årets början   27.997:24 
Amortering och ränta å jordlånet    30.520:- 
      58.517:24 
Avgår för under året sålda tomter    31.577:15 
Jordkassans skuld till staden vid årets slut  Kronor 26.940:09 
 
Lysekil den 15 Mars 1918. 
 
För Lysekils Stads Drätselkammare: 
JOHN STERNER. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Revisionsberättelse. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1917, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med virifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och i Drätselkammarens 
protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes härovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
Anslaget till Sundhetsvården har även under år 1917 väsentligen överskridits, ty utom de båda 
tilläggsanslagen å tillsammans kronor 3.000:- som av Stadsfullmäktige beviljats i slutet av år 
1917, har Sundhetsvårdens anslag ytterligare överskridits med cirka 3.000 kronor. 
 
Vi anse därför, att då den stat, Hälsovårdsnämnden för varje år uppgör, sällan eller aldrig 
håller streck, så borde snarast åtgärder från Stadsfullmäktiges sida vidtagas för en mera 
ekonomisk förvaltning, detta närmast rörande epidemisjukvården, och anse vi det lämpligast 
att någon person belve av Stadsfullmäktige förordnad att taga hand om förvaltningen vid 
epidemisjukhuset, då inköp m m. kunde ordnas mera planmässigt och fördelaktigt än vad nu 
är fallet, eftersom man givetvis ej kan begära att förste Stadsläkaren med sin begränsade tid 
skall kunna kontrollera inköp och dylikt i varje fall.  
 
Beträffande det belopp varmed Sundhetsvårdens stat överskridits, så är detta visserligen som 
balans överfört till år 1918, men summan är dock använd under det gångna året. 
 
Då i övrigt inga anmärkningar förekommit, få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för 
den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 31 Maj 1918. 
 
G. FRANKENBERG. GÖSTA v. GEGENFELT.  HENNING MELIN. 
 
Bilaga N:o 8 1918. 
 
Lysekils Kyrkokassas Räkenskaper år 1917. 
 
Debet. 
 
Balans från 1916. 
 
Kyrkan    233.897:62 
Inventarier    32.185:69 
Kyrkoherdebostället   34.000:- 
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Kyrkogården i Dalskogen   25.044:26 
1/30-del i Lysekils jord   4.000:- 
Gamla Kyrkans fond   5.068:43 
Ida Sannes fond   1.071:83 
Löpande Räkning Innestående  11.050:48 
Sparkasseräkning   4:- 
Lån till Skolkassan   3.100:- 
Kassabehållning   36:21  349.458:52 
 
 
Inkomster. 
 
Uppburit av Stadskassan   19.000:- 
” enl. uppbördslängd  1.586:34  20.586:34 
Räntor    747:22 
Försålda Gravar   1.520:- 
Diverse    788:51 
Kyrkogården i Dalskogen   100:50 
Lysekils Kyrkas Ljuskronefond  9.575:-  12.731:23 
Kyrkogården i Dalskogen, värdeökning    4.738:81 
Kapitalavbetalning å Kyrkans lån    3.616:06 
 
Balans till år 1918. 
Skuld till Kungl. Postsparbanken  110.592:79 
”              Lysekils Sparbank  63.000:- 
”              Folkskollärarnas Pensionsinrättning 69.420:52 
Skuld till Byggmästare Pettersson, Sköfde 732:-  243.745:31 
     Kronor 634.876:27 
 
Kredit. 
 
Balans från 1916. 
Skuld till Kungl. Postsparbanken  113.629:37 
”              Lysekils Sparbank  12.000:- 
”              Folskollärarnas Pensionsinrättning 70.000:-  195.629:37 
 
Utgifter, 
 
Anskaffning och underhåll av hus och inventarier 756:14 
Anläggning av ny kyrkogård  4.839:31 
Bränsle och belysning   1.197:10 
Betalning å lån   3.616:06 
Räntor å upptagna lån   8.477:92 
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Avlöningar    5.598:90 
Ljuskronefonden   8.317:60 
Nybyggnad av orgel   18.642:40 
Reparation av Kyrkan   42.955:50 
Övriga behov   2.022:46 
H. Thoressons pension   400:-  96.823:39 
 
Balans till år 1918. 
 
Kyrkan    233.897:62 
Inventarier    32.185:69 
Kyrkoherdebostället   34.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen   29.783:07 
1/30-del i Lysekils jord   4.000:- 
Gamla Kyrkans fond   5.319:37 
Ida Sannes fond   300:97 
Lysekils Kurkas Ljuskronefond  2.285:86 
Löpande Räkning Innestående  508:70 
Kassabehållning   142:23  342.423:51 
    Kronor  634.876:27 
 
Lysekil den 31 December 1917. 
 
 ELIS LUCKEY. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1917, få, efter 
hänvisande till ovanstående berättelse, tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 12 April 1918. 
 
J. A. JACOBSSON.  ERIC HALLGREN. 
 
Lysekils Folkskolas Räkenskaper år 1917. 
 
Debet. 
 
Balans från 1918. 
 
3 Skolhus med inventarier   62.400:- 
Nya skolhuset med inventarier  110.000:- 
Nya skolans byggnadskassa Innestående  7.654:28 
Löpande räkning Innestående  13:15  180.067:43 
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Inkomster. 
 
Statsbidrag    14.132:37 
Uppburit av Stadskassan   31.000:- 
Räntor    434:72 
Diverse    1.578:12 
Överskott från Högre Folkskolan  154:50  47.299:71 
Kapitalminskning å upptagna lån    1.925:36 
 
Balans till år 1918. 
 
Skuld till Folkskollärarnas Pensionsinrättning 98.410:46 
Skuld till Kungl. Postsparbanken  11.945:86  110.356:32 
     Kronor 339.648:82 
 
 
Balans från år 1918. 
 
Skuld till Folkskollärarnas Pensionsinrättning 99.633:01 
Skuld till Kungl. Postsparbanken  12.648:67 
”              Lysekils Kyrkokassa  3.100:- 
”              Kassören   451:93 
”              Barnavårdsnämnden  444:95  116.278:56
  
 
Utgifter: 
 
Anskaffning och underhåll av hus m. m.  1.313:48 
Undervisningsmaterial   1.434:08 
Bränsle och belysning   3.457:02 
Utgifter för Skolköket   2.382:56 
Avlöningar    27.704:25 
Räntor å upptagna lån   5.147:55 
Kapitalavbetalningar å lån   1.925:36 
Övriga behov   889:34  44.253:64
  
 
Balans till 1918. 
 
3 skolhus med inventarier   62.400:- 
Nya skolhuset med inventarier  110.000:- 
Nya skolans byggnadskassa. Innestående 5.917:98 
Löpande räkning Innestående  279:19 
Kassabehållning   519:45  179.116:62 
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     Kronor 339.648:82
  
 
Lysekil den 31 December 1917. 
 
 ELIS LUCKEY. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Folkskolas räkenskaper för år 1917, få, efter 
hänvisande till ovanstående berättelse, tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 12 April 1918. 
 
J. A. JACOBSSON.  ERIC HALLGREN. 
 
Lysekils Högre Folkskolas Räkenskaper vårterminen 1917. 
 
Debet. 
 
Balans från 1916. 
 
Sparkasseräkning, Innestående    24:50 
 
Inkomster. 
 
Statsbidrag    640:- 
Tillfälligt statsbidrag   125:- 
Uppburit av Stadskassan   1.020:-  1.785:- 
     Kronor 1.809:50 
 
Kredit. 
 
Utgifter. 
 
Lön till läraren under vårterminen    1.655:- 
Överfört till skolklassen     154:50 
     Kronor 1.809:50 
 
Lysekil den 31 December 1917. 
 
   ELIS LUCKEY. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Högre Folkskolas räkenskaper för år 1917, fp, 
efter hänvisande till ovanstående berättelse, tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 12 April 1918. 
 
J. A. JACOBSSON.  ERIC HELLGREN. 
 
Lysekils Barnavårdsnämnds Räkenskaper år 1917. 
 
Debet. 
 
Balans från år 1916. 
 
Fordran hos Skolkassan     444:95 
 
Inkomster. 
 
Statsbidrag    50:- 
Bidrag från Fattigvården   238:- 
Diverse    12:-  300:- 
     Kronor 744:95 
Kredit. 
 
Utgifter. 
 
Avgifter m. m. för utackorderade barn    570:29 
Kassabehållning     174:66 
     Kronor 744:95 
 
Lysekil den 31 December 1917. 
   ELIS LUCKEY. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper för år 1917, få 
efter hänvisande till ovanstående berättelse, tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 12 April 1918 
 
J. A. JACOBSSON. ERIC HALLGREN. 
 
 
Bilaga N:o 9 1918. 
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Reglemente för Brandstyrelsen I Lysekil. 
 
§ 1. 
Brandstyrelsen i Lysekil består av fem ledamöter och två suppleanter, valda för fyra år i 
sänder, och utses dessa av Stadsfullmäktige bland stadens röstberättigade män. 
 
Suppleanterna inkallas i den ordning, de äro upptagna i valprotokollet. 
 
§ 2. 
De förhållanden, som enligt Kungl. Förordningen den 21 Mars 1862, § 29 mom. 1, utesluta 
från valbarhet till Stadsfullmäktig, gälla även i fråga om ledamot och suppleant i styrelsen. 
 
§ 3. 
Den som blivit utsedd till ledamot eller suppleant i styrelsen kan avsäga sig uppdraget, om 
han icke är bosatt i staden eller dess område; om han är ämbets- eller tjänsteman och hindras 
av denna befattning att fullgöra uppdraget; om han såsom ledamot är i tur att avgå ur 
styrelsen; om han uppnått sextio års ålder; eller om han eljest uppgiver hinder, som godkännes 
av Stadsfullmäktige. 
 
§ 4. 
Avgår ledamot eller suppleant under den för honom bestämda tjänstgöringstiden, förrättas 
nytt val för den återstående tiden. 
 
§ 5. 
Vid varje års första sammanträde, som skall hållas i början av Januari månad, väljer styrelsen 
inom sig ordförande och vice ordförande . till detta sammanträde utfärdas kallelse av 
föregående årets ordförande eller vice ordförande. 
 
Protokollsutdrag om valens utgång tillställes ofördröjligen Stadsfullmäktige. 
 
§ 6. 
Styrelsen sammanträder efter ordförandens kallelse en gång i första månaden av varje kvartal 
och dessutom sp ofta som ordföranden anser nödigt eller två ledamöter eller brandchefen 
sådant begära hos ordföranden.  
 
Äro både ordföranden och vice ordföranden hindrade, utfärdas kallelse till sammanträde av 
den till tjänstgöringsåldern äldste ledamoten, och i fall av behov sker då val av tillfällig 
ordförande, intill dess ordföranden eller vice ordförandens förfall upphört. 
 
§ 7. 
Kallelse till sammanträde skall utfärdas skriftligen och, såvitt möjligt är, upptaga de ärenden, 
som förekomma till handläggning, samt därest icke något ärende fordrar skyndsammare 
behandling, senast dagen förut delgivas ledamöterna och erforderligt antal suppleanter. 
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§ 8. 
Brandchefen eller vid förfall för honom vice brandchefen är skyldig att närvara vid styrelsens 
sammanträden och lämna av styrelsen begärda upplysningar. Han äger rätt att deltaga i 
överläggningarna och, om han är vald till ledamot. Även i besluten, dock får han icke väljas 
till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Kallelse till sammanträde skall även delgivas honom. 
 
§ 9. 
Ärende får icke företagas till avgörande, om icke fyra ledamöter eller i deras ställe inkallade 
suppleanter äro tillstädes, eller om tre äro närvarande och ense om beslutet. 
 
§ 10. 
Val sker, om någon ledamot så yrkar, med slutna sedlar. Genom lottning bestämmes 
företrädet mellan dem, som erhållit lika antal röster. 
 
Alla andra frågor avgöras genom öppen omröstning och enkel röstövervikt. Utfalla rösterna 
lika, gäller den mening, som ordföranden biträtt. 
 
§ 11. 
Förekommer fråga, vars utgång kan medföra synnerlig nytta eller skada för ledamot eller för 
någon, som till honom är i det skyldskaps- eller svågerskapsförhållande, som grundlägger 
laga jäv för domare, får sådan ledamot deltaga i överläggningen, men ej i beslutet därom. 
 
§ 12. 
Vid varje sammanträde föres protokoll, som upptager närvarande ledamöter och suppleanter, 
de ärenden, som handlagts, och de beslut, som fattas. 
 
Protokollet justeras vid nästa sammanträde eller därförut, om så finnes nödigt. 
 
Protokoll eller del därav, som genast justeras, skall förut vara skriftligen avfattat. 
 
§ 13. 
Den, som varit närvarande vid beslutet, kan senast vid justeringen låta till protokollet 
anteckna sin reservation. 
 
§ 14. 
Ordföranden underskriver å styrelsens vägnar alla utgående expeditioner. 
 
§ 15. 
Det åligger styrelsens ordförande: 
 
att leda styrelsens förhandlingar och tillse, att ärendena skyndsamt och ordentligt handläggas; 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 223 
 

att bereda och föredraga de till styrelsens avgörande förekommande ärenden, vilka ej till 
annan ledamot eller tjänsteman överlämnats för utredning; 
att hava tillsyn över all under styrelsens förvaltning stående egendom, räkenskaperna samt 
tjänstemän och betjänte; 
att i övrigt vaka däröver, att styrelsens åliggande enligt detta reglemente iakttagas. 
 
Då ordföranden är hindrad, tillkommer det vice ordföranden att övertaga dennes åligganden. 
 
§ 16. 
Styrelsen har i uppdrag: 
 
att förvalta och underhålla stadens brandredskap och brandtelegraf med allt vad detta hör; 
 
att handhava brandväsendets ekonomi och inom de av Stadsfullmäktige beviljade anslag 
inköpa ny material samt placera densamma; 
 
att efter yttrande och förslag av brandchefen tillsätta och avskeda reservbefäl och 
brandsoldater samt indela manskapet vid allmänna brandkåren. 
 
att besluta om tjänstledighet för brandchefen samt, om så anses nödigt, förordna annan person 
i hans ställe; 
 
att minst en gång årligen verkställa inventering av all under styrelsens förvaltning stående 
egendom; 
 
att till Stadsfullmäktige inkomma med förslag till brandväsendets förbättring, som anses 
nödiga. 
 
§ 17. 
Styrelsen skall ombesörja brandförsäkring av byggnader och material samt annan lösegendom 
tillhörande stadens brandväsende till skäligt belopp. 
 
§ 18. 
Styrelsen skall verkställa utredningar och avgöra yttranden i de frågor, som för sådant 
ändamål blivit av Stadsfullmäktige dit remitterade. 
 
§ 19. 
Styrelsens inkomster och utgifter införas under särskilda konton i Drätselkammarens 
räkenskaper och granskas tillsammans med dessa. 
 
§ 20. 
I god tid skall styrelsen varje år till Drätselkammaren avlämna förslag till nästkommande års 
utgifts- och inkomststat, vari särskilt upptages avlöning för de till styrelsens förvaltning 
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hörande tjänstemän samt förslag å de nyanskaffningar, som erfordras för året och de därför 
beräknade kostnaderna. 
 
§ 21. 
Styrelsen skall senast den 31 Mars varje år till Stadsfullmäktige översända redogörelse för sin 
förvaltning jämte ett sammandrag av utgifter och inkomster, för det gångna året, så avfattat, 
att jämförelse med utgifts- och inkomststaten för samma år lätt kan verkställas, samt 
förteckning över tillgångar och skulder. 
 
§ 22. 
Styrelsens ledamöter äro gemensamt ansvariga för handhavandet och redovisningen av de till 
styrelsen lämnade uppdragen och för underlåtenhet att fullgöra de styrelsen åliggande 
skyldigheterna ävensom för de beslut, vid vilka ledamot varit närvarande utan att låta 
anteckna avvikande mening till protokollet, dock med den inskränkning, att om någon 
försummas eller obehörligen utföres av ledamot i uppdrag, som genom av Stadsfullmäktige 
godkänd arbetsfördelning blivit till honom ensam överlämnat, han även ensam ansvarar 
därför. 
 
Förestående reglemente antaget av Stadsfullmäktige den 27 juni 1918; betygas 
 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Ändringar i Brandordningen för Lysekil. 
 
§ 28. 
Tredje stycket: Skulle både --- i sänder. Utgår. 
 
§ 29. 
Andra stycket, första punkten erhåller följande lydelse: 
 
Den fasta brandkåren utgöres för närvarande av en korpral, två förmän och arton 
brandspldater, vilka övas så ofta brandchefen anser nödigt. 
 
Tredje stycket: Den värnpliktiga --- för göromål. Utgår. 
 
§ 30. 
Andra stycket: Allt brandbefäl --- vice brandchefen. Ugår. 
 
Ovanstående ändringar i brandordningen antagna av Stadsfullmäktige den 27 juni 1918; 
betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
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Bilaga N:o 10 1918. 
 
Av Stadsfullmäktige den 12 September 1918 beslutade krigstidstillägg m. 
m. under 2:dra hälften av år 1918 för Lysekils Stads befattningshavare. 
 

Lön beklädnads beviljat krigstidstillägg 
 föreslaget. 
Ersättning för 1918 
 krigstidstillägg 
  
 för 2:dra hälft 
   
 1918 
 

S. II. Sundhetsvården. 
 
Barnmorskan Eleonore Berndtsson  500 75 
Barnmorskan  Paulina Larsson  500 75 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist  800 120 
Sjuksköterskebiträdet Ragnhild Pehrson  300 45 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg 1750 150 480 
 300 
 
S. III. Undervisningen. 
 
Folkskolans lärarekår enligt särskild förteckning    
 5492 
Kommunala mellanskolornas lärarekår enligt särskild  
förteckning      
 738 
 
S. IV. Allmänna Byggnader och Platser. 
Brandväsendet. 
 
Brandkorpral A. J. Nordmark  1750 200 480 
 300 
2 brandförmän á 175 i lön och 27 i krigstidstillägg 350   
 54 
9 brandsoldater á 150 i lön och 23 i krigstidstillägg 1350   
 207 
3 ”                       125                19 ”  375   
 57 
6 ”                       100                15 ”  600   
 90 
 
Övriga behov under S. IV. 
 
Arbetsförman Carl Hellby  1800  480 
 300 
 
S. V. Verk och inrättningar. 
Magistrat och Rådstuvurätt. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg  4500   
 675 
Rådman Lars Ödman, tillfällig löneförbättring 300   
 200 
Rådman Josef Centerwall tillfällig löneförbättring 300   
 200 
Ex. Rådman P. Grundell  100   
 100 
Stadsfiskal Elias Sandell  1500  500 
 300 
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Stadsvaktmästaren J. A. Johansson  1400 100 480 
 300 
  Transport    
 9628 
 
 
  Transport    
 9628 
 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition. 
 
Stadskassör och Drätselkammarens Sekr. Axel Holmqvist 3000  500 
 450 
Stadsingenjör Sven H. Lundgren  3000  600 
 450 
 
Polisverket. 
 
Ordinarie konstapel J. A. Winge  1750 200 480 
 300 
 C. I. Alexandersson  1550 200 480 
 300 
 P. A. Mattsson  1400 200 480 
 300 
 J. S. Berndtsson  1400 200 480 
 300 
 J. H. Lundén  1300 200 480 
 300 
 Vakant tjänst  1200 200 480 
 300 
Ex. C. A. Svanberg  360 50 140 
 62  
 Carl Högberg  360 50 140 
 62 
 J. E. Jakobsson, häri ingår  

torgtjänst 150 kr.  510 50 140 
 84 

vakant tjänst  360 50 140 
 62 
 
Uppbördsverket. 
 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren  1200   
 300 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren (900 till Polisverket 1900  480 
 300 
 
Hamninrättningen. 
 
Hamnkapten F. Mellander  2200   
 330 
Hamnlots Carl Backman  400   
 60 
 
Elektricitetsverket.   Bostadsförmån 
 
Kamrerarebefattningen m. m.   3500  500 
 525 
1:ste maskinist Axel Pehrsson  2300 500 300 
 345 
2:dre maskinist J. E. Sterner  1600 400 200 
 300 
3:je maskinist Hj. Pettersson  1800  150 
 300 
  Kronor    
 15058 
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Att ovanstående krigstillägg m. m. äro i överenstämmelse med Stadsfullmäktiges beslut betygas. 

    AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Av Stadsfullmäktige den 12 September 1918 beslutade krigstidstillägg m. 
m. under år 1919 för Lysekils Stads befattningshavare. 
 
  Lön. Bekl.ers. grundplåt kristidstillägg  

å 33 1/3 proc. krigstidshjälp
 Summa tillägg 

 
S. II. Sundhetsvården. 
 
Barnmorskan Eleonore Berndtsson 500   167 
 167 
”                    Paulina Larsson 500   167 
 167 
Sjuksköterskan Math. Svanqvist 800   267 
 267 
Sjuksköterskebiträdet Ragnhild Pehrson 300   100 
 100 
Hälsovårdstillsyningsmannen  
Aug. Ehnberg  1750 150 365 634 300
 1299 
 
S. IV. Allmänna Byggnader och Platser. 
 
Brandväsendet. 
 
Brandkorpral A. J. Nordmark 1750 200 365 650 120
 1135 
2 brandförmän á 175 i lön och  
59 i krigstidstillägg  350   118 
 118 
9 brandsoldater á 150 i lön och  
50 i krigstidstillägg  1350   450 
 450 
3 brandsoldater á 125 i lön och  
42 i krigstidstillägg  375   126 
 126 
6 brandsoldater á 100 i lön och  
34 i krigstidstillägg  600   204 
 204 
 
Övriga behov under S, IV. 
 
Arbetsförman Carl Hellby 1800  365 600 240
 1205 
 
S. V. Verk och inrättningar. 
 
Magistrat och Rådstuvurätt. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg 4500  365 1500 
 1865 
Rådman Lars Ödman, löneökning 300    
 200 
Rådman Josef Centerwall, löneökning 300    
 200 
Ex. Rådman P. Grundell, löneökning 100    
 100 
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Stadsfiskal Elias Sandell 1500   500 
 500 
Stadsvaktmästaren J. A. Johansson 1400 100 365 500 120
 985 
 
  Transport    
 9088    
 
  Transport    
 9088 
 
Stadsfullmätiges och Nämnders Expedition. 
 
Stadskassör och Drätselk. Sekr.  
Axel Holmqvist  3500  365 1167 360
 1892 
Stadsingenjör Sven H. Lundgren 3000  365 1000 180
 1345 
 
Polisverket. 
 
Ordinarie konstapel J. A. Winge 1750 200 365 650 180
 1195 
” C. I. Alexandersson 1550 200 365 584 180
 1129 
 P. A. Mattsson 1488 200 365 563 180
 1108 
 J. S. Berndtsson 1400 200 365 534 240
 1139 
 J. H. Lundén 1367 200 365 523 180
 1068 
 Vakant tjänst 1200 200 365 467 
 832 
Extra C. A. Svanberg 360 50  200 
 200 
 Carl Högberg 360 50  200 
 200 
 J. E. Jakobsson,  
häri ingår torgtjänst 150 kr. mim. 510 50  200 
 200 
 vakant tjänst 360 50  200 
 200 
 
Uppbördsverket. 
 
Stadsfogden Vikt. Hyllengren 1200  365 400 
 765 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren  
(av Ljunggrens lön tillhör 900 kr.  
Polisverket)  1900  365 634 120
 1119 
 
Hamninrättningen. 
 
Hamnkapten F. Mellander 2200  365 734 360
 1459 
Hamnlots Carl Backman 400   134 
 134 
 
 
Elektricitetsverket.  Bostadsf. 
 
Kamrerarebefattningen 3500  365 1167 
 1532 
1:ste Maskinist Axel Pehrsson 2300 500 365 767 120
 1252 
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2:dre ”              J. E. Sterner 1600 400 365 534 180
 1079 
3:dje ”              Hj. Pettersson 1800  365 600 240
 1205 
 Kronor     
 28341 
 
Att ovanstående krigstidstillägg m. m. äro i överensstämmelse med Stadsfullmäktiges beslut betygas 
 
    AXEL HOLMQVIST. 
 
 

Bilaga N:o 11 1918. 
 
Undertecknade, utsedde att granska Lysekils Samskolas räkenskaper och förvaltning för år 
1917, få efter fullgjort uppdrag däröver avgiva följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Till bestridande av omkostnaderna ha under året följande medel disponerats: 
 
Kassabehållning från år 1916    1.852:99 
Statsbidrag och krigstidshjälp    6.622:80 
Stadsanslag      5.526:67 
Terminsavgifter v. t.    Kr. 4.128:75 
D:o h. t.    ” 5.432:75 9.561:50 
Räntor      74:11 
     Kronor 23.638:07 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel användts som följer: 
 
Avlöningar och krigstidsbidrag    16.849:12 
Läkarearvode     250:- 
Kassörsarvode     50:- 
Undervisningsmaterial     292:50 
Förbruksmateriel     255:59 
Inredningsmateriel     61:- 
Pensionsavgifter (utlagda av skolan)    885:27 
Belysning och uppvärmning    1.165:- 
Städning av Samskolans lokaler    400:- 
D:o          ”  Slöjdskolan     32:50 
Trycksaker och annonser     444:60 
Underhåll av byggnaden     299:54 
Brandförsäkringspremier     65:88 
Skatter      95:16 
    Transport  21.146:16
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    Transport  21.146:16 
Sotning      13:43 
Telefonavgifter och samtal     52:38 
Räntor      495:- 
Diverse      143:84 
Kassabehållning till den 1 januari 1918    1.787:26 
    Kronor  23.638:07 
 
Fastigheten, Parken 1, är upptagen till  Kr.  11.000:- 
(Brandförsäkrad för 17.000) 
Inventarierna är upptagna till  ”  2.000:- 
(Brandförsäkring för 3.000) 
Vidare har skolan ett lån i Kungl. och Hvitfeldska stipendieinrättningen å 9.000:- 
 
Räkenskaperna har genomgåtts och befunnits i god ordning. Då ingen anledning till 
anmärkning förekommit, få vi uttrycka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 26 juni 1918. 
 
Av Lysekils Stadsfullmäktige utsedd revisor: 
E. W. OLSSON. 
 
Av Lysekils Samskolas utsedd revisor: 
RICH. EKDAHL. 
 
 
Bilaga N:o 12 1918. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva berättelse över dess förvalning 1917. 
 
Enligt den för året uppgjorda budgeten hade hamnens inkomster beräknats till Kronor 
22.500:-. 
 
Av räkenskaperna framgår att inkomsterna understigit den beräknade inkomsten med Kronor 
6.392:75, beroende på den alltjämt minskade utskeppningen huvudsakligast av gatsten. 
 
Av årets Vinst & Förlust Konto synes följande: 
 
Inkomster     Kr. 16.107:25 
 
Utgifter: 
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Löner och arvoden   Kr. 4.026:17 
Räntor    ” 6.565:54 
Bryggors underhåll   ” 355:38 
Diverse utgifter   ” 2.781:34 
Diverse avskrivningar   ” 1.422:46 
Kapital Konto   ” 956:36 16.107:25 
 
Balans Konto utvisar: 
 
Tillgångar     Kr. 171.171:57 
Skulder    Kr. 107.714:58 
Kapitalkonto    ” 63.456:99 171.171:57 
 
Av planlegor återstår en fordran av c:a Kronor 400:-, som ingår i nästa års räkenskaper. 
 
Till Stadskassan har kunnat inbetalas Kronor 3.000:-, så att skulden vid årets slut uppgår till 
Kronor 17.400:-. 
 
I skulden i Handelsbanken har likaledes kunnat amorteras Kronor 1.500:-. 
 
Hamnens banklån utgjorde vid årets slut Kronor 90.314:58. Under året har icke utförts andra 
arbeten än som för underhåll av bryggor, bojar och planer varit nödvändiga. 
 
Lysekil den 8 maj 1918. 
 
Lysekils Hamnstyrelse 
MAGNUS RADHE. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning för 
år 1917, få, efter fullgörandet härav, hänvisa till förestående berättelse, vilken befunnits i 
överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
Vad beträffar allegat n:o 15, massagebehandling kronor 105:-, n:o 190 läkarebehandling 
kronor 62:- och n:o 194 medikamenter kronor 46:13, allt för hamnkapten Mellander, finna vi 
icke något beslut, som stöder dessa utbetalningar, varför desamma böra återgäldas 
hamnkassan. 
 
Huruvida Hamnstyrelsen haft befogenhet utbetala vikariatsersättning för ovannämnda 
hamnkapten Mellander till ett belopp av kronor 472:50 (enligt allegat n:ris 156, 120-122) 
kunna vi ej avgöra, varför vi endast vilja påpeka förhållandet. 
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Då i övrigt inga anmärkningar förekomma, och som räkenskaperna äro görda med ordning 
samt försedda med verifikationer, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 20 juni 1918. 
 
FREDRIK NORDSTRÖM. C. G. RUNDGREN. 
 RAGNAR ANDERSON. 
 
 
Till Magistraten. 
 
Med återställande av berättelsen över Hamnstyrelsens förvaltning år 1917, få vi avgiva 
förklaring å de anmärkningar Herrar Revisorer framställt. 
 
De för hamnkapten Mellander under hans sjukdom utbetalade belopp, massage, 
läkarebehandling och medikamenter, grunda sig på ett för flera år sedan fattat beslut, att 
Hamnkaptenen skall åtnjuta fri läkarevård och medicin. 
 
Hamnstyrelsen anser sig fullt befogad utbetala ersättning till vikarie under sjukdomstiden, 
synnerligast som Mellander var alldeles nedbruten av synnerligen svår sjukdom, höggradig 
nervositet jämte andra komplikationer, och hans lön ej medgav honom själv betala vikarie. 
 
Det förelåg verkligt ömmande omständigheter, och då Mellander icke under de föregående 
åren åtnjutit något dyrtidstillägg, torde Hamnstyrelsens åtgärder härutinnan böra godkännas. 
 
Lysekil den 25 oktober 1918. 
 
Å Hamnstyrelsens vägnar; 
MAGNUS RADHE. 
 
 
Bilaga N:o 13 1918. 
 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde med Lysekils Folkskolestyrelse den 16 oktober 
1918. 
 
§ 1.  
Från lärarekåren vid folk- och småskolan hade (enl. Bilaga N:o 1) skrivelse inkommit med 
hemställan om, att skolstyrelsen ville hos Stadsfullmäktige föreslå, att de kommunala 
bidragen till lärares avlöning måtte från och med år 1919 utgå med följande belopp: 
 
1. Bostads- och bränsleersättning åt ordinarie folkskollärare, folkskollärarinna och 
småskollärarinna, anställd tillsvidare, med respektive 1.200, 1.000 och 650 kronor. 
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2. egentlig lön utöver den i lag stadgade 700 kr, åt lärare, 600 kronor åt folkskollärarinna och 
400 kronor åt småskollärarinna. 
 
3. ålderstillägg 200 kronor för varje sådant åt samtliga lärare och lärarinnor. 
 
4. För förlängning av läsåret, enligt förut fattat beslut, 1/8 av den egentliga lönen. 
 
5. För e. o. och vik. Lärare ock folkskollärarinna 1.800 och 1.700 kronor. 
 
6. För småskollärarinna, anställd tills vidare, 1.050 kronor. 
 
Såsom motiv för denna hemställan anfördes att de hittills utgående beloppen för bostad och 
bränsle ej motsvarade de å orten gällande priserna, samt att man vågade hoppas, att Lysekils 
stad framdeles som hittills skulle tillerkänna ifrågavarande befattningshavare ett högre belopp 
än det i dag stadgade både i begynnelselön och i de olika ålderstilläggen med anledning av, att 
levnadsomkostnaderna i städerna ställde sig väsentligt dyrare än på landsbygden. 
Stadslärarens saknad av planteringsland, som enligt folkskolestadgan bör, så vitt sig göra 
låter, tillerkännas ordinarie lärare, vore även ett skäl för bekommande av kommunalt bidrag 
utöver det lagstadgade. 
 
Ekonominämnden, till vilken framställningen remitterats, hade beträffande ersättningen för 
bostad och ved föreslagit, att denna borde utgå med högst 900 kronor till folkskollärare, 700 
kronor till folkskollärarinna och 500 kronor till småskollärarinna, och att dessa belopp skulle 
gälla endast för ett år. (Bilaga N:o 2). 
 
Efter en längre diskussion, under vilken flera förslag framkommo, verkställdes votering 
mellan tvenne sådana, det ena av herr Gustafsson och innebärande, att hyres- och 
vedersättning skulle för lärare utgå med 1.000 kronor, för folkskollärarinna 700 kronor och 
för småskollärarinna 500 kronor, det andra av herr Olsson, att beloppen måtte sättas till 1.000 
kronor åt gift och 900 kronor åt ogift lärare samt de övriga enligt nämndens förslag. 
 
Med 6 röster mot 5 beslutade styrelsen att bifalla herr Gustafssons förslag. 
 
Av de beslutade beloppen skulle 600, 400 och 300 kronor utgöra bostadsersättning och det 
återstående ersättning för bränsle åt respektive lärare, folk- och småskollärarinnor. 
 
De begärda lönetillskotten utöver lagstadgade begynnelselöner fann nämnden icke skäl att 
tillstyrka, och beslutade styrelsen i enlighet därmed. 
 
Även hade ekonominämnden avstyrkt begäran om ålderstilläggens höjning utöver de i lag 
stadgade beloppen. 
 
På herr Ordförandens förslag beslutades med 7 röster mot 5 att hos Stadsfullmäktige föreslå, 
att de kommunala bidragen till varje ålderstillägg måtte utgå framdeles som hittills med 100 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 234 
 

kronor åt lärare och 50 kronor åt folkskollärarinna, och att desamma för småskollärarinnorna 
måtte bliva 40 kronor för vart och ett ålderstillägg. 
 
Beträffande övertidsläsningen ansåg ekonominämnden, att denna av Stadsfullmäktige 
enhälligt beslutade förbättringen av skolväsendet blev alltför dyrbar, enär intet utgick härtill. 
Föreslog därför att denna utgiftspost torde utgå, och att skolstyrelsen ville hos 
Stadsfullmäktige hemställa om nämnda upphävande. 
 
Vid härom verkställd votering beslutade skolstyrelsen med 7 röster mot 5 att icke bifalla 
nämndens förslag, och skulle arvodet för denna läsning utgå med 1/8 av den egentliga lönen. 
 
Emot detta beslut reserverade sig hrr Mattsson och Wallén. 
 
Lön till e. o. och vikarierande folkskollärare och folkskollärarinna samt småskollärarinna, 
som blivit anställd på viss tid, beslutade styrelsen borde utgå med belopp enligt lag + 800 
kronor åt folkskollärare, 600 kronor åt folkskollärarinna och 400 kronor åt småskollärarinna 
såsom ersättning för bostad och ved. 
 
Rätt utdraget betygar: 
ANDERS ISIDOR JAKOBSSON. 
 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde med Lysekils Folkskolestyrelse den 22 oktober 
1918. 
 
§ 2. 
Lärarinnan i huslig ekonomi, fröken Ingrid Wallentin, hade till Folkskolestyrelsen inlämnat en 
skrivelse (Bilaga N:o 3) med begäran om löneökning i form av dyrtidstillägg från och med år 
1919, och att hon ävenledes i likhet med övriga lärarinnor måtte tillerkännas trenne 
ålderstillägg á 200 kronor att utgå efter 5, 10 ovh 15 års tjänstgöring. I nämnda skrivelse 
åberopades den rådande dyrtiden, och att det henne åliggande arbetet vore under nuvarande 
tider avsevärt betungat. 
 
Till ifrågavarande framställning hade ekonominämnden yrkat avslag och såsom motiv härför 
anfört, att då fröken W. från och med innevarande läsår även undervisade i kommunala 
mellanskolan följde därav en ökning i hennes lön. 
 
Med 7 röster mot 5, vilka senare voro för att fröken W. tillerkändes ett ålderstillägg á 200 
kronor, beslutade styrelsen i enlighet med nämndens förslag. 
 
§ 3. 
Från vaktmästaren i gamla folkskolan hade till folkskolestyrelsen inkommit tvenne 
framställningar, den ena (Bilaga N:o 4) med anhållan om ett dyrtidstillägg för innevarande år 
á 150 kronor, den andra (Bilaga N:o 5) med begäran om dylikt för år 1919, vilket borde utgå 
med halva grundplåten och 33 1/3 proc. av den egentliga lönen. 
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Den förstnämnda av dessa framställningar beslutade skolstyrelsen avslå, och beträffande den 
senare hade ekonominämnden funnit skäl föreslå ett dyrtidstillägg á 300 kronor. 
 
I egenskap av kyrkvaktmästare hade även ifrågavarande person för år 1919 anhållit om 
dyrtidstillägg, och hade kyrkorådet velat föreslå, att ett dylikt borde utgå med 400 kronor. 
 
På herr Ordförandens förslag beslutade skolstyrelsen enhälligt föreslå, att herr Högberg såsom 
skolvaktmästare måtte tillerkännas ett dyrtidstillägg å 400 kronor för år 1919. 
 
§ 4. 
Vaktmästaren i nya skolan hade med anledning av ökat arbete såsom en följd av läsårets 
förlängning anhållit om förhöjning å sin lön med 100 kronor från och med år 1919 och att han 
i likhet med vaktmästaren i gamla skolan måtte komma i åtnjutande av tvenne ålderstillägg att 
utgå efter 5 och 8 års tjänstgöring (se Bilaga N:o 6). 
 
Ekonominämnden, som föreslagit indragning av den nionde läsmånaden, fann med anledning 
härav skäl att avstyrka herr Knutssons begäran. 
 
Skolstyrelsen beslutade med 8 röster mot 4 att tillstyrka anhållan om lönens höjning till 800 
kronor under förutsättning, att beslutet angående läsårets förlängning vidhålles. 
 
Också beslutade styrelsen föreslå, att herr Knutsson för år 1919 måtte erhålla ett ålderstillägg 
á 75 kronor. 
 
§ 5. 
Rektorn vid Lysekils kommunala mellanskola hade vid sammanträde med skolans styrelse 
framhållit behovet av ett samlingsrum för lärare, expeditionsrum och ökat utrymme för 
materialsamlingarna. 
 
För tillmötesgående av denna framställning hade förslag framkommit om upplåtande av den i 
skolan befintliga vaktmästarebostaden för nämnda ändamål under förutsättning, att 
vaktmästaren vore villig avstå denna och i stället inflytta i den lägenhet, som förut innehafts 
av fröken Anna Olsson. 
 
Då från folkskolestyrelsens sida ingen användning gjorts beträffande förslaget, hade 
vaktmästaren delgivits detta, och hade han även förklarat sig villig att mot en ersättning av 
200 kronor omedelbart lämna lägenheten och inflytta i den mindre, dock på de villkor, att han 
från 1 april 1919 även finge disponera, den andra lägenheten i samma byggnad, vilken för 
närvarande beboddes av fröken Hildegard Olsson, och att under sommarens lopp dessa båda 
lägenheter omändrades så, att bostaden kom att bestå av tvenne sammanhängande rum med 
köket förlagt vid norra gaveln av byggnaden. 
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Till denna omändring föreslogs ett belopp av cirka 1.000 kr, och skulle med anledning av 
detta beslut hyresbeloppet för kommunala mellanskolan höjas till 5.700 kronor. 
 
§ 6. 
Vid uppgörande av förslag till utgifts- och inkomststat för folkskolan för år 1919 märktes 
följande: 
 
1. anslaget till undervisningsmateriel höjdes till 700 kronor, alltså en ökning av 300 kronor. 
 
2. Lärarepersonalens löner uppgingo till kronor 47.871:25, en ökning av 17.780 kronor med 
anledning av riksdagens beslut angående lärarelönerna och kronor 3.751:25 med anledning av 
föreslagen höjning i bostads- och bränsleersättning, samma ökning kronor 21.531:25. Bilaga 
N:o 7 upptager de olika lärarearvodena för år 1919, och Bilaga N:o 8 utvisar stats- och 
skoldistriktets bidrag. 
 
3. Vaktmästaren i gamla folkskolan tillerkändes för år 1919 ett dyrtidstillägg á 400 k., vadan 
alltså dennes lön uppgick till 1.100 kronor. 
 
4. Vaktmästarens i nya folkskolan lön höjdes till 875 kronor, alltså en ökning av 175 kronor, 
varav 100 kronor skulle utgöra förhöjning i lönen med anledning av läsårets förlängning och 
återstoden 75 kronor ett ålderstillägg för år 1919. 
 
5. Posten pensionsavgifter, vilka innevarande år uppgingo till kronor 602:25, utgick ur 
förslaget, då kommunen enligt den nya löneregleringen befriats från skyldigheten att erlägga 
dylika. 
 
6, Arvodet till skolbiblioteket höjdes till 150 kronor, ökning 50 kronor. 
 
7. Telefonavgiften 60 kronor, ökning 20 kronor. 
 
8. Assuransavgifter 500 kronor, ökning 200 kronor med anledning av beslut angående 
assuransbeloppens höjning. 
 
9. För omändring av tvenne lärarinnebostäder till vaktmästarebostad anslogs 1.000 kronor. 
 
10. Som nya poster märktes arvoden åt sekreterare och kassaförvaltare, vardera á 200 kronor, 
vilka belopp innevarande år utgått ur posten oförutsedda utgifter. 
 
11. Sistnämnda post ökades från kronor 1.137:75 till kronor 1.760:25, ökning kronor 622:50. 
 
12. Beträffande inkomsterna utgjorde statsbidraget kronor 29.540:50, alltså kronor 16.196:50 
mer än innevarande år. 
 
13. lokalhyra med bränsle för kommunala mellanskolan 5.700 kronor. 
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§ 7. 
Härefter kom budgetförslaget att ställa sig på följande sätt: 
 
Utgifter: 
 
Anskaffning och underhåll     500:- 
Bränsle och ljus     5.000:- 
Undervisningsmateriel     700:- 
Löner till lärare och undervisning i slöjd    47.871:25 
Lön till vaktmästare Högberg    1.100:- 
Lön till vaktmästare Knutsson    875:- 
Gymnastik      190:- 
Skolköket (därav lön till lärarinnan kr. 1.200)   2.600:- 
Räntor och amortering     7.134:- 
Skolbiblioteket     150:- 
Telefon      60:- 
Assuranser      500:- 
Överlärare      400:- 
Sekreterare      200:- 
Kassaförvaltare     200:- 
Inrättande av vaktmästarebostad i södra småskolan   1.000:- 
Oförutsedda utgifter     1.760:25 
    Summa utgifter Kr.  70.240:50 
 
Inkomster 
 
Statsbidraget      29.540:50 
Lokalhyra med bränsle från kommunala mellanskolan   5.700:- 
Uttaxering på bevillning     35.000:- 
    Summa inkomster Kr. 70.240:50 
 
Rätt utdraget; intygar 
ANDERS ISIDOR JAKOBSSON 
 
Bilaga till Bilaga n:o 13, 1918. 
 
Tablå 
 
över 
 
lärarekårens i Lysekil på Folkskolan stat utgående löner under år 1919 enligt 
folkskolestyrelsens förslag under förutsättning, att slöjdkurserna fördelas som under detta 
läsår. 
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[tabellen uppdelad i två halvor jämfört med originalet] 
 
 Grundlön med avdrag ålderstill- hyres- & ved- Övertidläs- 
 Av pensionsavg. lägg ersättning.  ning. 
 
Tingdahl 1.925:-  1.200 1.000  412:50 
Jakobsson 1.925:-  800 1.000  362:50 
Sandström 1.925:-  400 1.000  312:50 
Löfberg 1.837:50  750 300  331:25 
Wikander 1.837:50  250 300  268:75 
Wahlström 1.837:50  250 700  268:75 
Jansson 1.837:50   700  237:50 
H Olsson 1.183:  570 425  221:25 
Anna Olsson 1.183:-  570 500  221:25 
Aug. Olsson 1.183:-  570 200  221:25 
Strandén 1.183:-  570 500  221:25 
Winberg 1.183:-  380 500  197:50 
Andersson 1.183:-  380 500  197:50 
Henriksson 1.183:-  380 500  197:50 
Stenbeck 1.183:-  380 500  197:50 
Öhbnerg 1.183:-  380 500  197:50 
Wallentin 1.200:- 
 
 Slöjd  extra uppdrag  summa. 
 
Tingdahl 150     4.687:50 
Jakobsson 450  600   5.137:50 
Sandström 150     3.787:50 
Löfberg 100     3.318:75 
Wikander 100     2.756:22 
Wahlström      3.056:25 
   Biträdande 
   lärarinne- 
   arvode. 
Hildegard Olsson 100 42   2.541:25 
Anna Olsson  100    2.574:25 
Augusta Olsson 100 58   2.332:25 
Strandén  100 42   2.616:25 
Winberg  100    2.360:50 
Andersson  100 58   2.418:50 
Henriksson  100 42   2.402:50 
Stenbeck  100    2.360:50 
Öhnberg  100 58   2.418:50 
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Wallentin      1.200:- 
 
Lärarinnorna Löfberg, Wikander, Augusta Olsson och Hildegard Olsson åtnjuta bostad in 
natura, den sistnämnda blott till 1 april 1919. 
 
 
Bilaga N:o 14 1918. 
 
Utgifts- och Inkomststat  
 
för Lysekils stad för år 1919. 
 
Inkomster. 
 
Arrenden, hyror och dylikt: 
 
Hyra av tullförvaltaren   850:- 
”       för stadsparken   1.600:- 
Tomt och bergarrenden   12.000:- 14.450:- 14.450:- 
 
Brännvinsmedel     25.544:- 
 
Övriga föremål. 
 
Vattenavgifter   1.500:- 
Hundskatt    500:- 
Platshyror    100:- 
Bötesmedel    75:- 
Bevillningsavgifter för utlänska artister  100:- 
Från Elektricitetsverket, till bestridande av ränta 17.500:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster  2.000:- 21.775:- 21.775:- 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen. 
 
Till polisbevakningen   2.700:- 
Amortering och ränta å hamnens lån  3.000:- 
Till stadsingenjören   1.500:- 
Till renhållningen   200:- 7.400:- 7.400:- 
 
 
Fordringar. 
 
Av hamnkassan   4.400:- 
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Av jordkassan   28.600:- 
Av anslaget till läroverksbyggnaden  11.174:99 
Av statsverket, anslag till kommunala  
mellanskolan för 1918   4.000:- 
av brandstyrelsen, besparade medel  1.150:- 49.324:99 49.324:99 
    summa inkomster 118.493:99 
 
Utgifter: 
 
1. Fattigvården. 
 
Tilläggsanslag för år 1918    4.000:- 
Underhåll av hus och inventarier   1.200:- 
Understödstagare, vård, beklädnad och underhåll  20.154:- 
Hospitals- och sjukhusavgifter   2.150:- 
 
Arvode till redogöraren   1.000:- 
Dyrtidstillägg   300:- 1.300:- 
Arvode till tillsyningsmannen   200:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden   238:- 
D:o d:o    pensionsavgifter   300:- 
Fattigvårdens sjukhem: 
2.555 underhållsdagar á 2:50  6.387:50 
Bränsle    800:- 
Arvode till sjukvårderska   480:- 
D:o biträde   240:- 7.907:50 
Oförutsedda utgifter    900:50 38.350:- 
 
II. Sundhetsvården. 
 
Tilläggsanslag för år 1918   19.000:- 19.000:- 
 
Avlöningar: 
 
Förste stadsläkaren   1.950:- 
Andre d:o   1.300:- 
Två barnmorskor   1.000:- 
Krigstidstillägg för dessa   334:- 
Epidemisjuksköterskan   800:- 
Krigstidstillägg   267:- 
Biträdande sköterskan   300:- 
Krigstidstillägg   100:- 
Matpenningar till sköterskorna, förslagsanslag, högst 400:- 
Hälsovårdstillsyningsmannen jämte  
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Beklädnadsersättning   1.900:- 
Krigstidstillägg m. m. åt denne  1.299:- 
Till nämndens sekreterare   100:- 
Till veterinären   120:- 9.870:- 
 
Epidemisjukhuset: 
 
Sjukas vård och underhåll   4.000:- 
Övriga förbrukningsartiklar  500:- 
Ved och kol    1.200:- 
Medicin    600:- 
Tvätt, belysning m. fl. utgifter  1.000:- 7.300:- 
   Transport  36.170:- 38.350:- 
 
   Transport  36.170:- 38.350:- 
Hyra för köttbesiktningslokal  600:- 
Eldning, städning, belysning, telefon m. fl.  
utgifter för d:o   700:- 1.300:- 
hyresbidrag till upptagningsanstalt  475:- 
bidrag till dispensärverksamhet  450:- 
Anslag till fria bad   400:- 1.325:- 
Förste stadsläkarens telefon   110:- 
Sundhetssyn     60:- 
Oförutsedda utgifter    400:- 39.365:- 
 
III. För undervisningen. 
 
Folkskolans stat   34.100:- 
Kommunala mellanskolans stat  11.000:- 
Anslag till kommunala mellanskolan för år 1918 9.000:- 
Krigstidstillägg m. m. åt folkskolans personal  
för år 1918    5.492:- 
d:o till kommunala mellanskolans  738:- 
Anslag till föreläsningsföreningen  300:- 
D:o            folkbiblioteket   200:- 
D:o            tekniska aftonskolan  400:- 61.230:- 61.230:- 
 
IV. För allmänna byggnader, platser o. d. 
 
Underhåll av hus och inventarier jämte  
nyanskaffning av inventarier  5.000:- 
brandförsäkringspremier   500:- 
underhåll av gator m. m. jämte täckande av  
brist från 1918 (5.000)   13.000:- 
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renhållningen   9.850:- 
Skötseln av stadens planteringar  1.500:- 
Snöskottning, förslagsvis   100:- 
Gatubelysningen   6.500:- 
Gatubevattningen   1.000:- 
Iordningställande av Konsulliden  1.400:- 38.850:- 
 
Vatten- och Kloakledningar: 
 
Tilläggsanslag för 1918 till omläggning av filtrerna 1.500:- 
Underhåll av vattenledningarna med  
tillhörande byggnader   4.500:- 
oförutsedda utgifter   500:- 
underhåll, spolning och rengörning av  
avloppsledningarna   6.000:- 
oförutsedda utgifter   750:- 
   Transport 13.250:- 38.850:- 138.945:- 
 
   Transport 13.250:- 38.850:- 138.945:- 
 
Sekreterarens arvode   100:- 
Påbörjande av karta över vatten och kloaknätet 500:- 13.850:- 
 
Brandväsendet: 
Arvode till brandchefen   700:- 
Beklädnadsersättning till brandchefen  100:- 
D:o  v. brandchefen 100:- 
Brandkorpralens lön och beklädnadsarvode 1.950:- 
Krigstidstilägg m. m.    1.135:- 
Lön till 14 brandsoldater á 200 kr.  2.800:- 
”              6  ”                       150:-  900:- 
Två förmansarvoden á 25:-   50:- 
Krigstidstillägg 33 1/3 % å kr. 3.750  1.260:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis  500:- 
Beklädnad och utrustning för brandsoldaterna,  
förslagsvis    500:- 
skorstensfejarens lön   500:- 
Kyrkovaktmästaren för klämtning  85:- 
Olycksfallspremier   300:- 
Brandsynearvoden   420:- 
Brandförsäkringspremier   200:- 
Annonser & porto m. m.    150:- 
Kol, ved, olja, trassel m. m. förslagsvis  600:- 
Nyanskaffning och underhåll av brandattiralj  



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 243 
 

och brandtelegraf   900:- 
Bidrag till uppvärmning av brandstationen i Rosvik 100:- 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp  180:- 
D:o av brandstation och stall  15:- 
Krigstidstillägg för år 1918  700:- 
Oförutsedda utgifter   700:- 14.845:- 
 
Övriga behov. 
 
Lön till stadens förman   1.800:- 
Krigstidstillägg m. m.    1.205:- 
Krigstidstillägg för 1918   300:- 
Lön till O. A. Thorén å Grötö  450:- 
Platsarrende för rörbrunn   25:- 
Olycksfallsförsäkring av stadens arbetare 400:- 
Förmannens telefon   60:- 
Handräckning vid mätningar, förslagsanslag 200:- 
Anslag för stadsplane- och tomtindelningsarbeten 1.250:- 5.690:- 73.235:- 
   Transport   212.180:- 
 
   Transport   212.180:- 
 
V. Verk och inrättningar. 
 
Magistraten och Rådstuvurätten, 
 
Borgmästarens lön och tjänstgöringspengar 4.500:- 
Krigstidstillägg   1.865:- 
Två rådmanslöner   1.000:- 
Extra rådmannens lön   200:- 
Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspengar 1.500:- 
Samt krigstidsersättning   500:- 
Stadsvaktmästarens lön och beklädnadsersättning 1.500:- 
Samt krigstidsersättning m. m.   985:- 
Skrivmateralier, papper, tryckningskostnader  
m. m. förslagsanslag   1.300:- 
telefonavgift    60:- 
samtalsavgifter   50:- 
Krigstidstillägg m. m. för 1918.  1.775:- 15.235:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition. 
 
Lön till Stadsfullmäktiges sekreterare  900:- 
”           Drätselkammarens sekreterare,  
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stadskassören och bokföraren  3.500:- 
Krigstidstillägg m. m.    1.892:- 
Stadsingenjörens lön   3.000:- 
Krigstidstillägg m. m.    1.545:- 
Annonskostnader, tryckning och bindning m. m.,  
Förslagsvis    2.500:- 
Skrivmateralier, förslagsvis  400:- 
Postporton, förslagsvis   200:- 
Hyra, eldning och städning av stadsingenjörskontoret 620:- 
Rit- och skrivmaterial åt stadsingenjören  400:- 
Telefonavgift för stadsingenjörskontoret  110:- 
D:o för drätselkammaren   130:- 
Telefonsamtal   150:- 
Avgift för utsträckt telefontid  146:- 
D:o till svenska statsförbundet  344:- 
Prenumeration å Stadsförbundets tidskrift 234:- 
Krigstidstillägg för 1918   900:- 16.971:- 
 
Polisväsendet. 
 
Sex ordinarie konstaplar lön  8.755:- 
Beklädnadsersättning   1.200:- 
   Transport 9.955:- 32.206:- 212.180:- 
 
 
   Transport 9.955:- 32.206:- 212.180:- 
Krigstidstillägg m. m.    6.471:- 
Tre extra konstaplar lön   1.230:- beroende på 
Stadsfullmäkiges 
Beklädnadsersättning   150:- framtida beslut. 
Krigstidstillägg   625:- 
Extra tjänstgöring vid sjukdom eller semester 400:- 
Bränsle och lyse samt städning i polisbyggnaden 1.750:- 
Skrivmateriel m. m. förslagsvis  200:- 
Telefonavgifter   250:- 
Olycksfallspremier   400:- 
Andel i stadsexekutorns lön  900:- 
Underhåll av ransakningsfångar  300:- 
Brist i anslaget flr 1918 till underhåll av  
ransakningsfångar   650:- 
Krigstidstillägg för 1918   2.070:- 25.361:- 
 
Uppbördsverket: 
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Stadsfogdens och kronouppbördskassörens lön 1.200:- 
Ersättning för kontor, städning och eldning  
1918 och 1919   1.000:- 
Krigstidstillägg m. m. 1919  765:- 
Telefonavgift och avgifter för samtal  80:- 
Arvode för mantalsskrivningen och upprättande  
av pensionslängd   100:- 
uppbördsblanketter, skrivmateriel,  
bokbinderiarbeten, porto, förslagsanslag  450:- 
bötes- & skatteexekutors lön  1.000:- 
krigstidstillägg m. m. åt denne  1.119:- 
1918 års krigstidstillägg   600:- 
Arvode till ledamöterna i taxeringsnämnden 200:- 6.514:- 
 
Övriga behov. 
 
Hyra för rådhuslokalerna enligt kontrakt  2.500:- 
Bildning, förslagsanslag   2.500:- 
Städning    500:- 
Lyse    200:- 
Hyra för tullvaktstuga   120:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder   600:- 
Anslag till skyttegillet att utgå av hundskattemedel 250:- 
Annonskostnader för pensionsnämnden  300:- 
   Transport 6.970:- 64.071:- 212.180:- 
 
 
   Transport 6.970:- 64.071:- 212.180:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg  2.700:- 
Anslag till arbetsförmedlingen  100:- 
”                Idrottsföreningen Kamraterna 200:- 
”                Pensionsnämndens ordf.  300:- 
Stadens bidrag för oguldna pensionsavgifter  
för 1918, förslagsanslag   1.500:- 
anslag till livsmedelsnämnden för 1918  5.000:- 
1919 års anslag till dito   5.000:- 
 
Livsmedelsnämndens förvaltningskostnader: 
 
Ordföranden   3.600:- 
Biträde   1.800:- 
Ledamöterna   1.600:- 
Annonser   500:- 
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Kontor och lokaler  600:- 
Trycksaker och skrivmateriel 1.000:- 
Telefon   300:- 
Diverse   100:- 9.500:- 
Anslag för beklädnadsransoneringen år 1918 750:- 32.020:- 96.091:- 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder   
 20.000:- 
 
VII. Räntor å upptagna lån. 
 
1919 års ränta å hamnens lån i Stockholms Sparbank å 50.000 kr 362:75 
Ränta och provision å 1911 års obligationslån å 800.000 kr. 34.164:- 
Ränta å Elektriska verkets lån   17.500:- 
Ränta å tillfälliga lån    15.000:- 
1919 års ränta å stadens jordlån   17.560:- 84.586:75
 84.586:75 
 
VIII. Avbetalning å lån. 
 
Å Hamnens lån    2.637:25 
Å Obligationslånet av år 1911   9.000:- 
Betalning av tillfälliga lån    120.000:- 131.637:25
 131.637:25 
 
IX. Oförutsedda utgifter     
 25.000:- 
     Summa utgifter
 569.495:- 
Då från utgifterna avgå beräknade inkomsterna   
 118.493:99 
    Utgör bristen sålunda 
 451.001:01 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutad uttaxering   
 45.000:- 
     Alltså total brist
 496.001:01 
 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av kronor 10:- per bevillningskrona, och då bevillningen av fastighet och inkomst,  
efter avdrag av vad på staden själv belöper, utgör kronor 42.337:49 uppstår härigenom ett  
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belopp av      
 423.374:90 
upptagande av nytt lån för täckande av återstående brist  
 72.626:11 
     Summa kronor:
 496.001:01 
 
Betalningsterminerna föreslås bliva tre, nämligen Mars, Juni och September å tider, som 
Drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
Utgifts- och Inkomstförslag. 
 
Inkomster. 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som inte kan beräknas. 
 
Utgifter. 
 
1919 års amortering å stadens jordlån    
 12.000:- 
Återbetalning till stadskassan    
 28.600:- 
     Summa kronor
 40.600:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 30 december 1918; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och Inkomststat 
 
för Hamninrättningen i Lysekil för år 1918. 
 
Inkomster: 
 
Beräknad Hamnuppbörd     
 20.000 
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Kreditivlån      
 44.000 
Lån i Lysekils Sparbank     
 40.000 
Lån i A.-B. Göteborgs Handelsbank    
 7.000 
Lån i A.-B. Göteborgs Bank    
 22.800 
    Summa Inkomster Kr. 
 133.800 
 
Utgifter. 
 
Hamnkaptenens lön     2.200 
      dyrtidstillägg    1.459 
Hamnlotsens lön     400 
”      dyrtidstillägg    134 
Ordförandens räkenskapsarvode    200 
Sekreterarens arvode     100 
f. Hamnlotsen Pihls pension    100 
” ”         dyrtidstillägg    50 
” ”         tillsyningsarvode    50 
Uppbördsprovision förslagsvis    1.300
 5.993 
     Transport 
 5.993 
 
 
     Transport 
 5.993 
 
Underhåll. 
Bojar och förtöjningar     1.000 
Bryggor och kajer     1.000 
Hamnkontorets eldning    250 
Avgår för brandväsendet    150 100 
 
Till stadskassan. 
 
Skuld den 1 Januari 1919     4.400 
Ränta och amortering å Rosviks bryggors lån   3.000 
Bidrag till Renhållningen     200 
” polisbevakningen    2.700 
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” stadsingenjörens lön    1.500
 11.800 
Hamnbelysningen     
 2.100 
Kreditskuld den 1 Januari 1919    44.000 
Kreditavgift      220 
Kreditlivränta     2.800
 47.020 
 
Lån i Lysekils Sparbank     40.000 
Ränta å d:o d:o     2.200 
Lån i A.-B. Göteborgs Handelsbank    7.000 
Ränta å d:o d:o     490 
Lån i A.-B. Göteborgs Bank    22.800 
Ränta å d:o d:o     1.800
 74.290 
Oförutsedda utgifter     
 497 
    Summa Utgifter Kr. 
 143.800 
 
Brist alltså att täckas genom upplåning    
 10.000 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 30 december 1918; betygas 
 
FRITS LÜSCH. 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 15 1918. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1918 års slut oavgjorda: 
 
1915 Maj 20 § 75. Herr Bergers motion om rätt till utfyllnad i Vadet, rem. Hamnstyrelsen 
med anledning av Drätselkammarens framställning. 
 
1915 Maj 20 § 87. Herr Radhes motion om ordnandet av den utfyllda delen av Vadet söder 
om järnvägen, rem. Hamnst. Och Drätselk. 
 
1916 Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, rem. Kom., Hrr Jonsson och 
Hörman. 
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1916 Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, rem. 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
 
1916 Okt 27 § 167. Herr Walléns motion om nytt system för stadens renhållning, rem. Kom., 
Herr Wallén, Hörman, Karlson. 
 
1916 Sept. 13 § 148. Herr Bergers motion angående utredning om bro till Grötö, rem. Kom., 
Hrr Berger, Kornell, Löfgren, Laurin och Radhe. 
 
1917 Nov 20 § 177. Lysekils Mek. Verkstads A.-B. ansökan om rabatt å elektrisk lokström, 
bordl. I avvaktan på utredning av stadens självkostnadspris. 
 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av Herrar Berger, Mattsson, Tinggren, Löfgren och Stadsingenjör 
Lundgren. 
 
1918 Juni 27 § 99. Om påbyggnad av gamla folkskolebyggnaden, ärendet bordlagt. 
 
1918 Juni 27 § 106. Frågan om utläggandet av Järnvägsspår i Drottninggatan till 
varvsområdet i Fridhem, bordlagd. 
 
1918 Juni 27 § 118. Om ett bättre ordnande av stadens epidemiförhållande för utredning till 
en kom. best. av Hrr Borgmästaren Axel Sundberg, Förvaltaren John Sterner och Filaren Varl 
Brännberg. 
 
1918 Juli 30 § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
 
1918 Juli 30 § 135. Stadens löneförhållanden, ärendet överlämnat till Drätselkammaren. 
 
1918 Sept. 12 § 150. Herr Boviks motion om skyltanordningar, rem. Magistraten och 
Byggnadsnämnden. 
 
1918 Sept. 12 § 157. Drätselkammarens skrivelse om upptagandet av lån för vattenverkets 
utvidgning, ärendet bordlagt. 
 
1918 Sept. 12 § 163. Skrivelse med begäran om anslag för utredning av järnvägen Smedberg 
– Färgelanda – Mellerud, ärendet bordlagt. 
 
1918 Sept. 26 § 171. Begäran om anslag för borrningar vid Grötö och Kålholmarna, ärendet 
rem. Till Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1918 Nov. 14 § 205. Nytt förslag till broförbindelse med grötö, rem. Hamnstyrelsen. 
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1918 Nov. 14 § 206. Doktor Nilssons skrivelse med begäran om utvidgning av 
epidemisjukhuset, ärendet rem. Hälsovårdsnämnden och Drätselkammaren. 
 
1918 Nov. 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsen motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen. 
 
1918 Dec. 19 § 217. Sotaretaxans omarbetande, rem. Kom. Hrr Borgmästaren Axel Sundberg, 
Byggmästaren Oscar Wallén och Försäkringsinspektören A. W. Cgristenson. 
 
1918 Dec. 19 § 226. Herr Walléns motion om inrättandet av en särskild klass i folkskolan i 
stället för den beslutade övertidsläsningen, rem. Folkskolestyrelsen. 
 
1918 Dec. 19 § 226. Stadens befattningshavares skrivelse med begäran om ökat 
krigstidstillägg för år 1919, rem. Drätselkammaren. 
 
Lysekil den 31 december 1918. 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
REGISTER 1918. 
 
Anslag: Reservpolis, 32. Kommunala Mellanskolan, 63. 
 Anslag: Folkskolan, 65, 225. Elektricitetsverket, 68. 
 Anslag: Barnavårdsnämnden, 225. 
 Anslag: Taxeringsnämnden, ersättning till ledamöter och suppleanter, 93. 
 Anslag: Livsmedelsnämnden, 107, 119, 221, 222. 
 Anslag: Tekniska Aftonskolan, 108, Sundhetsvården, 110, 156. 
 Anslag: Konsullidens iståndsättande, 112, Vattenverket, 228, 229. 
 Anslag: Krigstidstillägg för stadens befattningshavare, 154, 
 Anslag: Stadsfogdekontor, ersättning därför, 227, 
 Anslag: Upprättandet av Pensionsförteckning, 184, 
 Anslag: Stadsplaneändring, 185. 
 Anslag: Fattigvården, höjt arvode till ombudsmannen, 186, 
 Anslag: Fattigvården, tilläggsanslag, 191. 
 Anslag: Svenska Stadsförbundet, 189, 190. 
 Anslag: Föreläsningsföreningen, 192. 
 Anslag: Stadsfullmäktiges sekreterare ökat arvode, 219. 
Anslag: Brandsoldaternas löneökning, 223. 
Arrendeuppsägning, f. d. Carlsonska magasinet, 19. 
Arrendeuppsägning, Björkmans paviljong, 20. 
Askkärl, 41. 
Avkortning av stadsutskylder: D. R. Stålblad, 23, C. M. Kihlberg 72, Claes Help, 73, Anna 
Palmqvist, 113, Hilma Lidell, 114, Oktavia Johansson, 115, C. H. Hansson, Fr. Svensson, J. 



Kerstin Jungebro 1918 Lysekils stadsfullmäktige 
2024-05-20, klar 17:42. 
 

© Kerstin Jungebro Sida 252 
 

O. Flink och A. E. Björk, 130, A. E. Pettersson, 131, Hilmer Säfström 132, A. Martinsson, 
133, Sven Evald Johansson, 196, C. A. Hallenberg, 235, Evald I. Andersson, 236, Hans 
Lycke, 237. 
Avslutningstal, 245. 
Brandväsendet: Brandstyrelsen, förslag till reglemente, 39, 62, antaget reglemente, 191, 
tillsättande och val, 101, Värnpliktsålder i brandkåren, 40, Askkärl, 41, ändringar i 
brandordningen, 101, 208,  Brandsoldaternas löneökning, 223. 
Billighetsbad, 69, 
Brännvinsförsäljning: Revisionsberättelse, 51. 
Brännvinsförsäljning: Systemaktiebolaget, ledamot och suppleant 55, 148. 
Brännvinsförsäljning: Konssessionsansökan från Systemaktiebolaget, 136, 
Borrningar vid Grötö, 171. 
Beskattningsärende, yttrande över C. H. Hanssons klagomål, 173. 
Barnavårdsnämnden, utgifts- och inkomstförslag, 235. 
Drätselkammaren, revisionsberättelse, 118, avgående ledamöter, 180. 
Dyrtidstillägg, stadsarbetarna, 48, polisen, 105, 142 stadens befattningshavare, 154.  
Dispensärverksamhet, tilläggsanslag, 155. 
Dockanläggning, 106. 
Exemensvittnen, 59. 
Elektricitetsverket, anslag, 68, revisionsberättelse, 74, högspänningsledning, 81,  
Elektricitetsverket, Ansökningar från C. W. Granberg och S. Ehnberg att få göra elektriska 

installationer, 134. 
Elektricitetsverket, Ansökan från Olof Söderman och Arvid Persson att få göra elektriska 

installationer, 197, 218. 
Elektricitetsverket, Tomtförhållanden, 169, 182. 
Epidemisjukhus för länet, 140, 202. 
Epidemisjukvården, kommitté för utredning, 118, höjd avgift, 156. 
Epidemier, åtgärder emot, 156, extra löneökning för epidemisjukhusets biträde, 187,  

reparation av sjukhuset, 188, epidemisjukhusets tillbyggnad, 206, 
Fyrar vid Gäven, Guleskär och Flatholmen, 28. 
Fiskhamn, kommitté, 30, kommittéledamöter, 36. 
Fiskpackningsplats, 64. 
Fattigvården, lasarettsförbindelser, 54, revisionsberättelse, 116, tuberkolossjukhemmets  

tillbyggande, 161, 168, höjt arvode för ombudsmannen, 186, ansökan om höjt 
arvode för tillsyningsmannen, 224.  

Folkskolan, läsårets förlängning, 65, 225, höjda lärarelöner, 65, gamla folskolehusets 
påbyggnad,  

66, 99, val, ordförande och vice ordförande, 9, ledamot, 147, utgifts- och 
inkomstförslag, 225. 
Föreläsningsföreningen, anslag, 192, revisionsberättelse, 193. 
Förfall vid Stadsfullmäktigesammanträde, 240. 
Gator: Rosviksgatans sänkning, 24.  
Gator: Utbyte av mark och vatten vid Landsvägsgatans anläggning, 46. 
Gator: Jämkning av Verkstadsgatans sträckning, 90. 
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Gator: Järnvägsspår i Drottninggatan, 106. 
Gator: Konsullidens iståndsättande, 112. 
Gator: Förvärvandet av mark för trottoarer å Kungsgatan, lagfart, 46,  
Grötö, Kommitténs för broförbindelse skrivelse och borrningar, 171. 
Grötö, Enskildt sammanträde för behandling av frågan om broförbindelse, 176,  
Grötö, Ändrad sträckning av broförbindelse, 205. 
Hälsovårdsnämnden, se Sundhetsvården. 
Hamnstyrelsen, revisionsberättelse, 199. 
Hamntaxans höjning, 200, 220. 
Järnvägsspår i Drottninggatan, 106, enskildt sammanträde därom, 176. 
Järnvägsfrågan Trollhättan – Färgelanda – Bullaren, 163. 
Krigstidstillägg för stadens befattningshavare, 154, 226, sotaremästaren, 217,  
Kommunala befattningars ledighet med anledning av Lidells död, 57. 
Kommunala Mellanskolan: Skolbyggnad, 10, kommitténs utlåtande, 42. 
Kommunala Mellanskolan: Byggnadskommitténs upplösning, 42, anslag 43. 
Kommunala Mellanskolan: Skolans inrättande, 43, ledamot i terminsavgiftsnämnden, 146. 
Kommunala Mellanskolan: Lärarepersonalens hyressättning, lokalhyra, terminsavgifter, 63. 
Kommunala Mellanskolan: Komplettering av beslut om skolans inrättelse, 102,  
Kommunal nybildning, lag derom, yttrande, 139, 153. 
Löneökning, tillfällig av stadsläkarna, 18. 
Livsmedelsnämnden: Anslag från staten, 27. 
Livsmedelsnämnden: Arvode till ordförande och biträde, 45, 194, 221. 
Livsmedelsnämnden: Revisionsberättelse, 50, 75, 141. 
Livsmedelsnämnden: Livsmedelsfrågan under badsäsonen, 77, 88. 
Livsmedelsnämnden: Anslag till beklädnadsransonering, 107. 
Livsmedelsnämnden: Anslag för mindre bemedlade, 119, 222. 
Livsmedelsnämnden: Val av ledamöter och suppleanter, 149, 214. 
Livsmedelsnämnden: Höjning av kreditiv, 158, 222. 
Livsmedelsnämnden: Förvaltningskostnader, 222. 
Lysellska huset, frågan om inköp, 33, 159. 
Lasarettsförbindelsers utfärdande av fattigvården, 54. 
Lidells död, ordförandens minnestal, 57, anmälan hos Magistraten, 57,  

tillsättandet av kommunala befattningar, 57. 
Länsepidemisjukhus, 140, 202. 
Lysekils Järnvägs A.-Bol., Stadens ombuds skrivelse om instruktioner för bolagsstämma, 91. 
Lärarelönenämndens betänkande, yttrande, 137, 151. 
Lån: för lärarelöners höjning, 65. 
Lån: Elektricitetsverket, 68. 
Lån: K. Finansdepartementets skrivelse om stadens lån, 135. 
Lån: Vattenverkets expropriation och utvidgning, 157. 
Lån: Fattigvården, 191, Stadens upplåning, 243. 
Lån: Löpande räkning i Aktiebolaget Göteborgs Bank, 232. 
Lån: Finansministerns cirkulär, 234. 
Lån: Hamnstyrelsen, 243, 244. 
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Magnusson J. W. ansökan om parkarrendets nedsättning, 109. 
Mjölkhandelns ordnande, 209. 
Nedsättning av parkarrendet, 109. 
Oförutsedda utgifter, Stadsläkarens tillfälliga löneförbättring, 18. 
Oförutsedda utgifter, Rosviksgatans sänkning, 24. 
Oförutsedda utgifter, Stadsarbetarnas dyrtidstillägg, 48. 
Oförutsedda utgifter, Anslag till kommunala mellanskolan, 43. 
Oförutsedda utgifter, Billighetsbad, 69. Livsmedelsnämnden, 45. 
Oförutsedda utgifter, Dispensärverksamheten, 155. 
Oavgjorda ärenden, förteckning, 26. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 117. 
Parkarrendets nedsättning, 109. 
Pensionsväsendets centralisering, yttrande, 138, 152. 
Potatisinköp, kreditivs höjande, 158. Åtgärder mot förlust vid lagrng, 158.  
Polisen, tillsättandet av reservpoliser, 32, 92, 104. 
Polisen, Arvodesökning för extra tjänstgöring, 80, 87, 100. 
Polisen, Ordinarie konstapeltjänst ledig, 86. 
Polisen, Ordinarie konstapeltjänsts besättande, 86, 103, 126, 183, 216. 
Polisen, Dyrtidstillägg, 105, 142. 
Prenumeration, Svenska Statsförbundets Tidskrift, 190. 
Prenumeration, Post och Inrikes Tidningar, 231. 
Stadsfullmäktiges ledamöter 3, sammanräkning efter Lidell, 96. 
Stadsfullmäktiges sekreterare, ökning av arvode, 203, 219. 
Stadsfullmäktigeledamot Lidells död, 57. 
Stadsläkarens tillfälliga löneökning, 18. 
Stadsutskylders avkortning, se avkortning. 
Sundhetsåtgärder beträffande f. d. Carlsonska magasinet, 19. 
Stadsplanejämkning, 24, 201, Kostnader 185. 
Slättens införlivning. K. Befallningshavande skrivelse, 25, kommitté, 35. 
Samskolan, lärarkårens dyrtidstillägg, 44, 61, 89. 
Samskolan, Examensvittnen, 59, Revisionsberättelse, 198. 
Stadsarbetarnas dyrtidstillägg, 48. 
Stadens befattningshavares krigstidstillägg m. m., 154, 226. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 49. 
Svenska Statsförbundet, representation vid kongress, 71, Höjd avgift, 189. 
Stadsfiskals Sandells överklagande av beslut rörande s. k. grundplåt, 195. 
Spårförbindelse i Drottninggatan, 106, Enskilt sammanträde, 176. 
Sundhetsvården, telefon till förste Stadsläkaren, 110, 
Sundhetsvården, överskridet anslag, 118. 
Sundhetsvården, anmärkningar mot epidemisjukvården, 118. 
Sundhetsvården, kommitté för utredning av epidemisjukvården, 118. 
Sundhetsvården, val av ledamöter i kommittén, 124. 
Sundhetsvården, val av ledamot i kommittén, 156, 
Sundhetsvården, åtgärder mot epidemierna, 156. 
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Sundhetsvården, tilläggsanslag, 156. 
Sundhetsvården, länsepidemisjukhus, 140, 202, 
Sundhetsvården, extra ökning av biträdets lön, 187. 
Sundhetsvården, reparation av sjukhuset, 188. 
Sundhetsvården, tillbyggnad av epidemisjukhuset, 206, 
Stadens räkenskaper, revisionsberättelse, 118. 
Skyltförhållanden, 120, 150. 
Skjutsstadgan,  omarbetning, yttrande, 160, 
”  ändringar, yttrande, 174. 
Sotaretaxans höjning, 164, 217. Sotaremästarens krigstidstillägg 217. 
Skatteärende, C. H. Hanssons besvär, yttrande, 173. 
Sveriges städers kronouppbördsmäns skrivelse om ersättning för upprättandet av 
pensionsförteckning, 175, 184. 
Statliga ändamål, utgifter, 184. 
Stadshistoriskt institut, 207. 
Stadsfogdekontor, ersättning derför, 227. 
Tomtförsäljningar, P. Grundell, 21. 
Tomtförsäljningar,  Lysekils Mek, Verkstads Aktiebolag, ändringar, 22, 215, 242,  

Reglering av Verkstadsgatan 90, område vid Fridhem, 106, 125, J. 
Lindell, 47, Elis Luckey, 70, Fritz Hörman, 79, Alfr. Bovik, C:o 
90, A.-Bol. A. R. Lysell, 90, S. P. Ekblad, 111, Augusta Backman, 
124, Carl Cornér, 128, J. A. Johansson, 129, Magnus Radhe, 169, 
182, Carl Hörman, 170. 

Tomtreglering i Vadet, 21. 
Tomtindelning i Rinkenäs, 90. 
Tekniska Aftonskolan, revisionsberättelse, 52, anslag, 108. 
Taxeringsnämnden, ersättning till ledamöter och suppleanter, 93. 
Torrdocksanläggning, 106. 
Telefon till förste stadsläkaren, 110, 
Terminsavgiftsnämnd för kommunala mellanskolan, ledamot, 146. 
Utskänkning av vin och öl under sommarmånaderna, Hedvig Ödman, 53, Hulda Nilsson, 76. 
Utskänkning av pilsnerdricka 1919-1921, Bernhard Hedberg och Olof Dorthé, 172, Fredrika 
Rundberg, 204. 
Utskänkning utsträckt tid inom badhusområdet, 78. 
Utgifts- och inkomstförslag, 243. 
Val, Stadsfullmäktige, ordförande, 4, vice ordförande, 5. 
Val, Stadsfullmäktige, ledamot efter Lidell, 96, ledamöter, 213. 
Val, Valkommittén, ledamöter och ordförande, 7. 
Val, Drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 8. 
Val, Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 9, ledamot, 147. 
Val, Vatten- och kloakstyrelsen, ordförande och vice ordflrande, 15. 
Val, Elektricitetsverkets Styrelse, ordförande och vice ordförande, 16. 
Val, Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 17. 
Val, Handels- och Sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 29. 
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Val, Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 37. 
Val, Hamnstyrelsen, ordförande, 38. 
Val, Styrelsen för kommunala mellanskolan, ledamöter, 43. 
Val, Styrelsen för kommunala mellanskolan, ordförande och vice ordförande, 63, 
Val, Styrelse för Systemaktiebolaget, ledamot och suppleant 58, suppleant, 148, 
Val, Huvudman i Sparbanken, 60. 
Val, Brandstyrelsen, ledamöter och suppleanter, 101. 
Val, Lysekils Järnvägsaktiebolag, revisorer med suppleanter, 102. 
Val, Terminsavgiftsnämnd för kommunala mellanskolan, ledamot, 146. 
Val, Livsmedelsnämnden, ledamöter och suppleant, 149, 214. 
Val, Kommunala befattningar, 181. 
Vatten- och kloakledningar, ansökan om kloakledningar Rosviksgatan 10 och 11 av L. Laurin, 
67, anslag till karta, 229. 
 
Vattenverket, lån för expropriation och utvidgning, 157. 
Vattenverket, Anslag för rensning av filtrerna, 228. 
Vattenverket, Förtydligande av beslut rörande expropriation, 233. 
Vattenverket, Stämning med anledning av expropriation, 238. 
Vikarvets ansökan om upplåtelse av väderkvarnstomten, 230. 
 
 
Förteckning över årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1. Förslag till reglemente för Brandstyrelsen i Lysekil. 
N:o 2. Förteckning över ledamöter och suppleanter uti stadens nämnder och styrelser under år 
1918. 
N:o 3. Elektricitetsverkets styrelseberättelse. 
N:o 4. Livsmedelsnämndens skrivelse om stadens livsmedelsförhållanden. 
N:o 5. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 6. Parkstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 7. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelse. 
N:o 8. Kyrkans, folkskolans, högre folkskolans och barnavårdsnämndens revisionsberättelser. 
N:o 9. Reglemente för Brandstyrelsen och ändringar av brandordningen. 
N:o 10. Beslutade krigstillägg m. m. för 1918 och 1919. 
N:o 11. Samskolans revisionsberättelse. 
N:o 12. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelse. 
N:o 13. Folkskolestyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1919 med tillhörande 
handlingar. 
N:o 14. Utgifts- och inkomststat för år 1919. 
N:o 15. Oavgjorda ärenden i Stadsfullmäktige vid 1918 års slut. 
 
 
./ 
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2012-12-03 Avskriften av fullmäktigeprotokollet är gjord av Kerstin Jungebro, Sällskapet 
Strömstierna, kla. Oklar punkt: § 161. 

 
2013-07-09 Tillägg till texten är gjord av Per Stenros, Sällskapet Strömstierna, och avser § 

161. 
2013-12-13 Några mindre textjusteringar är även gjorda: hr, pr, kv.-m, kv.-aln, kv.-fot, kr., 

… 
 
2017-08-22 Ingeniör ändrad till Ingenjör av Per Stenros samt alla förnamn på Carl Julius 

Nordström. 
 
2019-09-15 Ändrat samtliga citationstecken (”) i Register till att få full text. 
 
 Kontrollera Av Stadsfullmäktige den 12 September 1918 beslutade 

krigstidstillägg 
 
2024-05-18 Ändrat Aug. F. Jacobsson till August Ferdinand Jakobsson. 
 Ändrat And. Jakobsson och Anders Jakobsson till Anders Isidor Jakobsson. 
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